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Αθήνα, σήµερα στις 19 Νοεµβρίου, ηµέρα Τρίτη και ώρα 10.07’
συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου η
Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Α’
Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Καλή σας ηµέρα, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι. Αρχίζει η συνεδρίαση. 

Θα ήθελα να ανακοινώσω προς το Σώµα το εξής: Η Διαρκής
Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή της στο
σχέδιο νόµου του Υπουργείου Υγείας «Κύρωση της από
7.11.2024 Σύµβασης Τροποποίησης της από 26.7.2018 Σύµβασης
Δωρεάς µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου, του Κοινωφελούς Ιδρύ-
µατος µε την επωνυµία Κοινωφελές Ίδρυµα «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ Σ.
ΩΝΑΣΗΣ» (ALEXANDER S. ONASSIS PUBLIC BENEFIT FOUNDA-
TION), του νοµικού προσώπου ιδιωτικού δικαίου µε την επωνυµία
«ΩΝΑΣΕΙΟ ΚΑΡΔΙΟΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ» και της εταιρείας µε
την επωνυµία «ΑΡΙΟΝΑ ΕΛΛΑΣ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΚΑΛΛΙΤΕ-
ΧΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΩΝ ΕΚΔΗΛΩΣΕΩΝ ΤΕΧΝΙΚΗ ΟΙΚΟΔΟ-
ΜΙΚΗ»».

Εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υγείας: «Κύρωση
της από 7.11.2024 Σύµβασης Τροποποίησης της από 26.7.2018
Σύµβασης Δωρεάς µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου, του Κοινω-
φελούς Ιδρύµατος µε την επωνυµία Κοινωφελές Ίδρυµα «ΑΛΕ-
ΞΑΝΔΡΟΣ Σ. ΩΝΑΣΗΣ» (ALEXANDER S. ONASSIS PUBLIC BE-
NEFIT FOUNDATION), του νοµικού προσώπου ιδιωτικού δικαίου
µε την επωνυµία «ΩΝΑΣΕΙΟ ΚΑΡΔΙΟΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ» και
της εταιρείας µε την επωνυµία «ΑΡΙΟΝΑ ΕΛΛΑΣ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙ-
ΡΕΙΑ ΚΑΛΛΙΤΕΧΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΩΝ ΕΚΔΗΛΩΣΕΩΝ ΤΕ-
ΧΝΙΚΗ ΟΙΚΟΔΟΜΙΚΗ»».

Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίαση της
14ης Νοεµβρίου 2024 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µία συνε-
δρίαση, ενιαία επί της αρχής και επί των άρθρων. 

Η εγγραφή των οµιλητών θα γίνει ηλεκτρονικά και µέχρι το
τέλος της οµιλίας του δεύτερου εισηγητή.

Συµφωνεί το Σώµα; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Το Σώµα συνεφώ-

νησε. 
Τον λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Αθανά-

σιος Παπαθανάσης για δεκαπέντε λεπτά. 
Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής εγγραφής. 
Παρακαλώ, κύριε Παπαθανάση, έχετε τον λόγο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ: Αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, αξιό-
τιµοι κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα
έχουµε την ευκαιρία να συζητήσουµε και να εγκρίνουµε ένα ση-
µαντικό νοµοσχέδιο που αφορά την κύρωση της τροποποίησης
της σύµβασης µε το Ίδρυµα «Ωνάση». 

Σε µια στιγµή που βρίσκεται σε εξέλιξη η µεγαλύτερη κτηριακή
παρέµβαση στο ΕΣΥ µε 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ από το Ταµείο
Ανάκαµψης για την ανακατασκευή και τον εκσυγχρονισµό ογδό-
ντα ΤΕΠ νοσοκοµείων και εκατόν πενήντα έξι κέντρων υγείας και
µε την επέκταση του προσωπικού γιατρού για όλους τους Έλλη-
νες, αυτή η τροποποίηση σήµερα αντιπροσωπεύει µια ακόµη
στρατηγική επένδυση στη δηµόσια υγεία και τις δυνατότητες του
συστήµατος υγείας µας, µε στόχο την αναβάθµιση των υπηρε-
σιών που παρέχονται στους πολίτες. 

Ταυτόχρονα, έχουµε την ευκαιρία να εξετάσουµε ένα νοµοσχέ-
διο που κινείται ακριβώς πάνω στον αξιακό µας κώδικα για το πώς
αντιλαµβανόµαστε την πολύπλευρη ανάπτυξη του ελληνικού συ-
στήµατος υγείας και που στόχο έχει τη διευκόλυνση δωρεάς που
ως στόχο έχει την παροχή ποιοτικών δηµοσίων υπηρεσιών υγείας
προς όλους τους Έλληνες, µε έµφαση, στη συγκεκριµένη δωρεά,
στην καρδιολογία, την καρδιοχειρουργική και τις µεταµοσχεύ-
σεις. 

Για εµάς τους Έλληνες, ο θεσµός της δωρεάς ή χορηγίας,
όπως οριζόταν αυτή από τους αρχαίους ηµών προγόνους, είναι
ύψιστη τιµή και θεσµός που επικροτεί την ευγένεια της προσφο-
ράς προς το κοινωνικό σύνολο και µάλιστα, στην αρχαία Αθήνα
συνοδευόταν και από τιµές της πολιτείας. Παρόµοια θεώρηση
έχουµε και προσδίδουµε µε τις ενέργειές µας για τον σύγχρονο
αυτόν θεσµό χορηγίας από κοινωφελή ιδρύµατα, όπως αυτό του
Ωνάση. 

Το νοµοσχέδιο αυτό περιλαµβάνει δύο κύρια µέρη, τα οποία
θα ήθελα να σας αναλύσω επιγραµµατικά. 

Πρώτο µέρος: Τροποποίηση σύµβασης δωρεάς. Το πρώτο
µέρος του νοµοσχεδίου επικυρώνει την τροποποίηση της σύµβα-
σης δωρεάς που υπογράφηκε µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου
και του Κοινωφελούς Ιδρύµατος Ωνάση. Αυτή η σύµβαση αφορά
την κατασκευή νέας πτέρυγας του Ωνασείου Καρδιοχειρουργι-
κού Κέντρου, η οποία θα περιλαµβάνει τον πλήρη εξοπλισµό της,
την ανακατασκευή υπαρχόντων χώρων και την ίδρυση του Ωνα-
σείου Εθνικού Μεταµοσχευτικού Κέντρου. 

Οφείλουµε να σηµειώσουµε ότι µε την τρέχουσα τροποποίηση
το ύψος της δωρεάς αυξάνεται από 70 εκατοµµύρια ευρώ σε 82
εκατοµµύρια ευρώ. Αυτή η αύξηση θα µας δώσει τα απαιτούµενα
µέσα για να διασφαλίσουµε την επιτυχία αυτού του φιλόδοξου
έργου, το οποίο εκ των πραγµάτων έχει καθυστερήσει λόγω των
επιπτώσεων της πανδηµίας COVID19. Η προθεσµία παράδοσης
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του έργου έχει παραταθεί ως τις 31 Μαρτίου του 2025, ένα µέτρο
απαραίτητο, ώστε να αντιµετωπιστούν οι καθυστερήσεις που
προκλήθηκαν από τη διεθνή κρίση της υγείας. 

Η τροποποίηση της σύµβασης δωρεάς και η επέκταση του νο-
σοκοµειακού έργου που περιγράφεται παραπάνω αποκαλύπτει
αρκετές πτυχές της πολιτικής διαχείρισης και συνεργασίας µε-
ταξύ του δηµόσιου τοµέα και των ιδιωτικών ιδρυµάτων στην Ελ-
λάδα. Κατ’ αρχάς, η αύξηση της χρηµατοδότησης από 70 εκα-
τοµµύρια σε 82 εκατοµµύρια ευρώ δείχνει την προσαρµοστικό-
τητα και την ευελιξία του ελληνικού δηµόσιου τοµέα και του Κοι-
νωφελούς Ιδρύµατος Ωνάση στις αναδυόµενες οικονοµικές
συνθήκες. Η απόφαση αυτή να αυξηθεί η επένδυση αντανακλά
την ικανότητα των δύο µερών να αναλαµβάνουν σηµαντικά έργα
υποδοµής, ακόµα και υπό συνθήκες πίεσης, όπως η πανδηµία
COVID19. 

Η παράταση της προθεσµίας έως το 2025 υποδεικνύει µια
στρατηγική προσέγγιση που λαµβάνει υπ’ όψιν τις πρακτικές δυ-
σκολίες που προέκυψαν από την κρίση της πανδηµίας. Αυτή η
προσέγγιση προάγει την αξία της υλοποίησης ενός έργου µε
ακρίβεια και ποιότητα, παρά την πίεση που δεχόµαστε από τις
προθεσµίες. Ως εκ τούτου, υπογραµµίζει τη δέσµευση του κρά-
τους να επενδύει στην ανάπτυξη της δηµόσιας υγείας και τη µελ-
λοντική βιωσιµότητα του συστήµατος υγείας µέσω συνεργασιών
µε ιδιωτικά ιδρύµατα. 

Επιπλέον, η ανακατασκευή των υφιστάµενων χώρων και η
ίδρυση του Ωνασείου Εθνικού Μεταµοσχευτικού Κέντρου προ-
βάλλουν µια µακροπρόθεσµη στρατηγική βελτίωσης των υγει-
ονοµικών υποδοµών της χώρας µας. Η έµφαση στη δηµιουργία
ενός εθνικού κέντρου που θα βελτιώσει τις ικανότητες µεταµο-
σχεύσεων, υποδηλώνει την εστίαση στην ενίσχυση των εθνικών
δυνατοτήτων περίθαλψης, περιορίζοντας έτσι την ανάγκη εξωτε-
ρικών πόρων ή υποδοµών. 

Στην ευρύτερη πολιτική σκηνή, αυτή η ανάπτυξη καταδεικνύει
ένα µοντέλο όπου το κράτος συνεργάζεται στενά µε µη κερδο-
σκοπικούς φορείς, ανοίγοντας τον δρόµο για περαιτέρω συνερ-
γασία µεταξύ δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα σε έργα που αφο-
ρούν το πανανθρώπινο κοινωνικό αγαθό της υγείας. 

Ο συνδυασµός οικονοµικής ενίσχυσης και στρατηγικών κύκλων
εργασιών µπορεί να προάγει την εµπιστοσύνη των πολιτών τόσο
προς το κράτος όσο και προς τους φορείς ινστιτούτων, δείχνο-
ντας πως οι συνέργειες αυτές µπορούν να υλοποιήσουν σηµα-
ντικά έργα υποδοµής και να ενισχύσουν το ποιοτικό επίπεδο των
παρεχόµενων υπηρεσιών. 

Το δεύτερο µέρος «Ρυθµίσεις για την οργάνωση και λειτουργία
του Ωνασείου» περιλαµβάνει τροποποιήσεις στον ν.2012/1992, ο
οποίος ρυθµίζει την οργάνωση και τη λειτουργία του Ωνασείου
Καρδιοχειρουργικού Κέντρου. 

Είναι σηµαντικό, επίσης, να αναφέρουµε ότι µε το άρθρο 2 αλ-
λάζει η επωνυµία του νοµικού προσώπου από Ωνάσειο Καρδιο-
χειρουργικό Κέντρο σε Ωνάσειο Νοσοκοµείο. Αυτή η αλλαγή
είναι επιβεβληµένη, προκειµένου να καλύπτονται οι διευρυµένες
δραστηριότητες του κέντρου που εκτείνονται πέρα από την καρ-
διοχειρουργική προς όφελος και άλλων τοµέων της υγείας, όπως
η παιδιατρική καρδιολογία.

Η απαλλαγή από τον ΦΠΑ για όλες τις δωρεές που προέρχο-
νται από το ίδρυµα προς το Ωνάσειο Νοσοκοµείο, όπως προβλέ-
πεται στο άρθρο 3, θα διευκολύνει την υλοποίηση των δωρεών
αυτών, διασφαλίζοντας ότι οι πόροι που θα διατεθούν θα αυξη-
θούν και θα χρησιµοποιηθούν άµεσα προς όφελος της δηµόσιας
υγείας.

Από την φιλελεύθερη οπτική µας, οι τροποποιήσεις στο νοµο-
σχέδιο σχετικά µε το Ωνάσειο Νοσοκοµείο υποδηλώνουν µια ευ-
ρύτερη προσέγγιση στην ενίσχυση και εκσυγχρονισµό του τοµέα
της δηµόσιας υγείας. Η αλλαγή τροποποίησης του στάτους του
νοσοκοµείου αντικατοπτρίζει και αυτή µια φιλοσοφία προσαρµο-
γής και επέκτασης των προσφερόµενων υπηρεσιών µε καλύτερη
ανταπόκριση στις ανάγκες µιας εξελισσόµενης κοινωνίας, αλλά
και να επεκτείνει την πρόσβαση σε περισσότερους τοµείς υγει-
ονοµικής φροντίδας.

Από οικονοµικής απόψεως η απαλλαγή από τον ΦΠΑ για τις
δωρεές προς το νοσοκοµείο προωθεί την ενδυνάµωση της σχέ-

σης µεταξύ του δηµοσίου και του ιδιωτικού τοµέα. Η πολιτική
αυτή δίνει κίνητρο στο ίδρυµα να επενδύει περισσότερους πό-
ρους στην υγεία, χωρίς το βάρος επιπρόσθετων φόρων, ενισχύο-
ντας την αρχή της φιλελεύθερης οικονοµίας µε κοινωνικό αντί-
κτυπο, καθώς επιδιώκει να κινητροδοτήσει και άλλες τέτοιες µε-
γάλες δωρεές προς το ΕΣΥ. 

Επιπλέον, η φιλελεύθερη προσέγγιση ενθαρρύνει την ελεύ-
θερη ανταλλαγή αγαθών και υπηρεσιών και αναγνωρίζει τη ση-
µασία της ιδιωτικής πρωτοβουλίας στη στήριξη της δηµόσιας
υγείας. Η προτεινόµενη πολιτική διευκολύνει την ροή των πόρων
και εποµένως, επιτρέπει πιο ευέλικτες και άµεσες επενδύσεις
στις ιατρικές υποδοµές και υπηρεσίες. 

Αντίθετα από ένα κρατικιστικό µοντέλο που απαιτεί στήριξη
µόνο σε κρατικούς πόρους και γραφειοκρατικές διαδικασίες, η
δική µας προσέγγιση προωθεί την ευελιξία και τη συνεργασία
µέσω της κοινωνικής ευθύνης των ιδιωτικών φορέων, οι οποίοι
έχουν τη δυνατότητα να αντιδρούν πιο άµεσα στις ανάγκες των
πολιτών, προσφέροντας ποιοτικές υπηρεσίες εντός του αυστη-
ρού πλαισίου ελέγχου που έχουµε θεσπίσει για την παροχή δη-
µόσιας υγειονοµικής περίθαλψης και πρόληψης. 

Τέλος, η ανοικτή και εκσυγχρονισµένη στρατηγική για τη διεύ-
ρυνση των υπηρεσιών του Ωνασείου Νοσοκοµείου µπορεί να δη-
µιουργήσει ένα πλαίσιο για µελλοντικές καινοτοµίες και πιλοτικά
προγράµµατα στον τοµέα της υγείας, δίνοντας έτσι τη δυνατό-
τητα σε εµάς να προωθήσουµε πολιτικές που ενισχύουν την απο-
δοτικότητα και την βελτίωση της ποιότητας των παρεχόµενων
υπηρεσιών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή µας συζήτηση απο-
τελεί ένα σηµαντικό ορόσηµο στον τοµέα της υγείας αλλά και
των µεταµοσχεύσεων στην χώρα µας. Η αλµατώδης αύξηση των
µεταµοσχεύσεων που πετύχαµε τα τελευταία χρόνια από τον δεί-
κτη 2 -όταν αναλάβαµε- στον δείκτη 11, αντανακλά τις προσπά-
θειές µας και την αποφασιστικότητά µας να ενισχύσουµε το σύ-
στηµα της υγείας. Προσλαµβάνοντας είκοσι οκτώ συντονιστές
για τις µεταµοσχεύσεις και βλέποντας ότι άλλα ευρωπαϊκά κράτη
βρίσκονται στο επίπεδο 20 του δείκτη βέλτιστων πρακτικών για
τις µεταµοσχεύσεις, στοχεύουµε στη βελτίωση της θέσης µας
και όσο το δυνατόν αυτό να γίνει πιο γρήγορα. 

Σε αυτό το πλαίσιο η κύρωση της σύµβασης για την δωρεά του
Ιδρύµατος «Ωνάση», σε συνδυασµό µε την αναβαθµισµένη λει-
τουργία του Ωνασείου Νοσοκοµείου, στοχεύουν στην επίτευξη
του οράµατός µας να καταστεί η Ελλάδα περιφερειακό κέντρο
µεταµοσχεύσεων στην ευρύτερη περιοχή. Η αύξηση της δωρεάς
από 70 εκατοµµύρια σε 82 εκατοµµύρια αντικατοπτρίζει τη δέ-
σµευσή µας για παροχή των πιο σύγχρονων υποδοµών και ιατρι-
κών µηχανηµάτων που θα είναι µοναδικά στον κόσµο. Η εγκα-
τάσταση αυτών των υπερσύγχρονων µηχανηµάτων, σε συνδυα-
σµό µε το άριστο ιατρικό προσωπικό που διαθέτουµε, θα προ-
σφέρουν όχι µόνο βελτιωµένες υπηρεσίες υγείας στους ασθενείς
µας, αλλά και σηµαντικές δυνατότητες εξοικονόµησης πόρων.
Μέσω της αναβάθµισης αυτής και τη δηµιουργία ενός εξειδικευ-
µένου µεταµοσχευτικού κέντρου και κέντρου καρδιοχειρουργι-
κής, πρόκειται να ενισχυθεί ουσιαστικά η ποιότητα της παρε-
χόµενης φροντίδας υγείας. Αποδεικνύουµε έτσι ότι µε την πολι-
τική βούληση, σε συνδυασµό µε τη βοήθεια των δωρητών και τη
τεχνολογική πρόοδο, µπορεί να αλλάξει ριζικά το τοπίο της
υγείας στη χώρα µας, ενισχύοντας τη συνεργασία µε ιδρύµατα,
όπως το Ίδρυµα Ωνάση, όπου προωθούµε µια πολιτική υγείας
που επικεντρώνεται στην καινοτοµία, την ποιότητα και τη διαθε-
σιµότητα. 

Αναλύοντας την τοποθέτηση από τη φιλελεύθερη µατιά µας,
µπορούµε να εστιάσουµε σε αρκετά σηµαντικά σηµεία.

Πρώτον, έµφαση στην υγεία και τις ιατρικές υπηρεσίες. Η ενί-
σχυση των ιατρικών υπηρεσιών, καθώς η υγεία είναι συχνά ένα
θέµα που συνδέεται µε την ελευθερία του ατόµου να ζήσει µια
πλήρη και παραγωγική ζωή. Μας ενδιαφέρει και η έµφαση στην
ανάγκη για ελευθερία επιλογής στις υγειονοµικές υπηρεσίες,
ιδέα που αποτελεί πυρήνα της φιλοσοφίας µας και της πολιτικής
µας.

Στήριξη των ευάλωτων οµάδων του πληθυσµού. Η στήριξη των
ευάλωτων οµάδων του πληθυσµού θα εκτιµηθεί ειδικά εάν γίνεται
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µε τρόπο που προσδίδει ποιότητα στην υγεία τους, µέσω τέτοιου
είδους υψηλού επιπέδου συνεργασιών του κράτους µε ιδρύµατα
που θέλουν, µπορούν και προσφέρουν εν τέλει υψηλή ποιότητα
στην ιατρική περίθαλψη.

Τρίτον, πρόσβαση σε ποιότητα υπηρεσιών. Η εγγύηση πρό-
σβασης σε σύγχρονες και ποιοτικές υπηρεσίες είναι αυτή που
συνάδει µε την ανάγκη για υψηλά πρότυπα ζωής, αντίστοιχα της
ευρωπαϊκής µας οικογένειας. Επιχειρούµε και αυτό αποδεικνύε-
ται από κάθε νοµοσχέδιο που ψηφίζουµε, να διασφαλίσουµε ότι
αυτή η πρόσβαση δεν συνεπάγεται υπερβολικό κόστος για τους
φορολογούµενους και ότι οι πόροι χρησιµοποιούνται αποτελε-
σµατικά.

Η ιστορική συνέχεια και συνεργασία, η συνέχεια της συνεργα-
σίας αυτής µπορεί να θεωρηθεί σηµαντική για τη διασφάλιση
σταθερότητας και της εµπιστοσύνης στο σύστηµα της υγείας.
Για εµάς οι πολιτικές που βασίζονται σε αυτού του είδους την
προσέγγιση, που έχουµε στις παρεχόµενες υπηρεσίες, έχουν
αποδειχθεί αποδοτικές και σε αυτόν τον δρόµο θα συνεχίσουµε
σταθερά.

Αξιότιµοι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο αυτό
δεν είναι απλώς ένα σύνολο ρυθµίσεων ή µία ακόµα διαδικασία
που πρέπει απλώς να ολοκληρωθεί. Είναι µία ευκαιρία να επεν-
δύσουµε στην υγεία των συµπολιτών µας, να ενισχύσουµε τις ια-
τρικές υπηρεσίες και να προσφέρουµε στους πιο ευάλωτους εκ
των συµπολιτών µας την καλύτερη δυνατή φροντίδα.

Σας καλώ όλους να υποστηρίξετε αυτό το νοµοσχέδιο, ώστε
να εγγυηθούµε ότι ο ελληνικός λαός θα έχει πρόσβαση σε σύγ-
χρονες, καινοτόµες και ποιοτικές υπηρεσίες υγείας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Παπαθανάση.

Θα καλέσω τώρα στο Βήµα τον εισηγητή από τον ΣΥΡΙΖΑ κ.
Ανδρέα Παναγιωτόπουλο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κύριοι συνάδελφοι, καληµέρα πρώτα απ’ όλα.
Να πούµε ότι συζητάµε την κύρωση µιας σύµβασης του 2018

βασικά, η οποία είναι εµπλουτισµένη σε ποσόν αλλά και σε διά-
φορα άλλα. Και βέβαια, διερωτάται κανείς: Από το 2018 µέχρι σή-
µερα τι γίνεται; Φτάσαµε στο 2024 και δεν ξέρω, κύριε Υπουργέ,
πότε θα ευοδωθεί τελικά να εφαρµοστεί η σύµβαση αυτή µε το
Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο. Δεν ξέρω και ποιες γραφει-
οκρατικές διαδικασίες είναι αυτές που υπεισέρχονται και πάνε τα
πάντα πιο πίσω.

Εµείς εξαρχής είπαµε ναι και στην αύξηση και στην αλλαγή της
ονοµασίας και όλα. Δεν έχουµε αντίρρηση σε αυτό. Βέβαια, γεν-
νάται ένα µεγάλο ερώτηµα. Ότι φτιάχνοντας ένα µεταµοσχευτικό
κέντρο στο Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό, το οποίο θα παρέχει
υψηλής ποιότητας υπηρεσίες -όπως λέει και ο Λαµπρούλης-, για
ποιους θα τις παρέχει; Απάντησε, βέβαια, ο κύριος Υπουργός
προχθές ότι εάν το είχαµε, ο Πρωθυπουργός της χώρας τότε δεν
θα πήγαινε στο εξωτερικό. Ένας θα είναι ο Πρωθυπουργός. Να
πούµε ότι έχουµε και µία οικονοµική ελίτ, που και αυτή µειοψηφία
είναι στη χώρα µας, µάλιστα ισχνή µειοψηφία; Θα εξυπηρετείται
και αυτή; Να πούµε ότι θα γίνουµε διεθνές µεταναστευτικό κέ-
ντρο και θα έρχονται και εκείνοι που έχουν τα πετρέλαια, αυτοί
µε τις κελεµπίες, οι πρίγκιπες, να χειρουργηθούν εδώ; Καλό και
αυτό.

Εδώ, όµως, είµαστε εκπρόσωποι αυτού του λαού, αυτού του
εργαζόµενου λαού, ο οποίος έχει προσφέρει τόσα σε τούτον τον
τόπο. Με τις θυσίες του έχει κρατήσει τούτη τη χώρα όρθια και
συνεχίζει να την κρατάει όρθια και πρέπει να αναρωτηθούµε, εάν
αυτό που φτιάχνουµε είναι στην υπηρεσία αυτού του λαού: Για
τον εργαζόµενο, για τον άνεργο, για τον ανασφάλιστο πολίτη.
Διότι, µην πούµε τώρα ότι οι νεοφιλελεύθερες λογικές, µας λένε
«ε, αφού είναι ανασφάλιστος, τι να κάνω εγώ;»! Δεν είναι επιλογή
του το να είναι ανασφάλιστος! Δεν του προέκυψε στη ζωή του,
γιατί τεµπέλιασε! 

Είναι αποτέλεσµα των πολιτικών, που εφαρµόστηκαν, που
ασκήσατε, που φτωχοποίησαν τον ελληνικό λαό -κι ακόµα τον
κρατούν φτωχό- όταν έχει απωλέσει το 25% της αγοραστικής του

δύναµη, σήµερα. Τι περιµένουµε, λοιπόν; 
Ρωτάµε: Πώς ένας πολίτης θα καταφέρει να φτάσει στο Ωνά-

σειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο είτε για επέµβαση καρδιάς είτε
για µεταµόσχευση; Πώς θα καταφέρει -από την επαρχία, αλλά
και από την Αθήνα- να φτάσει εκεί, αφού δεν έχει χρήµατα; Διότι,
πληρώνεται και η επίσκεψη, πληρώνονται και όλα τα «παραλει-
πόµενα» -εξετάσεις, που πρέπει να κάνει- και όταν φτάσει για χει-
ρουργείο ή για κάτι άλλο, τότε χρειάζεται ένα δεµάτι λεφτά, που
δεν έχει.

Αυτή είναι η κατάσταση. Θα µου πείτε «είναι ιδιωτικού δικαίου».
Το σεβόµαστε! Θα µου πείτε «τους όρους και τις προϋποθέσεις
τις βάζει ο ιδιώτης», το σεβόµαστε και αυτό και συµφωνούµε.
Πάµε και λίγο παρακάτω, όµως. Ποια είναι η συζήτηση για τα δη-
µόσια ιδρύµατα; Ποια είναι η συζήτηση για τις καρδιοχειρουργι-
κές κλινικές; Για τα µεταµοσχευτικά κέντρα; Διότι, είναι γνωστό
ότι και εκεί, εάν κάποιος δεν έχει ένα «δεµατάκι», δεν πρόκειται
να µπει χειρουργείο. Τα ξέρουµε αυτά και τα ζούµε. Δεν νοµίζω
ότι πρέπει να τα κουκουλώνουµε αυτά.

Σε τελική ανάλυση, η µεγάλη πρόκληση για το Υπουργείο
Υγείας, για το Δηµόσιο Σύστηµα Υγείας, αλλά και για εµάς τους
ίδιους, ποια είναι; Τα δηµόσια ιδρύµατα να είναι εφάµιλλα των
υψηλών προδιαγραφών που έχει το Ωνάσειο Κέντρο, που είναι
Ιδιωτικού Δικαίου. Γιατί, λοιπόν, συστηµατικά απαξιώνουµε τα νο-
µικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου µε τα ιδιωτικού δικαίου;

Καυχάται ο Υπουργός για το Ωνάσειο! Μάλιστα, προσκάλεσε
προχθές όλη την Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων, να δούµε την
τελευταία τεχνολογία του Ωνασείου Μεταµοσχευτικού Κέντρου.
Ευχαρίστως, να πάµε και να τα δούµε και να τα χειροκροτή-
σουµε, κιόλας! Όπως, είπα και νωρίτερα, εδώ νοµοθετούµε για
την πλειοψηφία. Δεν νοµοθετούµε για την ισχυρή µειοψηφία της
χώρας, που είναι η οικονοµική ελίτ.

Άρα, ποια είναι η µεγάλη πρόκληση για το Υπουργείο Υγείας
και για όλους εµάς; Τα δηµόσια νοσοκοµεία, τα δηµόσια µεταµο-
σχευτικά κέντρα, οι δηµόσιες δοµές να είναι εφάµιλλες και συ-
ναγωνίσιµες των ιδιωτικών κέντρων. Τότε, θα έχουµε επίπεδο
υγείας αντάξιο αυτού του λαού, που έχει προσφέρει και συνεχίζει
να προσφέρει µε το εισόδηµά του, κύριε Υπουργέ, παρόλα τα
εµπόδια που του βάζετε, λόγω των νεοφιλελεύθερων αγκυλώ-
σεων τις οποίες έχετε. 

Ξέρετε ότι ένας πολίτης, ο οποίος έχει πάει για ρύθµιση του
δανείου του µε τον εξωδικαστικό νόµο ή έχει µπει στον νόµο Κα-
τσέλη, δεν µπορεί να βγει σε σύνταξη εάν δεν καταλήξει το ζή-
τηµα και δεν ολοκληρωθεί όλη αυτή η δικαστική διαδικασία του
νόµου και παραµένει ανασφάλιστός; Έχουµε ανθρώπους εβδο-
µήντα πέντε χρόνων, που δεν µπορούν να βγουν σε σύνταξη και
παραµένουν ανασφάλιστοι. 

Τα λέω στον Υπουργό, που µας ακούει, διότι δείχνει την δική
του ευαισθησία στα ζητήµατα αυτά. Αλλά, να µην την δείχνει µο-
νοµερώς. Να τη δείχνει προς όλες τις κατευθύνσεις και ιδιαιτέ-
ρως προς τον δηµόσιο τοµέα της υγείας. 

Κύριε Υπουργέ, συµφωνούµε στην αύξηση του ποσού όπως δί-
δεται. Εµείς δεν κρύβουµε τα λόγια µας. Εµείς θέλουµε υγεία για
όλον τον κόσµο. Εµείς θέλουµε υγεία και σύστηµα υγείας που να
καλύπτει τον κόσµο όλον, να µη θέτει προσκόµµατα. Δεν θέλουµε
αυτό το οποίο κάνετε, που συνεχώς µεταφέρετε κόστη στις τσέ-
πες του κόσµου. Και αυτό το βλέπουµε σε όλους τους τοµείς,
στο ένα δεν το είδαµε, στο άλλο δεν το προλάβαµε, στο άλλο βά-
ζουµε 1 ευρώ, στο άλλο βάζουµε 3 ευρώ και ούτω καθεξής. Και
έχουµε και τις δηµόσιες δοµές, στις οποίες αναγκαστικά βάλατε
τον ανασφάλιστο να πηγαίνει χωρίς να έχει άλλη επιλογή, λες και
ήταν µεγάλο το κόστος ή λες και χρεοκόπησε η Ελλάδα από
αυτό. Γιατί δεν το είδαµε αυτό. Είδαµε κάτι άλλο επί της διακυ-
βέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ, όµως. Και τους βάζετε συνεχώς σε δοµές
οι οποίες απαξιώνονται, οι οποίες υποστελεχώνονται, δεν µπορεί
να βρει άκρη, δεν µπορεί να βρει ραντεβού πουθενά και στο
τέλος σηκώνει τα χέρια ψηλά, ψάχνει δανεικά από δω και από κει
για να πάει να πληρώσει. 

Αυτήν την πολιτική πρέπει να την αλλάξετε, διότι είναι πολιτική
η οποία µειώνει το εισόδηµα του εργαζόµενου, η οποία ουσια-
στικά αποτελεί ένα έµµεσο και πλάγιο χτύπηµα στο εισόδηµά
του, που είναι χτύπηµα φορολογίας αυτό. Το να αυξάνει η συµ-
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µετοχή του στα φάρµακα, είναι χτύπηµα. Το να βγαίνει επιπλέον
κόστος συµµετοχής στις εξετάσεις του είναι χτύπηµα στο εισό-
δηµά του. Έτσι φτωχαίνει ο ελληνικός λαός. 

Και αυτό το κάνετε συστηµατικά και το κάνετε καθηµερινά. Λοι-
πόν, αυτό δεν µπορεί να συνεχίσει άλλο. 

Δεν θέλω άλλον χρόνο, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική

Συµµαχία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Παναγιωτόπουλο.
Θα καλέσω τώρα στο Βήµα τον ειδικό αγορητή από το ΠΑΣΟΚ

- Κίνηµα Αλλαγής κ. Ανδρέα Πουλά.
Παρακαλώ να κλείσει το σύστηµα ηλεκτρονικής εγγραφής. 
Ορίστε, κύριε Πουλά, έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σή-

µερα εδώ την κύρωση της σύµβασης δωρεάς µεταξύ του ελλη-
νικού δηµοσίου και του Κοινωφελούς Ιδρύµατος «Αλέξανδρος
Ωνάσης» και του Ωνασείου Καρδιοχειρουργικού Κέντρου, η ο-
ποία υπεγράφη στις 7 Νοεµβρίου του 2024. 

Το σχέδιο νόµου περιλαµβάνει τόσο την αύξηση της δωρεάς
κατά 12 εκατοµµύρια ευρώ όσο και σηµαντικές αλλαγές στη
δοµή και λειτουργία του Ωνασείου, όπως η µετονοµασία του σε
«Ωνάσειο Νοσοκοµείο» και η απαλλαγή από ΦΠΑ για αγαθά και
υπηρεσίες που παρέχονται στο πλαίσιο της δωρεάς. Αναµφισβή-
τητα η αύξηση της χρηµατοδότησης και ο εκσυγχρονισµός των
υποδοµών φαίνονται ότι είναι θετικές εξελίξεις. 

Με την ολοκλήρωση της νέας πτέρυγας και τη δηµιουργία του
Ωνάσειου Μεταµοσχευτικού Κέντρου το έργο στοχεύει στη βελ-
τίωση των παρεχόµενων υπηρεσιών υγείας. Ωστόσο, πίσω από
αυτήν την εικόνα αναδεικνύονται σοβαρά ζητήµατα που πρέπει
να εξετασθούν, όπως θέµατα διαφάνειας και δηµοσίου συµφέ-
ροντος. 

Σύµφωνα µε την αρχική σύµβαση, το έργο της νέας πτέρυγας
θα ολοκληρωθεί και θα συντηρηθεί από το Ίδρυµα «Αλέξανδρος
Ωνάσης» πριν παραδοθεί στο ελληνικό δηµόσιο. Η νέα τροποποί-
ηση, όµως, εισάγει την πρόβλεψη ότι σε περίπτωση καθυστέρη-
σης του δηµοσίου, το έργο θα θεωρείται αυτοµάτως παρα-
ληφθέν. Αυτό εγείρει ερωτήµατα για την ποιότητα και την ασφά-
λεια των παραδοτέων. Ποιος θα διασφαλίσει ότι το έργο θα πα-
ραληφθεί σύµφωνα µε τους όρους της σύµβασης και όχι ως
αποτέλεσµα ολιγωρίας ή ακόµα και σκόπιµης καθυστέρησης από
την πλευρά του δηµοσίου; 

Η τροποποίηση µειώνει, επίσης, τον χρόνο παραλαβής από
τριάντα σε δέκα ηµέρες, γεγονός που ενδέχεται να περιορίσει
τον έλεγχο ποιότητας και συµµόρφωσης. Τέτοιες ρυθµίσεις ενι-
σχύουν την εντύπωση ότι το δηµόσιο παραιτείται από τη δυνα-
τότητα ουσιαστικής εποπτείας. 

Εξίσου ανησυχητική είναι και η µετονοµασία από «Ωνάσειο
Καρδιοχειρουργικό Κέντρο» σε «Ωνάσειο Νοσοκοµείο» και η
ένταξη όλων των νέων µονάδων υπό ένα νοµικό πρόσωπο ιδιωτι-
κού δικαίου. Παρ’ ότι το έργο χρηµατοδοτείται από δωρεές, η
νέα νοµοθεσία παρέχει στο Ωνάσειο οικονοµική και διοικητική αυ-
τοτέλεια, καθιστώντας το ένα ίδρυµα που λειτουργεί µε βάση τις
αρχές της ιδιωτικής οικονοµίας. Τι σηµαίνει, όµως, αυτό για τους
πολίτες; Μήπως σηµαίνει ότι οι υπηρεσίες του Ωνασείου, πιθα-
νόν, θα απευθύνονται µόνο σε όσους έχουν την οικονοµική δυ-
νατότητα να πληρώσουν, περιορίζοντας την πρόσβαση των
ανασφάλιστων ή οικονοµικά αδύναµων πολιτών; Αυτό αντιβαίνει
στον σκοπό της αρχικής δωρεάς, που προέβλεπε ισότιµη πρό-
σβαση στις υπηρεσίες υγείας. 

Το σχέδιο νόµου περιλαµβάνει, επίσης, την απαλλαγή από τον
ΦΠΑ για αγαθά και υπηρεσίες που παρέχονται στο πλαίσιο της
δωρεάς. Ωστόσο απουσιάζουν σαφείς µηχανισµοί ελέγχου για τη
χρήση αυτών των πόρων. Η πολιτεία οφείλει να διασφαλίσει ότι
κάθε ευρώ της δωρεάς αξιοποιείται προς όφελος του δηµοσίου
συµφέροντος. Οι Έλληνες πολίτες δικαιούνται να γνωρίζουν πού
κατευθύνονται οι πόροι που προορίζονται για τη δηµόσια υγεία.
Υπάρχει, λοιπόν, ανάγκη για περισσότερη διαφάνεια και λογοδο-
σία. 

Συµπερασµατικά, λοιπόν, οι δωρεές αποτελούν µια πολύτιµη
συµβολή στη βελτίωση των δηµόσιων υποδοµών υγείας, ωστόσο
δεν πρέπει να εργαλειοποιούνται για την προώθηση ιδιωτικών
συµφερόντων εις βάρος του δηµόσιου τοµέα. Η πολιτεία οφείλει:
Πρώτον, να διασφαλίσει την ισότιµη πρόσβαση στις υπηρεσίες
του Ωνασείου για όλους τους πολίτες. Δεύτερον, να ενισχύσει το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας, αντί να το αποδυναµώνει προς όφελος
ιδιωτικών δοµών. Και τρίτον, να εισάγει µηχανισµούς διαφάνειας
και λογοδοσίας για τις δωρεές. Η υγεία είναι κοινωνικό αγαθό,
όχι εµπόρευµα. Χρέος µας είναι να διαφυλάξουµε το δικαίωµα
αυτό για όλους τους πολίτες. 

Επίσης, κύριε Υπουργέ, δράττοµαι της ευκαιρίας να αναφερθώ
και σε κάποια άλλα ζητήµατα που καίνε τον τοµέα της υγείας. Το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας δέχεται πιέσεις λόγω της χρόνιας υπο-
χρηµατοδότησης και της διαρροής επαγγελµάτων υγείας προς
τον ιδιωτικό τοµέα ή προς άλλες χώρες. Αντί η Κυβέρνηση να
επενδύει στην ενίσχυση των δηµόσιων νοσοκοµείων, φαίνεται να
υποστηρίζει περισσότερο την ανάπτυξη ιδιωτικών δοµών υγείας.
Το αποτέλεσµα είναι ένα Εθνικό Σύστηµα Υγείας που παραπαίει,
µε προσωπικό στα όρια εξάντλησης και πολίτες που καλούνται
να πληρώσουν από την τσέπη τους για υπηρεσίες που κανονικά
έπρεπε να τους παρέχονται δωρεάν. 

Αναφορικά µε το θέµα των δωρεάν απογευµατινών χειρουρ-
γείων και τα χρήµατα από το Ταµείο Ανάκαµψης και Ανθεκτικό-
τητας, µας είπατε ότι θα εκταµιευθούν 54 εκατοµµύρια ευρώ, εκ
των οποίων τα 9 εκατοµµύρια ευρώ θα τα πάρει ο ιδιωτικός το-
µέας. Να µη χάσει το µερτικό του! Τι δείχνει αυτό; Όπως είπατε,
υπάρχουν χειρουργεία δύσκολα τα οποία, λέτε, δεν µπορούν να
γίνουν στον δηµόσιο τοµέα. Για ποιον λόγο το ισχυρίζεστε αυτό;
Γιατί; Δεν υπάρχει το αναγκαίο προσωπικό για να στελεχώσει τα
χειρουργικά τραπέζια, το 40% των οποίων είναι κλειστά; Μπο-
ρείτε να µας πείτε ένα χειρουργείο που είναι τόσο δύσκολο που
δεν µπορεί να το κάνει το δηµόσιο νοσοκοµείο; Σας ακούσαµε να
το λέτε και αυτό.

Αυτό που γνωρίζουµε εµείς είναι ότι στον δηµόσιο τοµέα µπο-
ρούν να γίνουν όλα τα χειρουργεία. Έχει αλλάξει κάτι πάνω σε
αυτό; Μήπως τα δηµόσια νοσοκοµεία υπολείπονται σε ιατροτε-
χνολογικό εξοπλισµό, µε ευθύνη βέβαια δική σας γιατί κυβερνάτε
έξι χρόνια; Υπάρχουν κάποια χειρουργεία που γίνονται µε βάση
νέες τεχνικές που έχουν αναπτυχθεί και γίνονται µόνο στον ιδιω-
τικό τοµέα, γιατί ο ιδιωτικός τοµέας επενδύει σε αυτές, σε αντί-
θεση µε την Κυβέρνησή σας που δεν δίνει τη δυνατότητα στο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας να αποκτήσει αυτά τα πλεονεκτήµατα. Οι
νέες τεχνικές, λοιπόν, αυτές που γίνονται µόνο στις ιδιωτικές κλι-
νικές, κοστίζουν ένα σωρό χρήµατα, τα οποία όσοι έχουν ιδιωτική
ασφάλιση µπορούν να τα πληρώσουν, όσοι όµως δεν έχουν, επω-
µίζονται τεράστιο οικονοµικό βάρος γιατί υπάρχει αυτή η τερά-
στια διαφορά µεταξύ του χρόνου αποκατάστασης των ασθενών
ανάλογα µε την τεχνική που θα χρησιµοποιηθεί στο χειρουργείο.
Ποια θα είναι, λοιπόν, τα κριτήρια για να χειρουργηθεί κάποιος
στον ιδιωτικό ή στον δηµόσιο τοµέα; Πώς θα γίνεται η επιλογή
αυτών των περιστατικών; Όσο και καλή διάθεση να έχουµε, µας
δηµιουργούνται εύλογα ερωτηµατικά, ειδικά σε εµάς που προ-
ερχόµαστε από τον χώρο της ιατρικής.

Επίσης, κύριε Υπουργέ, στο νοµοσχέδιο για τον προσωπικό
ιατρό καταθέσαµε την τροπολογία για τα βαρέα και ανθυγιεινά
των υγειονοµικών. Μας κατηγορήσετε για πάρα πολλά θέµατα,
όπως ότι µε αυτόν τον τρόπο θα συνταξιοδοτηθούν επτάµισι χι-
λιάδες εργαζόµενοι του ΕΣΥ και ότι είναι και µεγάλο το οικονο-
µικό κόστος για την Κυβέρνηση, µας είπατε για περίπου 167
εκατοµµύρια ευρώ. Και επανέρχοµαι και σας λέω, ότι δεν µπορεί
τη µία, σε κάποια φάση που είχαµε το πρόβληµα της πανδηµίας,
να λέτε ότι είναι θετική η έκθεση Μπεχράκη, και τώρα να κάνετε
πίσω ολοταχώς, χρησιµοποιώντας αµφιλεγόµενα επιχειρήµατα.
Με αυτόν τον τρόπο δείχνετε ότι κοροϊδεύετε τους υγειονοµι-
κούς, οι οποίοι τον καιρό της πανδηµίας ήταν αυτοί που σας ξε-
λάσπωσαν, και εσείς µένατε µόνο στο χειροκρότηµα. 

Επίσης, κύριε Υπουργέ, η κατάσταση στα νοσοκοµεία του ΕΣΥ
πάει από το κακό στο χειρότερο. Δεν έφταναν τα άλλα προβλή-
µατα, προκύπτουν τώρα και ζητήµατα, όσον αφορά το σχέδιο της
εφηµέρευσης. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι από την 1η του µηνός Νο-
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εµβρίου άλλαξε το εφηµεριακό σύστηµα στην Αθήνα και στον
Πειραιά, τροποποιήθηκαν οι οµάδες των νοσοκοµείων που συνε-
φηµερεύουν, αλλά και ο τρόπος που λειτουργούν πλέον τα δη-
µόσια νοσοκοµεία. Το σύστηµα παρουσιάζει πολλά κενά. Αυτές
οι δυσλειτουργίες πρέπει άµεσα να λυθούν. Και κυρίως πρέπει
να σταµατήσετε να λειτουργείτε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας χωρίς
τον σωστό σχεδιασµό. 

Δεν µπορεί, για παράδειγµα, ένας ασθενής που παθαίνει ένα
εγκεφαλικό επεισόδιο στα βόρεια προάστια, να πρέπει να µετα-
φερθεί στη δυτική Αττική. Ή δεν µπορεί για ένα τροχαίο που πι-
θανόν να γίνει στην περιοχή του κέντρου να πρέπει οι τραυµατίες
να µεταφερθούν στο ΚΑΤ. Αυτά τα περιστατικά, επειδή είναι επεί-
γοντα, πρέπει να έχουν άµεση πρόσβαση σε νοσοκοµειακή δοµή.
Να µην ξεχνάµε και τα εγκεφαλικά επεισόδια και τις µονάδες που
ιδρύσατε πριν από λίγο καιρό µε νοµοσχέδιο που είχατε καταθέ-
σει.

Επίσης, υπάρχουν και άλλα δύο θέµατα που θέλω να θίξω. Το
ένα θέµα αφορά το κέντρο µεταµοσχεύσεων του «Ευαγγελι-
σµού». Γιατί δεν προκηρύσσεται η θέση του συντονιστή διευθυ-
ντή µεταµοσχευτή; Είναι ένα θέµα. Εκτός και αν έχετε αποφα-
σίσει ότι υπάρχει το «Λαϊκό», θα γίνει και το «Ωνάσειο», τα δύο
µεταµοσχευτικά κέντρα, και έχετε αποφασίσει να κλείσετε τη µο-
νάδα µεταµοσχεύσεων του «Ευαγγελισµού»; Να µας το πείτε.
Γιατί όταν δεν προκηρύσσεται η θέση του µεταµοσχευτή στον
«Ευαγγελισµό», φυσικό και επόµενο είναι αυτή οι ασθενείς σε
λίστα που υπάρχουν, και ειδικά οι νεφροπαθείς που είναι και στην
ειδικότητά µου, να έχουν µεγάλη αγωνία για το θα γίνει. Έχει βγει
και ανακοίνωση από την ΕΙΝΑΠ που εκφράζονται οι σχετικές ανη-
συχίες. 

Ένα άλλο θέµα που θα ήθελα επίσης να θίξω είναι το εξής: Τι
θα γίνει µε τον διαγωνισµό των διοικητών των νοσοκοµείων;
Υπάρχει µεγάλη καθυστέρηση στη διαδικασία. Και όπως φαίνε-
ται, δεν θα έχει ολοκληρωθεί µέχρι τις γιορτές. Ενώ είχατε πει
ότι µέχρι τις γιορτές θα το έχουµε τελειώσει. Για ποιον λόγο;
Μήπως σε αυτή τη διαδικασία δεν µπορούν να βολευτούν τα δικά
σας παιδιά; Ακούγεται ότι υπάρχει µεγάλη γκρίνια από υποψήφι-
ους και ότι έχουν υποβληθεί πολλές ενστάσεις. Πότε θα διορι-
στούν, λοιπόν, αυτοί οι άνθρωποι; Γιατί οι περισσότεροι διοικητές
των νοσοκοµείων έχουν «κατεβάσει µολύβια», το γνωρίζετε αυτό
πιστεύω. 

Και κλείνοντας οφείλω να επισηµάνω ότι η υγεία αποτελεί για
εµάς θεµελιώδες κοινωνικό αγαθό για κάθε πολιτική που αφορά
και πρέπει να την υπηρετούµε αποκλειστικά προς το δηµόσιο
συµφέρον. Ειδικά σε µια περίοδο που οι πολίτες δοκιµάζονται οι-
κονοµικά, η ενίσχυση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, η διαφά-
νεια στη διαχείριση των πόρων, η ισότιµη πρόσβαση στις υπη-
ρεσίες υγείας, αποτελούν αδιαπραγµάτευτες αρχές. Η υγεία δεν
προσφέρεται για πειραµατισµούς ή διαχωρισµούς ανάµεσα
στους πολίτες. Είναι υποχρέωση όλων µας να διασφαλίσουµε ένα
Εθνικό Σύστηµα Υγείας αντάξιο των αναγκών και των προσδοκιών
της ελληνικής κοινωνίας. Να πω ότι θα ψηφίσουµε θετικά το νο-
µοσχέδιο.

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-

λαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό
πρόγραµµα «Εργαστήρι της Δηµοκρατίας», που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής, δεκατέσσερις µαθήτριες και µαθητές και
δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 5ο Δηµοτικό Σχολείο Πε-
ριστερίου. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα δώσω τώρα τον λόγο στον κύριο Υπουργό για ένα λεπτό
για µια σύντοµη παρέµβαση.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να
έχω τον λόγο επί της διαδικασίας, αν µου επιτρέπει ο κύριος
Υπουργός;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ! 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ξέρω ότι σήµερα είναι λίγο µια -

αστειευόµενος- επώδυνη ηµέρα για όλους όσους συχνάζουν στα
τηλεοπτικά κανάλια. Έχουν ρεπό λόγω της απεργίας των συνα-
δέλφων. 

Θα ήθελα να παρακαλέσω, χωρίς να είναι κάποια προκάτ αστυ-
νόµευση της διαδικασίας, αν µπορούµε να σεβαστούµε τη συχνή
χρήση του υπουργικού δικαιώµατος, καθ’ όλα σεβαστό και κατα-
νοητό. Τώρα βλέπω τον κ. Γεωργιάδη -αναφαίρετο δικαίωµα-
ακολουθεί ο κύριος Υφυπουργός. Αν µπορεί να κρατηθεί ένα
µέτρο, θα βοηθούσε στο να ολοκληρωθεί η συζήτηση το ταχύ-
τερο δυνατό. Θα το θερµοπαρακαλούσα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Νοµίζω ότι θα είναι
σύντοµος ο κύριος Υπουργός.

Παρακαλώ, Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν

θα απαντήσω συνολικά στον συνάδελφο κ. Πουλά. Μόνο για ένα
παίρνω τον λόγο. Τα συνολικά θα τα πούµε µετά.

Το άγχος του ΠΑΣΟΚ να δείχνει γκρίνια και διαφωνία αρχίζει
να γίνεται γραφικό. Λέτε: Ποιες είναι αυτές οι επεµβάσεις που
δεν µπορούν να γίνουν στον δηµόσιο τοµέα και µήπως τα δηµό-
σια νοσοκοµεία υπολείπονται και…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Εσείς το είπατε. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ναι,

εγώ το είπα.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Εγώ δεν χρησιµοποιώ δικά µου.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας):

Τώρα έχω τον λόγο και εγώ δεν διέκοψα. 
Αµφιβάλλω αν πραγµατικά ξέρετε τι λέτε και γιατί µε κατηγο-

ρείτε. Στον ΕΟΠΥΥ, τον οποίο έχει διοικήσει και το ΠΑΣΟΚ το
οποίο τον ίδρυσε, υπάρχει ένα κονδύλι που εξαιρείται του claw
back προς τις ιδιωτικές κλινικές από την αρχή. Το βάλατε εσείς,
το ΠΑΣΟΚ. Αυτό το κονδύλι λέγεται «ειδικές χειρουργικές επεµ-
βάσεις». Αυτό το κονδύλι, που είναι γραµµένο σε ΦΕΚ, έχει ακρι-
βώς τις καρδιοχειρουργικές και αγγειολογικές επεµβάσεις που
δεν µπορούν να γίνουν πουθενά αλλού στην Ελλάδα και σε κα-
νένα δηµόσιο νοσοκοµείο και γι’ αυτόν τον λόγο αυτές οι επεµ-
βάσεις στον ιδιωτικό τοµέα εξαιρούνται του claw back µε νόµο
του ΠΑΣΟΚ. 

Και έρχεσαι εσύ ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ και κατηγορείς
εµένα για τον νόµο του ΠΑΣΟΚ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Θα δώσω τώρα τον
λόγο στον εισηγητή…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Θα δώσω τον λόγο

πρώτα στον εισηγητή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος και µετά
στον κύριο Υπουργό.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Παρακαλώ δεν θα κάνουµε διάλογο.
Κύριε Αντιπρόεδρε, κύριε Λαµπρούλη, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κάποτε ψηφίζατε µαζί µνηµόνια, φτάσατε τον λαό σε µια τρα-

γική κατάσταση σε ό,τι αφορά όχι µόνο το σύστηµα υγείας, αλλά
και τις παροχές υγείας, βέβαια, κ.λπ. -µισθούς, συντάξεις, να µην
τα αναφέρουµε- και τώρα τσακώνεστε ποιος και τι έκανε και
ποιος ψήφισε, τι ψήφισε, όταν όλοι µαζί και µε τον ΣΥΡΙΖΑ στην
πορεία, που τα εφάρµοσε όλα και έφερε και ένα τρίτο, τα ψηφί-
σατε όλα µαζί. Είναι, λοιπόν, να απορεί κανείς.

Σε ό,τι αφορά το σχέδιο νόµου που προβλέπει την τροποποί-
ηση της σύµβασης δωρεάς µε το Ίδρυµα «Ωνάση», το κύριο -κω-
δικοποιηµένα- είναι ότι αποτελεί όρο και προϋπόθεση της
λειτουργίας του µε όρους ιδιωτικής οικονοµίας, δηλαδή µε επι-
χειρηµατικά κριτήρια, δεύτερον, ως προϋπόθεση της δωρεάς
προβλέπεται να αναβαθµιστεί, όπως µπαίνει και µέσα στο νοµο-
σχέδιο, ως νοσοκοµείο, όπως αντίστοιχα το παιδογκολογικό του
Βαρδινογιάννη στο «Παίδων» και το «Ωνάσειο» θα έχει στην ιδιο-
κτησία του όσους αφορούν στα ζητήµατα των καρδιοχειρουργι-
κών επεµβάσεων -ενήλικων, παίδων, µεταµοσχεύσεις- µε ό,τι
αυτό, βέβαια, σηµαίνει. Και, τρίτον, κάνει τη δωρεά το ίδρυµα.
Στην ουσία αγοράζει τη δυνατότητα να αναπτύξει εξ αποκλειστι-
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κότητας µια επιχείρηση σε ένα διευρυµένο τοµέα -χειρουργεία,
µεταµοσχεύσεις κ.τ.λ., και εξασφαλίζει και απαλλαγή από τον
ΦΠΑ για να τους έρθει και πιο φθηνά. 

Όπως είπαµε και στην επιτροπή εξάλλου και σε αντίστοιχες
συζητήσεις τα προηγούµενα χρόνια αντίστοιχης κύρωσης σύµ-
βασης δωρεάς, ως κόµµα δεν είµαστε αντίθετοι σε µέτρα τα
οποία µπορούν να βελτιώσουν τις παροχές και τις συνθήκες πε-
ρίθαλψης του λαού και ιδιαίτερα αυτές που αφορούν την έγκαιρη
διάγνωση και θεραπεία. 

Όµως, τονίζουµε και επισηµαίνουµε ότι τέτοια µέτρα πρέπει
να αποτελούν αποκλειστικά ευθύνη του κράτους, να χρηµατοδο-
τούνται πλήρως από τον κρατικό προϋπολογισµό και να εξασφα-
λίζονται η στελέχωση µε µόνιµο προσωπικό πλήρους και απο-
κλειστικής απασχόλησης, ο επαρκής και σύγχρονος ιατροµηχα-
νολογικός εξοπλισµός και φυσικά αυτές οι δοµές να αποτελούν
µέρος τού πανελλαδικά ανεπτυγµένου δηµόσιου συστήµατος
υγείας, προκειµένου να παρέχονται έγκαιρα, µε ασφάλεια και
απολύτως δωρεάν όλες οι προληπτικές διαγνωστικές και θερα-
πευτικές πράξεις σε όσους έχουν ανάγκη χωρίς όρους και προ-
ϋποθέσεις και συγχρόνως και µόνον επικουρικά και συµπλη-
ρωµατικά να αξιοποιούνται τυχόν προσφορές που µπορεί να βελ-
τιώνουν τις παροχές τις συνθήκες περίθαλψης του λαού και ιδι-
αίτερα στη διάγνωση, θεραπεία και αποκατάσταση.

Ξεκαθαρίζουµε πως µε αφορµή τη συγκεκριµένη κύρωση της
σύµβασης δεν αµφισβητούµε σε καµµία περίπτωση την υψηλή
επιστηµονική επάρκεια και τις πραγµατικά σύγχρονες θεραπευ-
τικές µεθόδους που εφαρµόζονται στο «Ωνάσειο» και πολύ πε-
ρισσότερο αυτές οι οποίες αφορούν την αντιµετώπιση σοβαρών
προβληµάτων υγείας, όπως τα καρδιολογικά προβλήµατα, οι
καρδιοχειρουργικές επεµβάσεις κατ’ επέκταση, οι µεταµοσχεύ-
σεις κ.τ.λ.. 

Η ουσιαστική διαφωνία µας, την οποία είχαµε διατυπώσει ήδη
και το 1992 κατά τη διάρκεια, δηλαδή, της συζήτησης για την ανέ-
γερση και λειτουργία του «Ωνασείου» τότε, αφορά το γεγονός
πως τόσο το υπάρχον καρδιοχειρουργικό κέντρο όσο και οι νέες
υποδοµές που θα φτιαχτούν ουσιαστικά και πρακτικά αποτελούν
µια σύγχρονη επιχειρηµατική µονάδα φυσικά σε ένα κρίσιµο
τοµέα των αναγκών της υγείας του λαού. 

Εξάλλου, από την πρώτη δωρεά, αλλά και στους µετέπειτα
εσωτερικούς κανονισµούς λειτουργίας, όπως εξάλλου προβλέ-
πεται και στο άρθρο 2 της συγκεκριµένης σύµβασης που συζη-
τούµε, αναφέρεται ως δεσµευτικός όρος ότι λειτουργεί βάσει
των αρχών της ιδιωτικής οικονοµίας, µε διοικητική και οικονοµική
αυτοτέλεια. Δηλαδή, το Ίδρυµα «Ωνάση», αλλά και διαχρονικά
όλες οι κυβερνήσεις -Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ, µαζί, χώρια, ΣΥ-
ΡΙΖΑ και µε τη σηµερινή, βέβαια, Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρα-
τίας να πρωτοστατεί- θεωρούν ως προσφορά στο κοινωνικό
σύνολο τη δηµιουργία και την επέκταση µιας επιχειρηµατικής µο-
νάδας υγείας. 

Και εδώ υπάρχει το στοιχείο της πρόκλησης από τα αµύθητα
κέρδη του συγκεκριµένου -και όχι µόνο- επιχειρηµατικού οµίλου,
το οποίο τα απέκτησε και µε την αµέριστη κρατική στήριξη που
είχε και µε την έδρα στο Λιχτενστάιν. Μην το ξεχνούµε. Στην
ουσία µε ένα µικρό ποσό που δίνει αξιοποιεί µια σοβαρή κοινω-
νική λαϊκή ανάγκη µε πολλαπλή στόχευση.

Το πρώτο είναι να καλλιεργήσει, αλλά και να προωθήσει στο
έδαφος των σοβαρών προβληµάτων των λαϊκών οικογενειών του
λαού µας το ανθρώπινο πρόσωπο του συστήµατος του καπιταλι-
σµού και της εκµετάλλευσης, να συµφιλιώνεται, δηλαδή, ο λαός
µε την αντίληψη ότι όσο πάει καλά η κερδοφορία των επιχειρη-
µατιών, µπορεί να περισσέψει και κανένα ψίχουλο και συγχρόνως
να εθίζονται οι εργαζόµενοι µε την αντίληψη για κοινωνικές υπη-
ρεσίες και παροχές όχι ως δικαίωµα, αλλά ως φιλανθρωπία. 

Άλλωστε, τα χρήµατα που δίνει το Ίδρυµα στην ουσία αποτε-
λούν ένα πολύ µικρό µέρος των κερδών που προέκυψαν από την
άγρια εκµετάλλευση των εργαζοµένων, από τον απλήρωτο χρόνο
εργασίας τους που δηµιουργεί τα κέρδη. Διότι αυτά που παρά-
γουν οι εργαζόµενοι και πολύ περισσότερο αυτά που εµποδίζο-
νται να παράξουν λόγω της καπιταλιστικής ιδιοκτησίας φτάνουν
και περισσεύουν για την ανάπτυξη ενός δηµόσιου, σύγχρονου,
καθολικού και δωρεάν συστήµατος υγείας. 

Συγχρόνως αναδεικνύεται στον τοµέα της υγείας και πιο συ-
γκεκριµένα του λαού, όπως συµβαίνει και στους άλλους τοµείς
εξάλλου, πως το αστικό κράτος ποτέ δεν έχει λεφτά. Αυτή είναι
η µόνιµη επωδός από όλες τις κυβερνήσεις για τις ανάγκες του
λαού, των λαϊκών στρωµάτων, της πλειοψηφίας του λαού ούτε
στη φάση όµως της καπιταλιστικής ανάπτυξης, ανάκαµψης ούτε
στη φάση της καπιταλιστικής οικονοµικής κρίσης.

Και αυτό συµβαίνει, διότι αποτελεί συνειδητή πολιτική επιλογή
η παντός είδους στήριξη των µεγαλοεπιχειρηµατιών, φοροαπαλ-
λαγές, φοροελαφρύνσεις, ζεστό χρήµα, επενδυτικοί νόµοι και ο
κατάλογος είναι µακρύς, ώστε να γίνει τι; Να εξασφαλίζεται και
να διασφαλίζεται η υψηλή κερδοφορία τους. Αυτή είναι η αιτία
που όλες οι κυβερνήσεις υποχρηµατοδοτούσαν το δηµόσιο σύ-
στηµα υγείας, δεν ανέπτυσσαν τις αναγκαίες υποδοµές, έπαιρναν
µέτρα περικοπών των δηµόσιων παροχών µε τους ασθενείς,
όµως, να βάζουν όλο και πιο βαθιά το χέρι στην τσέπη για να
έχουν υπηρεσίες υγείας, φάρµακα, κ.λπ.. Όλα αυτά, λοιπόν, σή-
µερα επιταχύνονται και πολλαπλασιάζονται, διότι η ανάπτυξη µε
ατµοµηχανή τους επιχειρηµατικούς οµίλους είναι σε πλήρη αντί-
θεση µε τις λαϊκές κοινωνικές ανάγκες. 

Δεύτερη στόχευση, αυτό που αναφερθήκαµε ως πρόκληση,
είναι πως µε τη δηµιουργία µιας µονάδας υγείας που λειτουργεί
µε τους κανόνες της αγοράς αποτελεί συγχρόνως -αποτέλεσε εν
προκειµένω το «Ωνάσειο»- και ένα είδος παραδείγµατος για την
προσαρµογή της λειτουργίας των δηµόσιων µονάδων υγείας µε
τα αντίστοιχα χαρακτηριστικά, δηλαδή µε τους κανόνες της επι-
χειρηµατικότητας και µε πλήρη εµπορευµατοποίηση των εργα-
σιών τους ως αυτοχρηµατοδοτούµενες, δηλαδή βιώσιµες οικο-
νοµικές µονάδες. Αυτό, εξάλλου, δεν διαπερνά και ενώνει σαν
κλωστή ως βασική στρατηγική κατεύθυνση όλα τα αστικά κόµ-
µατα είτε κυβέρνησαν Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ, µαζί,
χώρια, αλλά και τα άλλα κόµµατα, τα οποία στηρίζουν το πλαίσιο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Έτσι είναι. Και προκειµένου οι µονάδες
υγείας να είναι βιώσιµες θα πρέπει να περιορίζουν τις δαπάνες
λειτουργίας τους στη βάση του κόστους οφέλους και να επιδιώ-
κουν την αύξηση των εσόδων τους από τις παντός είδους πωλή-
σεις των εργασιών τους, γεγονός που σηµαίνει πολιτική µείωσης
του κόστους εργασίας, δηλαδή λιγότερο και ευέλικτο εργατικό
και επιστηµονικό δυναµικό, ελαστικά εργαζόµενοι, ευέλικτος χρό-
νος εργασίας, δεύτερον, διεύρυνση εργασιών που αποφέρουν
έσοδα, απογευµατινά ιατρεία, τώρα και απογευµατινά χειρουρ-
γεία επί πληρωµή. Εδώ βάζουµε και ένα ερώτηµα. Τι τµήµατα πα-
ράλληλα θα αναπτύξει το νέο νοσοκοµείο; Αν µπορεί να µας
απαντήσει ο Υπουργός, αυτά θα τα δούµε και στην πορεία. 

Και τρίτον, η επιλογή ανάπτυξης τµηµάτων εργαστηρίων που
υπόσχονται αύξηση των εσόδων. Αυτή θα είναι η κατεύθυνση που
θα πρέπει να υπηρετούν και τα όποια νέα τµήµατα µελλοντικά
ενταχθούν στο νέο νοσοκοµείο -δεν µιλάω µόνο για το «Ωνάσειο»,
γενικότερα για τις δηµόσιες µονάδες υγείας στα νοσοκοµεία εν
προκειµένω- και ταυτόχρονα υποβάθµιση τέτοιων τµηµάτων που
δεν αξιολογούνται µε τα ίδια κριτήρια ως παραγωγικά και τέτοια
παραδείγµατα έχουµε πολλά.

Να πώς η καθόλου νέα µορφή των νοµικών προσώπων ιδιωτι-
κού δικαίου έρχεται να επιταχύνει ακριβώς την προσαρµογή του
λεγόµενου δηµόσιου χαρακτήρα των νοσοκοµείων στους κανό-
νες της επιχειρηµατικότητας και της εµπορευµατοποίησης τους,
κανόνες λειτουργίας που ωρίµασαν στο πλαίσιο της µορφής των
νοµικών προσώπων δηµοσίου δικαίου, που πλέον µπαίνει εµπό-
διο, ενώ η µορφή των νοµικών προσώπων ιδιωτικού δικαίου απε-
λευθερώνει τη δυνατότητα παραπέρα εφαρµογής τους. 

Αυτό σηµατοδοτεί και σε όσα αναφέρθηκε και ο κύριος Υπουρ-
γός χθες στην επιτροπή για τη δυστοκία, το δηµόσιο, κ.λπ., λέ-
γοντας ένα παράδειγµα. Αλήθεια, όµως -ρητορικό είναι βέβαια
αυτό το ερώτηµα- ποιος έφτιαξε αυτό το πλαίσιο λειτουργίας δια-
χρονικά; Ποιος έφτιαξε αυτό το κράτος που τώρα ρίχνεται το
ανάθεµα για παράδειγµα στην λειτουργία του; Εσείς δεν ήσα-
σταν; Μην το παίρνετε προσωπικά. Τα κόµµατά σας κυβέρνησαν
και διαµόρφωσαν αυτές τις συνθήκες.

Έτσι, πρώτον, το «Ωνάσειο» και αυτό έχει δηµόσιο χαρακτήρα,
όµως η λειτουργία του έχει πλήρη επιχειρηµατικά χαρακτηρι-
στικά. Οι πρωινές και οι απογευµατινές επισκέψεις πληρώνονται,
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οι εξετάσεις 15% συµµετοχή στα εξωτερικά ιατρεία πληρώνονται,
ενώ στα εξωτερικά ιατρεία πληρώνονται εξ ολοκλήρου από τους
ασθενείς. Υπάρχουν, βέβαια και πακέτα πληρωµών για τους
ασθενείς που πρόκειται να χειρουργηθούν, προκειµένου να ανα-
βαθµίσουν τη θέση τους ή να έρθει πιο κοντά το ραντεβού.

Δεύτερον, οι εργασιακές σχέσεις και το σύστηµα των αµοιβών
δεν είναι εναρµονισµένες µε τον χαρακτήρα του νοσοκοµείου;
Αυτά, βέβαια, δεν τα προβλέπει τώρα αυτό το νοµοσχέδιο, τα εί-
χαµε συζητήσει στο προηγούµενο νοµοσχέδιο. Γι’ αυτό, λοιπόν,
προβλέπονται τα κριτήρια της παραγωγικότητας στις συµβάσεις
εργασίας που συνδέονται µε τις αποδοχές του προσωπικού και
µεταβάλλονται ανάλογα µε την στρατηγική του νοσοκοµείου, που
σύµφωνα µε τις αρχές λειτουργίας του θα εξαρτώνται από το επί-
πεδο κερδοφορίας του.

Τρίτον, το προσωπικό, πλην γιατρών, που θα προσληφθεί µε
σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου και θα εργα-
στεί στις νέες µονάδες προβλέπεται, προκαθορίζεται ή όχι για
παράδειγµα ότι θα έχει ως αντιµισθία αυτή του δηµοσίου; Αυτό
τουλάχιστον προβλεπόταν στην προηγούµενη σύµβαση, στην τε-
λευταία δηλαδή πριν τη σηµερινή τροποποίηση που συζητάµε.
Είναι ένα γεγονός, λοιπόν, που σηµαίνει ουσιαστικά κατάργηση
της διαπραγµάτευσης των εργαζοµένων µε την εργοδοσία. 

Τέταρτον, αναφορικά µε τον τρόπο διανοµής της δωρεάς στο
δηµόσιο θα ανήκουν τα ακίνητα µέρη, δηλαδή τα κτίσµατα, υπο-
δοµές κ.τλ., ενώ τα κινητά µέρη δηλαδή ιατροµηχανολογικός και
άλλος εξοπλισµός που προφανώς και δεν µπορούν να λειτουρ-
γήσουν τα τµήµατα τα διαγνωστικά, χειρουργεία, τα πάντα χωρίς
αυτόν τον εξοπλισµό, αυτός ο κινητός, λοιπόν, εξοπλισµός θα
ανήκει στην ιδιοκτησία του «Ωνασείου Καρδιοχειρουργικού Κέ-
ντρου» ή του νέου νοσοκοµείου τέλος πάντων, δηλαδή της νο-
σοκοµειακής επιχειρηµατικής µονάδας. 

Συνεπώς, στη συγκεκριµένη περίπτωση δεν πρόκειται για µία
δωρεά που γίνεται και παραχωρείται στο δηµόσιο, έστω µε µία
πρόβλεψη που να διασφαλίζει τον λόγο για τον οποίο έγινε.
Αφορά µία επένδυση, προκειµένου να ενισχυθεί η επιχειρηµατική
δράση σε ένα πολύ σοβαρό τοµέα της υγείας. Ο λαός θα συνεχί-
σει να χρηµατοδοτεί αυτήν την επιχείρηση µε διάφορους τρό-
πους, όπως µε το τουλάχιστον 20% του προϋπολογισµού του
«Ωνάσειου» µέσω του κρατικού προϋπολογισµού που είναι ένα
εργαλείο φοροληστείας του λαού, δεύτερον µε τις αυξηµένες ει-
σφορές στον κλάδο υγείας των ασφαλιστικών ταµείων και τρίτον,
µε τις απευθείας πληρωµές για την αγορά των υπηρεσιών από το
«Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο». Συνεπώς, πάει πολύ να επι-
χειρείται από την Κυβέρνηση, που λειτουργεί και ως «πλυντήριο»,
να παρουσιάζει τη σύµβαση ως µεγάλη φιλολαϊκή κατάκτηση.

Εµείς επαναλαµβάνουµε πως υποστηρίζουµε και διεκδικούµε
το νοσοκοµείο να περάσει στην πλήρη ευθύνη και λειτουργία του
κράτους, όπως το έχουµε πει και παλαιότερα, και να παρέχει
απολύτως δωρεάν όλες τις υπηρεσίες σε όλους όσους τις χρει-
άζονται χωρίς όρους και προϋποθέσεις, χωρίς καµµία εµπλοκή
άµεση ή έµµεση του ιδιωτικού επιχειρηµατικού τοµέα. Γιατί νο-
σοκοµείο που έχει ως αρχή να λειτουργεί βάσει των αρχών της
ιδιωτικής οικονοµίας και κοινωφελής χαρακτήρας του «Ωνά-
σειου», του οποιουδήποτε ιδρύµατος είναι αντίθετα πράγµατα.
Αυτό το καταλαβαίνουν και τα παιδιά που µας ακούνε αυτήν τη
στιγµή. 

Συνεπώς, και κλείνω µ’ αυτό, κύριε Πρόεδρε, η υπεράσπιση και
συγχρόνως διεκδίκηση του δικαιώµατος του λαού σε δωρεάν
υγεία που θα ανταποκρίνεται στις σύγχρονες µεταβαλλόµενες,
διευρυνόµενες λαϊκές ανάγκες στην ιατροφαρµακευτική περί-
θαλψη αντίστοιχα στην παιδεία η διεκδίκηση µισθών και συλλο-
γικών συµβάσεων εργασίας, η κατοχύρωση εργασιακών δικαιω-
µάτων, η εναντίωση στην καταστολή, τις διώξεις, την ποινικοποί-
ηση των αγώνων και διεκδικήσεων ενάντια στον κρατικό αυταρ-
χισµό µαζί µε την αγανάκτηση για το αιµατοκύλισµα των λαών
στη Μέση Ανατολή και τη γενοκτονία σε βάρος του παλαιστινια-
κού λαού, την απεµπλοκή της Ελλάδας από τα ιµπεριαλιστικά
σχέδια και πολέµους είναι µερικά από τα αιτήµατα της αυριανής
πανελλαδικής απεργίας ενάντια στο συµβιβασµό και τη µοιρολα-
τρία. Με σύνθηµα: «Ή οι ζωές µας ή τα κέρδη τους» η αυριανή
απεργία θα αποτελέσει σταθµό κλιµάκωσης της αντιπαράθεσης

και σύγκρουσης µε την αντιλαϊκή πολιτική της Κυβέρνησης της
Νέας Δηµοκρατίας αλλά και της ουσιαστικής συναίνεσης που
προσφέρουν σε στρατηγικά ζητήµατα ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ και όσα
κόµµατα στηρίζουν αυτόν το δρόµο ανάπτυξης και το πλαίσιο
που αυτόν διέπει. 

Συνεπώς, κύριε Πρόεδρε, µε βάση τα ανωτέρω καταψηφίζουµε
το σχέδιο νόµου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Λαµπρούλη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος» και ενηµερώθηκαν για την ιστο-
ρία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της
Βουλής, σαράντα επτά µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις συ-
νοδοί εκπαιδευτικοί από το 1ο Γυµνάσιο Γαλατσίου.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Υφυπουργός Υγείας κ. Θεµιστοκλέους έχει ζητήσει τον λόγο
για µια σύντοµη παρέµβαση. 

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ  (Υφυπουργός Υγείας): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πολύ σπάνια παίρνω τον λόγο,

αλλά είναι πολύ σηµαντικό να δώσω κάποια στοιχεία ώστε να σας
ενηµερώσω για τρία θέµατα που ειπώθηκαν προηγουµένως.
Πρώτον, όσον αφορά την εφηµέρευση της αλλαγής, έγινε για
πρώτη φορά αλλαγή στην εφηµέρευση της Αττικής µετά από εί-
κοσι χρόνια. Η προηγούµενη ήταν πριν από σαράντα χρόνια. Έτσι
ήταν χρονικά οι αλλαγές. 

Αυτή τη στιγµή, γιατί παρουσιάζετε µια διαφορετική εικόνα,
µπορώ να σας δώσω την πλήρη εικόνα. Έχουµε σαφή βελτίωση
στην απογευµατινή λειτουργία στα περισσότερα νοσοκοµεία της
χώρας. Για παράδειγµα, στον «Ευαγγελισµό» από τους επτακό-
σιους ασθενείς που πήγαιναν στην εφηµερία, τώρα είµαστε
στους πεντακόσιους πενήντα. Επίσης, έχουµε σαφή βελτίωση
στο Νοσοκοµείο της Νίκαιας, στο «Ασκληπιείο» Βούλας, ενώ
έχουµε αµετάβλητη εικόνα στο «Αττικό» -σας δίνω και τα στοι-
χεία- και επιδείνωση της εικόνας της πρωινής λειτουργίας στο
Νοσοκοµείο «Γεννηµατάς», στο «Ιπποκράτειο» στην Αθήνα και
στο «Λαϊκό». Άρα, σας λέω και ποια είναι τα αρνητικά της και-
νούργιας αλλαγής. Όµως, οι οµάδες ειδικά της 1ης Υγειονοµικής
Περιφέρειας έχουν µια βελτίωση στην απογευµατινή λειτουργία
κατά 15%. Είναι µία αλλαγή της οποίας έχουν ήδη αποτυπωθεί
τα θετικά σηµεία ενώ τα αρνητικά σηµεία το διορθώνουµε. 

Και σας διορθώνω, όσον αφορά τα εγκεφαλικά, τις θροµβεκτο-
µές καλύπτονται πλήρως –είκοσι επτά χιλιάδες τριακόσιες εξήντα
πέντε στην Αττική- µε την προσθήκη που έχουµε κάνει στο «Αιγι-
νήτειο Νοσοκοµείο» και στο «Αρεταίειο Νοσοκοµείο». Άρα αυτή
είναι η εικόνα, αυτή είναι η αλήθεια και όταν θα βγαίνετε, να δί-
νουµε αυτή την εικόνα.

Δεύτερον, αναφερθήκατε στις µεταµοσχεύσεις στον «Ευαγγε-
λισµό». Όσον αφορά στον οργανισµό του νοσοκοµείου, δεν
υπάρχει µεταµοσχευτικό κέντρο, δεν υπάρχει εξειδίκευση. Έχω
υπηρετήσει στον «Ευαγγελισµό» και ως γιατρός. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Ακούστε

µε λίγο. Έχω υπηρετήσει στον «Ευαγγελισµό» όχι µόνο ως Υφυ-
πουργός αλλά και ως γιατρός. Αυτή τη στιγµή λειτουργούν τρεις
κλινικές στον οργανισµό του νοσοκοµείου. Οι δύο λειτουργούν
από το 2012, όταν επί κυβέρνησης ΠΑΣΟΚ έγινε αυτός ο οργανι-
σµός του νοσοκοµείου χωρίς εξειδίκευση στις µεταµοσχεύσεις.
Εµείς προκηρύξαµε τη θέση στη µία κλινική και δεσµευτήκαµε
ότι δεν θα ενοχλήσουµε καθόλου µέχρι να λειτουργήσουµε το
κέντρο µεταµοσχεύσεων στον «Ευαγγελισµό», για το οποίο
έχουµε δεσµευτεί. 

Οι µεταµοσχεύσεις στη χώρα αυτή µε την ψήφιση του νοµο-
σχεδίου επί υπουργίας κ. Πλεύρη έχουν σηµειώσει ρεκόρ στη
χώρα µετά από είκοσι πέντε χρόνια. Άρα, µην παρουσιάζετε µία
άλλη εικόνα. 
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Τρίτον, αναφερθήκατε στους διοικητές του νοσοκοµείου και
στο αν έχουν κατεβάσει τα µολύβια ή όχι. Το αν έχουν κατεβάσει
τα µολύβια οι διοικητές σε ένα νοσοκοµείο φαίνεται κυρίως στα
οικονοµικά. Όσον αφορά αυτή τη χρονιά για την οποία εσείς λέτε
ότι οι διοικητές κατέβασαν τα µολύβια, σας ενηµερώνω ότι θα
έχουµε για πρώτη φορά προϋπολογισµό από τον Γενάρη και για
πρώτη φορά µετά από σαράντα χρόνια από την ίδρυση του ΕΣΥ
τα νοσοκοµεία δεν θα ζητήσουν έξτρα χρηµατοδότηση από το
Υπουργείο Υγείας και το Υπουργείο Υγείας από το Γενικό Λογι-
στήριο του Κράτους. Άρα, για πρώτη φορά έγινε ένας σωστός
προγραµµατισµός από την αρχή, τον οποίο και έχουν τηρήσει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κι εγώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κύριοι συνάδελφοι,

µην ανοίξουµε τώρα κουβέντα. Θα έχετε τη δυνατότητα να πά-
ρετε τον λόγο αργότερα. 

Και τώρα θα δώσω τον λόγο στην ειδική αγορήτρια της Ελλη-
νικής Λύσης, την κ. Αθανασίου.

Ορίστε, κυρία Αθανασίου, έχετε τον λόγο. 
ΜΑΡΙΑ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κύριοι συνάδελφοι, µε την από 26-7-2018

σύµβαση δωρεάς, η οποία κυρώθηκε µε τον ν.4565/2018 και η
οποία συνήφθη µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου και του «Ωνά-
σειου Καρδιοχειρουργικού Κέντρου», καθώς και του φορέα υλο-
ποίησης, δηλαδή της εταιρείας «ΑΡΙΟΝΑ ΕΛΛΑΣ», δόθηκε η
ευκαιρία στο «Ωνάσειο» Ίδρυµα να παράσχει τις υπηρεσίες του
ακόµα πιο άνετα.

Η αρχική σύµβαση τροποποιήθηκε διαδοχικά µε τις διατάξεις
των νόµων 4613/2019 και 4737/2020, καθώς και µε την από 19-1-
.2013 µεταγενέστερη τροποποίηση, προκειµένου να προσαρµό-
ζεται η προσφορά του ιδρύµατος ανάλογα µε τις εκάστοτε
επικρατούσες περιστάσεις. Σήµερα κυρώνουµε και µία επιπλέον
τροποποίηση της αρχικής σύµβασης στα πλαίσια των όσων πιο
πάνω αναφέραµε. 

Ως προς τα άρθρα τώρα, επισηµαίνουµε ότι στην παράγραφο
1.1 του παρόντος µε την οποία τροποποιείται η παράγραφος 3
του άρθρου 2 της σύµβασης, παρατηρούµε πως προβλέπεται ότι
το «Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο» επιτρέπεται να συνάπτει
συµβάσεις για τη συντήρηση του δωριζοµένου εξοπλισµού µετά
από την παρέλευση της πενταετίας και µε τους ίδιους προµηθευ-
τές, ακόµη και κατά παρέκκλιση των διατάξεων των ν.4412/2016
και του άρθρου 6 του ν.2955/2001, όπως εκάστοτε ισχύουν. Για
τον λόγο αυτό, αναγνωρίζονται ως νόµιµες, έγκυρες και ισχυρές
συµβάσεις που έχουν ήδη συναφθεί κατά τη δηµοσίευση του πα-
ρόντος από το «Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο» και αφο-
ρούν στη συντήρηση του δωριζόµενου εξοπλισµού µετά από την
παρέλευση της πενταετίας.

Κατανοούµε ότι το «Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο» σκο-
πεύει, όπως κάθε σοβαρός οργανισµός, να λειτουργήσει µε τις
απαραίτητες συµβάσεις σύντοµα και αποτελεσµατικά χωρίς να
υπόκειται σε άσκοπες και περιττές καθυστερήσεις διαδικαστικής
φύσεως. Ωστόσο, οι αναφερόµενες παρεκκλίσεις από τις κείµε-
νες διατάξεις παρ’ ότι απ’ ό,τι φαίνεται αφορούν στην παράταση
συµβάσεων οι οποίες ήδη ισχύουν, θεωρούµε ότι απαιτούν πε-
ραιτέρω έλεγχο ούτως ώστε οι παρεκκλίσεις να µην αποβαίνουν
σε βάρος του δηµοσίου χρήµατος.

Με το πρώτο άρθρο της παρούσης τροποποίησης, λοιπόν, αυ-
ξάνεται το ύψος της δωρεάς από το ποσό των 70 εκατοµµυρίων
ευρώ στο ποσό των 82 εκατοµµυρίων ευρώ. Θεωρούµε ότι απαι-
τείται πλήρης διαφάνεια της προέλευσης αλλά και της διάθεσης
των απαιτούµενων κονδυλίων, προκειµένου να διασφαλίζεται
πλήρης διαφάνεια και πλήρης αξιοπιστία.

Με το δεύτερο άρθρο, εισάγεται πλέον η συνοπτική ονοµασία
του «Ωνασείου» ως «Ωνάσειο Νοσοκοµείο» για πρακτικούς λό-
γους ενώνοντας σε µία ονοµασία τα επί µέρους, δηλαδή το «Ωνά-
σειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο», το «Ωνάσειο Εθνικό Μεταµο-
σχευτικό Κέντρο» και το «Ωνάσειο Παίδων». Σύµφωνα µε την αι-
τιολογική έκθεση αυτή η µεταβολή κρίνεται απαραίτητη προκει-
µένου να αποτυπώνονται ορθότερα οι διευρυµένες πλέον
σήµερα υπηρεσίες υγειονοµικού χαρακτήρα που προσφέρονται

από το νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου µε την επωνυµία «Ωνά-
σειο Νοσοκοµείο».

Όλα αυτά είναι πολύ ωραία. Ωστόσο, δεν παραλείπουµε να επι-
σηµάνουµε την προθυµία του ελληνικού δηµοσίου να συνάπτει
συµβάσεις µε το ιδιωτικό ίδρυµα του «Ωνασείου», µε σκοπό την
προαγωγή του δηµόσιου συστήµατος υγείας αξιοποιώντας τις
αξιολογότατες εν θέµατι δωρεές. Δεν δείχνει, όµως, καµµία αντί-
στοιχη προθυµία να κάνει οτιδήποτε για να προάγει τη δηµόσια
υγεία. Βασίζεται σε δωρεές, αλλά από την άλλη παρακολουθεί
αµέτοχο το ΕΣΥ να καταρρέει.

Ναι, το «Ωνάσειο» είναι κόσµηµα ντρέπεσαι να µπεις. Αντί-
στοιχα ντρέπεσαι να µπεις και στα περισσότερα από τα δηµόσια
νοσοκοµεία µας αλλά για τους τελείως αντίθετους λόγους. Πολύ
θα θέλαµε να δούµε δηµόσια νοσοκοµεία να µοιάζουν µε το
«Ωνάσειο» σε εικόνα, σε συνέπεια, σε αξιοπιστία και σε  αποτε-
λεσµατικότητα. Όµως η Κυβέρνηση δεν σκοπεύει να µας κάνει
τη χάρη. Δεν την ενδιαφέρει το ΕΣΥ, γι’ αυτό και το οδηγεί µεθο-
δικά σε κατάρρευση µε τη συστηµατική υποστελέχωσή του σε
γιατρούς και νοσηλευτές τους οποίους σπρώχνει είτε σε παραί-
τηση είτε σε µετανάστευση.

Αν η Κυβέρνηση ήθελε, θα µπορούσε να αναβαθµίσει το ΕΣΥ
και να το κάνει πάλι αξιόπιστο και αποτελεσµατικό όπως κάνει µε
τα ιδιωτικά νοσοκοµεία και µε τις δωρεές, διότι δεσµεύεται προς
αυτά. Δυστυχώς, όµως, δεν φαίνεται να δεσµεύεται από τη λαϊκή
εντολή που έχει λάβει και δεν δεσµεύεται ούτε από το ίδιο το Σύ-
νταγµα το οποίο την υποχρεώνει να φυλάει την υγεία ως δηµόσιο
αγαθό και µάλιστα συνταγµατικώς κατοχυρωµένο. Η Κυβέρνηση
παρ’ ότι οφείλει να διαφυλάττει το δηµόσιο αγαθό της υγείας,
αντιθέτως το υποβαθµίζει και το καθιστά ανεπαρκές και αναξιό-
πιστο στους πολίτες. Δεν υπηρετεί, λοιπόν, τον πολίτη αλλά τον
εµπαίζει.

Κύριοι της Κυβέρνησης, καλό και άριστο το «Ωνάσειο». Γιατί,
όµως, να µη του µοιάζει και το «Ιπποκράτειο», το «Θριάσιο», το
«Παπανικολάου», ο «Άγιος Ανδρέας», το «Σισµανόγλειο», το «Βε-
νιζέλειο» και το «Χατζηκώστα»; Γιατί να διαφέρουν σαν τη µέρα
µε τη νύχτα; 

Το ΕΣΥ δεν είναι πια ελκυστικό για τους νέους συναδέλφους.
Βλέπουµε και πολλούς που παραιτούνται πριν φτάσουν στη συ-
νταξιοδότηση. Πολλοί από το προσωπικό του νοσοκοµείου πα-
ραιτούνται και φεύγουν για ιατρικές µονάδες του εξωτερικού
επιλέγοντας καλύτερες αµοιβές και καλύτερες συνθήκες εργα-
σίας. Εκτός από το κίνητρο των 400 ευρώ για τους αγροτικούς
γιατρούς, για διευθυντές, επιµελητές κ.λπ., δεν έχει αλλάξει κάτι
από το 1984, ενώ θα έπρεπε να έχει αλλάξει από το 2023 µην πω
νωρίτερα.

Σοκάρουν οι εικόνες που καταγράφονται από τη µία άκρη της
χώρας στην άλλη, όπως οι κουβάδες σφουγγαρίσµατος και οι λε-
κάνες στο Γενικό Νοσοκοµείο Χανίων. Καταστάσεις όπως αυτές
αποτελούν άµεσο κίνδυνο για την υγεία των ασθενών ειδικά µέσα
στους αποστειρωµένους χώρους των χειρουργείων. Κι όµως, σε
πολλά σηµεία του νοσοκοµείου υπάρχουν κουβάδες γιατί στά-
ζουν οι σωλήνες. Το κυριότερο πρόβληµα του Νοσοκοµείου των
Χανίων είναι το ανθρώπινο δυναµικό αφού δουλεύει µόνο το 1/3
του προσωπικού.

Οι µονάδες, λοιπόν, που έχουν κλείσει αυτή τη στιγµή είναι η
πνευµονολογική κλινική και η παιδοχειρουργική. Υπάρχει τερά-
στιο πρόβληµα σχεδόν σε όλα τα τµήµατα από το νοσηλευτικό
προσωπικό και τη µία καθαρίστρια για όλο το νοσοκοµείο. Υπάρ-
χει, επίσης, τεράστιο πρόβληµα στη φύλαξη του νοσοκοµείου. 

Πηγαίνοντας τώρα στο Κιλκίς είναι οριστική η κατάρρευση, κυ-
ρίως στην παθολογική κλινική, όπου είναι το σοβαρότερο πρό-
βληµα που αντιµετωπίζει. Αυτή τη στιγµή έχει έναν σύγχρονο
ψηφιακό µαστογράφο, ο οποίος αποκτήθηκε και τοποθετήθηκε
στο νοσοκοµείο το 2020. Μέχρι σήµερα, ωστόσο, λόγω υποστε-
λέχωσης -και σε εξειδικευµένο προσωπικό και σε χειριστές- δεν
έχει πραγµατοποιηθεί –ακούστε!- ούτε µία διαγνωστική µαστο-
γραφία στο Νοσοκοµείο του Κιλκίς. 

Ενδεικτική είναι η κατάσταση στο Νοσοκοµείο της Δράµας που
εξυπηρετεί περίπου εκατόν τριάντα χιλιάδες κόσµο. Μόνο το
2023, στα εξωτερικά και τακτικά ιατρεία είχαµε πάνω από εκατό
χιλιάδες επισκέψεις είπε ο Πρόεδρος του Σωµατείου Εργαζοµέ-
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νων στο Γενικό Νοσοκοµείο Δράµας, Ιωάννης Παπαδόπουλος. 
Το νοσοκοµείο έχει εφοδιαστεί µε µαγνητικό τοµογράφο

900.000 ευρώ που δεν λειτουργεί γιατί δεν υπάρχει προσωπικό.
Πριν λίγες µέρες έγινε ανάθεση σε ιδιωτικό ακτινοδιαγνωστικό
κέντρο, µε κόστος 235 ευρώ ανά εξέταση. Παρ’ όλα αυτά, στο
Νοσοκοµείο της Δράµας από τις έντεκα οργανικές θέσεις στην
παθολογική κλινική είχαν µείνει δύο παθολόγοι και πρόσφατα η
µία παθολόγος παραιτήθηκε. Θα µείνει η κλινική, δηλαδή, µε έναν
παθολόγο. 

Αντίστοιχα προβλήµατα υφίστανται και στη ΜΕΘ που έχουν
µείνει δύο εντατικολόγοι και µάλιστα ο ένας από τους δύο διορί-
ζεται στο Νοσοκοµείο της Καβάλας. Υφίστανται επτά ανεπτυ-
γµένα κρεβάτια στη ΜΕΘ -και µάλιστα έχει µπει και στο Ταµείο
Ανάκαµψης- και τα επόµενα πέντε χρόνια θα επεκταθεί η ΜΕΘ
στις δώδεκα κλίνες. Παρ’ όλα αυτά δεν θα υπάρχουν γιατροί για
να εργαστούν. Είναι, δηλαδή, για να έχουµε να λέµε! 

Στο Νοσοκοµείο της Δράµας έχει αποµείνει ένας ουρολόγος,
ένας οφθαλµίατρος και, σε όλη την Περιφερειακή Ενότητα Δρά-
µας δεν υπάρχει σε καµµία δηµόσια δοµή ενδοκρινολόγος, δερ-
µατολόγος και γαστρεντερολόγος. Υφίσταται πρόβληµα και στο
ακτινολογικό. 

Στο ίδιο µήκος κύµατος, ο Πρόεδρος των Εργαζοµένων του
Νοσοκοµείου Αγίου Νικολάου Κρήτης ο οποίος αναφέρθηκε στην
εξουθένωση του προσωπικού σηµειώνοντας ότι πολλοί δεν έχουν
πάρει άδεια από το 2019. Φανταστείτε, δεν έχουν πάρει την άδεια
τους! Υπάρχουν υπόλοιπα αδειών και από το 2018 στο Νοσοκο-
µείο του Αγίου Νικολάου Κρήτης. 

Στο κοµµάτι των γιατρών οφείλονται πολλές άδειες αλλά φαί-
νονται τα κενά και οι ελλείψεις γιατί δεν βγαίνουν οι εφηµερίες
στο µήνα. Τα κενά καλύπτονται γιατί δεν δίνονται οι άδειες. Όταν
δεν πραγµατοποιούνται να ξέρετε οι άδειες κουκουλώνεται το
πρόβληµα. Το πρόβληµα αυτό σίγουρα έχει επίπτωση και στους
ασθενείς γιατί το προσωπικό έχει υποστεί υπερκόπωση. Έχει
συµβεί να χρειάζεται γενικός χειρουργός και να χρειαστεί να
έρθει από το σπίτι του. Το πιο συχνό είναι η διακοµιδή σε άλλο
νοσοκοµείο στο Ηράκλειο ή στην Ιεράπετρα. Αυτό υποβάλλει
τους ασθενείς σε επικίνδυνη ταλαιπωρία, γιατί οι ασθενείς µπορεί
να χρειαστεί να αλλάξουν και τρία νοσοκοµεία. Έχουν προκηρυ-
χτεί δεκατέσσερις θέσεις µόνιµων γιατρών τον τελευταίο χρόνο
και έχουν έρθει δύο ή τρεις γιατροί. 

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, ο λαός περιµένει. Βοά και δια-
µαρτύρεται. Φροντίστε τη δηµόσια υγεία, είναι στο χέρι σας. Για
όλα τα πιο πάνω -όπου θα έπρεπε όλα αυτά να γίνονται στα δη-
µόσια νοσοκοµεία και δωρεάν- η Ελληνική Λύση θα ψηφίσει
«παρών». 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε την κ. Αθανασίου. 

Θα δώσω τώρα τον λόγο στον ειδικό αγορητή από τη Νέα Αρι-
στερά, τον κ. Οζγκιούρ Φερχάτ.

Ορίστε, κύριε Φερχάτ, έχετε τον λόγο.
ΟΖΓΚΙΟΥΡ ΦΕΡΧΑΤ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για ακόµη µια

φορά διαπιστώνουµε ότι το Υπουργείο Υγείας καταβάλλει κάθε
προσπάθεια, ακόµη και συµβάσεις δωρεών που είχαν υπογραφεί
από την προηγούµενη κυβέρνηση, µε στόχο την αναβάθµιση των
δηµόσιων υπηρεσιών και δοµών υγείας, να παραποιεί τον κοινω-
φελή τους χαρακτήρα και να τις προσεγγίζει µέσα από τη νεοφι-
λελεύθερη οπτική της ιδιωτικής οικονοµίας. 

Σήµερα συζητάµε τη δεύτερη τροποποίηση της από 26-7-2018
σύµβασης δωρεάς µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου, του κοινω-
φελούς ιδρύµατος µε την επωνυµία «Κοινωφελές Ίδρυµα Αλέ-
ξανδρος Ωνάσης» και του «Ωνασείου Καρδιοχειρουργικού Κέντ-
ρου». Η σύµβαση υπεγράφη το 2018 και αφορούσε την κατα-
σκευή και τον εξοπλισµό νέας πτέρυγας µε νέες κλίνες, µεταµο-
σχευτικό κέντρο, παιδοκαρδιολογική κλινική και σύγχρονες
υποδοµές, µέσω µιας εταιρείας απόλυτα ελεγχόµενης από αυτό,
της «ΑΡΙΟΝΑ Α.Ε.». Επρόκειτο για µία σηµαντική δωρεά, ύψους
70 εκατοµµυρίων ευρώ, η οποία τώρα επεκτείνεται στα 82 εκα-
τοµµύρια ευρώ και µια σηµαντική επένδυση του Ιδρύµατος

«Ωνάση» που αφορούσε στην αναβάθµιση των υποδοµών του
υπάρχοντος καρδιοχειρουργικού κέντρου αλλά και στη δηµιουρ-
γία ενός νέου εθνικού µεταµοσχευτικού κέντρου. 

Η κύρωση της σύµβασης θα κάλυπτε ένα µεγάλο έλλειµµα στη
χώρα µας, το µείζον θέµα των µεταµοσχεύσεων, ενώ ταυτόχρονα
θα υπηρετούσε το δηµόσιο συµφέρον και θα προήγαγε την κουλ-
τούρα της δωρεάς οργάνων. Μάλιστα, είχε προαναγγελθεί ένα
νέο πλαίσιο από τις µεταµοσχεύσεις µε στόχο να ενισχυθεί ο συ-
γκεκριµένος τοµέας καθώς η χώρα µας παραµένει ουραγός στην
Ευρώπη, µε πολύ χαµηλά ποσοστά µεταµοσχεύσεων. 

Ο στόχος του πολιτικού σχεδιασµού της τότε ηγεσίας του
Υπουργείου Υγείας µε Υπουργό Υγείας τον Ανδρέα Ξανθό ήταν
η ενίσχυση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας. Στο ίδιο πλαίσιο συ-
µπεριλαµβανόταν και ο πολιτικός σχεδιασµός να γίνουν τα τρία
νέα νοσοκοµεία µε χρηµατοδότηση από το Ίδρυµα «Σταύρος
Νιάρχος» το Γενικό Νοσοκοµείο Κοµοτηνής στη Ροδόπη, το Γε-
νικό Νοσοκοµείο Σπάρτης και το Νοσοκοµείο Παίδων Θεσσαλο-
νίκης. Όµως, µε παρεµβάσεις της δικής σας διακυβέρνησης όχι
µόνο η ολοκλήρωση των έργων έχει καθυστερήσει σηµαντικά
αλλά σπεύσατε να υπονοµεύσετε και το δηµόσιο χαρακτήρα των
νοσοκοµείων αλλάζοντας το νοµικό τους πρόσωπο από δηµοσίου
δικαίου σε ιδιωτικού δικαίου. Μια παρεµφερή αντιµετώπιση βλέ-
πουµε και στη δωρεά του Ιδρύµατος «Ωνάση». Όχι βέβαια αλ-
λαγή νοµικού πλαισίου, αφού το «Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό
Κέντρο είναι Νοµικό Πρόσωπο Ιδιωτικού Δικαίου, ούτε άγονοι
διαγωνισµοί και πάλι από την αρχή αλλά τροποποίηση της αρχι-
κής σύµβασης και καθυστέρηση κοντά στα τρία χρόνια από τα
εγκαίνια τον Δεκέµβριο του 2019 και τις δηλώσεις ότι θα λειτουρ-
γήσουν σε τριάµισι χρόνια. 

Πέραν της αδικαιολόγητης καθυστέρησης, όµως, µε το παρόν
νοµοσχέδιο έρχεστε να προσθέσετε στον ιδρυτικό νόµο του
«Ωνασείου» ότι το «Ωνάσειο» Νοσοκοµείο θα απολαµβάνει οικο-
νοµικής και διοικητικής αυτοτέλειας και θα λειτουργεί βάσει των
αρχών της ιδιωτικής οικονοµίας. Δηλαδή το «Ωνάσειο» θα λει-
τουργεί, όπως µια ιδιωτική κλινική. Αυτή, εποµένως, είναι η βα-
σική σας παρέµβαση στην αρχική σύµβαση στην οποία ανα-
φερόταν ότι το «Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο» θα παρέχει
υποχρεωτικά τις υπηρεσίες του και σε ανασφάλιστους ή αδύνα-
µους οικονοµικά πολίτες µε σκοπό την αναβάθµιση των δηµόσιων
παροχών υγείας για όλη την ελληνική κοινωνία ισότιµα και χωρίς
κοινωνικές και οικονοµικές εξαιρέσεις. Γιατί, εν τέλει, εργαλει-
οποιείτε τις χορηγίες µε στόχο την προώθηση του πολιτικού σας
σχεδίου για συµπράξεις δηµοσίου ιδιωτικού τοµέα και ιδιωτικο-
ποιήσεις στην υγεία. Προφανώς, στηρίζουµε τις δωρεές. Προφα-
νώς, θεωρούµε καλοδεχούµενες τις πρωτοβουλίες χορηγών που
έχουν ως στόχο την ενίσχυση των δοµών και των υπηρεσιών
υγείας στη χώρα µας. Προφανώς, ελπίζουµε ότι θα είναι µια χο-
ρηγία εµβληµατική που θα ενεργοποιήσει τον µεταµοσχευτικό
τοµέα, συνδράµοντας όµως, τις υπάρχουσες µεταµοσχευτικές
µονάδες στα δηµόσια νοσοκοµεία. Δεν µπορούµε, όµως, να µην
εκφράσουµε τις αντιρρήσεις µας για τις αδικαιολόγητες καθυ-
στερήσεις όπως επίσης και για κάθε ιδεολογική και πολιτική υλο-
ποίησή τους. Δεν µπορούµε να µην εκφράσουµε τις αντιρρήσεις
µας όταν βλέπουµε ότι θα ενισχυθούν περαιτέρω οι υγειονοµικές
ανισότητες στη χώρα µας. Δεν µπορούµε να µην εκφράζουµε την
ανησυχία µας όταν βλέπουµε ότι η Οµοσπονδία Ενώσεων Νοσο-
κοµειακών Γιατρών Ελλάδας στην ανακοίνωσή της για τη συµµε-
τοχή στην αυριανή απεργία σηµειώνει, µεταξύ άλλων, την
υποβάθµιση της µονάδας µεταµόσχευσης οργάνων του Γενικού
Νοσοκοµείου «Ευαγγελισµός», σε συνδυασµό µε την αφαίρεση
της αρµοδιότητας διενέργειας µεταµοσχευτικού ελέγχου από τα
δύο δηµόσια νοσοκοµεία, του «Ευαγγελισµού» και του Γενικού
Νοσοκοµείου «Γεώργιος Γεννηµατάς» και την εξ ολοκλήρου ανά-
θεσή της στο «Ωνάσειο». 

Την ανησυχία µας την επιτείνει και η χρονική συγκυρία. Γιατί
προχωράτε τώρα στη µετονοµασία του νοσοκοµείου από «Ωνά-
σειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο» σε «Ωνάσειο» Νοσοκοµείο, ενώ
δεν είχε γίνει η παραµικρή αναφορά για την ανάγκη µετονοµα-
σίας ούτε στην αρχική σύµβαση αλλά ούτε στην εκδήλωση που
είχε πραγµατοποιηθεί στη στέγη για την παρουσίαση του «Ωνα-
σείου Μεταµοσχευτικού Κέντρου». Και όταν αναφερόµαστε στη
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χρονική συγκυρία, εννοούµε την ταυτόχρονη διαβούλευση του
ελληνιστικού νοµοσχεδίου η οποία έκλεισε στις 8 Νοεµβρίου,
γιατί σύµφωνα µε το άρθρο 8 του ερανιστικού νοµοσχεδίου, ου-
σιαστικά καταργούνται τα άλλα δύο λειτουργούντα εργαστήρια
στο Γενικό Νοσοκοµείο «Ευαγγελισµός» και στο Γενικό Νοσοκο-
µείο «Γεώργιος Γεννηµατάς». 

Στη προσπάθειά µας να συνδέσουµε το παζλ συνυπολογίζο-
ντας και τη χρηµατοδότηση µε 2 εκατοµµύρια ευρώ για τα έτη
2025 - 2026 του «Ωνασείου» και όχι των εργαστηρίων του ΕΣΥ,
έτσι ώστε να καλυφθούν οι ανάγκες σε προσωπικό και υλικά για
την εύρυθµη λειτουργία τους και για τις µεταµοσχεύσεις οργά-
νων, αντιλαµβανόµαστε ότι και η παρούσα τροποποίηση της αρ-
χικής δωρεάς εντάσσεται στο ευρύτερο πλαίσιο της πολιτικής
σας για παθητική ιδιωτικοποίηση των υπηρεσιών υγείας µε απρό-
βλεπτες συνέπειες τόσο για τους πολίτες και τους ασθενείς υπο-
ψήφιους για µεταµόσχευση όσο και για το υγειονοµικό προσω-
πικό. 

Για όλους αυτούς τους λόγους ψηφίζουµε «παρών», κύριε
Πρόεδρε. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Φερχάτ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος» και ενηµερώθηκαν για την ιστο-
ρία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της
Βουλής, τριάντα επτά µαθήτριες και µαθητές και τρεις συνοδοί
εκπαιδευτικοί από το Δηµοτικό Σχολείο «Άγιος Ανδρέας» Νέας
Σµύρνης.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Καλώ τώρα στο Βήµα τον ειδικό αγορητή από τη Νίκη, τον κ.
Νικόλαο Παπαδόπουλο. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Καληµέρα σε όλους. Καληµέρα, αγαπητά µας παιδιά. Είστε το

µέλλον µας, η καρδιά µας χτυπάει για εσάς. Να ξέρετε ότι και
εγώ είµαι πατέρας πολύτεκνος και στα µάτια σας βλέπω και ξέρω
τις αγωνίες και τις επιθυµίες σας. Εύχοµαι, εσείς να ζήσετε σε
µια καλύτερη Ελλάδα. 

Χθες, στην επιτροπή ακούστηκε κάτι -πάλι δεν βλέπω τον
Υπουργό, δεν µπορεί να τα ακούει, δεν ξέρω τι συµβαίνει µε
αυτόν τον άνθρωπο-, που θα ήθελα να διορθώσω. Να τον διορ-
θώσω για την ανακρίβεια -ας την πω ανακρίβεια- διότι πάνω στο
πάθος του χθες, πάλι για να υποστηρίξει ιδιωτικά συµφέροντα,
το «Ωνάσειο» κ.λπ., υπέπεσε σε ένα λάθος, τραγικό, θα έλεγα,
που αδικεί τους συναδέλφους του, αξιόλογους συναδέλφους
που έτυχε να περάσουν από αυτό το Κοινοβούλιο. Δεν είναι όλοι
οι πολιτικοί «λαµόγια». Πέρασαν και σπουδαίοι άνθρωποι από
εδώ πέρα. Να επανορθώσουµε, λοιπόν, να βάλουµε τα πράγµατα
στη θέση τους γιατί είµαι αυτόπτης και αυτήκοος µάρτυρας του
πώς είχαν ανασχεθεί οι ορδές των ασθενών που διοχετεύονταν
στο εξωτερικό. 

Ξέρετε, αγαπητά µου παιδιά, οι παππούδες σας και πιο µπρο-
στά εάν είχαν κάποιο σοβαρό πρόβληµα µε την καρδιά τους, πέ-
θαιναν στα τριάντα, στα σαράντα, στα πενήντα, όταν πάθαιναν
κάποιο έµφραγµα. Όποιοι είχαν χρήµατα ή και όποιοι δεν είχαν
χρήµατα πουλούσαν άλλοι το χωράφι τους, άλλοι το σπίτι τους
µάζευαν χρήµατα, έκανε έρανο η Εκκλησία -θα τα ακούσετε αυτά
από τους γονείς σας ή από τους παππούδες σας, είναι πράγµατα
γνωστά για τη µικρή µας χώρα- και όσοι τελικά κατάφερναν από
τη φιλότιµο προσπάθεια των γειτόνων, των χωριανών, των ιερέων
κ.λπ., να µαζέψουν το ποσό, βοηθούσε και το ελληνικό κράτος
και έφευγαν έξω, κυρίως στην Αγγλία, για να υποβληθούν σε
επέµβαση ανοιχτής καρδιάς. Βαγόνια ασθενών! Πολλοί ασθενείς
πήγαιναν εκεί. Ας µην πω,πώς µας συµπεριφέρονταν οι Άγγλοι
εκεί. Πολλοί -τουλάχιστον το 50%, είχαµε άσχηµα ποσοστά- δεν
γύριζαν πίσω στη χώρα, διότι και οι συνθήκες τότε της καρδιο-
χειρουργικής δεν ήταν όπως είναι σήµερα εδώ. 

Δύο φωτισµένοι άνθρωποι που πήγαν και σπούδασαν έξω, ο

καθηγητής Παναγιώτης Σπανός και ο καθηγητής Παναγιώτης
Σπύρου, ήρθαν από την Αµερική και αντιλήφθηκαν το πρόβληµα,
το σοβαρό πρόβληµα που ανέφερε χθες ο Υπουργός, θα ανα-
φερθώ στη συνέχεια, που είναι η αγκύλωση των διαδικασιών στο
ελληνικό δηµόσιο, όταν για να γίνει κάτι θέλει δεκαετίες. Αντιλή-
φθηκαν, λοιπόν, αυτό το πρόβληµα που εµπόδιζε να οργανώσουν
καρδιοχειρουργικά τµήµατα και καρδιοχειρουργικές οµάδες και
κλινικές. Να ξέρετε στην Ελλάδα δεν γίνεται κάτι εύκολα διότι
υπάρχουν οργανωµένα συµφέροντα που σε µπλοκάρουν. 

Πήγαν αυτοί οι δύο καθηγητές από τη Θεσσαλονίκη -για να τι-
µήσω και την πόλη µου- και ζήτησαν ραντεβού µε τον τότε
Υπουργό Υγείας, τον Γεννηµατά. Αντιλήφθηκε ο άνθρωπος τη σο-
βαρότητα της κατάστασης. Πολιτικός το έκανε δεν το έκαναν οι
ιδιώτες αυτό που υπαινίχθηκε χθες ο Υπουργός, ότι µετά το
«Ωνάσειο» έγιναν αυτά. Όχι! Πρώτα έγινε στο Νοσοκοµείο «Γε-
ώργιος Παπανικολάου» και θα δείτε ότι πολλοί πολιτικοί, ο Τσο-
βόλας και άλλοι επιφανείς, έρχονταν ακόµα και από τα νησιά σε
εµάς, στη Θεσσαλονίκη, και χειρουργούνταν. Εγώ σας λέω ότι
είµαι αυτόπτης και αυτήκοος µάρτυρας. 

Είπαν αυτοί οι καθηγητές: Έχουµε την τεχνογνωσία, έχουµε
τις σπουδές, έχουµε τις περγαµηνές, βοηθήστε µας να οργανώ-
σουµε την καρδιοχειρουργική στη χώρα µας. Το κατάλαβε ο φω-
τισµένος πολιτικός και για να πάρει και ευρύτερη συναίνεση -τότε
οι άνθρωποι ήταν και έξυπνοι-, φώναξε και τον αντίστοιχο της
Νέας Δηµοκρατίας, τον κ. Σούρλα που ήταν και γιατρός, ο οποίος
συµφώνησε στα µέγιστα και έφτιαξαν ένα «πακέτο», αυτό που
λέµε και εµείς τώρα να γίνει, το λεγόµενο «πακέτο καρδιάς». Δεν
θυµάµαι ακριβώς το ποσό -ήταν τότε σε δραχµές περίπου 2-3
εκατοµµύρια- το οποίο κάλυπτε τα έξοδα ακόµα και στον ιδιωτικό
τοµέα. Ήταν τα έξοδα πολύ λιγότερα από ό,τι όταν θα έβγαινε ο
ασθενής, µέσω του ΙΚΑ, στην Αγγλία και µάλιστα µε τα αποτελέ-
σµατα που σας είπα. 

Το δέχτηκαν, λοιπόν, οι δύο µεγάλοι αυτοί πολιτικοί, έγινε και
παρατηρήθηκε µια έκρηξη, ένα σπουδαίο φαινόµενο που είχε και
άλλες παράπλευρες ωφέλιµες συνέπειες για τη χώρα. Άνοιξαν
όλα τα ιδιωτικά κέντρα, τουλάχιστον στη Θεσσαλονίκη. Άνοιξε η
λινική «Άγιος Λουκάς», η οποία τότε λειτουργούσε σαν γηροκο-
µείο, κύριε συνάδελφε. Ήταν το γηροκοµείο του Πανοράµατος,
των πλουσίων δηλαδή, που πήγαιναν εκεί τις ηλικιωµένες κυρίες.
Όµως, µετά από αυτό το «πακέτο», πήγαν αυτοί οι καθηγητές και
ο δικός µου καθηγητής, που είχα πολλά χρόνια την τιµή να συ-
νεργάζοµαι µαζί του, έκαναν το καρδιοχειρουργικό κέντρο. Έγι-
ναν εύρωστες αυτές οι κλινικές, αναπτύχθηκαν πολύ και µετά
από αυτή την Κλινική του «Αγίου Λουκά», άνοιξαν ο «Κυανός
Σταυρός», η «Γενική Κλινική», που απέκτησαν άλλη ώθηση. Μια
κίνηση ανθρώπων δείτε τι επίπτωση είχε, να αναπτυχθεί σωστά
ο ιδιωτικός τοµέας και να µπορεί ο ασθενής να πάει να χειρουρ-
γηθεί στον ιδιωτικό τοµέα χωρίς να πληρώσει µία, γιατί αυτό το
«πακέτο» προέβλεπε και τις αµοιβές των γιατρών και τις αµοιβές
των κλινικών. Οι κλινικές είχαν συµφωνήσει µε το κράτος ότι δεν
θα ζητούν ούτε µία δραχµή από τον ασθενή όπερ και εγένετο. 

Το αποτέλεσµα ήταν πολύ γρήγορα να διακοπεί αυτή η ροή
των ασθενών στο εξωτερικό και από εκείνο το σηµείο και µετά να
γίνονται εδώ αυτές οι σπουδαίες επεµβάσεις τόσο στον δηµόσιο
όσο και στον ιδιωτικό τοµέα και σήµερα να καµαρώνουµε στη
χώρα µας για αυτό. Ζητάµε, µάλιστα, όπως άκουσα να έρχονται
και από έξω ασθενείς για να τους χειρουργούµε στον ιδιωτικό
τοµέα, βέβαια, γιατί στον δηµόσιο τοµέα έχουµε τα σοβαρά προ-
βλήµατα που κάθε ηµέρα «µαλλιάζει» η γλώσσα µας να τα ανα-
φέρουµε. 

Αυτή είναι όλη η αλήθεια. Να µη δηµιουργούνται, λοιπόν, ψευ-
δαισθήσεις ότι αυτό ξεκίνησε στο «Ωνάσειο». Βέβαια, πήρε µετά
ώθηση το «Ωνάσειο», έγινε αυτό το θαύµα που έγινε, αλλά πρώτα
αυτοί οι τέσσερις άνθρωποι ήταν οι συντελεστές που για το
θαύµα που έγινε και στον δηµόσιο και στον ιδιωτικό τοµέα. Δηµι-
ουργήθηκαν πάνω δυο πανεπιστηµιακές κλινικές που είχαν ευ-
γενή άµιλλα µεταξύ τους και η µια ανταγωνίζονταν την άλλη στον
αριθµό των περιστατικών. Αναπτύχθηκαν παράλληλα -γιατί οι
ανάγκες ήταν τόσες πολλές και οι δύο κλινικές δεν µπορούσαν
να τα βγάλουν πέρα- και τα ιδιωτικά ιδρύµατα. 

Μια δεύτερη παρέµβαση που είπατε χθες πάλι µε στόµφο και
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µε τη γνωστή πληθωρικότητα ήταν ότι ένας διαγωνισµός -δεν τη
θυµάµαι καλά την περίπτωση, εσείς, κύριε συνάδελφε, ίσως να
τη θυµάστε- ξεκίνησε πριν από δέκα χρόνια και έφτασε µέχρι
τώρα που δεν µπορούν να συµφωνήσουν το δηµόσιο µε τις κλι-
νικές και έτσι δεν µπόρεσε να γίνει η σύµβαση. 

Και ερωτώ εγώ ως ένας καινούργιος κοινοβουλευτικός εδώ
πέρα: Καλά, ποιοι κυβερνούν όλα αυτά τα χρόνια; Εσείς ήσασταν
Υπουργοί πριν από δέκα χρόνια και είστε και τώρα δεν µπορείτε
να κάνετε τίποτα για αυτόν τον τόπο δηλαδή; Δεν µπορείτε να
απλοποιήσετε µια διαδικασία, ώστε να µπορεί ένας άνθρωπος να
κάνει κάτι εύκολα; Απορώ και εξίσταµαι!

Ένα τρίτο που θα ήθελα να πω για το «Ωνάσειο», πραγµατικά
θα ήθελα να ξέρω, εάν γνωρίζει ο Υπουργός πόσες µεταµοσχεύ-
σεις καρδιάς και πνευµόνων έγιναν σε έναν χρόνο, ώστε να
δούµε το κόστος και το όφελος. 

Επίσης, για το «Ωνάσειο» τα είπα και χθες. Ακούστηκε ότι
υπάρχουν διαφορές και στις αµοιβές των γιατρών. Ένας ασθενής
για να εισαχθεί στο «Ωνάσειο» και να κάνει τη δουλειά του, πρέπει
να βάλει το χέρι στην τσέπη από ελαφριά έως πολύ βαθιά. Έτσι,
βλέπουµε αυτό το φαινόµενο. Γι’ αυτό εγώ είµαι, όχι µόνο υπέρ
των ευεργετικών αυτών δωρεών και µάλιστα σε ένα ΕΣΥ και σε
έναν ελληνικό λαό που πένεται, που δοκιµάζεται, που φτωχοποι-
είται και ηµέρα µε την ηµέρα, το βιοτικό του επίπεδο κατρακυλάει
και δεν µπορεί να βρει την υγειά του, αλλά ευχόµαστε, παρακα-
λούµε τους πλουσίους και τους µεγιστάνες του πλούτου της
χώρας αντί να κοιτάζουν πώς θα ρουφήξουν το αίµα του ελληνι-
κού λαού µέσω της ενέργειας, των πετρελαίων και όλα τα συ-
ναφή, να κοιτάξουν και την υγεία αυτού του λαού. Είναι βέβαιο
ότι θα θησαυρίσουν στους ουρανούς, εάν το κάνουν αυτό το
πράγµα. 

Θα θησαυρίσουν στους ουρανούς γιατί ξέρουµε από τα παρα-
δείγµατα των παλαιών ευεργετών. Τα είπαµε και χθες. Δεν ήταν
και λίγοι. Οι ευεργέτες του «Αρεταίειου», ο Λαναράς στη Νάουσα,
ο Καραµανδάνης στην Πάτρα ένα σωρό. Ευτυχώς αυτός ο τόπος
δεν βγάζει µόνο φαύλους, δεν βγάζει µόνο λαµόγια, δεν βγάζει
µόνο κωλοτούµπες, αλλά βγάζει και ευεργέτες, βγάζει και ανθρώ-
πους που πονούν την πατρίδα τους, που τρέχει αίµα ελληνικό
στις φλέβες τους.

Έτσι και ο Αριστοτέλης Ωνάσης ξεκίνησε φτωχόπαιδο µε ένα
κοντό παντελόνι, όπως το περιγράφει ο ίδιος, από τη Σµύρνη,
έγινε µούτσος σε ένα καράβι και µε την ικανότητά του, µε την
οξυδέρκειά του ο Θεός τον βοήθησε και έγινε ένας µεγιστάνας
του πλούτου και µας άφησε και αυτό εδώ το ίδρυµα το οποίο βλέ-
πουµε ότι βοηθάει την πατρίδα τα µέγιστα. Δηλαδή έγιναν πλού-
σιοι έφυγαν, αλλά τα µεγάλωναν Ελληνίδες µάνες και οι
Ελληνίδες γιαγιάδες -και δεν τα αφήνουµε τα παιδιά να µας τα
µεγαλώσουν, κύριε Υπουργέ µου, και να τους λένε παραµύθια οι
drug queen κ.λπ., γιατί αν τους λένε παραµύθια οι drug queen θα
δούµε ακόµα χειρότερα πράγµατα- και τους έλεγαν: «Παιδί µου
θα κοιτάξεις να προκόψεις εσύ αλλά θα κοιτάζεις και τον διπλανό
σου, θα κοιτάξεις και τον πλησίον σου. Δεν µπορείς να ζήσεις ευ-
τυχισµένος, να τρωγοπίνεις και να είσαι ευχαριστηµένος που
περνάς µόνος σου καλά και να βλέπεις δίπλα ορδές φτωχών,
ανέργων και να κοιµάσαι ήσυχα το βράδυ». Αυτό το κατάλαβαν
αυτοί οι φωτισµένοι άνθρωποι, και όσο έβγαζαν χρήµατα κάτι
τους έτρωγε µέσα τους, σκέφτονταν το χωριό τους, σκέφτονταν
την πλατεία τους. Διάβαζα χθες πως ο Μαµάτσιος στην Κοζάνη
σκεφτόταν την πλατεία του χωριού του πώς θα την οµορφύνει,
πώς θα κάνει εκκλησία, πώς θα είναι το καµπαναριό, ενώ ήταν σε
µεγάλες πόλεις της Εσπερίας. Δεν έφευγε ποτέ ο νους του από
την πατρίδα του και από το χωριό του. Είναι το γνωστό που είπε
ο Κολοκοτρώνης στην οµιλία του στην Πνύκα: Να προκόβετε, να
σπουδάζετε, να µάθετε αλλά όχι µόνο για τον εαυτό σας. Αν δεν
κοιτάζει ο άνθρωπος τον πλησίον του, ανεξαρτήτως ποιος είναι
ο πλησίον, γιατί είτε είναι άσπρος είτε µαύρος είτε αριστερός είτε
δεξιός είναι άνθρωπος και έχει δικαιώµατα τα οποία πρέπει όλοι
να τα σεβαστούµε.

Εµείς, λοιπόν, επικροτούµε αυτές τις δωρεές και ευχόµαστε
στους πλουσίους µας να τα ακούσουν αυτά, να ακούσουν τους
λόγους, να τους ενθαρρύνουµε και στα µέσα και όποιοι πηγαί-
νουν σε εκποµπές και έχουν λόγο και βήµα, κάθε τόσο να τους

τα λένε, γιατί και αυτοί οι άνθρωποι είναι βαπτισµένοι Έλληνες
χριστιανοί ορθόδοξοι, έχουν ακούσει από τους γονείς τους,
έχουν ακούσει από το περιβάλλον τους τέτοιες ιστορίες και θα
συγκινηθεί η καρδιά τους και θα κοιτάξουν και τον Έλληνα τον
φτωχό που ολοένα η ζωή του υποβαθµίζεται. 

Και µετά από λίγο θα πάµε να µιλήσουµε για το δηµογραφικό
και θα πούµε ότι τα παιδάκια µας παίρνουν τα πτυχία τους, παίρ-
νουν τη βαλιτσούλα τους και φεύγουν και δεν ιδρώνει κανενός
το αυτί να πει στοπ. Και λένε για το δηµογραφικό. Εµείς φταίµε,
εµείς διώχνουµε τα παιδιά µας. Ό,τι αγαπάµε το κρατάµε. Δεν τα
διώχνουν οι γονείς. Ξέρετε ποιοι και πώς διώχνουν τα παιδιά από
την πατρίδα µας. Κανείς δεν θέλει να φύγει από την πατρίδα του. 

Εγώ γνώρισα πολλούς και στην Αµερική που ήµουνα. Θυµάµαι
έναν -να µην πω το όνοµα είναι γνωστός στην Κύπρο ήταν ο
αδερφός του Βουλευτής- που έγινε µεγάλος γιατρός, καρδιολό-
γος, που έδειχνε τον πλούτο του -τρεις συλλογές αυτοκινήτων
είχε-, µας έδειχνε τον Ειρηνικό εκεί που έµενε σε µένα και σε έναν
συνάδελφο -τα Σαββατοκύριακα µας έπαιρναν οι Έλληνες καθη-
γητές και µας έδειχναν τα σπίτια τους και µας φίλευαν και µας
περιποιούνταν εµάς τους φοιτητές- και γυρίζει και µας λέει: Ας
ήµουν στην Κύπρο, να ζούσα εκεί και ας είχα ένα Pony. Αν θυµά-
στε οι παλαιότεροι, αυτά ήταν κάποια ευτελή αυτοκίνητα. Τότε
εµένα κάτι µε τάραξε και του είπα: Νίκο, θα σηκωθείς και θα πας
πίσω. Αυτός έγινε τόσο µεγάλος και ζει µε το κάρβουνο στην
ψυχή του ότι όλα αυτά τα χρόνια ήταν µακριά από τους γονείς
του. Δεν έκλεισε τα µάτια της µάνας του, δεν είδε τα αδέλφια του
να µεγαλώνουν, τα ανίψια του, τους συγγενείς του. Είναι σηµα-
ντικό πράγµα αυτό. Και εµείς καταδικάσαµε πάνω από ένα εκα-
τοµµύριο ανθρώπους, που τους εξαναγκάσαµε µε τα θανατη-
φόρα µνηµόνια να φύγουν στο εξωτερικό. Όλοι έχουµε τις ευθύ-
νες µας ακόµα και εµείς. 

Επικροτούµε, λοιπόν, σίγουρα τη δωρεά του «Ωνασείου» και
σίγουρα την αύξηση από 70 έως 80 εκατοµµύρια σε ένα σύστηµα
ΕΣΥ που ξέρουµε όλοι τη νοσηρότητά του. Δεν είναι ανάγκη να
πω τίποτα παραπάνω γιατί µόνο θα πικραθώ και εγώ και εσείς,
δεν υπάρχει κάποιος λόγος να χαλάσουµε την ωραία ατµό-
σφαιρα που δηµιουργήσαµε εδώ πέρα. 

Είπαµε για τον Ωνάση, είπαµε ότι ο ίδιος έλεγε, παρ’ όλο τον
πλούτο του, ότι είναι από τους πιο δυστυχισµένους ανθρώπους
που πέρασαν από τον κόσµο αυτόν. Γι’ αυτό θέλω να τους επι-
σηµαίνετε ότι η χαρά είναι εσωτερική διάθεση. Μπορεί να έχεις
όλα τα πλούτη του κόσµου και να αισθάνεσαι θλιµµένος και πι-
κραµένος. Ο Ωνάσης χτυπήθηκε από µια ασθένεια που λεγόταν
µυασθένεια Graves και δεν µπορούσε ούτε τα µάτια του να κρα-
τήσει ανοιχτά ο πλουσιότερος άνθρωπος του κόσµου. Είµαστε
περαστικοί και παρεπιδηµούντες. Σας το έχω πει πολλές φορές. 

Για το «Ωνάσειο» είπαµε ότι ακούγονται διάφορα. Εύχοµαι όλα
να είναι ψέµατα.

Οι δωρεές είναι ιερές, πρέπει να διοχετεύονται, κύριε Υπουργέ,
στον δυστυχισµένο ελληνικό λαό, στον φτωχοποιηµένο ελληνικό
λαό και όπως είπε ο συνάδελφος Φερχάτ πριν και µε συγκλόνισε
«δεν πρέπει να εργαλειοποιούνται». Εάν εργαλειοποιούµε και τις
δωρεές είµαστε για πνίξιµο. Εάν εργαλειοποιεί ο πολιτικός τις
δωρεές που δίδει από την αγάπη του ένας πλούσιος είναι δαιµο-
νικότερος του δαίµονα. Εύχοµαι να µην υπάρχουν τέτοια πρά-
γµατα, να µην µπορεί ένας Έλληνας πολιτικός να διανοηθεί κάτι
τέτοιο. Πρέπει οι δωρεές να διοχετεύονται στους φτωχούς, στον
φτωχοποιηµένο ελληνικό λαό. Η υγεία επ’ ουδενί δεν πρέπει να
γίνει εµπόρευµα ούτε ο φτωχός, ανήµπορος ασθενής να γίνει πε-
λάτης για να τον εκµεταλλεύεται ο κάθε επιτήδειος µε σκοπό το
κέρδος. 

Θα ήθελα πολύ να πω «ναι» και να το φωνάξω πολύ δυνατά.
Θα πω όµως «παρών», γιατί ακούστηκαν αυτές οι επιφυλάξεις.
Εύχοµαι να ακολουθήσουν πολλές δωρεές, γιατί απ’ ό,τι φαίνεται
στα επόµενα χρόνια θα τις χρειαστεί ο ελληνικός λαός για να στη-
ριχθεί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Δηµοκρατικού Πατριω-
τικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπαδόπουλο.

Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής από την Πλεύση Ελευθερίας,
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ο κ. Σπυρίδων Μπιµπίλας.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΜΠΙΜΠΙΛΑΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, θέλω να ξεκινήσω στηλι-

τεύοντας κάτι. Όλη η διαδικασία γίνεται πολύ γρήγορα. Χθες
µόλις ήρθε σε εµάς η σύµβαση και σήµερα συζητείται. Ίσως θα
ήταν καλό να ακούγαµε και κάποιους φορείς ώστε να είχαµε µια
πιο εµπεριστατωµένη άποψη, αν και αυτά που ακούστηκαν ήταν
αρκετά, αλλά νοµίζω ότι οι φορείς καλό είναι να εισακούγονται.
Δεν προβλέπεται αλλά καλό θα ήταν.

Πιστοί, λοιπόν, στις αρχές µας για ένα δηµόσιο σύστηµα
υγείας που αντικειµενικά θα εξυπηρετεί όλους τους πολίτες, Έλ-
ληνες και ξένους, που βρίσκονται στην Ελλάδα και θα στηρίζεται
στην επάρκεια ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού, πιστοί σε
µια πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας επαρκώς δοµηµένη και ένα
σύστηµα υγείας ορθά δοµηµένο και στελεχωµένο επαρκώς µε
κατάλληλο εξοπλισµό και εγκαταστάσεις, δεν αγνοούµε καθόλου
την ύπαρξη των δωρεών και των χορηγιών, καταστάσεων που
στην πατρίδα µας υπήρξαν συχνά από αρχαιοτάτων χρόνων. Εί-
µαστε µάλιστα πρωτοπόροι σε αυτό. Χορηγοί και ευεργέτες
υπήρχαν πάντα στην Ελλάδα και υπήρξαν πάρα πολύ χρήσιµοι. 

Όµως ο µέσος Έλληνας και η µέση Ελληνίδα πληρώνουν
αυτήν τη στιγµή αδρά µηνιαίως εισφορές και φόρους για να απο-
λαµβάνουν ένα δωρεάν δηµόσιο σύστηµα υγείας. Και ας µην ξε-
χνάµε ότι οι εισφορές πολλών συµπολιτών µας εισρέουν στα
ταµεία, αλλά πολλοί από αυτούς δεν χρησιµοποιούν αντιστοίχως
ό,τι τους αναλογεί ή δεν προλαβαίνουν ποτέ, δυστυχώς, να το
χρησιµοποιήσουν γιατί πολλοί φεύγουν από τη ζωή, αλλά οι ει-
σφορές τους έχουν παραµείνει στο κρατικό ταµείο και το ενι-
σχύουν. 

Η τροποποίηση της σύµβασης είναι µια στρατηγική επένδυση
στη δηµόσια υγεία µε απώτερο σκοπό την αναβάθµιση των υπη-
ρεσιών απέναντι στους πολίτες, αφού έρχεται µε µια νέα πτέρυγα
του «Ωνασείου Καρδιοχειρουργικού Κέντρου» και µε την ανακα-
τασκευή ήδη υπαρχόντων χώρων να αναβαθµίσει ακόµα περισ-
σότερο τον τοµέα της υγείας. 

Δεν έχουµε λόγο να µην πιστέψουµε, βάσει και της έως τώρα
πολύτιµης εµπειρίας που έχουµε όλοι από το «Ωνάσειο Καρδιο-
χειρουργικό Κέντρο», ότι και µε αυτό το βήµα προσπαθεί να φθά-
σει και να χρησιµοποιήσει ό,τι πιο σύγχρονο και τελειότερο στην
τεχνολογία. Δεν υπάρχουν αλλαγές ως προς το ότι λειτουργεί ως
νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου εποπτευόµενο από το κράτος.
Όµως, όπως τόνισε ο κύριος Υπουργός, αν ήταν δηµοσίου δι-
καίου πιθανόν να µην είχε φτάσει σε αυτά τα καλά αποτελέσµατα
και πιθανόν να µην είχε χτιστεί και ποτέ. 

Ευπρόσδεκτες,, λοιπόν και καλοδεχούµενες όλες οι δωρεές
και η αύξηση του ποσού της δωρεάς από 70 εκατοµµύρια σε 82
εκατοµµύρια ευρώ και µε την προτροπή µας να υπάρχει πλήρης
διαφάνεια ως προς το ποιοι και µε ποιον τρόπο και πώς θα ανα-
λάβουν εργολαβικά τα έργα. 

Δεν θέλουµε να είµαστε αντίθετοι αφού πρόκειται για στρατη-
γική επένδυση για την πρόοδο του συστήµατος υγείας που είναι
επ’ ωφελεία των πολιτών, έστω και αν προέρχεται από µια µεγάλη
επιχειρηµατική µονάδα υγείας που λειτουργεί µε τις αρχές της
ιδιωτικής και της φιλελεύθερης οικονοµίας µε την κρατική στή-
ριξη πάντοτε δίπλα της. 

Η αύξηση της δωρεάς από το Ίδρυµα «Ωνάση» αναµένεται να
οδηγήσει σε σίγουρη βελτίωση των πολύτιµων εγκαταστάσεων
και του όλου σύγχρονου εξοπλισµού µε ορατά οφέλη για ασθε-
νείς, κυρίως, και προσωπικό κατά δεύτερον, και µακροπρόθεσµα
οι στόχοι θα ανοίξουν ακόµα περισσότερο. 

Δεν θέλουµε να βλέπουµε όµως το σύστηµα του ΕΣΥ να κα-
ταρρέει και να έχει σοβαρά προβλήµατα όπως έχει σήµερα σε
πολλούς τοµείς. Γι’ αυτό είµαστε υπέρ του να υπάρχει ενθάρ-
ρυνση των δωρητών, µε σωστή και εποπτευόµενη διαχείριση,
αλλά αυτό να µη γίνεται µια πάγια µέθοδος ενίσχυσης της υγείας. 

Διότι δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι η «ΑΡΙΟΝΑ ΕΛΛΑΣ Α.Ε.» έχει
συνδεθεί και µε αναλήψεις έργων στο παρελθόν που έχει αµφι-
σβητηθεί η διαφάνειά τους, όπως τα έργα στο Πεδίον του Άρεως
και η αναµόρφωση στα έργα του Λόφου της Πνύκας και της
Ακρόπολης. 

Εξάλλου πρέπει να υπενθυµίσω εδώ ότι η Πλεύση Ελευθερίας
στην προσπάθεια να βοηθήσει ακόµα και η ίδια τα πράγµατα που
έχουν κακώς στην υγεία µας και στο πλαίσιο της αρχής της αλ-
ληλεγγύης, ακόµα και όταν ήταν εξωκοινοβουλευτικό κόµµα, από
τη µικρή κρατική χρηµατοδότηση διέθεσε µεγάλο ποσόν για την
αγορά τριών κλινών ΜΕΘ και δύο κλιβάνων για το Νοσοκοµείο
«Παµµακάριστος» και παρέδωσε αυτά τα χρήµατα η ίδια η Πρό-
εδρος ως ευγενική και γενναιόδωρη προσφορά και αυτό αποτέ-
λεσε ένα φωτεινό παράδειγµα για όλους τους άλλους. 

Επίσης, ενίσχυσε από αυτήν τη µικρή κρατική χρηµατοδότηση
οικονοµικά το Ταµείο Αλληλοβοήθειας του Σωµατείου Ελλήνων
Ηθοποιών που έχει αναλάβει ρόλο να βοηθάει τους ηθοποιούς
για τους πολυποίκιλους σκοπούς µε τους οποίους ασχολείται.
Φέτος αυτό το έκανε και για πρώτη φορά η Βουλή των Ελλήνων
και γι’ αυτό την ευχαριστούµε από καρδιάς. 

Όσον αφορά στη µετονοµασία του «Ωνασείου» από καρδιοχει-
ρουργικό κέντρο σε νοσοκοµείο, δεν µπορούµε να έχουµε αντίρ-
ρηση αφού ενισχύεται µε νέα τµήµατα και µονάδες και πιθανόν
άλλες που θα αναπτυχθούν στο µέλλον. Γι’ αυτό και ορθά µετο-
νοµάζεται σε «Ωνάσειο» Νοσοκοµείο. 

Η συγκεκριµένη σύµβαση δωρεάς φαίνεται θετική καθώς αυ-
ξάνεται η χρηµατοδότηση ώστε να γίνει πραγµατικότητα να προ-
στεθούν νέες µονάδες και οργανικά τµήµατα για να παράσχουν
ποιοτικές υπηρεσίες υγείας για όλους τους πολίτες. Αλλά θα πρέ-
πει να ωφελούνται όλοι οι πολίτες ανεξαιρέτως, γιατί εµείς σκε-
πτόµαστε και αυτούς που δεν µπορούν να ανταποκριθούν στις
συνθήκες αυτού του ιδρύµατος που µπορεί µεν να εξυπηρετεί
µια οικονοµική ελίτ αλλά δεν µπορεί να εξυπηρετήσει τον κάθε
έναν από τον λαό. 

Ξέρετε ότι κάποιοι άνθρωποι φτάνουν να πουλάνε τα σπίτια
τους για να αποκτήσουν υγεία. Οι χαµηλοσυνταξιούχοι, οι άνερ-
γοι, οι νέοι άνθρωποι δύσκολα τα καταφέρνουν και συχνά κατα-
φεύγουν στη φιλανθρωπία. Το βιώνω αυτό καθηµερινά ως
Πρόεδρος του Ταµείου Αλληλοβοήθειας του Σωµατείου Ελλήνων
Ηθοποιών, γιατί, όπως γνωρίζετε στο δικό µου επάγγελµα δεν
συνωστίζονται πλούσιοι άνθρωποι αλλά συνήθως φτωχοί. 

Φτωχή είναι η πλειοψηφία των καλλιτεχνών αφού πληρώνονται
αναξιοπρεπώς και, δυστυχώς, δεν έχουν ακόµα συλλογικές συµ-
βάσεις και αυτό εντείνει ακόµα περισσότερο αυτήν την ανακό-
λουθη κατάσταση να πληρώνονται τόσο άσχηµα και µισθολογικά
στα θέατρα, αλλά και στον οπτικοακουστικό τοµέα, στα σίριαλ
και τη µεταγλώττιση. 

Αυτοί οι άνθρωποι, λοιπόν, που πληρώνονται τόσο κακά εδραι-
ώνουν τον πολιτισµό στην πατρίδα µας και γι’ αυτό πρέπει να
τους δώσετε ιδιαίτερα σηµασία. Σας ανέφερα προ ηµερών ένα
τρανό παράδειγµα χαµηλοσυνταξιούχου ηθοποιού που έχει στε-
γαστικό δάνειο ταυτόχρονα και έφθασε να πληρώνει «φακελάκι»
για να µπορέσει να χειρουργηθεί σε δηµόσιο νοσοκοµείο. 

Εν κατακλείδι, το κράτος έχει την υποχρέωση και την αποκλει-
στική ευθύνη να παρέχει πλήρεις υπηρεσίες δηµόσιας και δω-
ρεάν υγείας σε όλους τους πολίτες. Οι δωρεές, συνεπώς, που
ενισχύουν το σύστηµα υγείας είναι απολύτως ευπρόσδεκτες, δεν
γίνεται όµως σε καµµία περίπτωση να υποκαθιστούν τον ρόλο
του κράτους το οποίο συστηµατικά υποχρηµατοδοτεί το σύ-
στηµα υγείας. Φυσικά για τους ασθενείς το πιο σηµαντικό είναι
το τελικό αποτέλεσµα. Ωστόσο το κράτος διατηρεί τις υποχρεώ-
σεις του και δεν είναι θεµιτό να χρησιµοποιεί τις δωρεές προς το
σύστηµα υγείας µε σκοπό να ελαττώνει τη δική του συµµετοχή
και τη δραστηριότητα. 

Είµαστε σαφείς ότι δεν µειώνουµε την αναγκαιότητα των προ-
σφορών, αλλά δεν χρειάζεται να µεταφέρονται συνεχώς νέες κλι-
νικές και οργανικές µονάδες στο «Ωνάσειο Νοσοκοµείο» που
είναι, όπως είπαµε, νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου εις βάρος
του ΕΣΥ, που σταδιακά φαίνεται ότι αποδυναµώνεται. 

Ιδιαίτερα αυτό φαίνεται στο έµψυχο δυναµικό που εργάζεται
στα όρια της βιολογικής επάρκειας έως και εξόντωσης πολλάκις,
ενώ ταυτόχρονα οι µισθολογικές απολαβές του είναι σχετικά µι-
κρές και γι’ αυτό γίνεται όλο και λιγότερο ελκυστικό για τους
νέους γιατρούς και νοσηλευτές που στρέφονται προς τον ιδιω-
τικό τοµέα ή προς το εξωτερικό και αυτό είναι πιο ολέθριο για
την πατρίδα µας. Χάνουµε συνέχεια νέους γιατρούς που πηγαί-
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νουν προς το εξωτερικό, αντί να µένουν εδώ στην πατρίδα µας
και να βοηθάνε σε αυτό το δύσκολο έργο.

Το ΕΣΥ θα πρέπει να φθάσει να είναι αντάξιο των υπηρεσιών
υψηλού επιπέδου που προσφέρει, χωρίς κανένας να µπορεί να
φέρει αντίρρηση, το «Ωνάσειο» και όλα τα νοσοκοµεία µας να λει-
τουργούν µε την ίδια συνέπεια και την ίδια αποτελεσµατικότητα
του «Ωνασείου» και να µην έχουν τη δραµατική εικόνα που έχουν
σήµερα και που πολλοί πολίτες σε όλη την Ελλάδα το αντιµετω-
πίζουν καθηµερινά. 

Μην ξεχνάτε ότι αύριο έχουµε µια µεγάλη διαδήλωση των λαϊ-
κών ανθρώπων, οι οποίοι θα διαµαρτυρηθούν και για τις συλλο-
γικές συµβάσεις, αλλά και για την κατάσταση που υπάρχει αυτή
τη στιγµή στην υγεία στον δηµόσιο τοµέα, γιατί δεν αρκεί να
υπάρχουν τόσο υψηλής ποιότητας κέντρα όπως το «Ωνάσειο Νο-
σοκοµείο». 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κι εµείς ευχαριστού-

µε τον κ. Μπιµπίλα.
Ολοκληρώνουµε τον κύκλο των εισηγητών και ειδικών αγορη-

τών µε τον ειδικό αγορητή από τους Σπαρτιάτες, τον κ. Αθανάσιο
Χαλκιά. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΛΚΙΑΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το υπό συζή-

τηση νοµοσχέδιο αποτελείται από τρία µόνο άρθρα, τα οποία πε-
ριλαµβάνουν τροποποιήσεις της ισχύουσας σύµβασης που έχει
συναφθεί µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου και του Κοινωφελούς
Ιδρύµατος «Αλέξανδρος Ωνάσης». 

Το συγκεκριµένο ίδρυµα έχει αναλάβει την κατασκευή µιας
νέας πτέρυγας στο «Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο», που
µε το άρθρο 2 υιοθετείται η νέα του επωνυµία «Ωνάσειο Νοσο-
κοµείο». Αυτή τη στιγµή η πτέρυγα είναι µισοτελειωµένη. Είναι
απαραίτητο να ολοκληρωθεί, καθώς θα συµβάλει θετικά στην κοι-
νωνική ευηµερία.

Επιπλέον 12 εκατοµµύρια θα δοθούν για την ολοκλήρωση των
εργασιών, ενώ ταυτόχρονα θα παραχωρηθεί και µια µικρή παρά-
ταση µέχρι τα τέλη Μαρτίου του 2025, ώστε να ολοκληρωθούν
οι εργασίες στο νέο κτήριο και να παραδοθεί άρτιο το έργο,
βάσει του πρώτου άρθρου του νοµοσχεδίου. 

Γιατί να µην δοθούν αυτά τα επιπλέον χρήµατα ή η µικρή πα-
ράταση; Γιατί να παρακωλύσουµε εµείς το έργο ενός ιδρύµατος
που έχει ωφελήσει χιλιάδες Έλληνες στα χρόνια λειτουργίας του; 

Το δεύτερο άρθρο, όπως προείπα, απλά επικαιροποιεί τους
όρους της ισχύουσας σύµβασης ως προς το όνοµα του νοσοκο-
µείου, εισάγοντας τη νέα του επωνυµία. Στο άρθρο 3 βλέπουµε
ότι επιτέλους διακανονίζεται µια χρόνια εκκρεµότητα για την
απαλλαγή από ΦΠΑ των δωρεών του ιδρύµατος προς το «Ωνά-
σειο Νοσοκοµείο». Δεν είναι κάτι καινούργιο το να απαλλάσσεται
από τον ΦΠΑ κάθε ποσό δωρεάς. Αλλά µέχρι τώρα δεν υπήρχε
ένα ενιαίο πλαίσιο και κάθε φορά έπρεπε να ακολουθείται µια
µακρά γραφειοκρατική διαδικασία για να επιτευχθεί η απαλλαγή
από τον συγκεκριµένο φόρο. 

Συνολικά λοιπόν βλέπουµε ότι δεν πρόκειται για ένα νοµοσχέ-
διο που επιφέρει σηµαντικές αλλαγές στον υπάρχοντα σχεδια-
σµό. Παρ’ όλα αυτά, κατά τη διάρκεια της επιτροπής, άκουσα
απόψεις που εναντιώθηκαν στην κύρωση αυτής της τροποποι-
ητικής συµφωνίας και πραγµατικά απόρησα. 

Εδώ και πολλά έτη το συγκεκριµένο ίδρυµα έχει σταθεί αρω-
γός στο έργο της πολιτείας, µε πολλές δωρεές και προσφορές
που βελτιώνουν το επίπεδο των λαµβανοµένων υπηρεσιών υγείας
των Ελλήνων πολιτών, ενώ βρίθουν τα παραδείγµατα όπου το
ίδρυµα έχει µεσολαβήσει, ώστε να γίνουν χειρουργεία, ειδικά σε
παιδιά, που σε διαφορετική περίπτωση θα έπρεπε να µεταβούν
στο εξωτερικό. 

Προφανώς η ιδιωτική πρωτοβουλία δεν µπορεί και δεν πρέπει
να υποκαταστήσει τον ρόλο του κράτους, αλλά στους ζοφερούς
καιρούς που ζούµε, ειδικά στον τοµέα της υγείας, κάθε προ-
σφορά, κάθε δωρεά πρέπει να γίνεται αποδεκτή. Σε κάθε µορφή
κρίσης οι Έλληνες πρέπει να στεκόµαστε ενωµένοι απέναντι στις
δυσκολίες. Ιστορικά, κάθε φορά που έχουµε παραµερίσει τις ιδε-
ολογικές µας διαφορές για το όφελος του έθνους, έχουµε όντως
επιτύχει θαύµατα. 

Η σηµερινή συζήτηση και ψηφοφορία δεν διαφέρει σε τίποτα
απ’ αυτά τα παραδείγµατα του παρελθόντος. Θα πρέπει κάθε
ένας από εµάς να σκεφτεί ποιο είναι το ευρύτερο καλό για την
Ελλάδα και τους Έλληνες. Ευκαιρίες για άσκηση αντιπολίτευσης
υπάρχουν πολλές. Δόξα τω Θεώ η Κυβέρνηση δεν σταµατά να
µας προκαλεί. 

Αλλά σε κάτι τέτοιες περιπτώσεις, όπως στο σηµερινό νοµο-
σχέδιο, η καταψήφιση δείχνει µικροψυχία. Δυστυχώς δεν θέλω
να επιβεβαιωθεί ο κόσµος που λέει: «Όλοι εσείς µέσα στη Βουλή
είστε ένα βήµα πριν από το Δαφνί». Το συµφέρον του Έλληνα
είναι τουλάχιστον για εµάς, πάνω από κάθε ιδεολογικό προσανα-
τολισµό, πάνω από κάθε τί άλλο. Γι’ αυτό και θα στηρίξουµε το
υπό συζήτηση νοµοσχέδιο και καλούµε όλες τις πτέρυγες της
Βουλής να κάνουν το ίδιο. 

Τέλος, να ευχαριστήσω το Κοινωφελές Ίδρυµα «Αλέξανδρος
Ωνάσης» για όλη αυτή την παρουσία του και όλες αυτές τις δω-
ρεές και τη βοήθεια που δείχνει και δίνει στην ελληνική κοινωνία. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κι εµείς ευχαριστού-

µε τον κ. Χαλκιά.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγή-
θηκαν στην έκθεση της αίθουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος», σα-
ράντα µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από
το 4ο Δηµοτικό Σχολείο Ναυπλίου. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα δώσω τώρα τον λόγο στον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Νίκης κ. Δηµήτρη Νατσιό. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νίκη θέλει να
εκφράσει τη µεγάλη ανησυχία της για τις εξελίξεις στην Ουκρα-
νία και για το γεγονός ότι ο απερχόµενος πρόεδρος Μπάιντεν
τής έδωσε άδεια για τη ρίψη πυραύλων µεγάλου βεληνεκούς στη
Ρωσία. 

Εδώ ισχύει κυριολεκτικά το αρχαίο ρητό «Εµού θανόντος γαία
πυρί µιχθήτω». Εγώ ας πεθάνω, ας φύγω στη συγκεκριµένη πε-
ρίπτωση, κι ας γίνει η Γη φωτιά, ας καεί. Αυτό θα είναι ολέθριο
αν συµβεί. Ο αµερικανικός λαός ψήφισε την ειρήνη και οι λαοί
της Ευρώπης προσβλέπουν µε προσµονή στην ηµέρα που θα τε-
λειώσει ο πόλεµος για να τελειώσουν τα βάσανά τους. 

Το κόµµα µας µε επικεφαλής τον Ευρωβουλευτή µας Νίκο Ανα-
διώτη και τον Βουλευτή µας, υπεύθυνο ευρωπαϊκών θεµάτων, κ.
Σπύρο Τσιρώνη έλαβε την απόφαση και µετείχε προσφάτως στη
Σύνοδο των BRICS στο Σότσι και εξέφρασε ανοιχτά και θαρρα-
λέα τις απόψεις του για τις εξελίξεις. Ήµασταν εκεί για να εκφρά-
σουµε τις απόψεις µας για τα εθνικά µας συµφέροντα και για τα
δίκαια του Ελληνισµού αλλά και για να µην επιτρέψουµε στην
Τουρκία να κάνει παιχνίδι µόνη της και να λέει ό,τι θέλει. Έτσι εν-
νοούµε εµείς τον πατριωτισµό.

Και να µην κατηγορηθούµε, κύριε Υπουργέ, για ρωσόφιλοι.
Σας υπενθυµίζω την αειθαλή ρήση του Κολοκοτρώνη, που όταν
ερωτήθη αν είναι αγγλόφιλος, ρωσόφιλος ή γαλλόφιλος, µε την
θυµοσοφία που τον χαρακτήριζε απάντησε «Εγώ είµαι θεόφιλος»
και θα προσέθετα ότι εµείς είµαστε ελληνόφιλοι. 

Δυστυχώς, όπως αποδείχθηκε από τα αποτελέσµατα των αµε-
ρικανικών εκλογών, η Κυβέρνηση Μητσοτάκη πόνταρε σε κουτσό
άλογο για τα εθνικά µας συµφέροντα. Η αγαπηµένη του υποψή-
φια των δηµοκρατικών ηττήθηκε. Είναι τέτοιος ο πανικός που
έπιασε τον Πρωθυπουργό, ώστε στην περίφηµη διάλεξή του µε
τον Γάλλο φιλόσοφο Μπρυκνέρ έκανε µια µεγαλοπρεπή κωλο-
τούµπα, που θα τη ζήλευε κι ο Αλέξης Τσίπρας, πρώτον διότι πα-
ραδέχτηκε ότι κερδίζει έδαφος ο Πούτιν στον πόλεµο, ενώ για
δύο ολόκληρα χρόνια τού επιτίθετο µε προσωπικούς χαρακτηρι-
σµούς και τον απειλούσε µε παραποµπή στο Διεθνές Ποινικό Δι-
καστήριο. Όλα αυτά τα πήρε πια ο αέρας. 

Δεύτερον, γιατί ένιωσε την ανάγκη να αποκηρύξει -πρόκειται
για το ανέκδοτο του αιώνα- τη woke ατζέντα. Παρίστανε τον ανή-
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ξερο. Του θυµίζουµε, του κυρίου Πρωθυπουργού, όταν πασιχα-
ρής ψήφιζε τον ψευτογάµο των οµοφυλοφίλων και τους πη-
χυαίους τίτλους µεγάλων ξένων εφηµερίδων ότι «ηττήθηκε η
Ορθοδοξία στην Ελλάδα». Όµως εν µία νυκτί όλα αυτά υποτίθε-
ται τα διέγραψε. 

Πολύ θα θέλαµε να µας είχε δικαιώσει και να είχε πάρει πίσω
του την απόφαση αυτή. Πριν αλέκτορα-Μητσοτάκης φωνήσαι
τρις, τον απαρνήθηκε όµως ο σύµβουλός του, ο κ. Πατέλης, τον
«έγραψε» κατά το κοινώς λεγόµενο «στα παλιά του τα παπού-
τσια» και έκανε προκλητική ανάρτηση για πρόγραµµα απόκτησης
στέγης προνοµιακώς από ΛΟΑΤΚΙ+ οµοφυλόφιλους συµπολίτες
µας. 

Μα είναι δυνατόν; Τέτοια έπαρση και εµµονή; Σε ποια χώρα ζει;
Εδώ ζούµε, βιώνουµε δηµογραφική κατάρρευση, τεράστιο στε-
γαστικό πρόβληµα, φοιτητές πληρώνουν ασύλληπτα ποσά για
ενοίκια, δάσκαλοι διαβάζαµε κοιµούνται σε νησιά σε αυτοκίνητα,
αστυνοµικοί µε δύο και τρεις δουλειές για να τα βγάλουν πέρα,
µε την ακρίβεια να ροκανίζει τα πενιχρά εισοδήµατα των πολιτών,
και εσείς δίνετε κεραµίδι για να βάλουν κάποιοι το κεφάλι τους
από κάτω µε κριτήριο τον σεξουαλικό προσανατολισµό; 

Μα τι άνθρωποι είστε εσείς; Πραγµατικά δεν ντρέπεστε; Τσίπα
δεν έχετε; Τι σηµαίνει στέγη σε ΛΟΑΤΚΙ+; Ποιοι είναι αυτοί οι
«plus», που θα πάρουν και σπίτι, όταν χιλιάδες οικογένειες, τρί-
τεκνες, πολύτεκνες, που κρατούν ζωντανή την πατρίδα µας, ζουν
σε συνθήκες φτώχειας µε άπιαστο όνειρο ένα δικό τους σπίτι; 

Δεν τα αντέχει όλα αυτά πια ούτε ο κόσµος σας ούτε τα κορυ-
φαία στελέχη σας. Έχετε γίνει αφόρητοι και γι’ αυτό δεν θα αρ-
γήσει η µέρα που θα έχετε και εσείς τη µοίρα του ΣΥΡΙΖΑ. Θα
διασπαστείτε από την κορυφή µέχρι τη βάση. Ο κόσµος σας τρί-
βει τα µάτια του µε όλα όσα κάνετε στα εθνικά θέµατα. 

Υπενθυµίζω την παραίτηση του υπ’ αριθµόν τρία στην ιεραρχία
του Υπουργείου Εξωτερικών, του Πρέσβη κ. Ρούσσου Κούνδου-
ρου, ο οποίος κατήγγειλε ανήκουστα πράγµατα για το ζήτηµα
των θαλασσίων πάρκων, για τη συνεκµετάλλευση και για τη χω-
ροθέτηση από κοινού από Ελλάδα και Τουρκία.

Και βεβαίως και βεβαίως ο κ. Φιντάν σε συνέντευξή του, που
διαβάσαµε τις τελευταίες µέρες, µίλησε για «σετ λύσεων». Ισχύει
αυτό; Υπάρχει όντως «σετ λύσεων»; 

Και επειδή διδασκόµαστε εµείς από την ιστορία, σας θυµίζω
και θα αναφέρω πάλι και τον Γέρο του Μοριά, ο οποίος έγραψε
στα Αποµνηµονεύµατά του, σε κάποια στιγµή, πότε φοβήθηκε; Τι
είπε ο µεγάλος απελευθερωτής µας; «Εις τον καιρόν του προ-
σκυνήµατος εφοβήθηκα µόνο διά την πατρίδα µου, όχι άλλη
φορά, ούτε εις τας αρχάς ούτε εις τον καιρό του Δράµαλη, µόνο
εις το προσκύνηµα εφοβήθηκα.» Και εµείς, η πατρίδα µας, σε
καιρό προσκυνήµατος βρίσκεται µάλλον. Το είδαµε και εµπρά-
κτως.

Και να παραθέσω και κάτι επίκαιρο, µια παρένθεση. Χθες υπέ-
βαλα µια επίκαιρη ερώτηση στο Υπουργείο Δικαιοσύνης, όπου
µου απάντησε ο κ. Μπούγας για το έγκληµα των Τεµπών. Όπως
ρητά ανέφερα και στη χθεσινή δευτερολογία µου -πρέπει να ει-
πωθούν αυτά- το ίδιο το Σύνταγµα στο άρθρο 91, αλλά και ο
ν.4938/2022, δηλαδή, ο Κώδικας Κατάστασης Δικαστικών Λει-
τουργών στο άρθρο 117, παράγραφος 1 ορίζει ρητώς ότι «Αρµό-
διος για την άσκηση πειθαρχικής δίωξης είναι πρώτος απ’ όλους
ο Υπουργός Δικαιοσύνης για όλους τους δικαστικούς λειτουρ-
γούς». 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής, κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ) 

Επίσης, ο Κώδικας Κατάστασης Δικαστικών Λειτουργών στο
άρθρο 17, παράγραφος 2 ορίζει ρητά ότι «Ο αρµόδιος να ασκή-
σει τη δίωξη» -δηλαδή, ο Υπουργός Δικαιοσύνης εν προκειµένω-
«όταν λάβει µε οποιονδήποτε τρόπο γνώση ότι τελέστηκε από δι-
καστικό λειτουργό πράξη που µπορεί να χαρακτηριστεί ως πει-
θαρχικό παράπτωµα, υποχρεούται να ασκήσει πειθαρχική αγω-
γή». Ενώ στην παράγραφο 9 του ίδιου άρθρου του 117 ορίζει ότι
«Ο αρµόδιος για την άσκηση της πειθαρχικής δίωξης» -δηλαδή,
ο Υπουργός Δικαιοσύνης εν προκειµένω- «ενεργεί αµέσως προ-
καταρκτική εξέταση». 

Παρά ταύτα, ο Υφυπουργός Δικαιοσύνης, κ. Μπούγας, ο
οποίος ανέλαβε το δύσκολο έργο να απαντήσει στην επίκαιρη

ερώτησή µου για τα Τέµπη, τόλµησε να πει ότι δεν ισχύουν αυτές
οι διατάξεις, παρά του ότι αυτές αποτυπώνουν και δη, κατά λέξη,
τις ως άνω συνταγµατικές και νοµοθετικές ρυθµίσεις ως ακριβώς
και χωρίς διαφοροποίηση στο ελάχιστο και ισχύουν απόλυτα σή-
µερα. 

Μάλιστα, ανέφερε ότι θα καταθέσει στα Πρακτικά της Βουλής
τις σωστές διατάξεις, ώστε να τις αναγνώσω και να είµαι προ-
ετοιµασµένος. Παρόλες, όµως, αυτές τις βαρύγδουπες εξαγγε-
λίες του, ο κ. Μπούγας ουδέν, τίποτε δεν κατέθεσε στα Πρακτικά
της Βουλής, συνοµολογώντας έτσι την ανακρίβεια των λεγοµέ-
νων του, αλλά και την πλήρη ένδεια επιχειρηµάτων και αντιλόγου
στην αλήθεια που ανέδειξα, δηλαδή, την αλήθεια για το καθήκον
του Υπουργού Δικαιοσύνης να διατάξει έρευνα για τις σκανδα-
λώδεις παραλείψεις του, όπως καταγγέλλονται επί της ανακριτι-
κής έρευνας της δικογραφίας των Τεµπών.

Τρανή δε απόδειξη αυτών των παραλείψεων είναι ότι και χθες
αναγκάστηκε να παρέµβει η ίδια η εισαγγελέας του Ανωτάτου Δι-
καστηρίου του Αρείου Πάγου για να διατάξει ποινική προκαταρ-
κτική εξέταση για το ελλιπές αποδεικτικό υλικό που παραδόθηκε
στον κύριο ανακριτή και από το οποίο έλειπε εξαρχής το σηµα-
ντικότερο, η καταγραφή της φόρτωσης της εµπορικής αµαξο-
στοιχίας, µε αποτέλεσµα να έχουν αποκρυβεί τα φορτία που
φορτώθηκαν στο τρένο του θανάτου. Εάν αυτή η παρέµβαση της
εισαγγελέως του Αρείου Πάγου δεν αναδεικνύει σκανδαλώδεις
παραλείψεις στην ανάκριση -η οποία χρειάστηκε παρακαλώ εί-
κοσι ένα µήνες για να διαπιστώσει αυτό, τη διόλου τυχαία έλ-
λειψη στα παραδοθέντα CD και τούτο µετά από καταγγελίες των
συγγενών- τότε τι εννοείτε στο δικό σας λεξιλόγιο και ορίζοντα
αντίληψης ως παράλειψη; 

Ο κόσµος πια δεν πιστεύει ότι η Νέα Δηµοκρατία είστε εσείς.
Η Νίκη, αγαπητοί µου, που ιδρύθηκε το 2019 γνώριζε εξαρχής
πόσο σάπιο είναι το πολιτικό µας σύστηµα. Το µόνο που δεν γνώ-
ριζε ήταν πόσο καιρό θα πάρει, για να σαπίσει. Ζούµε ήδη την
πρώτη φάση της κατάρρευσής σας -για τη Νέα Δηµοκρατία
µιλάω- µέσα σε δεκαέξι µήνες διαγράψετε τρεις Βουλευτές και
ο λαός διέγραψε δεκατρείς µονάδες από τη δύναµη που σας χά-
ρισε. Εµείς ως κίνηµα πατριωτικό, είµαστε έτοιµοι να αναλάβουµε
τις ευθύνες µας και να υποδεχθούµε στις τάξεις µας χιλιάδες
ανέστιους ψηφοφόρους σας. 

Ο κ. Σαµαράς, έστω και αργά, µετανόησε, µήπως και εξιλεωθεί
για την ασύλληπτης πολιτικής αφέλειας απόφασή του να στηρίξει
την εκλογή του κ. Μητσοτάκη στην ηγεσία της Νέας Δηµοκρατίας
και στην πρωθυπουργία. Με παλαιούς όρους, ο πρώην πρωθυ-
πουργός είναι πλέον «κοψοχέρης», να του κόβονταν τα χέρια, δη-
λαδή, που ψήφισε τον κ. Μητσοτάκη. Υπό αυτή την έννοια εκλαµ-
βάνουµε ως έµπρακτη µετάνοια και εξοµολόγησή του, τα όσα εν-
διαφέροντα είπε για τα εθνικά θέµατα, προκειµένου να απαλλαγεί
από τις µεγάλες του πολιτικές αµαρτίες, τα µνηµόνια και τα PSI
που, δυστυχώς, ρήµαξαν τον τόπο.

Αυτά που όπως είπε όµως, τα είπαµε πρώτοι εµείς εδώ και ενά-
µιση χρόνο, απλώς εκείνος τα λέει πολύ καθυστερηµένα. Έστω
κι έτσι όµως, έχουν την αξία τους, γιατί αθροίζονται στη δική µας
φωνή και πιστεύουµε ότι θα βοηθήσουν τον ελληνικό λαό να αφυ-
πνιστεί και να ξυπνήσει. Η διαγραφή του από τη Νέα Δηµοκρατία
αποδεικνύει αυτό που είπαµε εµείς από την αρχή, ενώ δηλώνει
υποτίθεται, κόµµα φιλελεύθερο, κατά βάση είναι κόµµα µονολι-
θικό. Ο κ. Μητσοτάκης χρησιµοποιεί πρακτικές Τσαουσέσκου.
Όµως, πρέπει να προσέχει µήπως έχει και την τύχη του Τσαου-
σέσκου. 

Με την ευκαιρία θέλουµε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, να δη-
λώσουµε ότι η Νίκη θα αποφασίσει στην ώρα της, στην ώρα που
πρέπει για την επιλογή του προσώπου του Προέδρου της Δηµο-
κρατίας. Αυτό που µπορούµε να πούµε από τώρα, είναι ότι προ-
φανώς καταψηφίζουµε και απορρίπτουµε τη νυν Πρόεδρο της
Δηµοκρατίας που υπέκυψε -φράση του κ. Μητσοτάκη- στην «τυ-
ραννία των µειονοτήτων». Ας βγει και ας δηλώσει από τώρα ο κ.
Μητσοτάκης, αν έχει το θάρρος, ότι δεν θα ανανεώσει τη θητεία
της Προέδρου που πρόσβαλε κατ’ επανάληψιν την Ορθοδοξία
µας, τις παραδοσιακές µας αξίες και κατ’ επέκταση τον ιερό
θεσµό της οικογένειας, όπως µας παραδόθηκε από τους παπ-
πούδες και τους πατεράδες µας. 
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Ο Πρόεδρος που θα επιλέξουµε θα πρέπει να έχει να επιδείξει
υψηλό αίσθηµα πατριωτισµού για την υπεράσπιση των εθνικών
µας θεµάτων, µε κυριότερο απ’ όλα την υπεράσπιση της Μακε-
δονίας µας και της εδαφικής ακεραιότητας της πατρίδας µας στο
Αιγαίο. 

Εµείς στη Νίκη, κίνηµα το οποίο ιδρύθηκε µέσα στο πνιγηρό
νέφος από τα δακρυγόνα που µας έριχναν τα ΜΑΤ στο Πισοδέρι,
θεωρούµε ότι η εντιµότητα, η ακεραιότητα, ο άδολος πατριωτι-
σµός και τα βέτο που έχει βάλει κανείς για τα πατριωτικά θέµατα,
θα είναι τα βασικά κριτήρια της επιλογής µας και θα είµαστε εδώ
-θα το λέµε και θα το ξαναλέµε- να υπερασπιζόµαστε µε ακεραι-
ότητα, µε σθένος, µε φιλοπατρία, µε πίστη τα δίκαια του γένους
µας, για να χρησιµοποιήσω µια λέξη που παραπέµπει σε ωραίες
εποχές της ιστορίας µας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Δηµοκρατικού Πατριω-

τικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε και για τη συνέπεια στον χρόνο. 
Έχει ζητήσει τον λόγο για µια παρέµβαση ο Υπουργός, κ. Γε-

ωργιάδης. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αγα-

πητέ κύριε Πρόεδρε του Νίκη, θα µου επιτρέψετε, µε πολύ µε-
γάλο σεβασµό, να σχολιάσω δυο πράγµατα απ’ όσα θίξατε και
να σας θέσω και ένα ερώτηµα που ελπίζω να µου απαντήσετε. 

Επειδή προφανώς δεν αµφισβητώ τον πατριωτισµό σας, όπως
εσείς προφανώς τον δικό µου, πάµε να το δούµε λίγο καθαρά
από πατριωτική σκοπιά. Μια δύναµη, η Ρωσία, που έχει µία ρω-
σόφωνη µειονότητα σε ένα άλλο κράτος στην Ουκρανία και είναι
βάσει διεθνούς συµφωνίας εγγυήτρια δύναµη σε αυτή τη χώρα,
βάσει της Συµφωνίας του ΜΙΝΣΚ και προηγούµενες συµφωνίες,
αποφασίζει για τους «Χ» λόγους να επέµβει στρατιωτικά, µε την
δικαιολογία ότι θέλει να προστατεύσει τα δικαιώµατα της µει-
ονότητας της. Και η ειρήνη, την οποία ζητάει, έγκειται στην ανα-
γνώριση από τη διεθνή κοινότητα του τετελεσµένου στο πεδίο
της µάχης και της κατάληψης των εδαφών του άλλου κυρίαρχου
κράτους, λόγω της δικής της απόφασης να προστατέψει την ρω-
σόφωνη µειονότητα. 

Πάµε να το δούµε τώρα από την πατριωτική σκοπιά, την ελλη-
νική. Ας αφήσουµε τι θα κάνουν οι Αµερικανοί, το Κογκρέσο, ο
Μπάιντεν, ο Τραµπ, ούτως ή άλλως εκεί εµείς δεν µπορούµε ιδι-
αιτέρως να παρέµβουµε. Η Νίκη υποστηρίζει ότι πρέπει να ανα-
γνωρίσουµε το δικαίωµα της Ρωσίας και να επέµβουµε στρατιω-
τικά στην Ουκρανία…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος – ΝΙΚΗ): Δεν είπαµε κάτι τέτοιο. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ – ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας):
Αφού είπατε ότι θέλετε ειρήνη, η ειρήνη έγκειται προφανώς στην
αναγνώριση του τετελεσµένου της εισβολής και της κατοχής των
εδαφών της Ουκρανίας από την εισβολέα χώρα Ρωσία. 

Πείτε µου πραγµατικά ένα επιχείρηµα, στο οποίο θα µπορέσει
η Νίκη από πατριωτική ελληνική σκοπιά, να αρνηθεί το ίδιο ακρι-
βώς δικαίωµα στην Τουρκία στην Κύπρο.

Επίσης, µε ποια λογική η Ελλάδα επικαλείται το Διεθνές Δίκαιο,
για να δηλώσει εδώ και πάρα πολλά χρόνια ότι η πράξη της Τουρ-
κίας να επέµβει στρατιωτικά στην Κυπριακή Δηµοκρατία, στην
οποία υπήρχε τουρκική µειονότητα αναγνωρισµένη και στην
οποία η Τουρκία ήταν επισήµως διεθνώς εγγυήτρια δύναµη και
να καταλάβει τα εδάφη στην Κυπριακή Δηµοκρατία και απαιτεί
την αναγνώριση αυτής της καταλήψεως των εδαφών ως νόµιµης
πράξεως που πρέπει να τύχει αποδοχής στο Διεθνές Δίκαιο και
από τη διεθνή κοινότητα, πώς εσείς, πατριώτες όντες, αναγνω-
ρίζοντας αυτό το ίδιο δικαίωµα στη Ρωσία, θα µπορείτε να αρνη-
θείτε στα σοβαρά, σε ένα οποιοδήποτε διεθνές φόρουµ, το ίδιο
δικαίωµα στην Τουρκία;

Όποιος αυτό δεν το καταλαβαίνει και είναι ταυτόχρονα Βου-
λευτής του ελληνικού Κοινοβουλίου, πόσο, µάλλον, Αρχηγός πα-
τριωτικού κόµµατος, δεν έχει καταλάβει πόσο επικίνδυνη για τα
εθνικά µας συµφέροντα είναι µια τέτοια εξέλιξη στην Ουκρανία.
Σε αυτό, λοιπόν, δεν έχετε δώσει καµία απάντηση. 

Δεύτερον: εξωτερική πολιτική. Υπάρχει, κύριε Πρόεδρε της

Νίκης, κάποιος οποιοσδήποτε τρόπος να γίνει οποιαδήποτε συµ-
φωνία µε την Τουρκία που θα αφορά στην ΑΟΖ, στην υφαλοκρη-
πίδα, σε παραχώρηση κυριαρχικών δικαιωµάτων στα έξι µίλια,
στα δώδεκα, σε ό,τι θέλετε, χωρίς να περάσει από τη Βουλή των
Ελλήνων; Υπάρχει κάποιος οποιοσδήποτε νοµικός τρόπος για να
γίνει αυτό; Άρα αφού -φαντάζοµαι- συµφωνούµε ότι δεν υπάρχει,
προφανώς δεν µπορεί να υπάρχει και µυστικού τύπου διπλωµα-
τία. Εάν υποτεθεί ότι µια κακιά κυβέρνηση, όχι µε τα δικά σας πα-
τριωτικά στάνταρς, προσπαθούσε να επιτύχει µια τέτοια συµ-
φωνία, αυτό δεν ερχόταν αναγκαστικά στη Βουλή των Ελλήνων
για να κυρωθεί, όπως παραδείγµατος χάριν ήρθε η Συµφωνία των
Πρεσπών; Άρα ποιος ανησυχεί για µυστική διπλωµατία; Μόνο κά-
ποιος που δεν ξέρει πώς λειτουργεί το κοινοβουλευτικό µας σύ-
στηµα. 

Πάµε στην ουσία. Καµµία µυστική διπλωµατία δεν υπάρχει,
ούτε και θα µπορούσε να υπάρξει και σίγουρα αυτή η Κυβέρνηση
δεν την υποστηρίζει. Αντιθέτως, η Κυβέρνηση αυτή στην οποία
είµαι µέλος -και µε µεγάλη υπερηφάνεια- έχει ακολουθήσει σε
σχέση µε την Τουρκία µια εξαιρετικά υπερήφανη εξωτερική πο-
λιτική. Εξηγούµε γιατί:

Πρώτη πράξη του δράµατος είναι η προσπάθεια εισβολής στον
Έβρο διά των λαθροµεταναστών. Απεκρούσθη. Στη συνέχεια, η
Τουρκία του Ερντογάν προσπάθησε να παρέµβει στο Αιγαίο µε
τον στόλο. Ακολούθησε επακούµβηση. Τόσο εκνευρίστηκε ο Ερ-
ντογάν για τη διεθνοποίηση των δύο ζητηµάτων, που δήλωσε δη-
µόσια ότι δεν πρόκειται να ξαναδεί ποτέ στη ζωή του τον
Μητσοτάκη. Προσέξτε, δεν είπε ο Μητσοτάκης «δεν θα δω τον
Ερντογάν», ο Ερντογάν είπε «δεν θα δω τον Μητσοτάκη». Από
την ώρα που είπε ο Ερντογάν ότι δεν θα δει τον Μητσοτάκη, τον
έχει δει πέντε φορές. Πέντε φορές ο Ερντογάν έχει διαψεύσει
τον Ερντογάν! Ποιος έχει υποχωρήσει εκ των δυο από τη θέση
που είχε υποστηρίξει; Ο Μητσοτάκης ή ο Ερντογάν; 

Μην απορείτε καθόλου, αυτά είναι όλα δηµοσίως εκπεφρα-
σµένα. Προσέξτε τη συνέχεια. 

Είναι σήµερα οι ελληνικές Ένοπλες Δυνάµεις, κύριε Πρόεδρε
της Νίκης, περισσότερο ισχυρές ή λιγότερο ισχυρές από ό,τι
ήταν στις 7 Ιουλίου του 2019; Φαντάζοµαι κανένας στα σοβαρά
δεν µπορεί να υποστηρίξει ότι δεν έχουν ισχυροποιηθεί οι Ένο-
πλες Δυνάµεις αυτά τα πέντε χρόνια και δεν ισχυροποιούνται µε
ταχύ βήµα. Διότι δεν είναι µόνο τα όπλα που έχουµε ήδη παρα-
λάβει, αλλά είναι τα όπλα που είναι η διαδικασία παραλαβής, µε
αποκορύφωµα τα F-35 για το 2028 και µετά. 

Άρα ο χρόνος που κυλάει λειτουργεί υπέρ των ελληνικών συµ-
φερόντων ή εις βάρος; Προφανώς, λειτουργεί υπέρ. Γιατί όσο ο
χρόνος περνάει, η Ελλάδα ισχυροποιείται στρατιωτικά από το ση-
µείο ναδίρ που είχε φτάσει µετά τη δεκαετή κρίση.

Συνεπώς τα «ήρεµα νερά» στο Αιγαίο και η διατήρηση του
καλού κλίµατος στο Αιγαίο βοηθάει την Ελλάδα ή την βλάπτει,
αφού µιλάµε για πατριωτισµό; Κατά τη γνώµη µου ασφαλώς και
τη βοηθάει. Την βοηθάει οικονοµικά, τη βοηθάει πολιτικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ολοκληρώστε, πα-
ρακαλώ, κύριε Υπουργέ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας):
Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.

Τη βοηθάει σε πολλά επίπεδα, και κυρίως τη βοηθάει γιατί
ισχυροποιεί τις Ένοπλες Δυνάµεις και µειώνει το χάσµα που είχε
δηµιουργηθεί µε την Τουρκία, συν τις διεθνείς συµµαχίες τις
οποίες οικοδοµούµε.

Άρα όλες οι ανησυχίες που σκοπίµως καλλιεργούνται, για πο-
λιτικούς και µόνο λόγους, ότι δήθεν η Κυβέρνηση αυτή προσπα-
θεί να απεµπολήσει κάποια εθνικά δίκαια, µε συγχωρείτε, πέρα
από άδικη, είναι ψευδής, που είναι ακόµα χειρότερο.

Και κλείνω: παραίτηση του Προέδρου κ. Κούνδουρου. Αντιλαµ-
βάνοµαι την ανάγκη σας να εκµεταλλευτείτε µε µικροπολιτικό
τρόπο αυτό το οποίο συνέβη. Όµως, για να δούµε λίγο τι συνέβη
και γιατί διαµαρτύρεται ο κ. Κούνδουρος. Ο κ. Κούνδουρος, πρά-
γµατι, έχει µια πολύ υψηλή θέση στο Υπουργείο Εξωτερικών. Την
έχει από µόνος του ή γιατί την έδωσε ο κ. Γεραπετρίτης; Ο κ.
Κούνδουρος, όπως ξέρετε, έπρεπε να έχει φύγει από το σώµα
προ πολλού. Την παράταση στη θέση τού την έδωσε ο κ. Γερα-
πετρίτης, δηλαδή η ελληνική Κυβέρνηση. Παρατασιακός είναι,
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επειδή ήθελε η Κυβέρνηση παρέµεινε.
Πότε ο κ. Κούνδουρος συνταξιοδοτείται, κύριε Πρόεδρε; Σε

έναν µήνα.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-

τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Τέλος του 2025.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Σε

έναν µήνα! Φέτος τον Δεκέµβριο συνταξιοδοτείται. Τι αποφάσισε
ο κ. Γεραπετρίτης; Ότι στη  συνάντηση µε τον κ. Φιντάν θα έχει
τον ήδη ανακοινωθέντα διάδοχό του. Με συγχωρείτε, και εθίγη ο
κ. Κούνδουρος και αποφάσισε να υποβάλει την παραίτησή του.
Σηµειώστε ότι οµόλογος του κ. Κούνδουρου δεν ήταν στη συνά-
ντηση. Διπλωµατικά, δηλαδή, δεν µπορούσε να είναι ο κ. Κούν-
δουρος, γιατί, όπως ξέρετε, στη διπλωµατία πάντα οι αντιπρο-
σωπείες είναι «καθρέπτης» η µία µε την άλλη.

Από την ώρα που ο κ. Φιντάν δεν είχε φέρει τον αντίστοιχο
Κούνδουρο του Υπουργείου Εξωτερικών, δεν µπορούσε να πα-
ρίσταται ο δικός µας κ. Κούνδουρος. Γι’ αυτό µπήκε ο διάδοχός
του, που δεν ήταν «καθρέπτης», άρα µπορούσε να είναι µέσα.

Καλή, κακή απόφαση αυτή του κ. Γεραπετρίτη; Ο καθένας µπο-
ρεί να την κρίνει όπως θέλει, αλλά δικαίωµα του Υπουργού είναι.
Εθίγη ο κ. Κούνδουρος; Εθίγη. Δικαίωµά του είναι να παραιτηθεί,
προς Θεού. Όµως, η παραίτηση αυτή δεν έχει να κάνει ούτε µε
υποχώρηση στα εθνικά µας θέµατα, ούτε µε τίποτα. Ήταν µια κί-
νηση ενός θιγοµένου, ο οποίος θα ήθελε να είναι και σε αυτή τη
συνάντηση. Μην δηµιουργούµε συνωµοσιολογία σε κάτι τόσο
απλό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, ολοκληρώστε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ως
προς τη δήθεν «κωλοτούµπα» του κ. Μητσοτάκη για τη woke
ατζέντα, ακούω και εγώ συχνά αυτά και που προκαλούν τον γέ-
λωτα. Είναι άλλωστε τελείως ασήµαντα.

Ας υποθέσουµε -θα ακολουθήσω τη δική σας λογική- ότι ο κ.
Μητσοτάκης άλλαξε θέση ως προς τη woke ατζέντα. Ας υποθέ-
σουµε ότι έγινε αυτό που λέτε. Εάν, πράγµατι, οι αξίες που υπε-
ρασπίζεστε σας συνεγείρουν και τις υπερασπίζεστε, ποια θα
έπρεπε να είναι η στάση σας στη Βουλή σήµερα; Η «κωλοτού-
µπα» Μητσοτάκη ή «µπράβο στον Κυριάκο Μητσοτάκη που απο-
φάσισε να υπερασπιστεί τις θέσεις που εκφράζουµε»; Ποιο από
τα δύο θα έκανε κάποιος που θα τον ενδιέφερε να προβάλει, πρά-
γµατι, την επικράτηση των ιδεών του;

Να φέρω ένα παράδειγµα; Όταν ο ΣΥΡΙΖΑ ως κυβέρνηση
έφερε εδώ τη σύµβαση για το Ελληνικό -µπορείτε να δείτε τα
Πρακτικά-, εγώ ήµουν εισηγητής. Ανέβηκα στο Βήµα. Ξέρετε τι
είπα; «Θερµά συγχαρητήρια. Υπερψηφίσατε τη σύµβαση και κα-
λωσορίζω τον ΣΥΡΙΖΑ στις ιδέες της µεγάλης φιλελεύθερης πα-
ρατάξεως». Δεν γκρίνιαξα που έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ τη σύµβαση. Την
υποστήριξα µετά και ως Υπουργός Ανάπτυξης, διαφήµιζα πεντα-
κόσιες φορές ότι την είχε ξεκινήσει ο Τσίπρας. Για ποιον λόγο;
Εµένα µε ενδιέφερε, όντως, να γίνει το Ελληνικό. Άρα δεν µε ένοι-
αζε να πειράξω τον πολιτικό µου αντίπαλο εάν έχει αλλάξει θέση
ή όχι. Με ενδιέφερε να επικρατήσουν οι ιδέες µου.

Εσάς, στην αντίστοιχη περίπτωση, δεν σας ενδιαφέρει να επι-
κρατήσουν οι ιδέες σας. Σας ενδιαφέρει να πάρετε καµµιά ψήφο.
Πολύ χαµηλής στάθµης πολιτική αντιµετώπιση αυτή.

Επί της ουσίας, woke ατζέντα στην Ελλάδα ούτε υπήρχε, ούτε
υπάρχει, ούτε θα υπάρξει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ανοίξατε πολλά θέ-
µατα, κύριε Υπουργέ. Παρακαλώ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κλεί-
νω αµέσως.

Επίσης, ήττα της Ορθοδοξίας στην Ελλάδα, όπως είπατε, ούτε
υπήρξε, ούτε υπάρχει, ούτε δύναται να υπάρξει. Ο καθένας µπο-
ρεί να γράφει ό,τι θέλει. Παραµένουµε ένα ορθόδοξο έθνος και
η Κυβέρνηση σέβεται απεριορίστως την Ορθόδοξη Εκκλησία της
Ελλάδος και εγώ προσωπικά και εσείς και οι περισσότεροι σε
αυτή τη χώρα.

Άρα -κοντολογίς- όσο και εάν δεν σας αρέσει, ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης παραµένει ένας φιλελεύθερος Πρωθυπουργός, που
µπορεί να ισορροπεί µεταξύ των ανθρωπίνων δικαιωµάτων και
της υπερασπίσεώς τους και της υπεράσπισης της παραδοσιακής

ελληνικής κοινωνίας. Εµείς µπορούµε να κάνουµε και τα δύο και
να τα κάνουµε µε ισορροπία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Πρόεδρε, έχε-
τε τον λόγο για την απάντησή σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος – ΝΙΚΗ): Θα πρότεινα, αγαπητέ µου, κύριε
Υπουργέ, να ανοίξετε ένα φροντιστήριο για να διδάσκετε πώς γί-
νονται οι «κωλοτούµπες». Έχετε ειδικευτεί σε αυτό, ειλικρινά. Δεν
υπάρχει woke ατζέντα στην Ελλάδα; Όταν ψηφίζατε εκείνο το
βράδυ τον ψευτογάµο των οµοφυλοφίλων, τι ήταν αυτό;

Έχω εδώ το βιβλίο σας. Έχετε γράψει ένα βιβλίο, το οποίο το
διάβασα νεότερος «Οµοφυλοφιλία στην αρχαία Ελλάδα. Ο µύθος
καταρρέει», όπου λέτε µέσα αυτά που λέµε τώρα εµείς.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Για
τον γάµο;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος – ΝΙΚΗ): Όχι, για το θέµα της woke ατζέ-
ντας, για τους οµοφυλόφιλους. Ψηφίσατε εκείνο το βράδυ αυτό
που πρόσβαλε τον πυρήνα της ελληνικής οικογένειας και παρά-
δοσης, ναι ή όχι; Το ψηφίσατε. Αυτό δεν είναι woke ατζέντα; Μα
εσείς, το είπε ο κ. Σαµαράς, η Κυβέρνησή σας εννοώ, είστε αυτοί
οι οποίοι πρωτοστατήσατε στην Ευρώπη «τα καλύτερα παιδιά
στην προώθηση της woke ατζέντας». Τι µας λέτε τώρα; Θέλετε
να απαριθµήσουµε; Απλώς, επειδή τώρα εξελέγη ο κ. Τραµπ στην
Αµερική, πήρατε τα µηνύµατα και για να δείξετε ότι είστε τα καλά
παιδιά -τόσο κρατάτε τη θέση σας-, αρχίσατε να µας λέτε για την
τυραννία των µειοψηφιών. Γελάνε και οι πέτρες έξω. 

Μην υποτιµάτε τη νοηµοσύνη του λαού! Μέχρι την εκλογή του
Τραµπ παρακαλούσατε να βγει η Καµάλα Χάρις, για να συνεχί-
σετε να κάνετε το έργο σας. Μέσα στα σχολεία, δεν υπάρχει;
Ήµουν δάσκαλος, για τριάντα πέντε χρόνια. Δεν τα έβλεπα; Με
τις δεξιότητες και τα εργαστήρια. Ακόµη και από το νηπιαγωγείο
αυτά διδάσκετε. 

Προχθές, υπέβαλα επίκαιρη ερώτηση. Έδειξα υλικό από το
ΥΕΠ για το «πολύχρωµο σχολείο», το οποίο προωθεί την «woke
ατζέντα», όπου µιλούσατε και καλούσατε τα παιδιά σε λογοµαχία!
Άκουσον-άκουσον! Παιδαγωγική µέθοδος και αυτό! Η µία πλευρά
να υποστηρίζει την οµοφυλοφιλία και η άλλη πλευρά να βρίσκει
επιχειρήµατα για να την καταρρίψει. Πού τα είδατε αυτά; Κατά
τα άλλα, δεν ήσασταν υπέρµαχοι.

Αποσύρετε -αύριο, το πρωί- από τα σχολεία αυτό το κεφάλαιο
που υπάρχει στις δεξιότητες για την προώθηση της οµοφυλοφι-
λίας και εµείς θα σας χειροκροτήσουµε και θα πούµε ότι αρχίζετε
εµπράκτως να δείχνετε µετάνοια. Μην τα λέτε αυτά. Εκτίθεστε.
Κι εσείς προσωπικά, που πρωτοστατείτε σε αυτόν τον αγώνα. Δεν
σας πιστεύει ο λαός. Βγείτε λίγο έξω. Γελάει εις βάρος σας!

Όσον αφορά τη Ρωσία, ο κύριος Πρωθυπουργός δεν είπε ότι
«κηρύσσουµε τον πόλεµο στη Ρωσία»; Επιτρέπεται να ακουστεί
αυτή η φράση; Ο µοναδικός ηγέτης του κόσµου που κήρυξε τον
πόλεµο στη Ρωσία. Εµείς δεν επικροτούµε τίποτε στη Ρωσία. Κά-
νουµε αυτό, που δεν κάνατε εσείς: Δεν κόβουµε γέφυρες. Είναι
ορθόδοξη χώρα. Όπως σας είπα και πριν «είµαστε ελληνόφιλοι».
Με κανέναν άλλο δεν είµαστε. Η πατρίδα µας να πάει µπροστά. 

Και ερωτώ: Τι κάνατε για τους Έλληνες της Μαριούπολης; Κά-
νατε κάτι; Δεν ακούστηκε σε αυτή την Αίθουσα, από κανέναν σας,
ότι φροντίζετε για τους δυστυχείς Έλληνες που ζούσαν κατά χι-
λιάδες στην ελληνική αυτή πόλη, της Μαριούπολης. Τους ναζί-
Ουκρανούς, όµως, τους φέρατε εδώ να λένε ό,τι µας λένε. 

Όσον αφορά τα εθνικά θέµατα, αυτά που λέτε για τον κ. Κούν-
δουρο ότι παραιτήθηκε ένα µήνα πριν, µε συγχωρείτε, αλλά είναι
αβάσταχτης ελαφρότητας, αγαπητέ µου, κύριε Υπουργέ. Συσκο-
τισµός και ποµφόλυγες. Παραιτήθηκε, ακριβώς, γιατί δεν συµ-
φωνούσε µε αυτά που κάνουν µυστικώς ο κ. Φιντάν µε τον κ.
Γεραπετρίτη. 

Ζήτησα, τέσσερις-πέντε φορές, να έρθει ο κύριος Υπουργός
σε προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση στη Βουλή και να ενηµε-
ρώσει τον ελληνικό λαό τι ακριβώς συζητιέται πίσω από τους τοί-
χους των δωµατίων. 

Ερωτώ: Γιατί παραιτήθηκε ο κ. Σαµαράς -µεταξύ των άλλων-
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κορυφαίο στέλεχος και πρώην Πρωθυπουργός; Για τα εθνικά θέ-
µατα! Έχετε κάνει συµφωνίες. Δυστυχώς για εσάς, µας τα λέει ο
Φιντάν! Είναι εξευτελιστικό και για εσάς και για το λαό µας. Την
επόµενη µέρα βγήκε ο Φιντάν και µίλησε και για αποστρατικοποί-
ηση και για τα θαλάσσια πάρκα και για όλα τα οποία συζητούν -
επαναλαµβάνω- κρυφίως και ιεροκρυφίως! Είστε απόλυτα εκτε-
θειµένοι! Μην τα λέτε αυτά. 

Εµείς θα συνεχίσουµε να τα αποκαλύπτουµε. Όντως, έχετε
κάνει «κωλοτούµπες» σε όλα τα θέµατα. Σταµατήστε τις, γιατί
όσο τις συνεχίζετε, γίνεστε ρεζίλι στον λαό. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Δηµοκρατικού Πατριω-

τικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ)
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κύ-

ριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Υπουργέ, πα-

ρακαλώ. 
Ζήτησε τον λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥ-

ΡΙΖΑ, ο κ. Γιαννούλης. Θα απαντήσετε, συνολικά, για να κλείσει
αυτός ο κύκλος. 

Κύριε Γιαννούλη, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, απευθύνοµαι σε

εσάς, προσωπικά. Μία αξία, που έχουµε να υπηρετήσουµε είναι
-πρωτίστως- να διαφυλάξουµε τη σοβαρότητα µίας συζήτησης
που διεξάγεται στην Ολοµέλεια του Κοινοβουλίου για ένα ζήτηµα
που αφορά την υγεία.

Θα ήθελα πραγµατικά όποιος είναι ευεπίφορος στην παρελκυ-
στική προσέγγιση θεµάτων, που είναι της επικαιρότητας, αλλά
δεν έχουν καµµία σχέση µε αυτό που συζητάµε και κυρίως µε τις
αγωνίες των Ελλήνων πολιτών για την παροχή υπηρεσιών υγείας,
για τη µετατροπή ενός συµβολικού νοσοκοµείου, ρίχνουν νερό
στον «µύλο της χίµαιρας». 

Θέλω να «εγκαλέσω» µε πολύ καλή πρόθεση τον κύριο Υ-
πουργό, να µην συµβάλει στο να µετατραπεί αυτή η συζήτηση σε
µια εκκαθάριση κοµµατικών λογαριασµών: Γιατί παραιτήθηκε ο
Σαµαράς, σχεδίων που έχουν σχέση µε την εθνική πολιτική, σχε-
δίων που έχουν σχέση µε το ποιος είναι περισσότερο πατριώτης
από τον άλλον. Δεν το λέω ως συντηρητική συνεισφορά σε αυτή
τη συζήτηση, ούτε φοβάµαι να ανοίξουµε οποιαδήποτε συζή-
τηση. Αλλά, φτάνει πια αυτή η µετατροπή σε «club sandwich»
µιας συζήτησης που δεν οδηγεί πουθενά.

Όλοι έχουν δηµόσιο βήµα, δηµόσια δυνατότητα να διατυπώ-
σουν τις θέσεις τους και για «κωλοτούµπες» και για «ενόργανη
γυµναστική» και για τα εθνικά θέµατα και για τη «στάση Σαµαρά»,
αλλά µέχρι εδώ! 

Εάν πρόκειται να ζήσουµε, για τις επόµενες ώρες, αυτό το
«πινγκ-πονγκ» µεταξύ όλων των ζητηµάτων της επικαιρότητας,
λυπάµαι, αλλά δεν συµβάλλουµε στον κοινοβουλευτισµό. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Γιαννούλη,

επειδή απευθυνθήκατε στο Προεδρείο, θα ήθελα να επισηµάνω
το εξής: Εγώ επί της ουσίας της τοποθέτησής σας δεν διαφωνώ.
Θα ήθελα, πραγµατικά, κάθε φορά που γίνεται η συνεδρίαση, να
αφορά το θέµα του προς συζήτηση νοµοσχεδίου. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Έστω κατά προσέγγιση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Συµβαίνει, όµως, το

εξής: Πρόεδρος Κοινοβουλευτικής Οµάδας αναφέρθηκε στην
εξωτερική πολιτική της χώρας. Η Κυβέρνηση εκπροσωπείται
αυτή τη στιγµή από τον Υπουργό Υγείας. Είναι αναπόφευκτο να
θέλει η Κυβέρνηση, διά του Υπουργού Υγείας, να απαντήσει. Κα-
ταλαβαίνω αυτό που λέτε. Είµαι και εγώ αυτής της θέσης, γενι-
κότερα. 

Από την άλλη, καταλαβαίνω και το δικαίωµα ενός Προέδρου
Κοινοβουλευτικής Οµάδας να θέσει τα ζητήµατα που αυτός αξιο-
λογεί ως κρίσιµα για την επικαιρότητα. 

Απλά, θα παρακαλέσω όλους, όλη αυτή η συζήτηση να γίνεται
µε ένα µέτρο αυτοπεριορισµού.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τις απαντήσεις σας και πα-
ρακαλώ να ολοκληρώσουµε αυτόν τον κύκλο. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ο κ.
Γιαννούλης τύποις έχει δίκιο, ουσία όχι. 

Όλοι οι Αρχηγοί των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, κατά καιρούς,
έχουν πάρει τον λόγο και έχουν µιλήσει εκτός ηµερησίας διατά-
ξεως. Η κ. Κωνσταντοπούλου, για παράδειγµα, σχεδόν πάντα.
Δεν θυµάµαι να είναι ποτέ εντός ηµερησίας διατάξεως. Και πά-
ντα, κοινοβουλευτικά, ο παριστάµενος Υπουργός -πάντα- δίνει
απαντήσεις. Διότι, αν δεν δώσει απαντήσεις ο παριστάµενος
Υπουργός, θα έχει µείνει στα Πρακτικά και στην Ιστορία µόνο η
µία άποψη.

Εγώ δεν σηκώθηκα για να µιλήσω για εξωτερική πολιτική. Είµαι
εδώ από το πρωί. Με ακούσατε να λέω κάτι για όλα αυτά τα θέ-
µατα; Απάντησα στον κύριο Πρόεδρο που έλαβα τον λόγο. 

Είχε το δικαίωµα να τα πει; Κατά τη γνώµη µου, είχε το δι-
καίωµα να τα πει. Η Βουλή παραµένει ένας ζωντανός χώρος δια-
λόγου. Κλείνω, για να µην χάνουµε χρόνο. Θα προσπαθήσω να
είµαι πάρα πολύ σύντοµος. 

Κύριε Πρόεδρε, ακούστε τώρα γιατί κάνετε λάθος. Είπατε ότι
εµείς κάναµε τη στροφή την αντι-woke λόγω της εκλογής Τραµπ.
Και απόδειξη του πόσο woke είµαστε, είναι ο γάµος των οµοφυ-
λοφίλων. Ο κ. Τραµπ υποστηρίζει τον γάµο των οµοφυλοφίλων;
Απάντηση: Ναι. Έχω ανεβάσει και βίντεο στο Twitter µου -αν θέ-
λετε, µπορείτε να µπείτε να το δείτε- που εξηγεί η κ. Μελάνια
Τραµπ, εκ µέρους του, για ποιον λόγο ο Πρόεδρος Τραµπ υπο-
στηρίζει τον γάµο των οµοφυλοφίλων. Το βίντεο το γύρισε η ίδια,
απευθυνόµενη στην γκέι κοινότητα των ρεπουµπλικανών συντη-
ρητικών ψηφοφόρων. 

Άρα λέτε ότι εµείς που είµαστε woke, λόγω του γάµου, αλλά-
ξαµε στάση εκ των υστέρων, ως «κωλοτούµπες», λόγω του
Τραµπ». Ο οποίος Τραµπ, όµως, που είναι αντι-woke, υποστηρίζει
τον γάµο. Έχει καµµία συνοχή το επιχείρηµά σας; Καµµία! Όλο
σας το επιχείρηµα είναι έωλο, διότι ο γάµος των οµοφυλοφίλων
εντάσσεται σε µία κατηγορία παγκόσµιας δηµόσιας συζήτησης
που ονοµάζεται «προστασία των ανθρωπίνων δικαιωµάτων», ενώ
η woke ατζέντα εντάσσεται σε µία άλλη παγκόσµια συζήτηση,
που αφορά τον αυτοπροσδιορισµό φύλου, φυλετικής ταυτότητας
και οτιδήποτε άλλο. 

Είναι δύο διαφορετικές συζητήσεις, λοιπόν, όπου, πράγµατι, ο
Επικεφαλής σήµερα του αντι-woke κινήµατος στον πλανήτη,
Πρόεδρος Τραµπ, είναι ταυτόχρονα και Επικεφαλής του αντι-
woke κινήµατος και υπέρ του γάµου των οµοφυλοφίλων. 

Άρα το να το χρησιµοποιείτε διαρκώς ως επιχείρηµα, δείχνει:
Πρώτον, ότι δεν γνωρίζετε τι είναι η woke ατζέντα και τι λέει ο
Πρόεδρος Τραµπ …

(Θόρυβος - Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του Δηµοκρατικού
Πατριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ)

Ε, δεν γνωρίζετε. Διότι σας είπα, επαναλαµβάνω, ο Πρόεδρος
Τραµπ –και ως Πρόεδρος 2016 - 2020- διατήρησε τον νόµο περί
γάµου των οµοφυλοφίλων στις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής
και στις εκλογές έκανε καµπάνια και είπε ότι υποστηρίζει το γάµο.
Τελεία και παύλα. 

Άρα άλλο η woke ατζέντα, άλλο ο γάµος. Άρα δεν έκανε καµ-
µία «κωλοτούµπα» ο Μητσοτάκης και καµµία αλλαγή θέσεως δεν
υπήρξε. 

Τώρα τα εκπαιδευτικά θέµατα που θέτετε από το ΥΕΠ, δεν
είµαι αρµόδιος να τα απαντήσω γιατί δεν τα γνωρίζω. Το ΥΕΠ
είναι ανεξάρτητος οργανισµός και αυτές είναι πολιτικές πολλών
ετών και όχι του Μητσοτάκη. Αλλά, προσωπικά, δεν θα ήµουν
πολύ αρνητικός στο να το έβλεπαν οι αρµόδιοι. Αλλά αυτό είναι
άλλη συζήτηση. 

Επανέρχοµαι, λοιπόν. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Και κλείστε, κύριε

Υπουργέ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Επα-

νέρχοµαι. Μην δηµιουργείτε αντιφάσεις στην ίδια σας τη σκέψη. 
Τέλος -γιατί θα το ξέχναγα- είπατε τον Μητσοτάκη «Τσαουσέ-

σκου». Δηλαδή, θα τον εκτελέσουν σε τοίχο; Θα τον εκτελέσουν,
µε τη σύζυγό του, σε κάποιον τοίχο; 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Παροµοίωση έκανα. Παροµοίωση.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα
τον εκτελέσουν; Αυτό λέτε;  

Ας φύγουµε από την κυριολεξία και ας πω ότι κάνατε µία ρη-
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τορική υπερβολή. Να το δεχθώ έτσι. 
Εάν πάµε στην ευρύτερη ιδεολογική συζήτηση -που εµένα µου

αρέσει- σε αυτό το Κοινοβούλιο, καθίστε και µετρήστε, πόσες
φορές η Νίκη έχει ψηφίσει κάτι διαφορετικό από το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδας, γιατί ο Τσαουσέσκου κοµµουνιστής ήταν.

Σας διαβεβαιώ ότι στις εκατό ψήφους σας, και οι εκατό είναι
σαν του ΚΚΕ. Εµένα το µεγαλύτερό µου πρόβληµα µε όλα εσάς
τα κόµµατα της δήθεν, πέραν της Νέας Δηµοκρατίας, Δεξιάς,
είναι ότι εδώ, υποτίθεται, µπήκατε στη Βουλή για να εκφράσετε
δεξιότερες της Νέας Δηµοκρατίας θέσεις, και σε όλα τα νοµο-
σχέδια είναι σαν να έχει αυξήσει την κοινοβουλευτική της παρου-
σία η Πλεύση Ελευθερίας και το ΚΚΕ. Δεν λέτε να διαφορο-
ποιηθείτε µία φορά.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Όχι, δεν λέω για εσάς. Είπα για την Νίκη και την Ελληνική

Λύση. Εσείς ήδη σήµερα δείξατε τη διαφορά σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ, κύριε

Υπουργέ, ολοκληρώστε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ξα-

ναλέω, λοιπόν, ότι αυτό είναι εντυπωσιακό. Είτε µιλάµε για ιδιω-
τικοποιήσεις είτε µιλάµε για µεταρρυθµίσεις είτε µιλάµε για
έλεγχο δαπανών είτε µιλάµε για αξιολόγηση στο δηµόσιο είτε µι-
λάµε για οτιδήποτε, είτε ψηφίζεις Νίκη είτε ψηφίζεις Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδας το ίδιο. Και θα µας πείτε και Τσαουσέσκου;
Ε, πάει πολύ!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-

τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω για
ένα λεπτό τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Μισό λεπτό, κύριε
Πρόεδρε, γιατί δεν θα τελειώσουµε έτσι. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Κύριε Υπουργέ, για την woke ατζέ-
ντα, µε συγχωρείτε, και αυτό για να περνάει η ώρα σας είναι.
Εγώ, όµως, θέλω να σας ρωτήσω κάτι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Πρόεδρε,
ακούστε µε. Μην ρωτήσετε. Κάντε την παρατήρησή σας, γιατί
άµα ρωτήσετε, πρέπει να απαντηθεί.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Κύριε Υπουργέ, δύο πράγµατα θα
σας πω, µε τα οποία θα αποδείξετε ότι δεν είστε «woke ατζέντα».
Και µε το θάρρος της γνώµης σας να µου απαντήσετε. Ή, µάλ-
λον, µην µου απαντάτε για να µην κωλυσιεργούµε. 

Πρώτον, υπάρχει νόµος του ΣΥΡΙΖΑ που λέει σε δεκαπεντά-
χρονα παιδιά -θα υποβάλλουµε και πρόταση νόµου την άλλη
εβδοµάδα- και τους δίνει το δικαίωµα µε µια απλή δήλωση να αλ-
λάξουν φύλο. Κάνω λάθος;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν
το γνωρίζω.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κάνετε λάθος.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-

τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Δεν το ξέρετε αυτό. Αυτό είναι και
πάρα πολύ επικίνδυνο και για τα εθνικά µας θέµατα.

Δεύτερον, ζητήσαµε -και το αρνηθήκατε εσείς που αυτοπροσ-
διορίζεστε ως πατριώτες- να επανέλθει στο δηµοτικό σχολείο για
µία φορά τον µήνα η έπαρση της σηµαίας και η απαγγελία του
εθνικού µας ύµνου. Το ζητήσαµε για µία φορά τον µήνα στα δη-
µοτικά σχολεία. Είναι σπουδαίο µάθηµα, ώστε να αποκτήσουν τα
µικρά παιδιά αίσθηση της πατρίδας. Το ζητήσαµε και αρνηθή-
κατε. Η Υφυπουργός Παιδείας µάς είπε τότε κάτι αναµασήµατα
περί νέου πατριωτισµού. Οι πράξεις µιλάνε, όχι τα λόγια. Και στις
πράξεις έχετε αποδείξει ότι είστε πλήρως αποτυχηµένοι. Σας
είπα και πριν πέσετε δεκατρείς µονάδες ότι και η κατρακύλα σας
τώρα αρχίζει.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Απλά απευθυνόµε-

νος στους συναδέλφους -έχει κλείσει η συζήτηση αυτή- να πω το
εξής: Ο κάθε Πρόεδρος, εκτός από την τοποθέτησή του, όπως
και ο Κοινοβουλευτικός, δικαιούται τριών παρεµβάσεων. Δεν
µπορώ να αρνηθώ τις τρεις παρεµβάσεις σε Προέδρους κόµµα-
τος. Και αντιστοίχως δεν µπορώ να αρνηθώ µετά τις απαντήσεις

από την Κυβέρνηση τις παρεµβάσεις. Απλά αυτό για τη διαδικα-
σία. Προχωράµε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο για
πολύ λίγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Να κάνω δύο ανα-
κοινώσεις, κύριε Γιαννούλη, και µετά θα πάρετε τον λόγο.

Έχουµε ένα αίτηµα για απουσία στο εξωτερικό που απευθύνε-
ται στον Πρόεδρο της Βουλής, τον κ. Τασούλα. Ο Α’ Αντιπρό-
εδρος της Βουλής κ. Ιωάννης Πλακιωτάκης ζητεί άδεια ολιγο-
ήµερης απουσίας στο εξωτερικό από 28 Νοεµβρίου 2024 έως 1
Δεκεµβρίου 2024.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοι-

νώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα
άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκ-
θεση της αίθουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος» και ενηµερώθηκαν
για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λει-
τουργίας της Βουλής, τριάντα έξι µαθήτριες και µαθητές και
τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 3ο Γυµνάσιο Άργους.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Γιαννούλη, έχετε τώρα τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Πάρα πολύ σύντοµα και ελπίζω να

µη θεωρηθεί παρέµβαση, θα παρακαλούσα όποιον σέβεται αυτή
την Αίθουσα, παρά τις σκοταδιστικές αντιλήψεις που µπορεί να
τον διέπουν ή να τον οδηγούν σε µια εκλογική επιτυχία, να αφή-
σει την Αριστερά, να αφήσει τον ΣΥΡΙΖΑ ήσυχο και να µη διαδί-
δονται από τα χείλη επικεφαλής Κοινοβουλευτικών Οµάδων
ανόητα και χυδαία ψεύδη σε σχέση µε το τι προτίθεται να κάνει
ο ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό προς όλους είτε αφορά κόµµατα ελάσσονος Αντι-
πολίτευσης είτε την Κυβέρνηση. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Περνάµε στους οµι-

λητές.
Η κ. Ασηµίνα Σκόνδρα από τη Νέα Δηµοκρατία είναι η πρώτη

οµιλήτρια. Παρακαλώ να έρθει στο Βήµα.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, η αλήθεια είναι ότι ο Πρόεδρος του Κινήµατος της Νίκης
έφυγε, αλλά θα παρακαλέσω τους συνεργάτες του να του µετα-
φέρουν το εξής: Ξέρετε, εµείς εδώ οι Βουλευτές της Νέας Δη-
µοκρατίας -και εγώ προσωπικά- µπορεί να µην έχουµε «πατριω-
τόµετρο», όµως, όπως δεν θίγουµε εσάς που δηλώνετε πατριώ-
τες, δεν µπορείτε και εσείς να θίγετε και να προσβάλετε εµάς,
διότι από τη στιγµή που εµείς στηρίζουµε µία Κυβέρνηση και στη-
ρίζουµε τον Πρωθυπουργό µας, τον Κυριάκο Μητσοτάκη, κατ’
επέκταση όταν προσβάλλετε και λέτε ως µη πατριώτες τον Πρω-
θυπουργό µας και µέλη της Κυβέρνησής µας, σηµαίνει ότι θίγετε
και εµάς και µας προσβάλλετε. Για αυτό, λοιπόν, δεν επιτρέπουµε
σε κανέναν να µας πει αν είµαστε πατριώτες και πόσο ή να µας
πει αν είµαστε χριστιανοί ορθόδοξοι και πόσο. Σας ευχαριστώ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λοιπόν, να µιλήσουµε και για το
νοµοσχέδιο το σηµερινό επιτέλους. Η προσφορά του Ιδρύµατος
«Αλέξανδρος Σ. Ωνάσης» στην πατρίδα µας, είναι πολύ µεγάλη
και εκτείνεται σε διάφορους τοµείς, στον πολιτισµό, τις τέχνες,
τα γράµµατα και κυρίως στον τοµέα της υγείας. Ξεπερνά τα όρια
µιας κυβέρνησης. Ξεπερνά τα κοµµατικά στεγανά. Και ακουµπά
καθολικά τη χώρα και τους ανθρώπους, που έχουν µεγαλύτερη
ανάγκη τη φροντίδα.

Δεν είναι η πρώτη φορά που ψηφίζουµε κύρωση συµφωνίας
µε το κοινωφελές ίδρυµα και για µία ακόµη φορά οφείλουµε να
εκφράσουµε την ευγνωµοσύνη µας για την προσφορά και το
έργο του. Σήµερα κυρώνουµε την από 7-11-2024 σύµβαση τρο-
ποποίησης της από 26-7-2018 σύµβασης δωρεάς µεταξύ του ελ-
ληνικού δηµοσίου, του κοινωφελούς ιδρύµατος µε την επωνυµία
«Αλέξανδρος Σ. Ωνάσης», του υλοποιητικού φορέα «ΑΡΙΟΝΑ
ΕΛΛΑΣ Α.Ε.» και του Ωνάσειου Καρδιοχειρουργικού Κέντρου που
αφορά την κατασκευή της νέας πτέρυγας. Στο δεύτερο µέρος

2942 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



επιφέρονται τροποποιήσεις στον ν.2012/1992 (Α’), ο οποίος ρυθ-
µίζει την οργάνωση και τη λειτουργία του Ωνασείου Καρδιοχει-
ρουργικού Κέντρου.

Θυµίζω ότι µε την αρχική σύµβαση δωρεάς είχε συµφωνηθεί η
υλοποίηση από το Ίδρυµα «Ωνάση» της κατασκευής νέας πτέρυ-
γας στο Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο, ο πλήρης εξοπλι-
σµός αυτής, η ανακατασκευή υφιστάµενων κτηρίων και η
ανανέωση του εξοπλισµού, η ίδρυση και εξοπλισµός του Ωνα-
σείου Εθνικού Μεταµοσχευτικού Κέντρου, η δηµιουργία ελικο-
δροµίου και η κατασκευή µιας σύγχρονης παιδιατρικής κλινικής,
εξειδικευµένης στην παιδική καρδιολογία και καρδιοχειρουργική.
Εποµένως, γίνεται εύκολα αντιληπτό ότι πρόκειται για εξαιρετικά
σηµαντική σύµβαση. Εξίσου σπουδαία είναι και η παρούσα κύ-
ρωση που αυξάνει το ποσό της δωρεάς στα 82 εκατοµµύρια
ευρώ, από τα αρχικώς προβλεπόµενα 70 εκατοµµύρια ευρώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι στόχοι της σηµερινής νοµο-
θετικής πρωτοβουλίας είναι συγκεκριµένοι και ξεκάθαροι.
Έχουµε συνοµολογήσει όλοι, έχουµε παραδεχθεί όλοι και όλες
οι πτέρυγες της Βουλής αναγνωρίζουµε την ανάγκη που έχει το
σύστηµα υγείας για ενίσχυση όσον αφορά στο θεσµικό πλαίσιο,
αλλά και επί του πρακτέου. Διευρύνουµε, λοιπόν, την πρόσβαση
στις υπηρεσίες ενός εµβληµατικού ιατρικού κέντρου. Αναβαθµί-
ζουµε γενικότερα τις νοσοκοµειακές δοµές, µέσω δωρεών από
ιδρύµατα, ακριβώς γιατί πιστεύουµε σε µια διευρυµένη σύ-
µπραξη δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα. Το τονίζω αυτό, γιατί πολ-
λοί από εσάς λέτε πως οι παρεµβάσεις στην υγεία γίνονται µόνο
από δωρεές.

Η ιδιωτική πρωτοβουλία και γενναιοδωρία δεν απαλλάσσουν
την πολιτεία από το καθήκον της, αντίθετα υπογραµµίζουν ακόµη
περισσότερο την ευθύνη της να είναι δίπλα στους πολίτες. Σας
προτρέπω να πάτε στα νοσοκοµεία και να δείτε ιδίοις όµµασι τα
έργα που εκτελούνται. Η ανακαίνιση και ο κτηριακός εκσυγχρο-
νισµός ογδόντα νοσοκοµείων είναι πρόγραµµα ύψους 314 εκα-
τοµµυρίων ευρώ από το Ταµείο Ανάκαµψης, που έχει προχω-
ρήσει και έχει συµβασιοποιηθεί. Οι κτηριακές ανακαινίσεις εκατόν
πενήντα έξι κέντρων υγείας είναι πρόγραµµα αξίας 250 εκατοµ-
µυρίων ευρώ και επίσης εκτελείται κανονικά.

Μόνο στον Νοµό Καρδίτσας το Γενικό Νοσοκοµείο αναβαθµί-
ζεται ενεργειακά, ενώ έχουν αρχίσει εσωτερικές εργασίες και
έχουν προχωρήσει οι µελέτες για την ανακατασκευή του τµήµα-
τος επειγόντων περιστατικών, οι οποίες θα ολοκληρωθούν ως το
τέλος του 2025. Το Κέντρο Υγείας Παλαµά, εκτός της παρέµβα-
σης που έγινε µετά την καταστροφική πληµµύρα του «Ντάνιελ»,
έχει ενταχθεί στο Ταµείο Ανάκαµψης και θα διατεθεί το ποσό
1.500.000 ευρώ σε στατικές παρεµβάσεις, κουφώµατα, σκεπή,
ηλεκτρολογικά και περιβάλλοντα χώρο. Επιπλέον, παραδόθηκε
και λειτουργεί πλήρως νέο Κέντρο Υγείας στο Μουζάκι. 

Έχουµε, λοιπόν, έργα 565 εκατοµµυρίων ευρώ που προχω-
ρούν κανονικά ως προς την κτηριακή αναβάθµιση. Στα χρήµατα
αυτά να προσθέσουµε ότι έχει υπογραφεί πρόγραµµα 63 εκατοµ-
µυρίων ευρώ για µηχανολογικό εξοπλισµό των νοσοκοµείων και
38 εκατοµµύρια ευρώ για εξοπλισµό των κέντρων υγείας. Όλα
τα παραπάνω, σύνολο 650 εκατοµµύρια ευρώ, είναι από το Τα-
µείο Ανάκαµψης και όχι από δωρεές. Αλλά, όπως κάποτε δεν βλέ-
πατε τους γερανούς στο Ελληνικό, τώρα δεν βλέπετε τον
εκσυγχρονισµό των νοσοκοµείων µας. Και τώρα που το σκέφτο-
µαι, κατά σύµπτωση, ήταν και ο ίδιος Υπουργός. Έχετε ιδιαίτερη
συµπάθεια και αγάπη στον Άδωνι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ανάταξη του ΕΣΥ είναι προτε-
ραιότητά µας και προεκλογική µας δέσµευση. Η απόφαση είναι
ειληµµένη και είναι βέβαιο ότι πολλά από τα χρονίζοντα προβλή-
µατα θα βρουν άµεσα τη λύση τους. Άλλωστε, η αποφασιστικό-
τητα, η αποτελεσµατικότητα και τα επιτεύγµατα του Άδωνι
Γεωργιάδη και των συνεργατών του από όποιο Υπουργείο κι αν
πέρασε είναι καταγεγραµµένα και αδιαµφισβήτητα.

Η χώρα µας µε τον Κυριάκο Μητσοτάκη τροχοδροµεί πάνω σε
στέρεες βάσεις µε σιγουριά, ρεαλισµό και πίστη για ένα καλύ-
τερο µέλλον. Κάθε νοµοθέτηµα της Κυβέρνησης είναι προσεκτικά
µελετηµένο µε δράσεις, στόχους και απτά αποτελέσµατα. Αυτό
το βλέπει η κοινωνία, το βλέπουν οι πολίτες και γι’ αυτό και όταν
έρθει η ώρα, δεν θα είναι δύσκολο να αποφασίσουν στο αυτο-

νόητο δίληµµα αν θα πάµε µπροστά ή πίσω και δεν θα είναι δύ-
σκολο γιατί θα συγκρίνουν λογικές, πρακτικές και αποτελέσµατα.

Περιγράφετε στις εισηγήσεις σας ένα ζοφερό σκηνικό στην
υγεία. Κατά την άποψή µου, το µόνο ζοφερό είναι η έλλειψη επι-
χειρηµάτων, ήθους και τελικά θεσµικής αντιπολίτευσης που βιώ-
νει αυτός ο τόπος. Σε αυτή την έλλειψη εµείς αντιτάσσουµε τα
γρήγορα αντανακλαστικά, τα επιτεύγµατά µας, αλλά και το
όραµά µας για την πορεία της χώρας µας αφήνοντας εσάς στη
µικροκοµµατική σας µιζέρια.

Καλώ όλα τα κόµµατα να ψηφίσουν το παρόν νοµοσχέδιο και,
επίσης, να πάψουν να απορρίπτουν µε προφάσεις την όποια πρω-
τοβουλία της Κυβέρνησης. Άλλωστε, αυτό δεν το συγχωρούν
ούτε οι συµπολίτες µας που θέλουν σε τέτοιου είδους ζητήµατα
να βλέπουν έµπρακτα ότι το ενδιαφέρον είναι κοινό, ότι οµονο-
ούµε και προχωράµε. Το χρέος µας είναι να εξαντλήσουµε κάθε
διαθέσιµο µέσο, ώστε ο Έλληνας ασθενής να µη στερηθεί ποτέ
τις υπηρεσίες υγείας που δικαιούται. Δεν έχουµε την πολυτέλεια
να αποκλείουµε κανέναν που επιθυµεί να προσφέρει στο Εθνικό
Σύστηµα Υγείας, βεβαίως υπό όρους και προϋποθέσεις σεβα-
σµού στον δηµόσιο χαρακτήρα του ΕΣΥ και µε προτεραιότητα
πάντα τον ασθενή συµπολίτη µας.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε.
Τον λόγο τώρα έχει από τη Νέα Δηµοκρατία ο κ. Γεώργιος Στα-

µάτης. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζήτησα τον λόγο.

Απλώς θα ήθελα τον λόγο ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος να
απαντήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Νόµιζα για την οµι-
λία σας το θέλατε. Άλλωστε, µετά την τοποθέτηση του Αρχηγού
έπρεπε να παρέµβουν δύο Βουλευτές. Άρα, σωστά κατά τον Κα-
νονισµό έγινε.

Ορίστε, κύριε Σταµάτη, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, επιτρέψτε µου

και µένα να σταθώ λίγο σε κάποιες αναφορές που έκανε ο Πρό-
εδρος της Νίκης. Το θεωρώ επιεικώς απαράδεκτο στο Βήµα της
Βουλής -έχει ορκιστεί στο Σύνταγµα ο κ. Νατσιός- να προκαλεί
τον Πρωθυπουργό να µη στηρίξει την Πρόεδρο της Δηµοκρατίας.
Ο Πρωθυπουργός θα αποφασίσει και θα προτείνει στο Σώµα
ποιος θα είναι ο Πρόεδρος της Δηµοκρατίας την ώρα που το Σύ-
νταγµα το επιτρέπει. Και γι’ αυτή την ώρα η φωτογραφία σε κάθε
πρεσβεία στο εξωτερικό είναι της κ. Σακελλαροπούλου, γιατί
αυτή εκφράζει την πατρίδα µας και πρέπει να είµαστε πολύ προ-
σεκτικοί.

Και επειδή εδώ ο ρόλος µας είναι να ξεδιαλύνουµε και τα σύν-
νεφα, τα οποία πολλές φορές στον δηµόσιο διάλογο κάποιοι
σπέρνουν, θέλω να σας πω το εξής: Αναφέρθηκε ο κ. Νατσιός σε
µία ανάρτηση του Διευθυντή του Οικονοµικού Γραφείου του
Πρωθυπουργού, τον κ. Πατέλη. Θέλω να ενηµερώσω ότι το συ-
γκεκριµένο πρόγραµµα -και χαίροµαι που ξεκίνησε από µένα ως
γενικός γραµµατέας- δεν είναι για να δώσουµε σπίτια σε µέλη
της ΛΟΑΤΚΙ κοινότητας. Είναι για να βρουν προσωρινή στέγη
µέλη που ανήκουν στη ΛΟΑΤΚΙ κοινότητα.

Ξέρετε γιατί, κύριοι συνάδελφοι; Γιατί όταν είπαν τον διαφο-
ρετικό σεξουαλικό προσδιορισµό τους στην οικογένειά τους, η
οικογένειά τους τούς πέταξε στον δρόµο. Αυτό κάνει η Κυβέρ-
νηση της Νέας Δηµοκρατίας.

Θα σας πω και κάτι άλλο που προφανώς δεν το γνωρίζετε και
ενδεχοµένως να µη σας αρέσει τώρα που θα σας το πω. Ξέρετε
ποια οργάνωση µετά από προκήρυξη τρέχει αυτό το πρόγραµµα
µε χρήµατα του ΕΣΠΑ; Η οργάνωση «ΝΟΣΤΟΣ». Τι είναι η οργά-
νωση «ΝΟΣΤΟΣ»; Έχει πολύ ενδιαφέρον. Είναι η εταιρεία κοινω-
νικής στήριξης παλιννοστούντων οµογενών, που δηµιουργήθηκε
το 1995 από την Οµοσπονδία Ποντιακών Σωµατείων Νοτίου Ελ-
λάδος. Μάλλον στο άκουσµα αυτό δεν θα σας βλέπω να είστε και
πολύ χαρούµενοι.

Πάµε για την woke ατζέντα. Woke ατζέντα δεν υπήρχε στην
Ελλάδα και δεν θα υπάρξει στην Ελλάδα. Η woke ατζέντα του κι-
νήµατος της γκετοποίησης µειονοτήτων, που έρχεται σε αντίθεση
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και µε τον µαρξισµό, δεν υπήρξε ποτέ στην Ελλάδα. Στην Ελλάδα
τι υπήρξε; Υπήρξε το δικαίωµα της ισότητας στον γάµο και µέχρι
εκεί.

Και όσον αφορά, έναν νόµο, τον οποίον ψηφίστηκε επί ΣΥΡΙΖΑ
-και σωστά ψηφίστηκε- κανένας συµπολίτης µας δεν πάει να αλ-
λάξει ταυτότητα φύλου, αν στο τέλος της ηµέρας δεν το αποφα-
σίσει ο δικαστής. Δεν είµαστε Μάλτα. Δεν θα γίνουµε Μάλτα που
θα πηγαίνεις στο ληξιαρχείο του δήµου και θα λες «αλλάζω το
όνοµά µου» και το άλλαξες.

Και κάτι άλλο να προσθέσω. Η woke ατζέντα είναι εναντίον της
όποιας µορφής -αν θέλετε- οικογένειας κ.ο.κ.. Διατηρούµε τα ήθη
µας; Διατηρούµε τις παραδόσεις µας; Επειδή έχετε µια πολύ µε-
γάλη αγωνία για τον γάµο των οµόφυλων ζευγαριών, ε, δεν έχουν
γίνει πάνω από εκατό. Δεν χάλασε η ελληνική κοινωνία.

Αυτή τη στιγµή πάνω η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη
µέσω της αρµόδιας Υπουργού στην Επιτροπή Ευρωπαϊκών Υπο-
θέσεων παρουσιάζει το εθνικό σχέδιο δράσης για το δηµογρα-
φικό. Τι πιο δεξιά, τι πιο εθνική πολιτική; Σας καλούµε προφανώς
να τη στηρίξετε, αλλά εσείς προφανώς έρχεστε εδώ να µας κα-
τηγορήσετε ότι εµείς στηρίζουµε µια εθνική µειοδοτική κυβέρ-
νηση. Μα είναι δυνατόν; Για να πάρετε τι; 1% παραπάνω;

Λείπει ο Υπουργός. Θα αναφερθώ στον Κικέρωνα για να πάω
λίγο στο νοµοσχέδιο. Ο Κικέρων είχε πει: «Δεν γεννιόµαστε και
δεν ζούµε µόνο για τον εαυτό µας. Η πατρίδα µας και οι φίλοι
µας έχουν µερίδιο από εµάς». Ο νέος εθνικός πατριωτισµός δεν
είναι αυτός που εξαγγέλλετε κάποια κόµµατα εδώ πέρα. Ο νέος
εθνικός πατριωτισµός είναι σταθερή κυβέρνηση, ανάπτυξη, αύ-
ξηση του Εγχώριου Ακαθάριστου Προϊόντος, ώστε έτσι να δηµι-
ουργηθούν νέες δουλειές, νέες προσλήψεις στην υγεία και,
ταυτόχρονα, η συνάντηση µε τους ευεργέτες.

Καµµιά φορά και η ζωή και η πολιτική είναι περίεργη. Φέρνουµε
σήµερα να κυρώσουµε µία συµφωνία και σαν σήµερα πέθανε η
Χριστίνα Ωνάση. Άρα, νοµίζω ότι το Ίδρυµα «Ωνάση» µε αυτή τη
δωρεά του δεν είναι ότι προσφέρει στην πατρίδα και στο έθνος,
προσφέρει στους ανθρώπους, όπως καλά είπε χθες ο Υπουργός
στην Επιτροπή. Ξέρετε, οι παλιοί ασφαλισµένοι του ΟΓΑ δεν
ξέρω πόσοι θα ζούσαν αν δεν υπήρχε το Ωνάσειο Καρδιοχει-
ρουργικό Κέντρο.

Στόχος αυτής της Κυβέρνησης και όραµα του Πρωθυπουργού
είναι στο τέλος αυτής της δεκαετίας να έχουµε µια υγεία για
όλους τους Έλληνες πολίτες, όπως µας αξίζει και όπως τους αξί-
ζει. Και σας καλώ όχι µόνο να το υπερψηφίσετε, αλλά και ταυτό-
χρονα να δούµε και να ενισχύσουµε αυτόν τον νέο εθνικό πατ-
ριωτισµό από τους ευεργέτες κυρίως στα θέµατα της παιδείας,
της νεολαίας και της υγείας, γιατί αν κάνετε µια βόλτα στην
Αθήνα, θα δείτε -και πριν την απελευθέρωση και µετά την απε-
λευθέρωση- πόσα έχουν συνεισφέρει οι εθνικοί ευεργέτες της
χώρας µας.

Νοµίζω ότι σε αυτό το σηµείο θα πρέπει όλοι να είµαστε πολύ
προσεκτικοί στον δηµόσιο διάλογο όταν ψηφίζουµε και όταν δεν
καταψηφίζουµε κάτι, γιατί αυτό που µετράει στο τέλος της ηµέ-
ρας είναι -και το λέω στον εκπρόσωπο εδώ της Νίκης- αν έρθει η
µέρα να µπούµε σε ένα χαράκωµα, θα είµαστε όλοι µαζί γιατί έτσι
πρέπει να είναι. Μη δηµιουργείτε διχαστικές τάσεις µε πατριώτες
Α’, Β’ και Γ’ τάξεως. Ο πατριωτισµός είναι µέσα στην κοινωνία,
είναι να πας να λύσεις το πρόβληµα, είναι να δώσεις ελπίδα και
όραµα στους ανθρώπους κυρίως που το έχουν ανάγκη.

Και κάτι τελευταίο θέλω να πω. Λόγω προσωπικών περιστατι-
κών την τελευταία εβδοµάδα βλέπω ότι πραγµατικά κάτι αλλάζει
στην υγεία, κάτι αλλάζει στα νοσοκοµεία και όποιος δεν το βλέπει
είτε είναι κοντόφθαλµος είτε δεν θέλει να δει την πραγµατικό-
τητα. Εδώ αξίζουν συγχαρητήρια στον Υπουργό και στην οµάδα
του, που είναι κάθε µέρα εκεί για να λύσει το πρόβληµα, γιατί για
να φτιάξεις το νέο ΕΣΥ, χρειάζεται το νέο «εµείς». 

Εµείς, λοιπόν, στηρίζουµε αυτή την πρωτοβουλία που κάνει η
Κυβέρνηση, τον Πρωθυπουργό και τον αρµόδιο Υπουργό, για να
φτιάξουµε µια Ελλάδα, όπως πραγµατικά την θέλουµε.

Επειδή, λοιπόν, σήµερα -και κλείνω µε αυτό- συµπληρώνονται
χίλιες ηµέρες από την έναρξη του πολέµου της Ουκρανίας, εµείς
θα είµαστε στο Σύνταγµα µε τους Ουκρανούς, τους Ουκρανούς
που έχουν υποστεί τα βάναυσα από τους Ρώσους κατακτητές,

που αυτή τη στιγµή κατέχουν παράνοµα εδάφη της Ουκρανίας.
Σας καλώ να είστε και εσείς, γιατί έτσι πρέπει να είναι η φωνή της
δηµοκρατίας και έτσι πρέπει να είναι η φωνή του ελληνικού Κοι-
νοβουλίου.

Και τέλος, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να δώσω θερµά συγχα-
ρητήρια στην οικογένεια Μουστακλή, που δώρισε χθες στη
Βουλή των Ελλήνων το χαρακτικό του Τάσου µε τον Σπύρο Μου-
στακλή. Πολλά συγχαρητήρια, επίσης και στον Πρόεδρο της
Βουλής που έκανε δεκτή αυτή την προσφορά, γιατί ο Μουστα-
κλής δεν ήταν ούτε αριστερός ούτε δεξιός, ήταν ένας δηµοκρά-
της που πολέµησε σε πολλούς πολέµους και όχι µόνο δεν πήρε
µία γι’ αυτά που έκανε, αλλά, κυρίως, το όνοµά του ήταν και εκµε-
τάλλευση από διάφορες πτέρυγες εδώ της Βουλής. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τον λόγο έχει ο κ.
Βρεττός, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νίκης, για µία πα-
ρέµβαση τριών λεπτών.

Ακολουθεί η κ. Λινού µε την οποία ολοκληρώνουµε τους οµι-
λητές.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, βλέπω µεγάλη αγωνία
από τους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας. Συζητάνε συνεχώς
ότι ένα µικρό κόµµα, κατά τον Πρωθυπουργό κοµµατίδιο, κατ’
επανάληψη, δηλαδή, µια αντιδηµοκρατική και αλαζονική έκ-
φραση ενός κυβερνήτη, ο οποίος απαξιοί να ακούει τι λένε οι πο-
λίτες, να λέει ότι προκαλεί µε τον λόγο της διχαστικά διλήµµατα.
Μεγάλη αξία και σηµασία µας δίνετε, γιατί τελικά δεν έχει σηµα-
σία το ποσοστό, αλλά πόσο εσύ εκφράζεις την αλήθεια και το κοι-
νωνικό σύνολο.

Ακούστηκε κάτι για τις φωτογραφίες της Προέδρου που βρί-
σκονται σε όλα τα προξενεία και εγκάλεσε τον Πρόεδρό µας.
Πόσες φωτογραφίες, αλήθεια, έχουν µπει στο χρονοντούλαπο
της ιστορίας; Για ποιον λόγο, όµως, έχουν µπει; Για τον λόγο ότι
τελικά απαξιωτικά έκαναν αυτή τη διαδροµή της ιστορίας, γιατί
η Πρόεδρος πραγµατικά στη συνείδηση του ελληνικού λαού είναι
σε αποδροµή. Και είναι σε αποδροµή, γιατί εκφράζει µεροληπτικά
και ασύστολα µόνο τη δυναστεία της µειοψηφίας και πανηγυρίζει
σε «παρτάκια» που κάνει µε φίλους, οι οποίοι στο πλαίσιο της
δικής τους δηµοκρατίας χάρηκαν, γιατί η µειοψηφία τελικά κα-
τάφερε να ανατρέψει τη θέση, το φρόνηµα και όλη αυτή την ελ-
ληνική παράδοση. 

Εποµένως, όταν αναφέρθηκε ο κ. Σταµάτης, ο Βουλευτής της
Νέας Δηµοκρατίας, ότι τελικά όλη η ατζέντα έχει να κάνει µε το
να βρουν σπίτια κάποιοι άνθρωποι, συνάνθρωποί µας, οι οποίοι
είχαν διαφορετική σεξουαλική προτίµηση, εµείς δεν αντιδρούµε
σ’ αυτό. Εµείς αντιδρούµε στην κυβερνητική πολιτική που παίρνει
τα σπίτια όλων των Ελλήνων. Εµείς αντιδρούµε στην κυβερνητική
πρακτική που κλείνει όλες τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Εµείς
αντιδρούµε όχι στις κωλοτούµπες, γιατί στις κωλοτούµπες µπο-
ρεί να ξανασταθούν στο ίδιο ύψος.

Εµείς είµαστε εναντίον όλων αυτών των ταπεινωτικών συµπε-
ριφορών, που όταν τελικά δεν τους βγαίνει, σαν µάγοι, οι οποίοι
θέλουν να παραγάγουν κάτι καινούργιο, έρχονται και γελάνε πολ-
λές φορές και µε ψεύτικο χαµόγελο, γιατί τους έπιασαν στα
πράσα. Γιατί; Γιατί αποτύχαν όλες οι επενδύσεις τους να ξεριζώ-
σουν ό,τι σοβαρό, έντιµο έχει να επιδείξει αυτός ο τόπος.

Εποµένως δεν είµαστε χαρούµενοι, γιατί αποτυγχάνετε. Είµα-
στε βαθιά λυπηµένοι, αλλά η µόνη χαρά είναι ότι δεν µπορείτε
επί µακρόν να κοροϊδεύετε τον ελληνικό λαό, γιατί τελικά ο νέος
πατριωτισµός ή ο παλιός είναι κάποια τεχνάσµατα κυβερνητικά
για να αποδείξουν ότι έπαψαν να είναι πατριώτες. Γιατί ο πατριω-
τισµός δείχνεται στην πράξη, δείχνεται στον σεβασµό στην πα-
ράδοση και δείχνεται στις πολιτικές που κάνουν τους Έλληνες
περήφανους και όχι ταπεινωµένοι. Και εθνικά τους ταπεινώνετε
και οικονοµικά τους εξαθλιώνετε.

Εποµένως, ναι, θα είµαστε χαρούµενοι όσο πιο γρήγορα οι Έλ-
ληνες καταλάβουν ότι είστε πολιτικοί, οι οποίοι εξαπατάτε τον ελ-
ληνικό λαό συστηµατικά και χωρίς καµµία αιδώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τον λόγο τώρα έχει
η Ανεξάρτητη Βουλευτής, η κ. Λινού και αµέσως µετά θα έχουµε
την οµιλία του Υπουργού, του κ. Γεωργιάδη.
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Παρακαλώ, κυρία Λινού, έχετε τον λόγο. 
ΑΘΗΝΑ ΛΙΝΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, νοµίζω ότι σε γενικές γραµµές όλοι συµφω-

νούµε ότι µιλάµε για µία κύρωση, η οποία θα ωφελήσει το µεγα-
λύτερο µέρος του ελληνικού λαού, γιατί θα έχουν πρόσβαση και
τα παιδιά που χρειάζονται καρδιοχειρουργικές παρεµβάσεις και
οι πολλοί άνθρωποι που χρειάζονται κάποια µεταµόσχευση.

Στο Νοσοκοµείο Παίδων «Η Αγία Σοφία» υπάρχει µία ισχυρή
παιδοκαρδιοχειρουργική κλινική, η οποία, όµως, ταλανίζεται τα
τελευταία χρόνια και ο χρόνος αναµονής µπορεί να είναι µακρύς
και υπάρχουν διάφορες εκδοχές κατά καιρούς ότι τα παιδιά που
περιµένουν στη λίστα µπορεί να είναι δώδεκα, τριάντα, πενήντα,
εξήντα, αλλά αυτό που αγωνιά και κάνει τους γιατρούς να ταλαι-
πωρούνται είναι η έλλειψη προσωπικού, η έλλειψη συχνά αιθου-
σών χειρουργικών.

Έχουµε κατηγορηθεί ότι δεν φροντίζουµε επαρκώς τα παιδιά
που ανήκουν σε ευάλωτες οµάδες. Υπήρξε διαµαρτυρία για τα
παιδιά Ροµά. Γενικά είναι µια ανάγκη. Είναι µια υπαρκτή ανάγκη
για να έχουµε και µεγαλύτερη ευχέρεια και καλύτερη προσφορά
και µεγαλύτερη πρόσβαση στα παιδιά που βρίσκονται σε τερά-
στια ανάγκη µε καρδιαγγειακό πρόβληµα.

Βέβαια, αυτό είναι µια παλιά ιστορία για την Ελλάδα. Θυµάµαι
όταν πριν από πενήντα σχεδόν χρόνια, µπορεί να ήταν σαράντα
πέντε, ήµουν στη «Mayo Clinic» και έπρεπε να κάνω το διερµηνέα
στα ελληνικά για ένα παιδάκι, που έπρεπε να χειρουργηθεί από
τον Μαγκούνη εκείνα τα χρόνια. Είναι κρίµα να βρισκόµαστε στην
ίδια κατάσταση τώρα. Και πραγµατικά είναι πολύ σηµαντικό όχι
µόνο να έχουµε το κέντρο στο «Ωνάσειο», αλλά να συνεχίσουµε
να δίνουµε τη δυνατότητα στους Έλληνες γιατρούς να καλύ-
πτουν όλες τις ανάγκες και στα νοσοκοµεία του ΕΣΥ.

Όσον αφορά τις ανάγκες για µεταµοσχεύσεις είναι περιττό να
πούµε ότι η µόνη µας σχετική επιτυχία είναι στις µεταµοσχεύσεις
του νεφρού, αλλά ακόµα και εκεί ο Ελληνικός Οργανισµός Με-
ταµοσχεύσεων µιλάει για αναµονή επτά ή οκτώ ετών µέχρι να
µπορέσει να υπάρξει µια µεταµόσχευση και ότι οι άνθρωποι που
είναι στη λίστα αναµονής ξεπερνάνε τους χίλιους διακόσιους, χί-
λιους τριακόσιους, µπορεί να πλησιάζουν τους χίλιους πεντακό-
σιους. Για τις υπόλοιπες µεταµοσχεύσεις οργάνων είναι µηδαµινή
η δυνατότητά µας και ελπίζω ότι το κέντρο στο «Ωνάσειο» θα επι-
κεντρωθεί σε αυτά τα όργανα κυρίως πνεύµονες, ήπαρ, καρδιά,
έτσι ώστε να µπορέσουµε να ανταγωνιστούµε άλλες χώρες.

Εκείνο, όµως, που είναι σηµαντικό και για το οποίο πρέπει να
αγωνιούµε και να προσπαθήσουµε αυτή την περίοδο είναι να κα-
λύψουµε τις υπόλοιπες ανάγκες. Ένα εξαιρετικό κτήριο µε εξαι-
ρετικές υποδοµές και καταπληκτικά όργανα δεν αρκεί αν δεν
έχεις τους ανθρώπους που θα το λειτουργήσουν. Και δεν αρκεί
αν δεν έχεις τους ανθρώπους που θα τους στηρίξουν διοικητικά.
Και γι’ αυτό νοµίζω ότι πρέπει να ξανασκεφτούµε πώς δεν θα εξα-
σφαλίσουµε µόνο στο «Ωνάσειο» το προσωπικό, γιατί εκεί µπορεί
να εξασφαλιστεί από µόνο του και λειτουργεί, όπως µας είπε και
ο Υπουργός µε διαφορετικό τρόπο.

Το θέµα είναι πώς θα µπορέσουµε να εξασφαλίσουµε προσω-
πικό και για τα υπόλοιπα κέντρα που ανήκουν στο ΕΣΥ, ώστε να
µπορούν να έχουν και καλές συνθήκες εργασίας και επαρκείς
αµοιβές και κυρίως να είµαστε έτοιµοι όταν θα λειτουργήσει -
γιατί το «Ωνάσειο» δεν θα λειτουργήσει στους έξι µήνες, θα πε-
ράσει κάµποσος καιρός- να στήσουµε ή να διευκολύνουµε ως
κυβέρνηση, ως πολιτεία τη συνεργασία ανάµεσα στους γιατρούς
που θα προσλάβει το «Ωνάσειο» µε τους γιατρούς που, ήδη, υπη-
ρετούν στο ΕΣΥ και µε την επάρκεια των ειδικών στο ΕΣΥ, έτσι
ώστε να µπορέσουµε να στήσουµε ένα σύστηµα που δεν θα κα-
λύψει µόνο τις άµεσες ανάγκες, αλλά και µακροχρόνια θα δηµι-
ουργήσει µια καλή εµπειρία µεταµοσχεύσεων και µια καλή
σηµαντική εµπειρία παιδοκαρδιοχειρουργικής, έτσι ώστε οι επι-
στήµονες στην Ελλάδα να εκπαιδεύονται ακόµα και στο «Ωνά-
σειο», αλλά και να µπορέσουµε να προσελκύσουµε και να
κρατήσουµε επιστήµονες από το εξωτερικό και να καλλιεργή-
σουµε τη φιλοσοφία των δωρεών και την αποδοχή της συνεργα-
τικότητας. Νοµίζω ότι είναι πράγµατα που καµµιά φορά δεν τα
σκεφτόµαστε, αλλά δεν µπορούµε να πάµε µπροστά χωρίς αυτά.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ για την ευκαιρία!

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Αθηνά Λινού καταθέτει για
τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε, κυ-
ρία συνάδελφε. 

Τον λόγο έχει τώρα ο Υπουργός Υγείας κ. Άδωνις Γεωργιάδης.
Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευ-

χαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Όσον αφορά την κύρωση της σύµβασης τροποποίησης συµ-

βάσεως δωρεάς µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου, του κοινωφε-
λούς ιδρύµατος µε την επωνυµία Κοινωφελές Ίδρυµα «Αλέξαν-
δρος Σ. Ωνάσης», του νοµικού προσώπου ιδιωτικού δικαίου µε
την επωνυµία «Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο» και της εται-
ρείας µε την επωνυµία «ΑΡΙΟΝΑ ΕΛΛΑΣ», νοµίζω ότι πραγµατικά
δεν έχουµε κανένα σηµείο διαφωνίας µέσα στην Αίθουσα.

Αναφέρω µόνο µερικές από τις διαφωνίες που ακούστηκαν
απλώς και µόνο για να τις απαντήσω και να διασκεδαστούν.

Η πρώτη διαφωνία, την οποία άκουσα από την Ελληνική Λύση
αφορά το πώς γνωρίζουµε πόθεν προέρχονται τα χρήµατα της
δωρεάς. Νοµίζω ότι η ερώτηση που κατατέθηκε στην επιτροπή
ήταν ρητορική, καθόσον είναι απολύτως προφανές ότι το Ίδρυµα
«Αλέξανδρος Σ. Ωνάσης» διαχειρίζεται την κληρονοµιά που
άφησε ο αείµνηστος Αριστοτέλης Ωνάσης. Δεν νοµίζω ότι έχουµε
πολλές αµφιβολίες για το αν το ίδρυµα αυτό έχει χρήµατα ή χρει-
άζεται να κάνει νοµιµοποίηση από παράνοµες δραστηριότητες.
Άρα τα χρήµατα είναι διαφανή και άρα δεν υπάρχει κανένα ζή-
τηµα ως προς την αποδοχή τους.

Η δεύτερη ένσταση που άκουσα αφορούσε το γιατί να υπάρχει
απαλλαγή από τον φόρο προστιθέµενης αξίας. Η απαλλαγή από
τον φόρο προστιθέµενης αξίας στις δωρεές αποτελεί µια πάγια
τακτική του ελληνικού κράτους και γίνεται κατά κανόνα σε µεγά-
λες δωρεές, ακριβώς διότι είναι παράλογο να σου δωρίζει κά-
ποιος κάτι από τα δικά του χρήµατα προς χρήση του ελληνικού
δηµοσίου και να θες σε αυτό να του επιβάλλεις και φόρο προστι-
θέµενης αξίας. Αν κάποιος εξ αυτού του γεγονότος δεν θέλει να
ψηφίσει τη συγκεκριµένη σύµβαση, αυτό το επιχείρηµα αποτελεί
προφανώς έναν τελείως προσχηµατικό λόγο.

Η τρίτη ένσταση που άκουσα αφορούσε το ότι το «Ωνάσειο»
δεν είναι δηµόσιο. Το «Ωνάσειο» δεν είναι δηµόσιο -εννοώ το νο-
σοκοµείο, το Καρδιοχειρουργικό, δεν λέω το ίδρυµα- µε τη στενή
έννοια του ΕΣΥ, αλλά είναι εποπτευόµενο από το δηµόσιο, νοµικό
πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου, µε διοικητικό συµβούλιο την πλει-
οψηφία του οποίου ορίζει ο εκάστοτε Υπουργός Υγείας της Ελ-
λάδος.

Όσον αφορά τώρα τους ασθενείς που πηγαίνουν στο «Ωνά-
σειο», όλοι οι ασφαλισµένοι ασθενείς στον ΕΟΠΥΥ δεν πληρώ-
νουν απολύτως τίποτα παρά µόνο αν αλλάξουν θέση. Στο
«Ωνάσειο» η αλλαγή θέσης είναι πολύ σπάνια, γιατί είναι πολύ
λίγα τα κρεβάτια που δεν είναι στην τρίτη θέση. Είναι το ανάποδο
απ’ ό,τι συµβαίνει στις ιδιωτικές κλινικές. Στις κατά κανόνα ιδιω-
τικές κλινικές είναι λίγα τα κρεβάτια της θέσεως και κατά κάποιο
τρόπο πολλοί κινητροδοτούνται και θα ήθελαν να αλλάξουν θέση
και εκεί αρχίζουν οι επιπλέον χρεώσεις. Στο «Ωνάσειο» τα κρεβά-
τια είναι πάρα πολύ λίγα, καθόσον τα περισσότερα µονόκλινα
κρεβάτια καταλαµβάνονται από τις χειρουργικές επεµβάσεις των
µεταµοσχευθέντων. Άρα οι ασφαλισµένοι στον ΕΟΠΥΥ δεν υπο-
χρεούνται να πληρώσουν ούτε ένα ευρώ. Είναι σαν να µπαίνεις
σε ένα οποιοδήποτε νοσοκοµείο του ΕΣΥ. Τα χρήµατά του τα κα-
ταβάλλει ο ΕΟΠΥΥ.

Οι ανασφάλιστοι πράγµατι θα έπρεπε να πληρώσουν. Οι ανα-
σφάλιστοι πρέπει να κάνουν χρήση δηµόσιων νοσοκοµείων,
εκτός αν υπάρχει κάποια εξαίρεση για λόγους καθαρά ιατρικούς.
Οπότε, σε αυτή την περίπτωση αποφασίζει ad hoc το Υπουργείο.

Όσον αφορά τώρα τους µεταµοσχευθέντες, δηλαδή το Μετα-
µοσχευτικό Κέντρο, αυτοί βγαίνουν δωρεάν, είτε είναι ασφαλι-
σµένοι είτε ανασφάλιστοι. Επίσης, τα παιδιά πηγαίνουν δωρεάν,
είτε είναι ασφαλισµένα είτε είναι ανασφάλιστα. Κατά συνέπεια,
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το «Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο», όπως λειτουργεί µέχρι
σήµερα, αποτελεί µία άριστη πρακτική ιατρική που πραγµατικά
όσοι έχουν σώας τας φρένας αντιλαµβάνονται ότι άλλαξε άρδην
την εικόνα των καρδιοχειρουργικών επεµβάσεων στην Ελλάδα.
Όπως είπα χθες στην επιτροπή, θα µπορούσαµε να τις χωρί-
σουµε στην «προ Ωνασείου» και στη «µετά Ωνασείου» εποχή.

Όσον αφορά τώρα τα επιχειρήµατα που άκουσα, όπως ότι εκεί
οι γιατροί πληρώνονται επιπλέον χρήµατα και παίρνουν κάποια
πολύ µεγάλα µπόνους, αυτό δεν είναι κακό, κάτι που είπε χθες η
κ. Λινού. Η κ. Λινού δεν νοµίζω ότι το είπε για κακό. Νοµίζω ότι
το είπατε για καλό. Όµως, άλλοι µπορεί να το πάρουν ως κακό.
Και σας εξηγώ αµέσως γιατί δεν είναι κακό. Ο σκοπός ενός τέ-
τοιου ιδρύµατος και ο λόγος για τον οποίο επελέγη να λειτουργεί
ως νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου είναι να µπορεί να προσελ-
κύει και γιατρούς οι οποίοι κατά κανόνα δεν προτιµούν το δηµό-
σιο σύστηµα. Άρα µε τη δυνατότητα που έχει το «Ωνάσειο» να
δίνει πολύ υψηλούς µισθούς και µπόνους έχει καταφέρει να φέρει
στην Ελλάδα καρδιοχειρουργούς, οι οποίοι κανονικά δεν θα
έµπαιναν ποτέ σε ένα δηµόσιο νοσοκοµείο, γιατί µπορούν να κερ-
δίσουν αυτά τα χρήµατα πολύ εύκολα στον ιδιωτικό τοµέα. Άρα
στην ουσία προσλαµβάνουµε στο δηµόσιο µε ιδιωτικά κριτήρια
γιατρούς που ανταγωνίζονται τις ιδιωτικές κλινικές. Εποµένως,
σε όλο το πλέγµα η λειτουργία του «Ωνάσειου Καρδιοχειρουργι-
κού Κέντρου» είναι απολύτως συµφέρουσα για τον Έλληνα
ασθενή και αποτελεί ευρύτερο νοσοκοµείο του ΕΣΥ.

Τώρα όσον αφορά την κριτική που ακούστηκε από ορισµένες
πτέρυγες για τη µετονοµασία του νοσοκοµείου από «Ωνάσειο
Καρδιοχειρουργικό Κέντρο» σε «Ωνάσειο Νοσοκοµείο», θα µε
συγχωρέσετε, αλλά και αυτή είναι µία προσχηµατική αντίρρηση.
Ο λόγος που µε την παρούσα σύµβαση ψηφίζεται η µετονοµασία
του νοσοκοµείου αυτού είναι γιατί από το 1992 που ξεκίνησε το
«Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο» µέχρι σήµερα έχει διευρύ-
νει κατά πολύ τις αρχικές του ιατρικές υπηρεσίες. Οι αρχικές ια-
τρικές υπηρεσίες ήταν µόνο καρδιοχειρουργικές, ενώ οι σηµε-
ρινές δεν είναι µόνο καρδιοχειρουργικές, αλλά ευρύτερες και µε
την προσθήκη του Μεταµοσχευτικού Κέντρου κατά πολύ ευρύ-
τερες. Άρα υπό την έννοια αυτή, η προηγούµενη επωνυµία του
δεν αντικατοπτρίζει αυτό που είναι σήµερα. Τόσο απλά! Δεν
υπάρχει καµµία συνωµοσία πίσω από αυτό.

Στη συγκεκριµένη σύµβαση έχουµε αύξηση της δωρεάς. Η
δωρεά συµφωνήθηκε το 2018 επί κυβερνήσεως ΣΥΡΙΖΑ. Και όσον
αφορά τώρα τις αιτιάσεις που τέθηκαν πάλι από κάποια κόµµατα
της Αντιπολιτεύσεως και αφορούν το πώς ξέρουµε ότι έγινε
σωστή χρήση των χρηµάτων, ότι δεν υπήρξαν ρεµούλες, γιατί
δεν έγιναν δηµόσιοι διαγωνισµοί και όλα τα άλλα, καταλαβαίνετε
ότι όλα αυτά δεν έχουν καµµία βάση. Το νοσοκοµείο το χτίζει το
ίδιο το ίδρυµα. Ο δωρητής χτίζει το ίδρυµα. Η αύξηση της δω-
ρεάς έγινε γιατί τελικά του κόστισε περισσότερα χρήµατα από
όσα είχε αρχικά προϋπολογίσει. Η δωρεά δεν αφορά µόνο το και-
νούργιο κτήριο του Μεταµοσχευτικού Κέντρου, αλλά και την ανα-
νέωση του εξοπλισµού του υφιστάµενου Καρδιοχειρουργικού
Κέντρου. Αυτό σηµαίνει ότι έχει δοθεί ένα µεγάλο ποσό, ώστε να
αλλάξουν µηχανήµατα και να µπουν εντελώς νέας τεχνολογίας
και στο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο.

Ο γενικός σκοπός αυτής της συµβάσεως είναι µέσα στο πρώτο
τρίµηνο του 2025, αγαπητή κυρία Λινού, να κάνει εγκαίνια το Με-
ταµοσχευτικό Κέντρο. Κατά την άποψη των ιθυνόντων του «Ωνα-
σείου», θα λειτουργήσει σχεδόν από την πρώτη µέρα. Έχουν ήδη
γίνει οι σχετικές ρυθµίσεις από τη διοίκηση του «Ωνασείου». Αν
έχετε κάποια αµφιβολία, θα µπορούσαµε να καλέσουµε στη
Βουλή, στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων, τον κ. Μπολέτη,
τον νυν Πρόεδρο δηλαδή του «Ωνασείου», ώστε να τον ρωτήσετε
για το χρονοδιάγραµµα και για όλα τα άλλα. Φαίνεται ότι είναι
πάρα πολύ έτοιµοι. 

Μάλιστα, πρότεινα κάτι που επαναλαµβάνω και στην Ολοµέ-
λεια. Όταν το «Ωνάσειο» µάς πει ότι είναι έτοιµο να κλείσει κάποια
τελευταία µερεµέτια -εγώ το έχω δει, αλλά είχε ακόµα κάποια
µικρά µερεµέτια- να οργανώσουµε άµεσα να το επισκεφθούµε να
το δείτε µε κοινοβουλευτική αντιπροσωπεία από την Επιτροπή
Κοινωνικών Υποθέσεων, για να ξέρετε τι είναι αυτό που ψηφί-
ζουµε. Είναι ένα αριστούργηµα που θα βοηθήσει πραγµατικά

πάρα πολύ την πολιτική µεταµοσχεύσεων στην Ελλάδα και την
παροχή υπηρεσιών υγείας στους Έλληνες ασθενείς. Δεν υπάρχει
κανένας, µα κανένας απολύτως λόγος να ψηφίσει κάποιος «όχι»
σε αυτό. Ακόµα και όσον αφορά το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας που κατά παράδοση ψηφίζει «όχι» σε όλα, εντάξει, έχει το
νοµικό πρόσωπο του ιδιωτικού δικαίου που προφανώς αυτό µπο-
ρεί να σας αποκλείει από το να το ψηφίσετε, αλλά νοµίζω ότι απο-
τελεί και λίγο µικροψυχία να µην ψηφίσουµε σύµπαντες όλοι εδώ
ένα πράγµα το οποίο µόνο καλό κάνει στον Έλληνα ασθενή.

Ως προς την πρόοδο τώρα των µεταµοσχεύσεων που έχει επι-
τευχθεί γενικά τα τελευταία χρόνια, θέλω να συγχαρώ από το
Βήµα της Βουλής τον προκάτοχό µου κ. Θάνο Πλεύρη, όχι γιατί
είναι καλός καρδιακός µου φίλος, όπως προφανώς γνωρίζετε,
αλλά γιατί από την αλλαγή της νοµοθεσίας που έκανε και µετά η
πρόοδος των µεταµοσχεύσεων στην Ελλάδα έχει καταγραφεί
πλέον επιστηµονικά παγκοσµίως ως καλή πρακτική. Αυτή, λοιπόν,
η πρόοδος γίνεται µε γεωµετρικούς ρυθµούς.

Εγώ έχω θέσει ως επιστήµων σύµβουλό µου για τις µεταµο-
σχεύσεις στο Υπουργείο τον κ. Ανδρέα Τζάκη -ίσως να τον θυµά-
στε παλιά από την περίπτωση του µακαριστού Χριστόδουλου- ο
οποίος µου είπε ότι πραγµατικά δεν ξέρει άλλη χώρα που να έχει
κάνει σε τόσο σύντοµο χρονικό διάστηµα τόση µεγάλη πρόοδο.
Φυσικά, η Ελλάδα είχε µείνει πολύ χαµηλά για πάρα πολλές δε-
καετίες. Αυτό φαίνεται πραγµατικά τα τελευταία δύο χρόνια ότι
αλλάζει. Φαίνεται ότι στο 2024 πάµε στο απόλυτο ρεκόρ όλων
των εποχών. Εάν καταφέρουµε να συντηρήσουµε αυτούς τους
ρυθµούς ανόδου, σε λιγότερο από τρία χρόνια θα είµαστε στις
βέλτιστες χώρες της Ευρώπης από τελευταίοι, το οποίο -µε συγ-
χωρείτε- αλλά δεν είναι µικρό πράγµα, είναι πολύ µεγάλο πρά-
γµα. Και δεν είναι µόνο στο νεφρό, κυρία Λινού, είναι και στο
ήπαρ, όπου εκεί γίνονται οι µεταµοσχεύσεις µε πολύ πιο µεγάλη
ταχύτητα και από ζώντες δότες και µε τη νέα µεταµοσχευτική κλι-
νική ήπατος που ιδρύσαµε στο «Λαϊκό» Νοσοκοµείο και αναφέ-
ροµαι στον κ. Σωτηρόπουλο, όπου πραγµατικά κάνουµε θαύµατα
και φυσικά, η κ. Μαρινάκη στο νεφρό στο «Λαϊκό» Νοσοκοµείο, η
αντίστοιχη οµάδα στο «Ιπποκράτειο» Θεσσαλονίκης στο οποίο
είναι πραγµατικά συγκλονιστική …

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Πιστώστε στη Θεσσαλονίκη µία επι-
τυχία πρωτοπορίας!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μα,
το είπα! «Ιπποκράτειο» Θεσσαλονίκης. Τους σέβοµαι και µάλιστα
το «Ιπποκράτειο» Θεσσαλονίκης, επειδή µου το είπατε -θέλω να
το πω αυτό από το Βήµα- είναι ένα συγκλονιστικό νοσοκοµείο και
η πίεση και η αδυναµία να βρουν εύκολα αναισθησιολόγους,
οφείλεται κυρίως στην µεγάλη ένταση εργασίας που έχει αυτό
το νοσοκοµείο, το οποίο είναι ο βασικός πυλώνας παροχής υπη-
ρεσιών υγείας στη Θεσσαλονίκη. Η Κυβέρνηση δεν το έχει αφή-
σει το «Ιπποκράτειο». Αυτή τη στιγµή στα συνολικά έργα που
γίνονται και λαµβάνει το νοσοκοµείο είναι πάνω από 30.000.000
ευρώ. Κυριολεκτικά, γίνεται καινούργιο αυτό το νοσοκοµείο και
από το Ταµείο Ανάκαµψης και από το ΕΣΠΑ και είµαι πολύ υπε-
ρήφανος που έχω επισκεφθεί πρόσφατα και τα εργοτάξια. Μπο-
ρείτε να δείτε στους λογαριασµούς µου στα social media τις
σχετικές φωτογραφίες από τα εργοτάξια εκεί.

Κατά συνέπεια, το σύνολο της συµβάσεως που ψηφίζουµε σή-
µερα είναι καλό πράγµα για τον Έλληνα ασθενή και δεν µπορώ
να σκεφθώ ότι κάποιο κόµµα θα πει όχι σε αυτό. Να δώσω, όµως,
ορισµένες απαντήσεις σε θέµατα, τα οποία ετέθησαν επί των θε-
µάτων της υγείας, για τα άλλα µιλήσαµε προηγουµένως, µην επα-
νέλθουµε.

Πάω πρώτα στον εισηγητή του ΠΑΣΟΚ. Αντιλαµβάνοµαι ότι η
απόφασή σας να καταψηφίσετε, επί της ουσίας, δηλώνοντας
«παρών», τα δωρεάν απογευµατινά χειρουργεία σας, έχει δηµι-
ουργήσει κάποιες ενοχές και προσπαθείτε τώρα να καλύψετε
αυτή σας τη στάση µε διάφορα επιχειρήµατα, τα οποία είναι πολύ
ισχυρά.

Άκουσα τον κ. Χρηστίδη προχθές που έλεγε ότι το ΠΑΣΟΚ κα-
ταψήφισε τα απογευµατινά χειρουργεία, διότι θέλει να γίνονται
το πρωί. Δεν κατάλαβα τι εννοείτε. Αν εννοείτε να προσλάβουµε
περισσότερο κόσµο, για να αυξήσουµε τον αριθµό των χειρουρ-
γείων το πρωί, γιατί η ιδέα των πρωινών χειρουργείων είναι µε το
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ίδιο προσωπικό να κάνεις περισσότερα, δεν µπορεί ένας χειρουρ-
γός που χειρουργεί το πρωί ένα κρεβάτι, ταυτόχρονα να κάνει
ένα χειρουργείο και σε ένα άλλο κρεβάτι. Δεν µπορεί να πηγαίνει
από το ένα κρεβάτι στο άλλο. Άρα, λοιπόν, εµείς τι του λέµε; Εσύ
που έκανες το χειρουργείο το πρωί, πήγαινε να κάνεις χειρουρ-
γείο το απόγευµα. Αν η απάντηση είναι στα σοβαρά αυτή που
είπε ο κ. Χρηστίδης -συµπαθής σε µένα καθ’ όλα- ότι θέλαµε να
γίνονται το πρωί -αν το πρόβληµά σου είναι σε ποια θέση είναι ο
ήλιος, αυτό εµένα δεν µε ενοχλεί πολύ- και ότι δεν κάνουµε προσ-
λήψεις, για να ανοίξουµε περισσότερα χειρουργικά κρεβάτια το
πρωί, αν αυτή είναι η ιδέα της διαφωνίας, πρέπει να σας πω ότι
κάνετε λάθος για τον εξής λόγο: Για ποιον λόγο; Τα χρήµατα του
Ταµείου Ανάκαµψης -είναι κάτι που το ΠΑΣΟΚ ή και άλλες πολι-
τικές δυνάµεις δεν το κατάλαβαν ποτέ- απαγορεύεται να χρησι-
µοποιηθούν για προσλήψεις.

Το ξαναλέω: Τα χρήµατα του Ταµείου Ανάκαµψης απαγορεύε-
ται να χρησιµοποιηθούν για προσλήψεις από τον κανονισµό του
Ταµείου Ανάκαµψης. Γιατί απαγορεύεται; Γιατί λέει το ταµείο κάτι
πάρα πολύ απλό. Το ταµείο θα τελειώσει στις 31 Δεκεµβρίου του
2025. Αν κάνουµε προσλήψεις µε χρήµατα του ταµείου, πώς θα
πληρώσω αυτούς τους ανθρώπους από 1ης Ιανουαρίου του 2026;
Άρα, το Ταµείο Ανάκαµψης είπε: «Απαγορεύεται να κάνετε προσ-
λήψεις». Εµείς, πώς καταφέραµε να πείσουµε την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή να χρησιµοποιήσουµε 54.000.000 ευρώ από το ταµείο
για αµοιβές προσωπικού; Πώς; Γιατί το ταµείο επιτρέπει δύο πρά-
γµατα: Ή αναπτυξιακά έργα ή µεταρρυθµίσεις. Τα απογευµατινά
ιατρεία, όσο και αν δεν σας αρέσει, τα δέχθηκε η Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή ως µεταρρύθµιση. Δηλαδή, τι είπε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή;
Είκοσι έξι χώρες στην Ευρωπαϊκή Ένωση έχουν λειτουργούντα
απογευµατινά ιατρεία στα δηµόσια νοσοκοµεία. Μία χώρα δεν
έχει, η Ελλάδα. Πολύ ωραία! Πώς θα πείσουµε αυτή τη µία χώρα,
αυτό το µικρό γαλατικό χωριό που αντιστέκεται ακόµη στα απο-
γευµατινά χειρουργεία, να κάνει και αυτή απογευµατινά χειρουρ-
γεία; Θα τους δώσουµε να τα κάνουν µε τα λεφτά τα δικά µας,
θα µάθουν ότι είναι καλά τα απογευµατινά χειρουργεία, θα εξυ-
πηρετηθεί ο κόσµος και όταν τελειώσουν τα λεφτά τα δικά µας,
ο κόσµος θα τα έχει µάθει ότι µπορεί να πηγαίνει και έτσι θα κάνει
η εικοστή έβδοµη χώρα, κάτι που κάνουν και οι υπόλοιπες είκοσι
έξι.

Αυτή είναι η ιδέα των Ευρωπαίων και ο λόγος που µας δίνουν
τα λεφτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Τι ωραία που τα σκέφτεται η Ευρωπαϊκή Ένωση!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ε, τα
σκέφτεται! Γι’ αυτό είναι καλό πράγµα η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και
η Ευρωπαϊκή Ένωση γενικότερα.

Έρχοµαι και λέω ότι αυτό δέχθηκε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή.
Αντιλαµβάνοµαι ότι αυτό που δέχθηκε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή,
δεν το δέχθηκε ο κ. Ανδρουλάκης. Τι να κάνουµε, θα προχωρή-
σουµε χωρίς αυτόν!

Πάντως, επί της ουσίας, ο τρόπος που το περάσαµε ήταν ο µο-
ναδικός τρόπος να αντλήσουµε χρήµατα από το Ταµείο Ανάκαµ-
ψης, για να µειώσουµε τις αναµονές στα χειρουργεία.

Θέλω να το πω για άλλη µία φορά, ως Υπουργός Υγείας της
Ελλάδος, αναλαµβάνω ενώπιον του ελληνικού λαού, µεταξύ πολ-
λών άλλων προκλήσεων, δύο µεγάλες προκλήσεις που επιζητώ
να µε κρίνει ο ελληνικός λαός και οι ψηφοφόροι µου στις προσε-
χείς εκλογές όσον αφορά το ΕΣΥ. Εσείς θα λέτε ότι εγώ είµαι
κατά του ΕΣΥ, θέλω να το ιδιωτικοποιήσω, θέλω να καταρρεύσει,
θέλω να κλείσει κ.λπ. -εντάξει, αντιπολίτευση κάνετε, δεν χάλασε
ο κόσµος- εγώ λέω στους πολίτες απευθείας ότι θέλω µε κρίνετε
σε αυτά τα δύο: Πρώτον, µέχρι να φύγω από το Υπουργείο αν θα
έχει µειωθεί η συνολική αναµονή στα χειρουργεία -αν θα έχει µει-
ωθεί, δηλαδή, η λεγόµενη λίστα χειρουργείου, µετρήσιµο µέγε-
θος- και δεύτερον, εάν θα καταφέρουµε να κάνουµε τη ζωή σας
στις εφηµερίες κατά τι καλύτερη. Θαύµατα δεν θα κάνουµε, αλλά
θα είναι καλύτερη απ’ ό,τι την παραλάβαµε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Πότε θα είναι αυτό;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα

τα πούµε, µην ανησυχείτε!
ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: …(Δεν ακούστηκε).

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα
το απαντήσουµε.

(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ! Όλοι
έχετε δευτερολογίες! Παρακαλώ!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αν
θεωρήσετε ότι θα είµαι µόνιµος Υπουργός Υγείας, δεν έχω αυτή
τη φιλοδοξία, θέλω να είµαι ειλικρινής! Οι Υπουργοί είµαστε όλοι
προσωρινοί ανά πάσα στιγµή, αυτή είναι η φύση της δικής µας
δουλειάς. Δεν υπάρχει µονιµότητα στα Υπουργεία.

Επανέρχοµαι. Όσον αφορά τις αναµονές µε τα δωρεάν απο-
γευµατινά χειρουργεία, θα µειωθούν οι αναµονές. Γιατί θα µει-
ωθούν; Γιατί αυξάνουµε τη δυνατότητα του ΕΣΥ να κάνει
χειρουργεία. Κατά πόσο; Κατά τριάντα επτά χιλιάδες ανά χρόνο.
Πώς βγήκε ο αριθµός τριάντα επτά χιλιάδες; Είναι υπαναχώρηση
για τα πενήντα χιλιάδες που λέγαµε στην αρχή; Όχι. Γιατί δεν
είναι υπαναχώρηση; Γιατί θα χρησιµοποιήσουµε 54.000.000 ευρώ
που πιστεύουµε κατ’ εκτίµηση ότι θα κάνουν πενήντα χιλιάδες
χειρουργεία. Όταν πήγαµε να κάνουµε τη διαπραγµάτευση µε
την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και κάναµε τα κόστη, τα αποδεκτά
κόστη από τους Ευρωπαίους ως µέσο χειρουργείου ήταν στα
37.500. Μπορεί να είναι και λίγο παραπάνω, µπορεί να είναι και
λίγο παρακάτω. Στο τεχνικό δελτίο που συµφωνήσαµε µε την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή δεν µπορεί να είναι λιγότερο από 34.000. Μπο-
ρούµε να φθάσουµε παραπάνω, όσο θέλουµε, αλλά δεν µπορεί
να είναι λιγότερο από 34.000. Από πού θα κριθεί πόσες τελικές
χιλιάδες θα γίνουν; Από τη φύση των χειρουργείων. Αν είχαµε να
κάνουµε µόνο µε καρδιοχειρουργικές επεµβάσεις, θα ήταν 5.000,
διότι είναι πολύ ακριβές. Αν έχουµε να κάνουµε µόνο µε πολλούς
καταρράκτες –όπως και έχουµε- ή µε πολλές κοίλες ή πολλές χο-
ληκυστεκτοµές, θα είναι περισσότερα τα χειρουργεία. Είναι ένας
µαθηµατικός τύπος. Άρα, δεν έχουµε απόσχει των αρχικών µας
δηλώσεων των απογευµατινών χειρουργείων. Πενήντα τέσσερα
εκατοµµύρια ζητήσαµε στην αρχή, πενήντα τέσσερα εκατοµµύ-
ρια τελικά µας ενέκριναν.

Θέλω να το ξαναπώ, µε πολύ µεγάλο κόπο. Δεν ήταν καθόλου
αυτονόητο το ότι θα µας το εγκρίνουν. Η αρχική αντίδραση της
επιτροπής, αν θυµάστε, ήταν αρνητική, γιατί πήγαµε πολύ αργά.
Ήταν µία δική µου ιδέα. Δεν υπήρχε πριν πάω στο Υπουργείο
Υγείας και ο λόγος που αποφάσισα να το κάνω είναι γιατί θέλω
να µειώσω τις αναµονές στα χειρουργεία. Το πρώτο δηλαδή στοί-
χηµα. Ξεκινάνε, λοιπόν, 28 Νοεµβρίου και το µόνο που ξαναλέω
για τα Πρακτικά είναι ότι το σύστηµα είναι διαφανές, έχουµε φτιά-
ξει ηλεκτρονική πλατφόρµα, απελευθερώνουµε εικοσάδες-εικο-
σάδες τις παλαιότερες προς τις νεότερες αναµονές ανά κλινική,
τα τηλέφωνα, ήδη, ξεκινάνε από σήµερα και για να πάνε οι για-
τροί στην επόµενη εικοσάδα θα πρέπει να έχουν εκκαθαρίσει την
προηγούµενη για να µην πουν ότι µπορεί να προσπεράσει κά-
ποιος τη σειρά του άλλου και µε αυτόν τον τρόπο θα πρέπει να
κάνουµε όλη αυτή τη δράση. Θα είµαστε από πάνω, υπάρχει ει-
δική οµάδα στο γραφείο του κ. Θεµιστοκλέους, όπου ασχολού-
νται αποκλειστικά µε την παρακολούθηση των απογευµατινών
χειρουργείων και την ολοκλήρωση αυτής της δράσης. Είµαι απο-
λύτως βέβαιος ότι θα πετύχουµε τους στόχους σας και ότι θα
πάµε καλύτερα.

Ο κ. Πουλάς έθεσε ένα θέµα -µου θυµίζει το πολύ παλιό
ΠΑΣΟΚ αυτό. Γενικά ο κ. Ανδρουλάκης βγάζει µια δεκαετία ’80,
πολλή ναφθαλίνη. Γιατί να πάρουν οι ιδιώτες; Πρώτα απ’ όλα,
γιατί να µην πάρουν; Δεν το καταλαβαίνω. Γιατί να µην πάρουν;
Τι είναι οι ιδιώτες στην Ελλάδα, παιδιά ενός κατώτερου θεού;
Μήπως θέλει το ΠΑΣΟΚ να τους δείρουµε τους ιδιώτες; Θέλετε
να τους κλείσουµε; Θέλετε να περνάµε απ’ έξω και να κάνουµε
αυτά που µας έκαναν στα µνηµονιακά χρόνια; Να το ξεκαθαρί-
σουµε: Εγώ είµαι Υπουργός Υγείας της Ελλάδος. Είµαι και του
ιδιωτικού τοµέα, δεν είµαι µόνο του δηµοσίου. Όλες οι µονάδες
παροχής υπηρεσιών υγείας της Ελλάδος εποπτεύονται από τον
Υπουργό Υγείας της Ελλάδος, τον εκάστοτε. Διοικώ άµεσα τις
δηµόσιες, εποπτεύω όλες!

Άρα, εµένα µε ενδιαφέρει και ο ιδιωτικός τοµέας. Συνεπώς δεν
έχω κανένα πρόβληµα να σας πω ότι ναι, εάν πάρουµε 54 εκα-
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τοµµύρια για τα νοσοκοµεία, πάρα πολύ λογικό και πρέπον θα
ήταν να πάρει ένα κοµµάτι και ο ιδιωτικός τοµέας. Άρα, δεν κα-
ταλαβαίνω αξιωµατικά την αντίρρηση. «Γιατί οι ιδιώτες;», είπε ο
κ. Πουλάς.

Προχωρώ και πάµε τώρα στο γιατί. Πέραν του γενικού «γιατί
όχι;», πάµε και στο «γιατί ναι τώρα». Επειδή οι περισσότερες ανα-
µονές είναι σε τρία είδη χειρουργείων, καταρράκτες, χολές και
αρθροπλαστικές. Από τις εκατό χιλιάδες αναµονές, αυτά είναι πε-
ρίπου οι εβδοµήντα χιλιάδες. Γιατί; Να το εξηγήσω και αυτό.
Όταν λέµε αναµονές στα χειρουργεία, δεν εννοούµε επείγοντα
πράγµατα. Τα επείγοντα πάνε πρώτα και χειρουργούνται. Δεν εν-
νοούµε καρκίνους ή εµφράγµατα ή εγκεφαλικά. Αυτά πάνε κα-
τευθείαν, γιατί θα πεθάνει ο άρρωστος. Όταν µιλούµε για
αναµονές, µιλούµε για «ψυχρά χειρουργεία», για αυτά που δεν
κινδυνεύει η ζωή σου, εάν περιµένεις. 

Άρα, προφανώς µιλάµε -δεν θα πω ελάσσονα χειρουργεία- για
αυτού του τύπου τις επεµβάσεις. Αυτές, λοιπόν, είναι οι επτά στις
δέκα αναµονές. Πολύ ωραία. Τι είπαµε, λοιπόν; Όταν σε κάποια
πόλη, σε κάποια κλινική, σε κάποιο νοσοκοµείο έχουν γεµίσει τα
χειρουργεία και δεν µπορούµε να κάνουµε περισσότερα, γιατί να
µην µπορούµε να πάρουµε από το διπλανό ιδιωτικό νοσοκοµείο
ένα χειρουργικό κρεβάτι και είτε µε τον γιατρό του ΕΣΥ, που θα
τον αµείβει το ταµείο είτε µε τους γιατρούς της ιδιωτικής κλινικής
να γίνει το χειρουργείο και να µην περιµένει ο άνθρωπος; Γι’ αυτό
µπήκαν τα ιδιωτικά χειρουργεία. Και τι κάναµε; Μετρήσαµε πόσα
θα µπορούσαν να είναι αυτά κατά µέγιστο και βγήκαν εννέα εκα-
τοµµύρια. Έγκληµα! Δεν έπρεπε να το κάνουµε, κατά τον κ.
Πουλά, είναι έγκληµα.

Άρα, για να συνοψίσω, τα δωρεάν απογευµατινά χειρουργεία
ξεκινούν και η διαδικασία είναι πάρα πολύ διάφανη. Λυπούµαι
που τα ψήφισε µόνη της η Νέα Δηµοκρατία σε αυτή τη Βουλή.
Θέλω να ξέρουν όλοι οι συµπολίτες µου, που από την άλλη εβδο-
µάδα θα ξεκινήσουν να χειρουργούνται δωρεάν το απόγευµα, ότι
αυτό είναι µόνο από τη Νέα Δηµοκρατία. Το τονίζω, µόνο από τη
Νέα Δηµοκρατία. Όλα τα άλλα κόµµατα είπαν να µη χειρουργού-
νται αυτοί οι άνθρωποι. Δεν τους άρεσε. 

Πάµε στο δεύτερο κοµµάτι που έθεσε ο κ. Πουλάς, οι αναµο-
νές στις εφηµερίες. Οι αναµονές στις εφηµερίες είναι πολύ πιο
σύνθετο πρόβληµα από το πρώτο. Γιατί στο πρώτο βγάζουµε από
τη λίστα σαράντα χιλιάδες «σκάρτα» χειρουργεία, µειώνεται η
λίστα, άρα µειώνεται η αναµονή. Το δεύτερο είναι πιο σύνθετο.
Γιατί είναι πιο σύνθετο; Βλέπω ρεπορτάζ σε κανάλια, ακούω από
εσάς να λέγεται: Αναµονή στην εφηµερία, οκτώ ώρες στον
«Ευαγγελισµό», δέκα ώρες, δώδεκα ώρες, εννέα ώρες, οκτώ
ώρες, επτά ώρες, αναλόγως. Αυτό είναι φαινόµενο του 2024; Δη-
λαδή, το 2018 δεν είχε οκτώ ώρες αναµονής ή εννέα ή δέκα ο
«Ευαγγελισµός»; Είχε. Το 2014 -να πάρω την προηγούµενη θη-
τεία µου- δεν είχε; Είχε. Το 2004 δεν είχε; Είχε. Η αναµονή στην
εφηµερία, στην Ελλάδα, στα µεγάλα διάσηµα νοσοκοµεία είναι
ένα πρόβληµα δεκαετιών, στην πραγµατικότητα. Άρα δεν λύνεται
και τόσο εύκολα. Για να δεχθώ να αναλάβω το στοίχηµα, έχω στο
µυαλό µου ένα σχέδιο, το οποίο τώρα ξεκινούµε να εφαρµό-
ζουµε.

Πράξη πρώτη του σχεδίου. Προκηρύξαµε σε αυτές τις θέσεις,
τις «άγονες», πάρα πολλές θέσεις γιατρών για τα ΤΕΠ των µεγά-
λων νοσοκοµείων. Καλύφθηκαν όλες. Από αρχές Δεκεµβρίου πιά-
νουν δουλειά. Θα διπλασιάσουµε σχεδόν τους γιατρούς των ΤΕΠ
στα µεγάλα νοσοκοµεία.

Πράξη δεύτερη. Βάλαµε νέο τρόπο συνεφηµέρευσης -σας τα
είπε ο κ. Θεµιστοκλέους το πρωί- και παρακολουθούµε µε ειδική
οµάδα κάθε βράδυ. Και τώρα, εάν µου πείτε να ανοίξω το κινητό
µου, θα σας πω τι έγινε χθες και σε κάθε νοσοκοµείο πόση ήταν
η µέση αναµονή. Μετρούµε κάθε ηµέρα, για να δούµε πού «κολ-
λάει» το σύστηµα. Κάπου «κολλάει», για παράδειγµα, γιατί θέλει
δεύτερο παρασκευαστή στα εργαστήρια. Κάπου αλλού «κολλάει,
γιατί θέλουν να πάρουν δυο τραυµατιοφορείς και ούτω καθεξής.
Τα καταγράφουµε και παρεµβαίνουµε, για να τα ρυθµίσουµε.
Θέλει µια δουλειά αυτό, θέλει έναν κόπο αυτό.

Πράξη τρίτη. Προσλαµβάνουµε πεντακόσιους τραυµατιοφο-
ρείς επιπλέον µόνο για τα τµήµατα επειγόντων περιστατικών.
Αυτή η ΚΥΑ υπεγράφη…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Ακυρώθηκε ο διαγωνισµός.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κα-

θόλου, είναι µέσω της ΔΥΠΑ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Χθες το διαβάσαµε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν

ξέρω τι διαβάσατε. Εγώ σας λέω τι έχει υπογραφεί. Υπεγράφη
από εµένα, την κ. Κεραµέως, τον κ. Πετραλιά και τον κ. Λιβάνιο -
εάν θυµάµαι καλά, είναι και των Εσωτερικών µέσα-, η πρόσκληση
της ΔΥΠΑ. Προσλαµβάνουµε πεντακόσιους τραυµατιοφορείς,
τους εκπαιδεύουµε ταχύρρυθµα και θα τους βάλουµε στα νοσο-
κοµεία µέσα στον Ιανουάριο 2025 να πιάσουν δουλειά. Αυτοί θα
µοιραστούν στα τµήµατα εφηµερίας, γιατί ένα πολύ µεγάλο κοµ-
µάτι της καθυστέρησης στην εφηµερία, όσο και να σας κάνει
εντύπωση, είναι η έλλειψη τραυµατιοφορέων. Πρέπει να πας τον
ασθενή σε ένα δωµάτιο, πρέπει να τον πας από τον έναν γιατρό
στον άλλο, από το ένα εργαστήριο στο άλλο, δεν υπάρχει τραυ-
µατιοφορέας και περιµένει κάποιος στον διάδροµο µία και δυο
ώρες.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Τεράστιο θέµα.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Βε-

βαίως. Βάζουµε ειδικά στα ΤΕΠ, διότι έχουµε εντοπίσει το πρό-
βληµα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Για πόσο διάστηµα;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ -ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Για

δύο χρόνια.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Αυτοί οι πεντακόσιοι από ποια δεξα-

µενή είναι;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Είναι

από τη ΔΥΠΑ, το πρόγραµµα για ανέργους 55 - 67 ετών. Είναι
επιπλέον πρόγραµµα για τις ηλικίες 55 έως 67 ετών. 

Άρα, βάζουµε και τραυµατιοφορείς µέσα στις εφηµερίες.
Τέταρτο βήµα. Βάζουµε πληροφοριακό σύστηµα, κεντρικά

ελεγχόµενο, του οποίου πιλοτική εφαρµογή θα κάνουµε στα
µέσα του Δεκεµβρίου του 2024, για να έχουµε πλήρη εφαρµογή
περίπου το Πάσχα του 2025, όπου θα έχουµε ιχνηλάτηση κάθε
ανθρώπου που είναι σε εφηµερία και µε ειδικούς αλγόριθµους
θα χτυπάει «red flag», θα κάνει επισήµανση πού κάποιος καθυ-
στερεί περισσότερο από ό,τι θα έπρεπε να καθυστερεί. Θα στέλ-
νουµε αυτοµάτως άνθρωπο να δει γιατί αυτός ο άνθρωπος έχει
µείνει εκεί µόνος του και δεν ασχολείται κανείς µαζί του. Πιστεύω
ότι αυτό θα φέρει µεγάλη διαφορά, γιατί θα έχει, εάν θέλετε, εξα-
τοµικευµένη παρακολούθηση του ανθρώπου που ταλαιπωρείται. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Επιπλέον αυτού, έβγαλα και πέρασα πρόγραµµα ΕΣΠΑ για την
πρόσληψη ειδικής οµάδας ανθρώπων µόνο για τις εφηµερίες, οι
οποίοι θα πηγαίνουν και θα κάνουν το λεγόµενο «comfort». Τι θα
κάνουν αυτοί; Μπαίνει κάποιος στην εφηµερία. Όταν µπαίνει κά-
ποιος, έχει τον πόνο του, δεν συχνάζει στα νοσοκοµεία. Επειδή
κάποιος αρρώστησε µια φορά, δεν σηµαίνει ότι αρρωσταίνει
κάθε εβδοµάδα και µπαίνει στο νοσοκοµείο. Έρχεται ο ασθενής
και µπαίνει στο νοσοκοµείο. Ποια είναι η πρώτη του αντίδραση;
Βλέπει ένα χάος, κόσµο να τρέχει από εδώ, ράντζα, φασαρία.
Είναι σε πανικό. Θα έχουµε έναν άνθρωπο που θα του λέει: «Έλα
εδώ, αυτή είναι η ουρά που πρέπει να σταθείς, αυτός είναι ο για-
τρός που πρέπει να δεις, εδώ θα σου φέρουν λίγο νεράκι, εδώ
µπορείς να κάτσεις να ξαποστάσεις, πάµε να βρούµε τον γιατρό
που δεν είδες». Δηλαδή, θα έχουµε και αυτού του τύπου την εξυ-
πηρέτηση προς τον ασθενή από τον πρώτο µήνα του 2025, ώστε
η εµπειρία του να γίνει λίγο πιο ανθρώπινη. Γιατί δεν είναι µόνο
να µειώσεις τον χρόνο, αλλά και τον χρόνο που θα µείνεις να
είσαι λίγο πιο καλά. Και αυτό θα γίνει.

Έχω και άλλο ένα βήµα, που δεν θέλω να ανακοινώσω ακόµα
στη Βουλή, γιατί αφορά και άλλο Υπουργείο. Θα το ανακοινώ-
σουµε περίπου τον Ιανουάριο 2025.

Με το σύνολο των µέτρων που τώρα σας ανέφερα, υπάρχει
ένα πλέγµα µέτρων. Λέω στον ελληνικό λαό, επειδή το καθένα
από αυτά βελτιώνει κατά λίγο το σύστηµα, το εξής: Όλα αυτά
µαζί, όταν θα τεθούν σε λειτουργία -και το ένα που δεν έχω ανα-
κοινώσει-, πιστεύω ότι το Πάσχα του 2025 η διαφορά στον µέσο
χρόνο αναµονής στην εφηµερία θα είναι µεγάλη και ο κόσµος,

2948 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ακόµα και ο πιο σκληρός επικριτής µας, θα µπορεί να λέει, τα
πράγµατα, ναι, σήµερα πηγαίνουν καλύτερα. Ήδη, µε το νέο
τρόπο στην Αττική πάνε καλύτερα στο σύνολο. Έχουµε κάποια
προβλήµατα στην πρωινή εφηµερία, όπως σας είπε ο κ. Θεµιστο-
κλέους, στο «Λαϊκό», στο «Γεννηµατά» και σε άλλο ένα νοσοκο-
µείο. Όµως, εν πάση περιπτώσει, και αυτά προσπαθούµε να τα
ρυθµίσουµε. 

Πάντως, σε κάθε περίπτωση θέλω να εξηγήσω στο Σώµα και
να σας πείσω ότι ασχολούµαι πάρα πολύ σοβαρά και µε τα δύο
θέµατα, τα οποία τα θεωρώ σηµαντικά στοιχήµατα. Ο τρόπος
που σας µιλάω τόση ώρα και µε αυτό που τώρα σας λέω, σας
αποδεικνύω στους καλόπιστους ότι κανένα σχέδιο καταστροφής
του ΕΣΥ δεν εξυφαίνεται. Κανένα!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Λέω µόνο ένα παράδειγµα και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε.
Ήρθε προχθές ένας συµπαθέστατος Βουλευτής του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος και µου έκανε µια ερώτηση για το Νοσοκοµείο
της Κοζάνης, όπου µου έλεγε για τα κενά των γιατρών. Μου είπε,
λοιπόν, στην πρωτολογία του ότι αφήνουµε το νοσοκοµείο στην
τύχη του, ότι καταρρέει το νοσοκοµείο κ.λπ.. Του αναφέρω τα
αποτελέσµατα του πρόσφατου διαγωνισµού που βγάλαµε τις
«άγονες περιοχές». Αποτέλεσµα: Συγκεκριµένα, στο «Μαµά-
τσειο» Νοσοκοµείο της Κοζάνης, έχουµε κάλυψη των οργανικών
θέσεων στο 100%. Δεν έχει ξαναγίνει. Καλύφθηκαν όλες οι θέ-
σεις. Στη δευτερολογία του συνέχισε να λέει ότι αφήνουµε το
«Μαµάτσειο» στην τύχη του. Δηλαδή, η κασέτα είχε παιχθεί από
πριν, δεν µπορούσε να αλλάξει η κασέτα, γιατί δεν είχαν προβλέ-
ψει ότι θα έρθουν όλοι γιατροί. 

Όπως σας είπα, για να έχουµε ένα γόνιµο διάλογο στη Βουλή,
θα πρέπει εσείς να απαντάτε σε αυτά που γίνονται, όχι να έρχε-
στε να λέτε αυτά που έχετε αποφασίσει από πριν. Να φέρω ένα
παράδειγµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ολοκληρώστε µε
αυτό, παρακαλώ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Έρ-
χοµαι στη Βουλή το καλοκαίρι, ψηφίζω έναν νόµο και βάζω τα κί-
νητρα για τα «άγονα». Μου λέγατε ότι είναι λίγα τα κίνητρα που
βάζω για τα «άγονα» και είχαµε ένα ντιµπέιτ µεταξύ µας, εάν τα
κίνητρα είναι αρκετά ή λίγα. Μάλιστα. Μετά προκηρύσσω µε
αυτά, που εσείς λέγατε λίγα και εγώ έλεγα αρκετά, διακόσιες ενε-
νήντα τρεις θέσεις, οι οποίες έβγαιναν πάντα «άγονες». Από
αυτές, καλύφθηκαν διακόσιες µία θέσεις. Δεν το λες και αποτυ-
χία, από εκεί που είσαι 293-0 να πας 293-201! Τελικά, λειτούργη-
σαν ή δεν λειτούργησαν τα κίνητρα; Λειτούργησαν. 

Σας λέω τώρα ότι για τις ενενήντα δύο θέσεις που δεν καλύ-
φθηκαν, ψηφίζοντας την άλλη εβδοµάδα στο ερανιστικό νοµο-
σχέδιό µας διάταξη για τα θεσµικά κίνητρα, που δεν είχαµε µέχρι
τώρα, θα επαναπροκηρύξουµε στις 15 Δεκεµβρίου τις υπόλοιπες
ενενήντα δύο θέσεις. Θα είµαστε εδώ µετά από τρεις µήνες, για
να δούµε από τις ενενήντα δύο θέσεις πόσες θα καλύψουµε και
εκεί πάλι θα κάνουµε την ίδια συζήτηση. 

Εάν η συζήτηση δεν έχει αυτό τον χαρακτήρα, «Υπουργέ, µας
είπες αυτό, προκήρυξες τις θέσεις, να δούµε τι έγινε» και έχει
µόνο έναν, δηλαδή «Καταρρέει το ΕΣΥ, το ιδιωτικοποιείτε, το που-
λάτε, το καταστρέφετε», τότε δεν έχει σηµασία, ούτε λύνει κα-
νένα πρόβληµα. Είναι µόνο αντιπολίτευση για την αντιπολίτευση.
Και το κυριότερο παράπονό µου προς το αγαπηµένο µου ΠΑΣΟΚ
είναι αυτό. Όλοι οι άλλοι, ο καθένας στο µέτρο του, δεν πειράζει
και να το κάνει. Εσείς που λέτε ότι προσδοκάτε να κυβερνήσετε
-λέτε, εγώ προς το παρόν δεν το βλέπω-, θα πρέπει να το απο-
δείξετε εδώ ότι προσδοκάτε να κυβερνήσετε.

Άρα θα πρέπει να πληροίτε δύο προϋποθέσεις: πρώτον, η κρι-
τική σας να εδράζεται επί πραγµατικών επιχειρηµάτων και, δεύ-
τερον, να προτείνετε και κανένα δυσάρεστο µέτρο, γιατί να
ξέρετε ότι µόνο ευχάριστη διακυβέρνηση δεν υπάρχει. Άρα τα
κόµµατα που θέλουν να κυβερνήσουν πρέπει να κρίνονται στο αν
είναι ικανά να µας προτείνουν και κανένα δυσάρεστο µέτρο. Κά-
ποιο δυσάρεστο µέτρο από το ΠΑΣΟΚ δεν έχω ακούσει µέχρι σή-

µερα, για προφανείς λόγους, γιατί στην πραγµατικότητα ούτε
εσείς οι ίδιοι δεν έχετε πιστέψει ότι θα ξανακυβερνήσετε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τον λόγο έχει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Ελληνικής Λύσης, ο κ. Κωνστα-
ντίνος Χήτας. Στη συνέχεια ο κ. Χρηστίδης.

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Ο κ. Χήτας θέλει να κάνει την οµιλία
του, κύριε Πρόεδρε. Εγώ θέλω να πω κάποια πράγµατα γι’ αυτά
που είπε ο Υπουργός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Το έχει ζητήσει εδώ
και µία ώρα ο κ. Χήτας. Αµέσως µετά θα πάρετε και εσείς τον
λόγο. Έτσι κι αλλιώς ο Υπουργός εδώ θα είναι.

Κύριε Χήτα, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Πουλά, αυτό λέγεται «πρόβα νυφικού», να ξέρετε. Ο άν-

θρωπος κάνει απέλπιδες προσπάθειες να σας πείσει να µπείτε
στον σωστό δρόµο, να συγκυβερνήσετε. Αλλάξτε και σεις λίγο
ρότα! Όχι τίποτα άλλο, αλλά να το πείτε στον αρχηγό σας, στον
κ. Ανδρουλάκη, που το παίζει ότι κάνει και καµµιά σοβαρή αντι-
πολίτευση. Δεν βλέπετε εδώ; Μια χαρά είστε. Έτσι θα πάτε, αλά
µπρατσέτα! Δεν βλέπεις εδώ; Ο άνθρωπος αγωνιά! Αλλάξτε λίγο
στάση. Πού να µην ψηφίζατε και το 50%των νοµοσχεδίων της
Νέας Δηµοκρατίας! Τι άλλο να κάνετε;

Κύριε Γεωργιάδη, προτίµησα στον κύκλο συζήτησης που κά-
νατε µε τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους και µε τον Πρό-
εδρο της Νίκης να µην πάρω µέρος. Προσπαθούσα να συνέλθω
από το σοκ. Ήθελα λίγο χρόνο να συνέλθω.

Ξέρετε, δεν είναι κακό να πούµε ή να πείτε εσείς ότι «κάναµε
λάθος, το πήραµε αλλιώς, λέµε να στρίψουµε το τιµόνι». Το να
επιµένετε όµως ότι είστε οι ίδιοι, αυτό είναι κοροϊδία. 

Εµάς θέλω να µας κάνετε µια χάρη: Δεν θα µας βάζετε µαζί µε
τους υπόλοιπους. Είπατε τέσσερα, πέντε κόµµατα µαζί. Ούτε πιο
δεξιά από εσάς είµαστε, ούτε πιο αριστερά, ούτε τίποτα. Εµείς
δεν είµαστε ούτε δεξιά, δεν είµαστε ούτε αριστερά, εµείς είµαστε
ένα πατριωτικό κόµµα, το οποίο ενώνει τους Έλληνες και τίποτα
παραπάνω. Δεν υπάρχει πιο δεξιά ή πιο αριστερά. Αυτά πλέον
έχουν πεθάνει.

Λέτε µέσα στη Βουλή, κύριε Γεωργιάδη, µισές αλήθειες ή ψέ-
µατα, όπως απαντήσατε στον κύριο Πρόεδρο της Νίκης, που οι
άνθρωποι το άκουσαν, είπε «µάλιστα» και έφυγαν. 

Σε εµάς δεν περνάνε αυτά. Είπατε διάφορα για τον Πρόεδρο
Τραµπ, τι εφαρµόζει, τι πιστεύει, σε τι είναι υπέρ, για τον γάµο
των οµοφυλόφιλων κ.λπ.. 

Θα ξεκινήσω από το πιο «λάιτ», το πιο απλό. Αναφερθήκατε
στη σύζυγο, στη Μελάνια Τραµπ, και χρησιµοποιήσατε µία τοπο-
θέτησή της από το 2020. Από το 2020! Λες και κυβερνάει η Με-
λάνια! Το 2020 είναι τέσσερα χρόνια πίσω. Ο Τραµπ επανεξελέγη
τώρα και θα κυβερνήσει αυτός τις ΗΠΑ.

Πάµε παρακάτω.
Ποια είναι τα µέτρα, κύριε Υπουργέ, που θα εφαρµόσει και έχει

προαναγγείλει ο Ντόναλντ Τραµπ µε την επανεκλογή του, ιδίως
για τους ΛΟΑΤΚΙ; Ποια είναι τα µέτρα, κύριε Υπουργέ; Δεν θα
λέµε ψέµατα εδώ πέρα. 

«FORBES» στις 10 Μαΐου του 2024: «Ντόναλντ Τραµπ: ΛΟΑΤΚΙ
προπαγάνδα στα σχολεία κοµµένη. Κόβεται η ΛΟΑΤΚΙ προπα-
γάνδα στα σχολεία». Τα υπόλοιπα που λέγατε εσείς, είναι παρα-
µύθια της Χαλιµάς. «Οποιαδήποτε διδασκαλία περί ρευστότητας
φύλου στα σχολεία κόβεται µαχαίρι». Θα τα καταθέσω στα Πρα-
κτικά όλα αυτά και θα έχετε βέβαια την καλοσύνη να τα µεταφρά-
σετε κιόλας γιατί είναι στα αγγλικά, για να τα δείτε. 

Απαγόρευσε τους ΛΟΑΤΚΙ στις Ένοπλες Δυνάµεις. Τώρα, φρέ-
σκα κουλούρια είναι αυτά. Τι κάθεστε και λέτε στον κόσµο; Δεν
αντιδρούν αυτοί εκεί, γιατί τόσο ξέρουν. Νοµίζετε ότι έτσι είναι;
Απαγόρευσε τους ΛΟΑΤΚΙ στις Ένοπλες Δυνάµεις. Και όχι µόνο
αυτό. Ο Υπουργός Άµυνας είπε ότι θα ξηλωθεί όλη η διοίκηση
των Ενόπλων Δυνάµεων που προώθησαν τη ΛΟΑΤΚΙ ατζέντα όλα
αυτά τα χρόνια. Αυτά θα έρθουν τώρα, επί Τραµπ. Αυτά να λέτε
στους Έλληνες και όχι τα υπόλοιπα. Καταργεί κάθε προνόµιο της
ΛΟΑΤΚΙ κοινότητας σε στέγαση, σε υγεία κ.λπ.. Κάνει όλα αυτά
τα οποία δεν κάνετε εσείς. 
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Ο Τραµπ κάνει αυτά που λέµε εµείς εδώ και θα τα καταθέ-
σουµε στα Πρακτικά. Εσείς είστε αυτοί, είστε ο κ. Πατέλης, που
πανηγυρίζετε από το primeminister.gr και λέτε ότι σε δύο χρόνια
η Ελλάδα ανέβηκε θέσεις στην προστασία των ΛΟΑΤΚΙ. Πανηγυ-
ρίζετε εσείς, οι λαϊκιστές, οι «γουοκιστές», οι λάτρεις της woke
ατζέντας. Όσο και αν θέλετε τώρα να το πετάξετε από πάνω σας,
δεν γίνεται. «Μοσχοµυρίζετε» woke ατζέντα, από την κορυφή ως
τα νύχια. Είστε οι καλύτεροι εκφραστές της woke ατζέντας, είστε
οι µεγαλύτεροι υποστηρικτές της woke ατζέντας, η Νέα Δηµο-
κρατία, η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη. 

«Στέγαση και υποστήριξη ατόµων που ανήκουν στη ΛΟΑΤΚΙ
κοινότητα». Ο κ. Πατέλης, primeminister.gr. Αυτή είναι η Νέα Δη-
µοκρατία που υπεραγαπάει και λατρεύει την woke ατζέντα, µε
στοιχεία. Με στοιχεία τι έχει πει ο Τραµπ, τι θα κάνει ο Τραµπ, µε
στοιχεία τι κάνετε εσείς. Όλα τα υπόλοιπα είναι σόου και τίποτε
άλλο από την πλευρά σας.

Επίσης, πολέµησε ο Τραµπ για να απορρίπτονται τα γκέι ζευ-
γάρια από οποιαδήποτε υπόθεση υιοθεσίας τέκνων. Αυτά να τα
λέτε στον κόσµο.

Και κάτι άλλο: Μπορεί να καταργήσει έναν νόµο ο εκάστοτε
πρόεδρος των ΗΠΑ; Ο Πρόεδρος Τραµπ θέλει αυτή τη στιγµή να
καταργήσει -λέµε εµείς τώρα- τον γάµο των οµοφυλοφίλων. Μπο-
ρεί να τον καταργήσει; Όχι, δεν µπορεί να τον καταργήσει, γιατί
δεσµεύεται από τις αποφάσεις του ανώτατου δικαστηρίου στις
ΗΠΑ. Εκεί είναι διακριτές οι διαφορές: ανεξαρτησία της δικαστι-
κής αρχής από την πολιτεία, άλλο το ένα άλλο το άλλο. 

Και επίσης εξηγήστε µας γιατί πραγµατικά αυτό πλέον έχει
φτάσει στο όριο του παραλογισµού: Αυτή η πολύ εντυπωσιακή
µετάλλαξη όσων προπαγάνδιζαν µέχρι πρότινος υπέρ αυτής της
για εµάς καταστροφικής woke ατζέντας, έχει φτάσει στο σηµείο
να προκαλεί και το γέλιο πλέον. Κάπου πρέπει να µπει και ένα
όριο.

Προσπαθείτε τώρα να επιχειρήσετε να µας πείσετε ότι όσα λέ-
γατε τόσο καιρό δεν ήταν αυτά που νοµίζαµε, ότι είµαστε εµείς
οι ηλίθιοι, άλλα καταλαβαίναµε, άλλα εννοούσατε εσείς. Εγώ σας
θυµάµαι σαν τον εθνικό «µασέρ». Εσείς ήσασταν αυτός που ανα-
λάβατε να κάνετε το «µασάζ» στους αντιφρονούντες ή διαφωνού-
ντες Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, όταν ήρθε το επαίσχυντο
νοµοσχέδιο που έβαλε βόµβα στα θεµέλια της ελληνικής οικογέ-
νειας και κοινωνίας για τον γάµο των οµοφυλοφίλων. Τους ανα-
λάβατε εσείς. Ήσασταν τότε εις εκ των δύο, τριών που αναλά-
βατε να τους κάνετε το απαραίτητο µασάζ, όπως θυµάµαι, για να
ψηφίσουν τον γάµο των οµοφυλόφιλων. Μη µας βγείτε τώρα από
δεξιά! Αλλιώς το πήρατε πριν. Δεν γίνονται αυτά τα πράγµατα. 

Όταν µιλούσε ο Πρωθυπουργός στον Γιώργο Καπουτζίδη πριν
από λίγους µήνες που οι συνθήκες ήταν διαφορετικές, έλεγε: «Η
πολιτεία πρέπει να νοµοθετεί για όλους. Ο κίνδυνος είναι η τυ-
ραννία της πλειοψηφίας». Τι θα πει «τυραννία της πλειοψηφίας»;
Τι εννοεί ο ποιητής; Στον Καπουτζίδη ο Πρωθυπουργός έλεγε «να
αποφύγουµε την τυραννία της πλειοψηφίας» και λίγους µήνες
αργότερα ο Πρωθυπουργός µιλώντας µε τον Μπρύκνερ λέει -
κατά της woke κουλτούρας τώρα- «αν αµφισβητείς την τυραννία
της µειοψηφίας, σε λένε φασίστα». Ωχ, Παναγία µου! Κάπου
έλεος! Δεν αντέχουµε τέτοιες κωλοτούµπες. Κάπου λυπηθείτε
µας.

Κύριε Υπουργέ, στον Καπουτζίδη η «τυραννία της πλειοψη-
φίας», στον Μπρύκνερ «η τυραννία της µειοψηφίας»! Μου θυµίζει
την ταινία µε τον Κωνσταντάρα, που ήταν ο αδερφός του της εκ-
κλησίας και ξαφνικά πάει στα µπουζούκια και σπάει µε το σφυ-
ράκι τα πιάτα, τον βλέπει στην εφηµερίδα και λέει: «Δεν είναι
αυτός, ρε παιδιά!». Δεν µπορεί να είναι ο ίδιος Πρωθυπουργός
έναν µήνα πριν και έναν µήνα µετά. Δεν είναι αυτός! Αυτοί είστε
εσείς όµως. Έχετε ξεπεράσει τον εαυτό σας. Και δεν θα πω απλά
σε κωλοτούµπα. Εγώ θα τολµήσω να πω σε πολιτική απάτη. Νο-
µίζετε ότι κοροϊδεύετε τους Έλληνες πολίτες, ότι δεν το βλέπουν.
Υπάρχει αυτή τη στιγµή ένας, ο πιο ένθερµος υποστηρικτής του
Μητσοτάκη, της Νέας Δηµοκρατίας, που θα του πεις ότι αλλά-
ξατε και θα πει «όχι»; Βλέπει ότι αλλάξατε ή προσπαθείτε. Δεν
µπορείτε να πείσετε κανέναν µε τα λόγια. 

Πάµε τώρα, για να κλείσουµε, στο δεύτερο θέµα. Πολλές
φορές τον ονοµάσαµε εδώ στη Βουλή «τζάµπα µάγκα», αναφε-

ρόµενοι στον Αντώνη τον Σαµαρά. Δεν θα µπω στα προσωπικά,
στη σχέση τη δική σας, τι λέγατε, τι κάνατε, τι λέτε τώρα. Δεν µε
ενδιαφέρει. Προχωρήστε, κάντε ό,τι νοµίζετε. Όλοι κρινόµαστε.

Όµως αυτή η εσωτερική φαγωµάρα της Νέας Δηµοκρατίας,
αυτή η εσωκοµµατική φαρσοκωµωδία της Νέας Δηµοκρατίας, για
µας, για την Ελληνική Λύση, είναι άνευ ουσίας.

Για εµάς τα σηµαντικά, τα µεγάλα είναι µόνο τα προβλήµατα
των Ελλήνων πολιτών, είναι µόνο τα προβλήµατα της Ελληνίδας
και του Έλληνα που υποφέρει από τις εγκληµατικές κυβερνητικές
αποφάσεις που ψηφίσατε όλοι µαζί και ο κ. Σαµαράς µαζί. Ο τζά-
µπα µάγκας ο οποίος στήριξε την Κυβέρνηση σε όλα σχεδόν τα
νοµοσχέδια, τα αντιλαϊκά, όλα τα νοµοσχέδια που έφερε αυτή η
Κυβέρνηση, τα στήριξε ο κ. Σαµαράς. 

Θα έρθω στον πατριώτη Σαµαρά σε λίγο που προσπαθεί και
βρισκόταν φυσικά ως σκιά πίσω από υποκοµµατίδια τα οποία εν
µια νυκτί φυτρώνουν και στηρίζει η Νέα Δηµοκρατία.

Αφήνουµε, λοιπόν, και τους ενδιαφερόµενους, αφήνουµε και
τα δεκανίκια του συστήµατος Σαµαρά και του Μητσοτάκη να
ασχολούνται µε όλα αυτά, µε τα συµφέροντα των ολιγαρχών.
Πίσω από κάθε έναν από εσάς, είτε είναι η Νέα Δηµοκρατία είτε
είναι κάνα πολιτικό µειράκιο είτε είναι κάνα µικρό κοµµατίδιο,
υπάρχει πάντα ένας ολιγάρχης. Είναι φοβερό αυτό το πράγµα.
Πώς γίνεται αυτό; Ο καθένας έχει τον ολιγάρχη του, ρε παιδί µου.
Ο καθένας θέλει τον ολιγάρχη του για να συνέλθει, εκτός από
εµάς, δεν υπάρχει τέτοια περίπτωση.

Δεν χρωστάµε σε κανέναν, δεν µας κρατάει κανείς. Δεν χρω-
στάµε σε κανέναν. Δεν µας κρατάει κανείς. Και αυτό είναι το πρό-
βληµά τους. Εµείς χορηγούς ούτε θέλουµε ούτε έχουµε ούτε θα
έχουµε ποτέ. 

Άρα λοιπόν, για να τελειώνουµε µε τον κ. Σαµαρά και τον ευ-
καιριακό πατριώτη, τον τζάµπα µάγκα Αντώνη Σαµαρά. Ποιος
είναι ο πατριώτης ακριβώς; Να θυµίσουµε ότι ο κ. Σαµαράς είναι
αυτός που µαζί µε το ΠΑΣΟΚ –το ΠΑΣΟΚ που λατρεύει τη ΛΟ-
ΑΤΚΙ κοινότητα και υπηρετεί την woke ατζέντα - ψήφισε τον αντι-
ρατσιστικό νόµο. 

Τον αντιρατσιστικό νόµο ο µεγάλος πατριώτης, ο Αντώνης Σα-
µαράς. Αυτός που έβαλε σιγαστήρα για τη Μακεδονία, ο Αντώνης
Σαµαράς. Αυτός που υπέγραψε το PSI, δολοφονώντας όλους
τους Έλληνες που είχαν οµόλογα ελληνικού δηµοσίου, ο Αντώ-
νης Σαµαράς. Αυτός που υπέγραψε το τρίτο µνηµόνιο, που ήταν
η απαρχή παρόχων ενέργειας και των funds για να παίρνουν τα
σπίτια των Ελλήνων. Αυτός είναι ο πατριώτης, ο Αντώνης Σαµα-
ράς, που ξαναλέω στήριξε την Κυβέρνηση σε όλα σχεδόν τα νο-
µοσχέδια σε αυτή την πορεία των τελευταίων πέντε ετών, πάντα
λειτουργούσε ως βαλβίδα αποσυµπίεσης, για να λέµε ότι υπάρχει
και µια άλλη φωνή εδώ µέσα. Δεν είµαστε αυτοί στη Νέα Δηµο-
κρατία, υπάρχουν και αυτοί. Αλλά πλέον οι µάσκες έπεσαν. 

Εµείς δεν έχουµε ούτε ολιγάρχες ούτε δεκανίκια ούτε µέσα
ενηµέρωσης µαζί µας ούτε εφηµερίδες ούτε τηλεοπτικούς σταθ-
µούς ούτε νταβατζήδες ούτε χορηγούς ούτε τίποτα. Έχουµε
µόνο τους Έλληνες πολίτες. Με αυτούς προχωράµε, µε αυτούς
πορευόµαστε και µε αυτούς θα φτάσουµε στην κορυφή. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστώ, κύριε
συνάδελφε, και για τη συνέπεια στον χρόνο.

Έχει ζητήσει παρέµβαση ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής, ο κ. Χρηστίδης.

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν ξέρω αν ο κ. Χήτας
ή οι συνάδελφοι από τη Νίκη και την Ελληνική Λύση και άλλα κόµ-
µατα τα οποία εκφράζουν την αγάπη τους στα όρια της λατρείας
για τον Πρόεδρο Τραµπ γνωρίζουν την Κιµ Καρντάσιαν. Φαντά-
ζοµαι ότι ο κ. Χήτας την έχει ακούσει την Κιµ Καρντάσιαν µαζί µε
τις αδερφές της. 

Δεν ξέρω αν γνωρίζει ότι ο πατέρας της είναι πια µια τρανς γυ-
ναίκα, η οποία έχει φωτογραφηθεί εδώ, κύριε Χήτα –να την κρα-
τήσετε- µαζί µε τον Πρόεδρο Τραµπ, τον κ. Μασκ και κάποια
κυρία ακόµα. Και το λέω αυτό διότι είναι καλό να προσπαθείτε να
αναπτύξετε µια ρητορική µίσους απέναντι σε συµπολίτες µας και
ανθρώπους µας, αλλά να πατάτε και καλά τα πόδια σας στη γη
όταν µιλάµε για δικαιώµατα ανθρώπων. 

2950 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Εάν έχετε εµµονές, µπορείτε να τις κρατήσετε για εσάς, για
τους ανθρώπους µε τους οποίους συζητάτε. Η δηµοκρατία µας
ευτυχώς λαµβάνει υπ’ όψιν της την ανάγκη για κατοχύρωση των
δικαιωµάτων όλων των ανθρώπων. Προφανώς στη συζήτηση
αυτή χωρά µια οικονοµική κουβέντα για τον τρόπο µε τον οποίο
σήµερα λειτουργεί και η ελληνική οικονοµία και η διεθνής οικο-
νοµία, αλλά τα δικαιώµατα για τα οποία µιλάµε δεν έχουν καµµία
σχέση µε αυτό στο οποίο αναφέρεστε.

Ψαρεύετε σε θολά νερά. Και επειδή έχετε µαζευτεί πολλοί σε
µια µικρή λίµνη που έχει θολά νερά, σας λέω ότι στο τέλος θα
µείνετε µε το καλάµι στο χέρι. 

Το κρίσιµο όµως εδώ είναι η αναφορά του κυρίου Υπουργού
προς το ΠΑΣΟΚ και την αναφορά την οποία του µετέφεραν ότι
έκανα εγώ χθες. 

Πρώτα απ’ όλα, κύριε Υπουργέ, οφείλω να πω κάτι όχι για εσάς
που το γνωρίζετε πάρα πολύ καλά, αλλά για τα Πρακτικά της
Βουλής. Εµείς δεν σταθήκαµε απέναντι σε αυτή τη µεσοβέζικη
λύση. Εµείς ψηφίσαµε «παρών» στη συγκεκριµένη λύση. Γιατί η
λύση αυτή δεν ανατρέπει το µεγάλο πρόβληµα των αναµονών.

Γνωρίζετε ότι αξιόλογοι συνάδελφοι γιατροί του Εθνικού Συ-
στήµατος Υγείας έχουν καταθέσει ερωτήσεις γύρω από τη λίστα
της αναµονής και λέµε ότι υπάρχουν καταγγελίες οι οποίες µας
έρχονται όλο το τελευταίο χρονικό διάστηµα ότι σε συγκεκριµένα
νοσοκοµεία της χώρας αντί να µειώνονται οι λίστες της αναµο-
νής, αυξάνονται.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Σε
ένα.

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Ακόµα και αυτό το ένα δείχνει ότι η αντι-
πολίτευση που ασκούµε είναι υπεύθυνη και έχει µια σοβαρότητα.

Και κάτι άλλο λέµε, ότι αν για παράδειγµα τα χρήµατα του Τα-
µείου Ανάκαµψης, τα οποία λέτε, επιλέγατε µαζί µε το βάψιµο και
την ανακατασκευή των χώρων, έχετε δικαίωµα να δώσετε χρή-
µατα σε ιατρικό εξοπλισµό; Έχετε δικαίωµα. 

Εµείς λέµε, λοιπόν, ότι θα ήταν προτιµότερο αντί να πηγαίνει
ένας άνθρωπος σε ένα ιδιωτικό νοσοκοµείο, γιατί ένα δηµόσιο
νοσοκοµείο δεν µπορεί να κάνει µια σύγχρονη µέθοδο αρθρο-
πλαστικής γονάτου, να αγοράσουµε τα απαραίτητα υλικά ώστε
αυτό να γίνει. Και σε αυτό έχουµε επισηµάνει πάντοτε καλοπρο-
αίρετα την ανάγκη να διαµορφώσουµε τέτοιου είδους συνθήκες. 

Εποµένως, δεν είναι το πρόβληµά µας, κύριε Υπουργέ, εάν θα
βγαίνει ο ήλιος την ώρα που θα γίνεται το χειρουργείο ή όχι. Είναι
ότι πράγµατι έχετε τη δυνατότητα µέσα από το Ταµείο Ανάκαµ-
ψης να πάρετε εξοπλισµό και να δείτε τις υποδοµές. Αυτό είναι
κάτι το οποίο πρέπει να το κάνετε µε πολύ πιο σοβαρό και αξιο-
κρατικό τρόπο. 

Αλλά εντοπίζουν και µια αναλογία, ότι όσο αυτά τα οποία λέµε
εµείς δεν τα κάνετε ταυτόχρονα αυξάνονται οι δαπάνες στον
ιδιωτικό τοµέα της υγείας δυσανάλογα σε ευρωπαϊκό επίπεδο και
αυτό ναι, είναι κάτι το οποίο οφείλουµε να στηλιτεύουµε, γιατί
δείχνει και την ιδεολογική σας κατεύθυνση, δείχνει όµως και το
αδιέξοδο στο οποίο θα περιέλθει σε σύντοµο χρονικό διάστηµα
όποιος Έλληνας πολίτης δεν έχει τη δυνατότητα να πληρώσει τα
χρήµατα τα οποία αιτούνται οι πολίτες σήµερα.

Είπε ο Ανδρέας Πουλάς και σήµερα στις επιτροπές µια σειρά
συγκεκριµένων επιχειρηµάτων. Στην οµιλία µου από το Βήµα της
Βουλής θα αναφερθώ µε λεπτοµέρειες στην ουσία και αυτών που
σήµερα συζητάµε και όσα συζητήθηκαν τις προηγούµενες ηµέ-
ρες. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Χήτα, έχετε

τον λόγο για δύο λεπτά παρακαλώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ πάρα

πολύ.
Χαιρόµαστε ιδιαίτερα που είναι τόσο ξεκάθαρο -δεν ξέρω αν

εκπροσωπεί το όλον ΠΑΣΟΚ ο κ. Χρηστίδης- το τι εκπροσωπεί ο
καθένας εδώ. Ευχαριστούµε πάρα πολύ για τα καλά σας λόγια
ότι εκπροσωπούµε το 98%-99% των Ελλήνων πολιτών και ενδια-
φερόµαστε για τα προβλήµατα του κόσµου και είστε τόσο µεγά-
λοι υποστηρικτές της τρανς και της ΛΟΑΤΚΙ κοινότητας, αν αυτό
είναι το πατριωτικό ΠΑΣΟΚ το οποίο θέλετε να «πουλήσετε» στον
κόσµο. Συγχαρητήρια! 

Τουλάχιστον οι Καρντάσιανς, κύριε Χρηστίδη, έκαναν και
αγώνα, ξέρετε, για τη Γενοκτονία των Αρµενίων. Κάτι έκαναν και
αυτές. Ενώ το ΠΑΣΟΚ δεν βλέπω να κάνει κάποιον ιδιαίτερο
αγώνα…

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Δεν κάνει το ΠΑΣΟΚ αγώνα για τη γε-
νοκτονία;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: …για τη γενοκτονία των Ελλήνων.
Δεν σας διέκοψα παρά τα όσα –Παναγία µου- άκουσαν τα

αφτιά µου. Δεν σας διέκοψα, τα άκουσα µε µεγάλη υποµονή για
να πάρω τον λόγο µετά.

Επίσης, ακούσαµε σήµερα από τον κ. Χρηστίδη ότι «το τι κά-
νεις στο κρεβάτι σου είναι ανθρώπινο δικαίωµα και όχι σεξουα-
λική επιθυµία». Το ακούσαµε κι αυτό. Και επειδή µιλήσατε για
τρανς γενικότερα, υπάρχει και η τρανς πολιτική, κύριε Χρηστίδη,
να ξέρετε. 

Η τρανς πολιτική είναι αυτή που νοµίζεις ότι κάνεις αντιπολί-
τευση στην Κυβέρνηση, αλλά την ίδια ώρα έχεις υπερψηφίσει το
50% των νοµοσχεδίων της Νέας Δηµοκρατίας. Αυτό λέγεται
τρανς πολιτική. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Υπουργέ, πριν
σας δώσω τον λόγο, θέλω να δω ποιοι άλλοι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι θέλουν να λάβουν τον λόγο, για να δοθεί µια συνο-
λική απάντηση. Μένουν οι δευτερολογίες όποιων θέλουν να δευ-
τερολογήσουν και οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι. Εκτός από
τον κ. Πλεύρη που µου το έχει δηλώσει, υπάρχει άλλος; Κύριε
Χρηστίδη, θα κάνετε και οµιλία; 

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Την οµιλία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Υπάρχει άλλος Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο οποίος θέλει τον λόγο; 
Δεν έχουν τελειώσει όλοι, έχει µείνει ο κ. Χρηστίδης για την

οµιλία του, τουλάχιστον από αυτούς που µου έχουν δηλώσει. Θα
δώσω δύο λεπτά στον Υπουργό και µετά θα ζητήσω και καλώ
όποιους θέλουν να δευτερολογήσουν να είναι εδώ, αλλιώς θα
κλείσουµε µε τους Κοινοβουλευτικούς που έχουν αποµείνει. Δύο
λεπτά έχει ο Υπουργός και µετά ξεκινάµε δευτερολογίες για
όποιον θέλει να δευτερολογήσει.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν

θα χρειαστώ και τα δύο λεπτά. Θέλω να πω µόνο κάτι στον Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Ελληνικής Λύσης. έχουµε έρθει
στη Βουλή και µιλάµε για κάτι πάρα πολύ σοβαρό, που είναι οι
µεταµοσχεύσεις. Είναι ζήτηµα, κατά κυριολεξία, ζωής και θανά-
του για χιλιάδες ανθρώπους. Έρχεται ένας εκπρόσωπος στη
Βουλή και µιλάει το σύνολο της οµιλίας του, το 100%, για το τι
είναι woke και τι δεν είναι woke.

Θέλω να σας κάνω καλόπιστα µια ερώτηση: Για τον άνθρωπο
που θέλει να κάνει µεταµόσχευση νεφρού, για τον άνθρωπο που
θέλει να κάνει µεταµόσχευση ήπατος, για τον άνθρωπο που πε-
ριµένει να σώσει τη ζωή του, δεν είχε να πει κάτι ο Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος; Δεν λέω τι είπε η εισηγήτριά σας. Η ειση-
γήτριά σας είναι εισηγήτρια. Εσείς είστε Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος. Το 100% αυτού που απασχολεί το κόµµα σας είναι οι
τρανς και οι οµοφυλόφιλοι και η λεσβιακή κοινότητα; Δεν έχετε
άλλο να σας απασχολεί τίποτα; Αυτό κάνει µονοθεµατικά το
κόµµα σας;

Το άλλο που σας είπα, ολόκληρο το σχέδιο για τις εφηµερίες,
ένα σχόλιο δεν είχατε; Για τα απογευµατινά χειρουργεία τίποτα;
Το µόνο που σας νοιάζει είναι οι τρανς και πώς θα πείσετε να πά-
ρετε καµµιά ψήφο από ανθρώπους που ενοχλούνται από αυτά; 

Είναι εντυπωσιακή η ιεράρχηση του κόµµατος του Κυριάκου
Βελόπουλου. Δεν τον ενδιέφερε καµµία ζωή κανενός συµπολίτη
του! Μόνο πώς θα κάνετε υπεράσπιση του Προέδρου Τραµπ. Λοι-
πόν ακούστε, ο Πρόεδρος Τραµπ δεν χρειάζεται τη δική σας υπε-
ράσπιση ούτε τη δική µου. Κέρδισε τις εκλογές, θα κυβερνήσει
τέσσερα χρόνια. Δεν χρειάζεται εµάς. Εµείς τα δικά µας πρέπει
να τα λύσουµε. 

Πιστέψτε µε όµως, όσο κι αν προσωπικά δεν υποτιµώ τη συζή-
τηση για το τι είναι woke και τι δεν είναι, καθόλου δεν το υποτιµώ,
µε συγχωρείτε αλλά το να µην έχετε να πείτε µία κουβέντα για
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το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και όλα όσα σοβαρά συζητάµε εδώ
για τη σύµβαση και τη δωρεά του Ιδρύµατος «Αλέξανδρος Ωνά-
σης», εµένα µε ξεπερνάει και σας χαρακτηρίζει ως κόµµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Λοιπόν επί των δευ-
τερολογιών πρώτα, για να βάλω µετά τους Κοινοβουλευτικούς
Εκπροσώπους σε σειρά. Επί των δευτερολογιών δεν έχουµε κά-
ποιον, εκτός από τον κ. Πουλά και τον κ. Παπαδόπουλο.

Κύριε Παπαδόπουλε, έχετε τον λόγο από τη θέση σας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Μόνο αυτό θέλω να πω, πριν

λίγο µου ήρθε η είδηση από το Νοσοκοµείο Αγρινίου ότι και οι
τρεις παθολόγοι επέταξαν, έγιναν πουλάκια από το σύστηµα. Ό,τι
και να λέµε, συγχαρητήρια, κύριε Υπουργέ, συγχαρητήρια!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε, κύριε
Παπαδόπουλε. 

Επί των δευτερολογιών, κύριε Πουλά, έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, επειδή αναφερθήκατε πολλές φορές στο

όνοµά µου σήµερα και είχα την τιµητική µου, θέλω να σας πω δύο
πράγµατα.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Όχι
µε κακό τρόπο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Ναι, κι εγώ καλοπροαίρετα πάντοτε
µιλάω. Γιατί το κοινό καλό είναι η υγεία των πολιτών και µε αυτό
δούλεψα όλα αυτά τα χρόνια και µε αυτόν τον σκοπό είµαι κι εδώ
για να εξυπηρετήσω τους Έλληνες πολίτες. 

Όσον αφορά τα απογευµατινά χειρουργεία είναι ένα θέµα το
οποίο έχει πολύ ψωµί. Και τι λέω: Εµείς λέµε ότι θεσπίσαµε τον
νόµο για την ολοήµερη λειτουργία των απογευµατινών των νο-
σοκοµείων και µέσα σε αυτό θα έµπαιναν και τα απογευµατινά
ιατρεία. Και θεωρούσαµε ότι εκεί, εάν ήταν στελεχωµένα τα νο-
σοκοµεία, θα µπορούσαν µε αυτόν τον τρόπο να λειτουργούν
ολοήµερα τα νοσοκοµεία. Δυστυχώς όµως αυτό δεν γίνεται επί
της πράξης. 

Δηλαδή όταν εγώ ξέρω, για παράδειγµα, ότι στο Νοσοκοµείο
του Άργους έχουν δηλώσει µόνο τρία άτοµα από το νοσηλευτικό
προσωπικό να κάνουν απογευµατινά χειρουργεία, γιατί δεν δη-
λώνουν περισσότερα άτοµα; Δεν σας γεννάται η απορία; Γιατί η
ώρα που αµείβονται αυτοί οι άνθρωποι, πόσα είναι, ξέρετε; 12
ευρώ την ώρα. Με αυτό το ποσόν µπορεί να καθίσει τώρα ένας
εργαζόµενος που δουλεύει από το πρωί, τελειώνει το µεσηµέρι
στις 14.30’ και στις 15.00’ η ώρα, να δουλέψει και το απόγευµα
άλλες τρεις ώρες για να πάρει τι, 35 ευρώ; Είναι για µένα ένα
θέµα για το οποίο και δεν µπορεί να σταθεί η ολοήµερη λειτουρ-
γία των νοσοκοµείων. 

Και πέρα από αυτό, θέλω να σας πω και ένα άλλο θέµα που
είναι για µένα πολύ σηµαντικό και είναι συγκεκριµένα πράγµατα.
Δηλαδή λέµε ότι έχουµε εβδοµήντα, ογδόντα, ενενήντα χιλιάδες
χειρουργεία που περιµένουν. Πολλά από αυτά αφορούν συγκε-
κριµένες παθήσεις. Μία από αυτές τις παθήσεις είναι οι ορθοπε-
δικές. Για παράδειγµα, στον ιδιωτικό τοµέα, αυτή τη στιγµή,
γίνονται επεµβάσεις µε διαφορετικό τρόπο από ό,τι γίνεται στα
νοσοκοµεία µας τα κρατικά. Εκεί έξω δουλεύει περισσότερο η
ροµποτική. Η αποκατάσταση αυτών των ανθρώπων είναι πολύ
συντοµότερη από αυτούς που χειρουργούνται στα νοσοκοµεία. 

Και λέω εγώ τώρα, όταν κάνετε την επιλογή τότε των τριάντα
επτά χιλιάδων χειρουργείων, ποιοι από αυτούς θα πάνε στον ιδιω-
τικό τοµέα και µε τι κριτήρια θα πάνε για να κάνουν τις συγκεκρι-
µένες επεµβάσεις; Γιατί κάποιοι θα κάνουν το χειρουργείο στο
κρατικό νοσοκοµείο και θα έχουν µια αποκατάσταση έξι µηνών,
ενώ κάποιοι άλλοι που θα πάρουν το voucher να πάνε στον ιδιω-
τικό τοµέα θα έχουν µια αποκατάσταση µέσα σε έναν µήνα. Αυτό
δεν είναι ανισότητα; Αυτό δεν είναι πρόβληµα; 

Και να πάµε και σε ένα άλλο θέµα που είπατε. Είπατε ότι θα
πάρουµε πεντακόσιους τραυµατιοφορείς, και όντως χρειάζονται,
γιατί στα νοσοκοµεία, ειδικά στις εφηµερίες, ψάχνεις να βρεις
φορείο και τραυµατιοφορέα µε το µατογυάλι. Και σας λέω ναι,
να τους πάρουµε, αλλά πώς θα τους πάρουµε; Πεντακόσιους
µέσω της ΔΥΠΑ.

Θυµόσαστε επί ΣΥΡΙΖΑ τι είχαν ξανακάνει; Είχαν κάνει τον ίδιο
διαγωνισµό, είχαν πάρει τότε τρεις χιλιάδες, τέσσερις χιλιάδες
εργαζόµενους µέσω ΔΥΠΑ, οι οποίοι ακόµα είναι στα νοσοκοµεία

και τι έχουν αυτοί οι άνθρωποι; Μισθολογική διαφορά από τους
υπόλοιπους 200-300 ευρώ. Είναι άνθρωποι οι οποίοι δουλεύουν
αυτή τη στιγµή µε επτά κατοστάρικα και κάποιοι άλλοι συνάδελ-
φοί τους που κάνουν την ίδια δουλειά παίρνουν εννιά και δέκα
κατοστάρικα. Αυτό δεν είναι µια µεγάλη αδικία; 

Τι πάτε να ξανακάνετε, το ίδιο; Γιατί είναι πιο εύκολο; Ή θα ξα-
νακάνουµε πάλι µια καινούργια γενιά συµβασιούχων και θα λέµε
κάθε φορά «Παρατείνετε τις συµβάσεις, παρατείνετε τις συµβά-
σεις»; Όχι, να πάµε σε ορθολογικές λογικές διαχείρισης. Αυτή
είναι για µένα η σωστή λύση. Να προκηρύξουµε πεντακόσιες θέ-
σεις τραυµατιοφορέων.

Εντάξει, θα µου πεις ότι ο προϋπολογισµός δεν κάνει, δεν
ράνει. Εκεί είναι η ουσία της πολιτικής, ότι αυτή τη στιγµή η υγεία,
η παιδεία, σε αυτά τα κοινωνικά αγαθά θα πρέπει να δώσουµε
µεγαλύτερη σηµασία και να αυξήσουµε τη χρηµατοδότηση. Το
πού θα βρούµε τα λεφτά εκεί είναι η δικιά σας η µαγκιά, για να
το πω λαϊκά. Εσείς θα πρέπει να ψάξετε. Γιατί εγώ δεν έχω τα
στοιχεία για να σου πω πού και πώς και τι θα εξοικονοµήσω. Και
είµαι ξεκάθαρος σε αυτά τα πράγµατα. 

Λοιπόν, τώρα όσον αφορά το «Ωνάσειο», σίγουρα είναι κάτι το
οποίο θα κοσµεί. Εµένα αυτό που µε ενδιαφέρει είναι να µην πλη-
ρώνει ο κοσµάκης επιπλέον χρήµατα. Εκείνο το πρόβληµά µου.
Γιατί η βελτίωση της θέσης συνεπάγεται 2,5, 3,5, 5, και αν βά-
λουµε και την αµοιβή του γιατρού καταλαβαίνετε ότι είναι ποσά
τα οποία είναι τα δυσθεώρητα. Και ένας άνθρωπος που έχει πρό-
βληµα υγείας πρέπει να το λύσει, είτε είναι φτωχός είτε είναι
πλούσιος.

Άκουσα τον κ. Θεµιστοκλέους και είπε ένα πράγµα, ότι θα επι-
ληφθεί του θέµατος του Μεταµοσχευτικού Κέντρου του «Ευαγ-
γελισµού». Για µένα έχει ουσία. Πιστεύω ότι το Μεταµοσχευτικό
Κέντρο του «Ευαγγελισµού» θα πρέπει να λειτουργήσει. Άκουσα
αυτό που είπε, ότι δεν υπάρχει στον οργανισµό τρίτη κλινική.
Θεωρώ όµως ότι αυτό πρέπει να γίνει άµεσα. Υπάρχουν άνθρω-
ποι οι οποίοι είναι σε λίστα αναµονής, είναι νεφροπαθείς και θα
πρέπει να συνεχίσει η λειτουργία του να υπάρχει.

Τελειώνοντας, θέλω να πω ότι δεν είµαστε ιδεοληπτικοί σε
αυτά που σας λέµε. Το σύστηµα εγώ προσωπικά το έχω δουλέψει
από µέσα, το έχω ζήσει και έχω ζήσει κάθε λεπτό, και την ένταση
αλλά και την αγωνία και τον πόνο των συνανθρώπων µας. Γι’ αυτό
σας κάνουµε αντιπολίτευση πάντοτε στη σωστή βάση. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-

λαγής) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε. 
Ως προς τον συντονισµό της διαδικασίας για το υπόλοιπο,

αυτή τη στιγµή έχω αίτηµα για να µιλήσουν από πέντε Κοινοβου-
λευτικούς Εκπροσώπους. Με την ανάποδη σειρά της κοινοβου-
λευτικής τους δύναµης, είστε πρώτος, κύριε Καζαµία, στη συνέ-
χεια η κ. Πέρκα, ο κ. Χρηστίδης, ο κ. Γιαννούλης και ο κ. Πλεύρης.
Εάν θέλετε κάτι άλλο, το βλέπουµε. Και από τη Νίκη στη συνέ-
χεια, ο κ. Κόντης… 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Η κ. Πέρκα προηγείται, κύριε Πρό-
εδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρία Πέρκα, είστε
έτοιµη; 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε µετά την κ. Πέρκα
δεν το πάµε µε τη σειρά;

ΘΕΟΠΙΣΤΗ (ΠΕΤΗ) ΠΕΡΚΑ: Δεν ζήτησα προτεραιότητα. Πάει
ανάποδα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κοιτάξτε, είθισται να
καταλήγει και να µιλά ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της κυ-
βερνητικής παράταξης. Σε κάθε περίπτωση, νοµίζω το σωστό
είναι να ξεκινήσουµε από τη µικρότερη κοινοβουλευτική δύναµη.
Η κ. Πέρκα, εν πάση περιπτώσει, έχει τον λόγο αυτή τη στιγµή. 

Παρακαλώ, κυρία Πέρκα. 
ΘΕΟΠΙΣΤΗ (ΠΕΤΗ) ΠΕΡΚΑ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Εγώ πριν από όλα, θέλω να µιλήσω λίγο για όλο αυτό που

ακούσαµε πριν από λίγο…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρία Πέρκα, χίλια

συγγνώµη, επειδή οι µαθητές είναι εδώ ώρα και επειδή η οµιλία
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σας θα είναι για δώδεκα λεπτά, σας µηδενίζω τον χρόνο, να ανα-
κοινώσω το σχολείο. Ζητώ συγγνώµη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος» και ενηµερώθηκαν για την ιστο-
ρία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της
Βουλής, πενήντα µία µαθήτριες και µαθητές και τρεις συνοδοί
εκπαιδευτικοί από το 5ο Γυµνάσιο Καβάλας.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρία Πέρκα, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΠΙΣΤΗ (ΠΕΤΗ) ΠΕΡΚΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ξεκινώντας θέλω να βάλουµε µερικά πράγµατα στη θέση τους,

µε βάση αυτή την κουβέντα που έγινε προηγουµένως µε αφορµή
την ακροδεξιά ρητορική, κυρίως, για την woke κουλτούρα. Στην
πραγµατικότητα πρόκειται για την κουλτούρα εγρήγορσης –αυτή
είναι η ελληνική µετάφραση- και τη σκοταδιστική σκοπιµότητα
της αντί-woke µυθολογίας της Ακροδεξιάς. 

Ο όρος woke, λοιπόν, για να µαθαίνουµε, έχει τις ρίζες του στη
µαύρη διανόηση και αρχικά σήµαινε την αυτοσυνείδηση, την
ευαισθησία και την επίγνωση απέναντι σε κοινωνικές και φυλετι-
κές διακρίσεις. Ως όρος µε αρνητικές συνεκδοχές χρησιµοποι-
ήθηκε από ορισµένους ρεπουµπλικάνους και στόχευε στα
ζητήµατα κοινωνικής δικαιοσύνης που βασίζονταν στην ταυτό-
τητα. 

Ουσιαστικά χρησιµοποιείται ως ένας όρος - οµπρέλα, για να
συσκοτιστούν λογοθετικά ρατσιστικές, σεξιστικές και υπερσυντη-
ρητικές παρεµβάσεις στην εκπαίδευση. Σαν να µας λένε λίγο
πολύ -και µιλάω για την ακροδεξιά, γιατί δεν µπορούµε πια να τα
ακούµε αυτά- ότι δεν κινδυνεύει η ανθρωπότητα από τους δισε-
κατοµµυριούχους που εκµεταλλεύονται τους πόρους, από τους
προνοµιούχους που καταστρέφουν το περιβάλλον, από τους πο-
λέµους, από τη βιοµηχανία των όπλων, από την ενδοοικογενειακή
έµφυλη βία µέσα σε κλειστές πόρτες, από την αποσάθρωση των
θεσµών και της δικαιοσύνης, αλλά η ανθρωπότητα κινδυνεύει
από άτοµα που ζητούν να περπατούν ελεύθερα στον δρόµο µε
ασφάλεια, άσχετα µε το ντύσιµο τους και τη συµπεριφορά τους,
που ζητούν να µπορούν να ζήσουν ελεύθερα τη ζωή τους. Από
αυτούς λένε ότι κινδυνεύει η ανθρωπότητα, από οικογένειες που
εκφεύγουν της πατριαρχίας ή από ανθρώπους που δεν έχουν ως
ευαγγέλιο την ασύδοτη οικονοµική ανάπτυξη και την κερδοφορία
των λίγων. Αυτό µας λένε. Όλα τα άλλα τα ξεχνάµε. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ)

Ουσιαστικά τι µας κάνει αυτή η αντί-woke φιλολογία; Να µι-
σούµε, βολικά πράγµατα για την εξουσία και να καταπίνουµε την
πορεία προς το σκοτάδι. Δεν είναι, όµως, πρώτη φορά που γίνε-
ται αυτό στην ιστορία. Το έχουµε ξαναζήσει σε πολλές περιόδους
και µε πάρα πολλούς και διαφορετικούς πρωταγωνιστές, κατα-
σκευασµένους εχθρούς της κοινωνίας. Εµείς, λοιπόν, επιµένουµε
στη συµπερίληψη, στην αλληλοκατανόηση για ένα καλύτερο µέλ-
λον. 

Και µια παρατήρηση, γιατί αναφέρθηκε και το θέµα της ταυτό-
τητας φύλου και τα λοιπά και ο κ. Σταµάτης πολύ σωστά είπε ότι
δεν το επιβάλλει κανείς. Να µην ξεχνάµε, να θυµηθούµε, τον εξω-
γήινο στον Υµηττό που θα επηρέαζε τα παιδιά να αλλάξουν φύλο.

Προχωράω, όµως. Κύριε Υπουργέ, έχουµε συνηθίσει τα νοµο-
σχέδια της Κυβέρνησής σας -καµµιά φορά είµαστε και ιδιαίτερα
επιφυλακτικοί, ίσως και εν αδίκω. Το κράτος, λοιπόν, παντού είτε
αποσύρεται είτε εκχωρεί δηµόσια περιουσία και αρµοδιότητες
στον ιδιωτικό τοµέα, όχι γενικώς και αορίστως, αλλά σε αυτό το
κοµµάτι που συνοµιλεί η Κυβέρνηση µαζί του που είναι φιλικά
προσκείµενο. Και δεν µας κάνει εντύπωση που τώρα εδώ γίνεται
η λειτουργία του «Ωνασείου» ως ιδιωτική κλινική, την ίδια στιγµή
που το ΕΣΥ καταρρέει.

Εδώ να θυµηθούµε ότι κατά παράβαση του Συντάγµατος, ιδιω-
τικοποιήσατε την τριτοβάθµια εκπαίδευση. Όµως, για να γίνει
όλος αυτός ο σχεδιασµός, πρέπει να συνυπάρχει και µια άλλη
συνθήκη, η οποία είναι να υποχωρεί το κράτος δικαίου. Και θα
µείνω λίγο σε αυτό πιο πολύ. Θα αναφερθώ και στο έγκληµα των

Τεµπών και στο ναυάγιο της Πύλου και στο σκάνδαλο των υπο-
κλοπών, όπου βλέπουµε τα ίδια από απόπειρα συγκάλυψης,
επεµβάσεις στις ανεξάρτητες αρχές, ολιγωρίες, µη κλήση µαρ-
τύρων κ.λπ.. 

Πάµε τώρα στα Τέµπη, γιατί έχουµε και καινούργια. Το έγκλη-
µα των Τεµπών το διαδέχτηκε ένα δεύτερο έγκληµα που ήταν η
συγκάλυψη. Μετά την αποκάλυψη ότι ο ΟΣΕ απέστειλε στις ανα-
κριτικές αρχές µισό βιντεοληπτικό υλικό, από το οποίο απουσίαζε
εκείνο των καµερών της εµπορικής αµαξοστοιχίας, καταθέσαµε
και εµείς σήµερα πρόταση για σύγκληση της Επιτροπής Παρα-
γωγής και Εµπορίου, ώστε να έρθει ο ΟΣΕ να µας εξηγήσει τι
ακριβώς συµβαίνει. Έχουµε ξανακάνει αντίστοιχες προτάσεις,
φυσικά δεν έγινε ποτέ αυτή η σύγκληση. 

Εδώ τώρα τι έχουµε στα Τέµπη, σε αυτό το τραγικό έγκληµα;
Πρώτον, εκχωµατώθηκε η περιοχή, προτού ληφθούν καλά καλά
δείγµατα DNA από όλα τα θύµατα. Μετά είχαµε εσπευσµένα τη
δήλωση ότι πρόκειται περί ανθρώπινου λάθους, µετά είχαµε τις
αποκαλύψεις για τη µονταζιέρα στα ηχητικά των συνοµιλιών -να
τα βάλουµε στη σειρά- µετά είχαµε τους ειδικούς εµπειρογνώµο-
νες των οικογενειών που εντόπισαν ίχνη εκρηκτικών χηµικών ου-
σιών και µετά την εξεταστική παρωδία -που την έζησα πολύ
δραµατικά, είναι αλήθεια- που στήθηκε από την κυβερνητική πλει-
οψηφία που δεν τηρήθηκαν κρίσιµοι µάρτυρες να έρθουν να κα-
ταθέσουν και τώρα έρχεται -τελευταίες αποκαλύψεις- εξαφα-
νισµένο κρίσιµο υλικό. Επιβεβαιώνετε δηλαδή για ακόµη µια
φορά ότι αντί να πέσει άπλετο φως -για το οποίο είχε δεσµευτεί
ο κ. Μητσοτάκης- έχει πέσει βαθύ σκοτάδι.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ – Προοδευτική Συµ-
µαχία)

Όταν οι συνάδελφοι µιλάνε µπροστά µου, κάπως ενοχλούµαι,
κύριε Κόκκαλη. 

Αναµένουµε βέβαια από τη δικαιοσύνη να πράξει τα δέοντα και
να διερευνήσει πλήρως αυτό το αυτοτελές έγκληµα της συγκά-
λυψης. Ήδη έχει ασκηθεί δίωξη από την εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου και ελπίζουµε ότι η δικαιοσύνη θα σταθεί στο ύψος της.
Όπως είπα, ως Νέα Αριστερά, έχουµε καταθέσει το σχετικό αί-
τηµα για να συζητηθεί. 

Υποκλοπές. Στην περίπτωση των υποκλοπών, η εισαγγελική
αρχή δεν δίστασε να αποφανθεί ότι δεν υπήρξε καµµία απολύτως
εµπλοκή οποιασδήποτε κρατικής υπηρεσίας, συµπεριλαµβανο-
µένης και της ΕΥΠ ή οποιουδήποτε κυβερνητικού αξιωµατούχου
µε το «Spyware Predator». Οι κοινοί στόχοι ήταν σύµπτωση, όπως
µας είπε η δικαιοσύνη και πως οι δύο µέθοδοι παρακολούθησης
δεν έχουν καµµία σχέση µεταξύ τους. 

Τα αιτήµατα δε για κοινοβουλευτική έρευνα, σχετικά µε το
σκάνδαλο, µπλοκαρίστηκαν από το κυβερνών κόµµα. Όσοι εµπ-
λέκονταν είναι αθώοι. Και ποιοι διώκονται; Οι δηµοσιογράφοι που
έφεραν στο φως πάρα πολλά στοιχεία, διώκονται για συκοφα-
ντική δυσφήµιση. 

Και έχουµε κι εκεί εξελίξεις. Καµία αναφορά στην έρευνα της
δικαιοσύνης για τις εταιρείες «KESTREL» και «RAFNAR» του επι-
χειρηµατία κ. Κοµνόπουλου, για τις οποίες υπήρχαν ατράνταχτες
αποδείξεις ότι είχαν σχέση µε την «INTELEXA» που διαχειριζόταν
το λογισµικό «Predator». Σε αυτή την περίπτωση άλλη µια αστοχία
της δικαιοσύνης στη διερεύνηση του σκανδάλου, είναι γιατί δεν
κλήθηκε και εδώ ένας κρίσιµος µάρτυρας ο κ. Κοσµίδης που είναι
ο άνθρωπος που φέρεται ότι πλήρωνε την πλατφόρµα για την
αποστολή των µολυσµένων SMS µε στόχους παρακολούθησης
τον κ. Αντώνη Σαµαρά, Νίκο Ανδρουλάκη κ.λπ.. 

Πάµε στην Πύλο. Το ναυάγιο της Πύλου είναι ένα από τα πλέον
πολύνεκρα ναυάγια στην ιστορία. Ακόµη και σήµερα αγνοούνται
εκατοντάδες. Υπολογίζονται οι νεκροί από τετρακόσιοι έως εξα-
κόσιοι. Τα δε στοιχεία που έφερε στη δηµοσιότητα έρευνα του
BBC, αµφισβήτησαν την εκδοχή του Λιµενικού Σώµατος που υπο-
στήριξε ότι δεν χρειάστηκε επιχείρηση διάσωσης. Επιζώντας του
ναυαγίου κατέθεσε ότι το σκάφος του λιµενικού επιχείρησε να
ρυµουλκήσει το αλιευτικό και λίγα λεπτά αργότερα πήρε επικίν-
δυνη κλίση και ανατράπηκε. Τη θέση αυτή διατύπωσε και ο απε-
σταλµένος του ΟΗΕ για τους πρόσφυγες στη Μεσόγειο, κ.
Βίνσεντ Κότσετελ. 

Κι εµείς τι ζητάµε; Να έρθει ο συνήγορος του πολίτη που εκ-
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πονεί το σχετικό πόρισµα στην ελληνική Βουλή και να µας ενη-
µερώσει. 

Την ίδια στιγµή βλέπω την Κυβέρνηση να προσπαθεί να απαλ-
λάξει από τα καθήκοντα του Συνηγόρου του Πολίτη τον κ. Ποτ-
τάκη, για τον οποίο, βεβαίως, έχει λήξει η θητεία του, αλλά η
«πρεµούρα» έπιασε τώρα τελευταία. Εµείς είµαστε σίγουροι ότι
συνδέεται µε την υπόθεση της Πύλου. Θα πάω και στα στοιχεία
του ΟΟΣΑ. 

Μετά από όλα αυτά, όπως καταλαβαίνετε, δεν είναι καθόλου
περίεργο το γεγονός ότι επτά στους δέκα Έλληνες δεν εµπι-
στεύονται την Κυβέρνηση και είναι η έκτη χειρότερη επίδοση ανά-
µεσα σε τριάντα επτά χώρες. Στην Ελλάδα κυριαρχεί η
καχυποψία γενικότερα απέναντι στους δηµόσιους θεσµούς, οι
οποίοι θεωρούνται σε µεγάλο βαθµό διεφθαρµένοι. Οι µόνοι που
πιστεύουν ότι το κράτος τους είναι ακόµα πιο βρώµικο είναι οι
Μεξικανοί, οι Τούρκοι, οι Κολοµβιανοί και οι Ούγγροι. Συγχαρη-
τήρια, συνάδελφοι. 

Κατά τα άλλα, η Ελλάδα είναι ουραγός στους δείκτες ευηµε-
ρίας του ΟΟΣΑ µε κύρια χαρακτηριστικά τους χαµηλούς µισθούς
και τις εισοδηµατικές ανισότητες. Βεβαίως, πώς να µην αυξηθούν
οι ανισότητες, όταν όλες οι πολιτικές της Κυβέρνησης έχουν
στόχο τη µείωση της δύναµης των εργαζοµένων και την αύξηση
του µεριδίου που πηγαίνει στις επιχειρήσεις; Μείωση των εργα-
σιακών δικαιωµάτων, απορρύθµιση της αγοράς εργασίας, αδια-
φορία για τους εργαζόµενους κ.λπ.. Η Ελλάδα, λοιπόν, κατα-
τάσσεται στις τελευταίες θέσεις σε µισθολογικά ζητήµατα µε τον
τρίτο χαµηλότερο µισθό ανάµεσα σε τριάντα πέντε χώρες του
ΟΟΣΑ ξεπερνώντας µόνο το Μεξικό και την Κολοµβία.

Εκτός από τους χαµηλούς µισθούς, οι πραγµατικοί µισθοί δη-
λαδή, σε σχέση και µε την αγοραστική δύναµη των µισθών, έχουν
µειωθεί σηµαντικά τα τελευταία χρόνια, λέει ο ΟΟΣΑ, λόγω του
αυξανόµενου πληθωρισµού. Όλα αυτά εν µέσω µιας εκπληκτικής
ακρίβειας, την οποία δεν έχει καµµία διάθεση η Κυβέρνηση να
περιορίσει -τα καρτέλ, δηλαδή, και την αισχροκέρδεια- είτε στο
σουπερµάρκετ, είτε στις τράπεζες, είτε στις παραγωγούς ενέρ-
γειας. Θα µείνω λίγο στο ενεργειακό κόστος.

Για τρίτη φορά µέσα σε λίγους µήνες η Κυβέρνηση παρακο-
λουθεί αµέτοχη τα εκατοµµύρια ευρώ να προστίθενται στα υπερ-
κέρδη των ηλεκτροπαραγωγών από συµβατικές µονάδες. Παρά
τις διαβεβαιώσεις της τις τελευταίες ώρες για το αντίθετο, οι πο-
λίτες, που εδώ και χρόνια πλέον σηκώνουν ένα δυσβάστακτο
βάρος στον λογαριασµό ρεύµατος, γνωρίζουν πολύ καλά ποιος
θα πληρώσει για άλλη µία φορά. 

Οι ακραίες τιµές που βλέπουµε να προσφέρονται στην αγορά
κατά τις ώρες που βγαίνουν εκτός τα φωτοβολταϊκά και οι ανε-
µογεννήτριες, οδηγούν σε αυξηµένες τιµές χονδρικής και στη συ-
νέχεια, µεταφέρονται στους λογαριασµούς. Η µέγιστη τιµή είναι
422,50 ευρώ για παραγωγή από συµβατικές µονάδες, δηλαδή λι-
γνίτη και φυσικό αέριο στις 15 Οκτωβρίου, όταν το κόστος δεν
ξεπερνά σε καµµία περίπτωση τα 130 ευρώ ανά µεγαβατώρα, µε
στοιχεία, βέβαια, της Ρυθµιστικής Αρχής Αποβλήτων Ενέργειας
και Υδάτων. Η κερδοσκοπία συνεχίζεται. Φτάνουµε στα 651 ευρώ
ανά µεγαβατώρα στις 14 Νοεµβρίου, 579 ευρώ στις 13 Νοεµ-
βρίου και νοµίζω ότι σήµερα ξεπέρασαν τα 750 ευρώ. Αυτό το
παρακολουθεί η Κυβέρνηση και σαν να µη συµβαίνει τίποτα, λέει:
«Έρχοµαι και θα τα φορολογήσω και θα σας επιδοτήσω». Λέει,
θα επιδοτήσω την αισχροκέρδεια -γιατί σε συνθήκες ελεύθερης
αγοράς είναι γνωστό ότι όταν ο άλλος ξέρει ότι ο καταναλωτής
θα επιδοτηθεί, δεν έχει λόγο να κατεβάσει τις τιµές-, αλλά δεν
παρεµβαίνει πουθενά. Να πω µόνο ότι όταν φορολόγησε το προ-
ηγούµενο διάστηµα µε 10 ευρώ τη µεγαβατώρα, αυτό όλο µατο-
κυλίστηκε στους καταναλωτές. 

Κύριε Υπουργέ, επειδή -και σωστά- λέτε για επενδύσεις κ.λπ.,
εγώ θα πω το εξής. Έχετε µετρήσει το µπαράζ των λουκέτων στη
βιοµηχανία, λόγω ενεργειακού κόστους; Το τελευταίο διάστηµα
αυτό έχει ξεπεράσει τα όρια. Η ΔΕΗ, όµως, λειτουργώντας ως
ιδιωτική εταιρεία, µε απίστευτη κερδοφορία -φέτος τα καθαρά
κέρδη από το 2023 ήταν 500 εκατοµµύρια ευρώ-, ακολουθεί ακρι-
βώς αυτόν τον δρόµο. Και επειδή ακριβώς είναι leader στην
αγορά, την ακολουθούν και οι υπόλοιποι. 

Ως Νέα Αριστερά έχουµε αναδείξει, νοµίζω, πάρα πολύ τα φαι-

νόµενα αισχροκέρδειας από την πρώτη στιγµή. Συναντηθήκαµε
τον Ιούλιο µε την πρόεδρο της Επιτροπής Ανταγωνισµού και κα-
ταθέσαµε αίτηµα έκτακτης σύγκλησης της Επιτροπής Θεσµών
και Διαφάνειας, καλώντας τον πρόεδρο της ΡΑΑΕΥ για εξηγή-
σεις. Σε ερώτηση κοινοβουλευτικού ελέγχου που έχουµε κατα-
θέσει για το θέµα της ΡΑΑΕΥ, έχει απαντήσει ότι δεν έχει δεχθεί
σχετική κλήση για να έρθει.

Καλούµε, λοιπόν, από την ελληνική Βουλή να συγκαλέσει -
όπως έχουµε ζητήσει- άµεσα τη ρυθµιστική αρχή στη Βουλή,
γιατί και η Κυβέρνηση οφείλει απαντήσεις στους πολίτες, αλλά
και εµείς οφείλουµε να τις απαιτήσουµε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εµείς ευχαριστού-
µε.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας Σπαρτιάτες κ. Ιωάννης Κόντης.

Ορίστε, κύριε Κόντη, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσοι είµαστε

εδώ -εσείς πάντως, κύριε Υπουργέ, είστε σε όλη τη συνεδρίαση
και αυτό σας το αποδίδω πάντα-, συζητάµε µια σύµβαση η οποία,
όπως έχετε δει και µε τις προηγούµενες, δεν µας βρίσκει ποτέ
αντίθετους. Πιστεύουµε στην ιδιωτική συµµετοχή ή βοήθεια, στα
ευεργετήµατα αν θέλετε να το πω έτσι, στη δηµόσια ζωή µας. Η
Ελλάδα φτιάχτηκε έτσι από τον Ζάππα, από πολλούς ευεργέτες
και συνεχίζουµε µε σύγχρονους. 

Εγώ έχω την τιµή να είµαι φίλος µε κάποιους και να ξέρω πώς
σκέφτονται. Με τον Ανδρέα Δρακόπουλο του Ιδρύµατος «Νιάρ-
χου» ήµασταν παιδικοί φίλοι, ένας απλός άνθρωπος που σκέφτε-
ται για την Ελλάδα, όσο και εάν φαντάζει άσχηµο το Ίδρυµα
«Νιάρχος», µε τον Νίκο Πατέρα, που έκανε δωρεά στον «Ευαγ-
γελισµό» και διάφορους άλλους, οι οποίοι ξέρω πώς ορµώµενοι
ξεκινούν να κάνουν µία δωρεά. Δεν ξεκινούν να την κάνουν για
να αποφύγουν φόρους ή για να δείξουν ότι κάνουν µία δωρεά.
Έτσι, εµείς πάντα τις καλωσορίζουµε.

Όµως, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει κάποτε το κράτος να αναλά-
βει περισσότερο τις ευθύνες του -και πιστεύω ότι εσείς το ξέρετε
περισσότερο από εµένα- και να βοηθάει µε τον τρόπο που µπορεί
περισσότερο τους φτωχούς Έλληνες σε πολλά. Δεν είναι µόνο
τα σηµαντικά νοσοκοµεία -µας αναφέρθηκε σήµερα το
«Ιπποκράτειο» στη Θεσσαλονίκη, το «Ευαγγελισµός»-, υπάρχουν
και µικρά νοσοκοµεία, τα οποία δυστυχώς στην επαρχία δεν µπο-
ρούν να εξυπηρετήσουν πλέον τον κόσµο, τον Έλληνα πολίτη, µε
τον τρόπο που εξυπηρετούν δύο, τρία νοσοκοµεία αναφοράς. Θα
πρέπει να φτάσουµε στο επίπεδο και στα περιφερειακά µας νο-
σοκοµεία να µην απαιτείται ο πολίτης που πηγαίνει εκεί να δια-
κοµισθεί στο κέντρο, γιατί έτσι έχουν χαθεί πολλές ζωές. 

Επίσης, θέλω να σταθώ και αυτός είναι ο λόγος που ζήτησα να
µιλήσω τώρα, -γιατί τετριµµένα είναι αυτά που είπα-, στο ότι κά-
ποτε πρέπει να δούµε και µε άλλο µάτι τους Έλληνες ναυτικούς.
Ως πρώην ναυτικός -αλλά αισθάνοµαι πάντα ναυτικός- είχαµε το
πρόβληµα ότι ποτέ δεν υπήρχαν στα πλοία µας γιατροί. Τους για-
τρούς τους κάναµε εµείς, το ξέρετε.

Θα πρέπει κάποτε να βρεθεί ένας τρόπος, όπως στην Ευρώπη
και όπως πρώτοι εισήγαγαν οι Σοβιετικοί -µετά ακολούθησαν και
οι Σουηδοί, οι Δανοί, οι Εγγλέζοι-, να έχουµε παρουσία γιατρών
στα πλοία. Μιλάω για τα ποντοπόρα, δεν µιλάω για τα πλοία της
ακτοπλοΐας, που λίγο-πολύ έχουν τη δυνατότητα να προσεγγί-
σουν στεριά.

Δεν µπορεί, όµως, ένα πλοίο το οποίο κάνει ένα ταξίδι τριάντα
µέρες χωρίς να πιάσει στεριά, εάν εµφανιστεί ένα πρόβληµα, να
µην έχει έναν γιατρό επάνω, σε µια περιτονίτιδα ή σε µια έκτακτη
περίπτωση. Έχουν χαθεί πολλές ζωές. Θα πρέπει να φροντί-
σουµε, όπως κάνουν αυτές οι χώρες, να πηγαίνουν έστω για δύο,
τρεις µήνες και να αλλάζουν γιατροί, οι οποίοι µάλιστα να παίρ-
νουν και κάποια points εκεί -µάλιστα, είναι εθελοντική η προ-
σφορά τους- παραπάνω από αυτά που θα έπαιρναν σε ένα
αγροτικό ιατρείο ή αλλού. Υπάρχουν πολλοί οι οποίοι θα ήθελαν
να προσφέρουν έτσι και να έχουν και έναν καλύτερο µισθό. Αυτό
θα έδινε τη σιγουριά σε τριάντα άτοµα που ταξιδεύουν σε ένα
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πλοίο ότι εάν συνέβαινε κάτι, ένα ατύχηµα ή οτιδήποτε άλλο εν
πλω, δεν θα πέθαιναν, όπως έχουν πεθάνει πάρα πολλοί. Αν ξέ-
ρατε πόσοι ναυτικοί µας έχουν έρθει σε ψυγείο πλοίου πίσω στην
Ελλάδα, οι οποίοι πέθαναν εν πλω, θα λέγατε ότι δεν είναι τόσο
αστείο το θέµα που αναφέρω τώρα.

Επίσης, πρέπει να δούµε ένα άλλο θέµα, το οποίο έχει µεγάλη
συµµετοχή στο πρόβληµα της υγείας των πολιτών. Είναι η στο-
µατική υγιεινή και η συµµετοχή του κράτους όχι τόσο στην πρό-
ληψη αλλά στη θεραπεία σε σηµαντικές περιπτώσεις, δηλαδή
στα εµφυτεύµατα, σε εγχειρήσεις που γίνονται στη γνάθο. Εγώ
είχα την ευκαιρία, όταν ασχολούµουν στο ποδόσφαιρο µε την
οµάδα, να δω από γιατρούς που είχαµε ότι έδιναν πρώτη σηµα-
σία στη στοµατική υγιεινή των παικτών. Εκεί έµαθα ότι ένα σωρό
ασθένειες µπορεί να εµφανιστούν µέσα από την κακή στοµατική
υγιεινή. Εάν λείπει ένα δόντι σε έναν ποδοσφαιριστή, µπορεί να
αποκτήσει περικαρδίτιδα. Δηλαδή, όλοι οι προπονητές το πρώτο
που κοιτούσαν ήταν η στοµατική υγιεινή και εάν έχουν όλα τα δό-
ντια τους οι ποδοσφαιριστές. 

Αυτό είναι κάτι το οποίο στην Ελλάδα εµείς το έχουµε αφήσει
σε δεύτερη µοίρα, αλλά και πολλοί άνθρωποι οι οποίοι θέλουν να
κάνουν επανορθωτική θεραπεία στα δόντια τους δεν έχουν τη δυ-
νατότητα διότι, πλέον, για να κάνεις ένα εµφύτευµα χρειάζεσαι
1.000 ή 1.500 ευρώ το λιγότερο. Και υπάρχουν άνθρωποι οι
οποίοι παθαίνουν ασθένειες από αυτό -αρθριτικά, ρευµατισµούς-
και έτσι επιβαρύνεται το σύστηµα υγείας µας από κάτι το οποίο
θα µπορούσε να έχει προβλεφθεί, από µία απλή βοήθεια του κρά-
τους σε επανόρθωση ενός στοµατικού προβλήµατος, οδοντικού
προβλήµατος και τα λοιπά. 

Σήµερα, δυστυχώς, είµαστε στις τελευταίες θέσεις χωρών της
Ευρώπης που δίνουµε θεραπεία δηµόσια, αν αφαιρέσουµε αυτό
που γίνεται στα πανεπιστηµιακά νοσοκοµεία στου Γουδή ή κάπου
αλλού, που είναι η οδοντιατρική και πηγαίνουν κάποιοι να κάνουν
κάποια σφραγίσµατα. Δεν έχουµε τη δυνατότητα να παρέχουµε
βοήθεια σε µεγάλες περιπτώσεις που ταλανίζουν πολύ κόσµο,
πολλούς Έλληνες, ειδικά τα εµφυτεύµατα. Υπάρχουν Έλληνες
που δεν έχουν σχεδόν κανένα δόντι σήµερα, γιατί δεν έχουν χρή-
µατα. 

Θα πρέπει να προβλέψει το κράτος, κύριε Υπουργέ, να βρούµε
τρόπο, να υπάρχει ένα σοβαρό µέρος, ένα κέντρο υγείας σε κάθε
χώρο, να πηγαίνουν να τακτοποιούν τα δόντια τους. Ξαναλέω,
αργότερα όσο και να φαίνεται επιπόλαιο αυτό που λέω, επιβαρύ-
νεται το σύστηµα υγείας µας µε άλλες ασθένειες που επέρχονται
µέσα από κακή στοµατική υγιεινή. Και οι κυριότερες -οι πιο ση-
µαντικές- είναι αυτές που ανέφερα, όπως περικαρδίτιδες, είναι
άλλες παθήσεις, είναι αρθριτικά και είναι µέχρι και προβλήµατα
στην αναπνοή και στα πνευµόνια που µπορούν να συµβούν µέσα
από αυτή την κακή οδοντική κατάσταση των ανθρώπων, που είναι
σε πολύ µεγάλο βαθµό -ξαναλέω- προχωρηµένη στην Ελλάδα. 

Επίσης, θα ήθελα να αναφερθώ και στο θέµα µε τους ναυτι-
κούς που, δυστυχώς, τους εγκατέλειψε η πολιτεία όταν «διαλύ-
θηκε» το ΝΑΤ, το οποίο µπορεί να υπάρχει µεν, αλλά αφαιρέ-
θηκαν οι πόροι του. Είχαµε καλά νοσοκοµεία, θυµάµαι, στον Πει-
ραιά, προτιµούσαµε να πηγαίνουµε στα νοσοκοµεία που ήταν
κάτω από την αιγίδα του ΝΑΤ, παρά στα άλλα νοσοκοµεία. Δυ-
στυχώς, αυτή τη στιγµή το ΝΑΤ -και το ξέρετε καλύτερα γιατί
έχετε κάνει και Υπουργός Ναυτιλίας- δεν έχει τις δυνατότητες
που είχε κάποτε, του αφαίρεσαν τους «θησαυρούς» που είχε, τα
χρήµατα που είχε από τους Έλληνες ναυτικούς σε συνάλλαγµα
στο εξωτερικό, καταθέσεις, τα πάντα. Κάποτε τα πήρε η πολιτεία
και τα χρησιµοποίησε για λόγους διαφορετικούς από την απο-
στολή. 

Δεν θέλω να πω κάτι άλλο, λοιπόν, σχετικά µε το νοµοσχέδιο.
Όπως είπαµε, εµείς το στηρίζουµε, όπως θα στηρίζουµε κάθε νο-
µοσχέδιο, κάθε σύµβαση, η οποία θα είναι προσθετική στην προ-
σπάθεια του κράτους να επιφέρει αλλαγές ή καλυτερεύσεις στη
δηµόσια υγεία. Μακάρι να υπάρξουν και άλλοι ιδιώτες οι οποίοι
θα έρθουν να συνεισφέρουν όσο µπορούν -λίγο, περισσότερο ή
πολύ- αλλά το κράτος πρέπει να είναι πάντα πάνω από αυτό και
να προσπαθήσει να είναι αρωγός, µεγαλύτερος απ’ ότι είναι αυτή
τη στιγµή ή απ’ ότι ήταν τα τελευταία χρόνια λόγω των µνηµο-
νίων. Γιατί, ας µην ξεχνάµε ότι τη δηµόσια υγεία µας τη διέλυσαν

οι εντολοδόχοι των Βρυξελλών, οι οποίοι έφτασαν να κάνουν τις
δαπάνες που ήταν κάποτε, ας πούµε, δέκα στον αριθµό, να τις
κάνουν τρεις. Αυτό, δυστυχώς, διέλυσε τη δηµόσια υγεία, έδιωξε
τους γιατρούς µας έξω, έκανε τα νοσοκοµεία µας να εκπέσουν
από την ποιότητα που υπήρχε -σε κάποια νοσοκοµεία- και να µοι-
άζουν σήµερα, σε ορισµένα µέρη της χώρας, για εγκαταλελειµ-
µένα κτήρια. Επισκέπτοµαι νοσοκοµεία και στην επαρχία και έχω
δει, δυστυχώς, ότι δεν είναι όπως ήταν κάποτε, στην Κρήτη, στην
βόρεια Ελλάδα. 

Εύχοµαι, λοιπόν, να αλλάξει κάτι, γιατί θα είναι προς όφελος
των Ελλήνων πολιτών και µόνο.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Σπαρτιατών)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Κόντη και για την οικονοµία του χρόνου.

Τον λόγο τώρα έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής, ο κ. Παύλος Χρηστίδης. 

Ορίστε, κύριε Χρηστίδη, έχετε τον λόγο. 
ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα ήθελα να ξεκινήσω την τοποθέτησή µου σήµερα τονίζοντας

ότι η προσφορά του Ιδρύµατος «Ωνάσης» στην ελληνική κοινωνία
διαχρονικά είναι εξαιρετικά σηµαντική, τόσο µε την παροχή υπη-
ρεσιών υγείας µε το καρδιοχειρουργικό κέντρο και την ανάληψη
κόστους πολλών αναγκαίων παρεµβάσεων µέσω δωρεών στο δη-
µόσιο σύστηµα υγείας, όσο όµως και γενικότερα, πραγµατοποι-
ώντας µια σειρά από δράσεις οι οποίες είναι πάντοτε προς
όφελος του ελληνικού λαού όλα αυτά τα χρόνια. 

Θεωρούµε όλοι µας ότι και το νέο του εγχείρηµα, σε ό,τι
αφορά τις µεταµοσχεύσεις και ειδικά στην ανάπτυξη αυτού του
εξειδικευµένου κέντρου µεταµοσχεύσεων για παιδιά, θα δώσει
διέξοδο και κυρίως θα χαρίσει ζωή σε άτοµα που ως µόνη ευκαι-
ρία λήψης της κατάλληλης θεραπείας σήµερα έχουν την προ-
σφυγή σε εξειδικευµένα κέντρα του εξωτερικού, µε ό,τι αυτό
µπορεί να συνεπάγεται για τα ίδια, για τις οικογένειές τους, το
κόστος και σε µια σειρά δύσκολων προϋποθέσεων που πρέπει
πάντοτε να εξασφαλίζονται αλλά δεν είναι εύκολο αυτό να γίνει.

Είναι ελπίδα µας η τρίµηνη παράταση, που προβλέπεται στην
υπό συζήτηση τροποποίηση, να είναι η τελευταία και όσο το δυ-
νατόν το συντοµότερο να ξεκινήσουν και οι νέες πολύτιµες υπη-
ρεσίες που προβλέπεται να προσφέρει στην ελληνική κοινωνία
το «Ωνάσειο Νοσοκοµείο» πλέον. 

Οφείλω, όµως, να αξιοποιήσω τον χρόνο τον οποίο έχω για να
κάνω και µια σειρά από παρατηρήσεις σε σχέση µε τα όσα
έχουµε ακούσει διαρκώς τις τελευταίες ηµέρες, τις τελευταίες
εβδοµάδες θα έλεγα, στα όρια της πρόκλησης. Υποστήριξαν διά-
φορα κυβερνητικά στελέχη τις προηγούµενες ηµέρες σε σχέση
µε τη δηµόσια υγεία επί των ηµερών της Νέας Δηµοκρατίας και
σε σχέση µε τις θέσεις, τις προτάσεις και τη στάση του ΠΑΣΟΚ
στα ζητήµατα αυτά. 

Θα ξεκινήσω από τη διαρκώς επαναλαµβανόµενη άρνηση της
Κυβέρνησης να αποδεχθεί και να ικανοποιήσει ένα αίτηµα το
οποίο δεν προκύπτει από το ΠΑΣΟΚ αλλά προκύπτει από την κοι-
νωνία και έχει να κάνει, προφανώς, µε τις υπηρεσίες που προ-
σφέρουν γιατροί και νοσηλευτές στο ΕΣΥ: Την ένταξη των
γιατρών και των νοσηλευτών στα επαγγέλµατα που αναγνωρίζο-
νται ασφαλιστικά ως βαρέα και ανθυγιεινά. 

Και αναρωτιέµαι: Είναι αυτό ένα αίτηµα παράλογο; Διότι, σας
άκουσα, κύριε Υπουργέ, εσάς -και νοµίζω ότι σας άκουσε και ένα
πολύ µεγάλο κοµµάτι του πολιτικού συστήµατος και της ελληνι-
κής κοινωνίας, σίγουρα σας άκουσαν οι εκπρόσωποι των νοση-
λευτών- να λέτε εχθές ότι θεωρείτε δίκαιο το αίτηµα των νοση-
λευτών για την ένταξή τους στα βαρέα και ανθυγιεινά. 

Εάν, λοιπόν, έχετε αυτή την πολιτική ευθιξία και εντιµότητα,
θέλετε να δείξετε στους πολίτες ότι εκτός από παλαµάκια στους
νοσηλευτές και τους γιατρούς έχετε και ένα σχέδιο για να τους
δώσετε το κίνητρο να συνεχίσουν να δουλεύουν κάτω από τις
εξαιρετικά δύσκολες συνθήκες τις οποίες δουλεύουν αυτή τη στι-
γµή, φέρτε αυτή τη συγκεκριµένη ρύθµιση για να δούµε τι ακρι-
βώς θέλετε να κάνετε µε αυτούς. Εµείς το φέραµε είκοσι µία
φορές. Θα συνεχίσουµε να το φέρνουµε γιατί το πιστεύουµε και
γιατί θεωρούµε ότι αυτό το αίτηµα δεν είναι παράλογο. Η ανα-
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γνώριση των κινδύνων που αντιµετωπίζουν κατά την άσκηση των
καθηκόντων τους, που θεµελιώνεται, µάλιστα, επιστηµονικά και
από επιτροπή την οποία και εσείς δηµιουργήσατε, µπορεί και
πρέπει να αναγνωριστεί. Και άλλωστε, είναι κάτι το οποίο νοµίζω
ότι το νιώθει και το πιστεύει όλη η ελληνική κοινωνία και νοµίζω
ότι είναι το λιγότερο το οποίο µπορούµε να κάνουµε για να ανα-
γνωρίσουµε το έργο των σπουδαίων αυτών ανθρώπων, οι οποίοι,
ειδικά τα τελευταία χρόνια από την πανδηµία και µετά, επιτελούν
έναν ειδικό ρόλο. 

Αλήθεια, το ερώτηµα για το αν πρέπει ή όχι γιατροί και νοση-
λευτές να υπάγονται σε βαρέα και ανθυγιεινά, είναι θέµα κό-
στους, είναι θέµα στελέχωσης ή είναι θέµα ουσίας; Έχετε
αναρωτηθεί εάν η αποδοχή αυτής της πρότασης του ΠΑΣΟΚ
µπορεί να λειτουργήσει και ως ένα επιπλέον κίνητρο προσέλκυ-
σης νέων επιστηµόνων στο δηµόσιο σύστηµα υγείας ή όχι; Γιατί
η απάντηση, όποια και αν χρησιµοποιείτε -φληναφήµατα που
πολλές φορές ακούω και εσάς, κύριε Υπουργέ, να χρησιµοποι-
είτε- είναι µία και είναι πολύ απλή: Η πραγµατικότητα είναι ότι
αφήνετε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, κατ’ επιλογήν απανωτών
Υπουργών, να παρακµάσει και από αυτό ωφελείται ένα πολύ µε-
γάλο κοµµάτι των ιδιωτών στο κοµµάτι της υγείας.

Και αυτή η πολιτική σας δεν εξαντλείται στην απόρριψη της
τροπολογίας που καταθέσαµε για πολλοστή φορά. Είναι µια πο-
λιτική απόφαση, όπως πολιτική απόφαση είναι και αυτή η οποία
ανέφερα προηγουµένως για τα απογευµατινά χειρουργεία, για
την πρόβλεψη ώστε να καλυφθεί το ιδιωτικό κόστος κάποιων από
αυτά τα χειρουργεία από το Ταµείο Ανάκαµψης. 

Διότι, θα µπορούσατε να έχετε πάρει τον ιατρικό εξοπλισµό και
να µπορούµε να κάνουµε πολύ πιο αποδοτικά και πολύ πιο φθηνά
µια σειρά από χειρουργεία. Το κάνατε; Όχι. Έχετε εξασφαλίσει
αυτό το αναγκαίο προσωπικό για την παρακολούθηση των ασθε-
νών και µετά το χειρουργείο; Έχετε εξασφαλίσει τον επαρκή
αριθµό γιατρών που θα κάνουν τα χειρουργεία; Έχετε εξασφα-
λίσει τον επαρκή αριθµό νοσηλευτών που θα συνδράµουν σε
αυτά τα χειρουργεία ή των αναισθησιολόγων για τη νάρκωση των
ασθενών; Την ξέρετε την απάντηση. Η απάντηση είναι όχι. Τι
έχετε εξασφαλίσει; Να γίνουν πολλά από τα πρωινά χειρουργεία
το απόγευµα από ένα προσωπικό το οποίο δεν θέλει να µπει σε
αυτή τη διαδικασία ή δεν µπορεί να µπει σε αυτή τη διαδικασία.

Ισχυρίζεστε, και στο κοµµάτι του νοµοσχεδίου που συζητήσαµε
πριν από λίγες ηµέρες, ότι ένας γιατρός µόνο µε τη λήψη του
πτυχίου του, χωρίς καµµία περαιτέρω εκπαίδευση θα είναι σε
θέση να γίνεται προσωπικός γιατρός. Πού συµβαίνει αυτό αλλού
παγκοσµίως; Πουθενά. Εποµένως σε όλα αυτά τα ζητήµατα πρέ-
πει να δούµε τι ερωτήµατα προκύπτουν. Πρέπει να δούµε αν τα
ζητήµατα αυτά είναι ζητήµατα ανεπάρκειας ή είναι ζητήµατα ιδε-
οληψίας, που κάποιοι τα αξιοποιούν για να γεµίζουν τις τσέπες
τους στον ιδιωτικό τοµέα. 

Τι συµβαίνει σήµερα; Πιστεύετε ότι οι πολίτες εµπιστεύονται
περισσότερο ή λιγότερο τις δηµόσιες δοµές στο σύστηµα υγείας
του οποίου εσείς προΐσταστε; Πιστεύετε ότι καλύπτονται επαρ-
κώς οι ανάγκες υγείας του πληθυσµού; Διότι σύµφωνα µε τα τε-
λευταία στοιχεία της EUROSTAT, η Ελλάδα είναι δεύτερη σε
επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης και τρίτη συνολικά στην ευρωπαϊκή
ήπειρο, συνολικά σε ακάλυπτες ανάγκες υγείας, φτάνοντας το
13,1%, όταν ο ευρωπαϊκός µέσος όρος είναι 3,8%.

Και η ελληνική κοινωνία, όπως και η κοινή γνώµη σε όλο τον
πλανήτη, αναγνώρισαν την αναγκαιότητα ενίσχυσης των δηµο-
σίων συστηµάτων υγείας µετά την πανδηµία. Ανακατεύθυναν, και
ανακατευθύνουν ακόµα και σήµερα, τεράστιους πόρους για να
κάνουν τα εθνικά τους συστήµατα ακόµα πιο ισχυρά, ακόµα πιο
έτοιµα να ανταποκριθούν σε υγειονοµικές κρίσεις και ακόµα πιο
αποτελεσµατικά στην κάλυψη του συνόλου των αναγκών του
πληθυσµού σε µια χώρα. 

Μπορεί σήµερα η Νέα Δηµοκρατία να το ισχυριστεί αυτό; Μπο-
ρεί υπεύθυνα να βγει κάποιος και να πει ότι τα νοσοκοµεία σή-
µερα στην ελληνική επαρχία είναι σε θέση να ανταποκριθούν στο
σύνολο των αναγκών του πληθυσµού αναφοράς τους ή είναι
έστω σε θέση να παρέχουν περισσότερες και καλύτερες υπηρε-
σίες; Μπορεί υπεύθυνα να βγει κάποιος και να πει ότι τα νοσοκο-
µεία σήµερα στην ελληνική επαρχία ακολουθούν έστω µια πορεία

η οποία είναι καλύτερη από αυτή την οποία είχαµε τα προηγού-
µενα χρόνια; Ή µήπως είναι µια πορεία απαξίωσης και υποβάθ-
µισης µε τους πολίτες όλο και περισσότερο να ταξιδεύουν από
πόλη σε πόλη ή από νησί σε νησί για να λάβουν µια αναγκαία
φροντίδα;

Με τις ΜΕΘ τι ακριβώς γίνεται; Την περίοδο της πανδηµίας εί-
πατε πολλά. Υποτίθεται ότι δηµιουργήθηκαν µια σειρά από κλί-
νες. Είναι σήµερα στελεχωµένες ή, όπως ορθώς επανέλαβε ο
εισηγητής µας, ο Ανδρέας Πουλάς, και το είπε και ο Γιάννης ο
Τσίµαρης πριν από λίγες ηµέρες, έχουµε πάρα πολλές κλίνες οι
οποίες είναι κλειστές, περίπου το 40%; Μπορείτε να πείτε µε κα-
θαρό τρόπο στον ελληνικό λαό πόσοι είναι οι γιατροί που υπηρε-
τούν σήµερα στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας και πόσοι ήταν πέρυσι;
Πόσοι συνταξιοδοτήθηκαν χωρίς βαρέα και ανθυγιεινά και πόσοι
µπήκαν στις υπηρεσίες τους;

Το πρόβληµα της υποστελέχωσης στις δηµόσιες δοµές υγείας,
και κυρίως στα περιφερειακά νοσοκοµεία, δεν είναι οι συνταξιο-
δοτήσεις, είναι η έλλειψη αναπλήρωσης όλων εκείνων των θέ-
σεων που µένουν κενές. Και για αυτό ακριβώς ισχυριζόµαστε ότι
η πολιτική σας δεν είναι µια πολιτική αναπλήρωσης και αντιµετώ-
πισης των ζητηµάτων, αλλά είναι µια πολιτική η οποία χαρακτη-
ρίζεται ως µια πολιτική µπαλωµάτων.

Αυτό ακριβώς το ζήτηµα, το ζήτηµα του πώς βλέπει κανείς σή-
µερα το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, είναι ένα ζήτηµα το οποίο για το
ΠΑΣΟΚ αποτελεί κοµβική πολιτική στρατηγική και ιδεολογική δια-
φωνία. Και είναι αυτονόητο ότι για εσάς ο πυρήνας της πολιτικής
σας είναι η αποχώρηση του κράτους από τον τοµέα της υγείας,
και επειδή δεν έχετε το θάρρος να το υποστηρίξετε αυτό δηµο-
σίως, υλοποιείτε µια πρακτική σταδιακής υποβάθµισης, παρα-
κµής του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, κατευθύνοντας τον
ελληνικό λαό στην αναζήτηση ιδιωτικών λύσεων.

Σε αυτή την πολιτική υποβάθµισης του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας ζητάτε διαρκώς, µε επικοινωνιακά τεχνάσµατα, συναίνεση
από την αντιπολίτευση. Ζητάτε συναίνεση σε κάτι το οποίο εµείς
θεωρούµε λάθος. Και µάλιστα έρχεστε πολλές φορές και δια-
στρεβλώνετε και τις θέσεις τις οποίες εµείς έχουµε, κρύβοντας
κιόλας τις θέσεις τις οποίες εσείς είχατε στο παρελθόν. Και αντί
να δώσετε ενίσχυση στον πραγµατικό µισθό, στην πραγµατικό-
τητα µε τις πολιτικές σας και στο κοµµάτι της ακρίβειας και της
αισχροκέρδειας, µειώνετε και τον κοινωνικό µισθό. Τον έχετε
αντικαταστήσει µε επιδόµατα και voucher, µε περιστασιακές χρη-
µατοδοτήσεις, όταν γνωρίζουµε όλοι ότι σήµερα η κατάσταση
έχει φτάσει στο µη περαιτέρω. 

Απέναντι σε αυτή την πολιτική θα είµαστε, κύριε Υπουργέ, όχι
διότι έχουµε τη στρατηγική µας αντίληψη απέναντι στη Νέα Δη-
µοκρατία και για λόγους µικροκοµµατικούς τους οποίους κάνατε
και εσείς πολλές φορές στο παρελθόν, αλλά κυρίως διότι προς
όφελος του ελληνικού λαού υπάρχει ανάγκη για µια άλλη πολι-
τική, µια άλλη πολιτική η οποία µας οδηγεί να φύγουµε από τον
πάτο των ποσοστών που µας δείχνουν οι δικές σας συνέπειες της
πολιτικής, να αλλάξουµε τον τρόπο µε τον οποίο κατανέµουµε
τους πόρους και δίνουµε τα χρήµατα στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας
και να δώσουµε στον κάθε πολίτη τη δυνατότητα να έχει πρό-
σβαση σε ποιοτικές παροχές υγείας. Αυτός ήταν πάντοτε ο αγώ-
νας µας και αυτός θα συνεχίσει να είναι. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εµείς ευχαρι-

στούµε για την τοποθέτησή σας και για την οικονοµία του χρό-
νου.

Και καλώ στο Βήµα τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία, τον κ. Χρήστο Γιαννούλη. 

Ορίστε, κύριε Γιαννούλη, έχετε τον λόγο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, εύχοµαι από καρδιάς όλα αυτά που εξαγγεί-

λατε σήµερα, σε σχέση µε τις εφηµερίες και τα απογευµατινά
χειρουργεία, να έχουν όντως µεγάλο καταπίστευµα αληθείας. Το
εύχοµαι πραγµατικά, εκπροσωπώντας την επισπεύδουσα Αντιπο-
λίτευση, και όχι κάποια συµπλεγµατική πλευρά του πολιτικού και
δηµοκρατικού τόξου που θέλει να τσαλαβουτάει στα νερά της
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παραπολιτικής, που θέλει να δηµιουργεί εντυπώσεις -κάτι που θα
µου επιτρέψετε, µε σεβασµό, σας το χρεώνω και προσωπικά- που
πότε θέλει να ασχολείται για να στοχοποιεί το ΠΑΣΟΚ, πότε να
εµπλέκεται στα εσωτερικά του ΣΥΡΙΖΑ, πότε να συµπεριφέρεται
ως συνταγµατολόγος ή νοµικός για το πόσο δηµοκρατικά ή όχι
λειτουργεί ένα κόµµα. Αυτά δεν είναι εχέγγυα και δεδοµένα που
πιστοποιούν την ελπίδα µου ότι ως Υπουργός Υγείας αυτά τα
οποία εξαγγείλατε σήµερα θα τα υποστηρίξετε. Θέλω να το πι-
στεύω από καρδιάς ότι θα το κάνετε, γιατί συµβάλλει σε ένα κοι-
νωνικό αγαθό που ξεπερνά τα κοµµατικά στερεότυπα και τα
κοµµατικά σύνορα. 

Επειδή, όµως, είστε άνθρωπος του έντονου διαλόγου, αλλά και
του ουσιαστικού διαλόγου ορισµένες φορές, θέλω να µοιρα-
στούµε µαζί τις σκέψεις µας για αυτό που αποκαλύπτει σήµερα
το in.gr που φαντάζοµαι ότι δεν είναι κοµµατικό όργανο της
«ΑΥΓΗΣ». Υπαινίχθηκε µερικά στοιχεία και ο κ. Χρηστίδης. Τώρα
έχετε επιλέξει το ΠΑΣΟΚ ως κύριο αντίπαλο, αλλά κάποια στιγµή
πιστεύω ότι θα µετατοπιστείτε, όπως έχετε συνηθίσει να κάνετε
στην πολιτική σας ζωή. 

Κύριε Υπουργέ, ζητώ συγγνώµη που διακόπτω τη συνοµιλία
σας µε τον κύριο Υφυπουργό, αλλά τυχαίνει να είµαι στο Βήµα,
και να απευθύνοµαι σε εσάς. Το αριστερό σας ακούει καλύτερα
από το δεξί σας, έτσι; 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας):
Γράφω και µε το αριστερό χέρι να ξέρετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Και ο γιος µου. Ελπίζω να µην γίνει
Υπουργός Υγείας της Νέας Δηµοκρατίας.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Εγώ
σας εύχοµαι να τον καµαρώνετε όπως και να έχει.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Τον καµαρώνω όπως και να έχει,
άλλα ζει άλλα προβλήµατα στο πανεπιστήµιο.

Σε αυτό που θα σας πω τώρα ως νέο δεδοµένο για την αίσθηση
της καχυποψίας που έχουµε, σε σχέση µε τη συµπεριφορά σας
στην πολιτική πρακτική σας στη δηµόσια υγεία, ακουµπάει και
µια πολύ ευαίσθητη χορδή του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου
σας, του κ. Πλεύρη, ο οποίος έχει υπάρξει θύµα αυτής της πα-
θογένειας, των ενδονοσοκοµειακών λοιµώξεων.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΘΑΝΟΣ) ΠΛΕΥΡΗΣ: Αυτό είναι αλήθεια.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Σήµερα, λοιπόν, αποκαλύπτεται ότι

δύο στους τρεις Έλληνες -δεν το υιοθετώ, το καταθέτω ως µια
καλή βάση ενός υγιούς και ειλικρινούς διαλόγου, να µην εξιδανι-
κεύουµε καταστάσεις και να µην υποτιµούµε καταστάσεις, να εί-
µαστε σε ένα χρυσό µέτρο που θα καταλήγει επ’ ωφελεία των
Ελλήνων πολιτών- δεν εµπιστεύονται το κράτος στις υγειονοµικές
κρίσεις. 

Μόνο το 30% των Ελλήνων εµπιστεύεται τις κρατικές δοµές
διαχείρισης υγειονοµικών κρίσεων µετά την πανδηµία. Αυτό φέρ-
νει τη χώρα µας στην τελευταία θέση της Ευρώπης σε ό,τι αφορά
την εµπιστοσύνη των πολιτών στο κράτος για την αντιµετώπιση
κρίσεων δηµόσιας υγείας. Δεν θα συνεχίσω µε το ποιες χώρες
ακολουθούν ή για την τήρηση του διεθνούς κανονισµού υγείας
του Παγκόσµιου Οργανισµού Υγείας. 

Πάντως είναι στοιχεία που προκύπτουν και είναι δηµοσιευµένα
σήµερα, κύριε Υπουργέ, µε βάση την έκθεση της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής και του ΟΟΣΑ «Η υγεία µε µια µατιά το 2024». Αυτά
δεν τα λέει ούτε ένας εµµονικός αριστερός ούτε ένας αντιδηµο-
κράτης που έκλεισε τον δρόµο ενός ανθρώπου προς την ηγεσία.
Αναφέροµαι στα λόγια σας που αναµειχθήκατε στα εσωτερικά
του ΣΥΡΙΖΑ ή για την ευχή σας για το ποιος πρέπει να βγει πρό-
εδρος. Είναι ένα τεκµήριο, ένα ντοκουµέντο του ΟΟΣΑ: «Η υγεία
µε µια µατιά το 2024», σύµφωνα µε την οποία η αντιµετώπιση
υγειονοµικών κρίσεων στις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης έχει
βελτιωθεί σταδιακά. Δυστυχώς, είµαστε στην προτελευταία θέση.
Τελεία. Το αφήνω για να το συζητήσουµε ήρεµα και απλά.

Θέλω να σας θυµίσω ότι στη φαρέτρα των επιχειρηµάτων σας
σε ό,τι αφορά την τύχη του νοµοσχεδίου που συζητάµε σήµερα
έχετε παραλείψει ότι ο εισηγητής µας, διακεκριµένος επιστήµο-
νας γιατρός, έχει κατηγορηµατικά διατυπώσει την άποψη ότι θα
υπερψηφίσουµε το νοµοσχέδιο σε κάθε πτυχή του. Αυτό δεν ση-
µαίνει ότι οι ενστάσεις που διατυπώνονται και από το ΠΑΣΟΚ και
από άλλα κόµµατα της ελάσσονος Αντιπολίτευσης πρέπει να δια-

λάθουν της προσοχής µας. Το ζήτηµα της προσέγγισης της εύ-
κολης πρόσβασης στο νέο µοντέλο του «Ωνασείου» Νοσοκοµείου
είναι κάτι που πρέπει ίσως να το εµπλουτίσετε και να το θωρακί-
σετε ακριβώς γιατί αποτελεί µια πραγµατική ανάγκη. 

Αυτό που αναφέρθηκα σε σχέση µε την έκθεση του ΟΟΣΑ για
τις νοσοκοµειακές λοιµώξεις -και δεν κάνω δραµατοποίηση, κύριε
Πλεύρη- είναι ένα ζήτηµα που υπήρξε, το ζήσατε, υπάρχει, θα
υπάρχει και πρέπει να το εντάξουµε σε µια προτεραιότητα µείζο-
νος σηµασίας και όχι ελάσσονος, όπως και οι εφηµερίες, όπως
και τα απογευµατινά χειρουργεία. 

Θέλω να σας πω πραγµατικά µε πολύ µεγάλη ειλικρίνεια ότι
εµένα ως Έλληνα πολίτη µε προβληµατίζει πάρα πολύ, κύριε
Υπουργέ, το γεγονός ότι η Ελλάδα κάθε χρόνο -δεν ξέρω αν είναι
σωστός όρος «παράγει»- αποφοιτούν, εν πάση περιπτώσει, χίλιοι
πεντακόσιοι νοσηλευτές από τα ελληνικά πανεπιστηµιακά ιδρύ-
µατα. Ξέρετε πόσοι απορροφώνται από αυτούς στο δηµόσιο σύ-
στηµα υγείας; Ελάχιστοι. Ξέρετε γιατί; Γιατί δεν έχουν κίνητρα
και, πρώτον, δεν έχουν τη µαζοχιστική διάθεση να δουλεύουν
εξαντλητικά δεκαπέντε και δεκαέξι ώρες και να αµείβονται µε 800
ευρώ. 

Με θλίβει σαν Έλληνα πολίτη για το θέµα της δηµόσιας υγείας
το γεγονός ότι µε ένα πλέγµα εξαιρετικά υψηλής ακαδηµαϊκής
στάθµης ιατρικές σχολές δεν έχει προκύψει ένας χριστιανός -για
να µην αδικήσω και τη Νίκη στην επιχειρηµατολογία της-, να σκε-
φτεί ότι πρέπει να υπάρξει µια διασύνδεση των τελειόφοιτων της
ιατρικής σε σχέση µε την ειδικότητα του αναισθησιολόγου, κάτι
που θα έπρεπε να αποτελεί, επίσης, µείζονα προτεραιότητα για
να λύσουµε ένα από τα µεγαλύτερα προβλήµατα στελέχωσης
των µάχιµων µονάδων της δηµόσιας υγείας. Δεν έχει σκεφτεί κά-
ποιος να κινητροδοτήσει τους πτυχιούχους της ιατρικής να επι-
λέξουν την ειδικότητα του αναισθησιολόγου µε µια σειρά
κινήτρων.

Ας µην κρυβόµαστε πίσω από το δάχτυλό µας. Δεν εννοώ αυτά
τα παιχνίδια που γίνονται µε το Ταµείο Ανάκαµψης. Μιλάµε για
ένα πακέτο 30 δισεκατοµµυρίων, εκ του οποίου µόλις 1 αφορά
την υγεία και ήδη τα 200 εκατοµµύρια ξοδεύτηκαν σε µια κίνηση
προληπτικού ελέγχου σε σχέση µε τον καρκίνο του παχέος εντέ-
ρου. Εκεί έρχεται και η αγορά και η επιστήµη και λέει ότι ίσως να
ήταν προτιµότερο αυτά τα 200 εκατοµµύρια να διατεθούν σε αν-
θρώπους που έχουν την ανάγκη ηλικιακά ή σε σχέση µε την απει-
κόνισή τους να χρηµατοδοτηθεί η γαστροσκόπηση ή η κολονο-
σκόπηση, που είναι πιο ασφαλής µέθοδος από ένα κιτ, το οποίο
το πληρώνουµε σχεδόν χρυσάφι µε 200 εκατοµµύρια, ενώ ίσως
στην πραγµατική αγορά κοστίζει 30 ή 50 λεπτά. 

Επιστρέφουµε στην πιο σκοτεινή ίσως περίοδο της αδιαφά-
νειας γύρω από τις δαπάνες υγείας και αυτό δεν περιποιεί τιµή
σε κανέναν που έχει την ευθύνη της διακυβέρνησης της χώρας. 

Και θέλω να σας πω και κάτι τελευταίο γιατί όταν βρισκόµαστε
σε αυτό το Βήµα για τα θέµατα υγείας, θέλουµε να είµαστε πρα-
γµατικά επικουρικά χρήσιµοι στις προσπάθειες που γίνονται σε
προβλήµατα που έχουν σωρευτεί χρόνια τώρα κυρίως εξαιτίας
της χρεοκοπίας της χώρας, αλλά και κάποιων συµπλεγµατικών
πολιτικών απόψεων που εκφράζονται από τη Νέα Δηµοκρατία ή
ένα κοµµάτι της. Τώρα έχετε χωριστεί και σε πολλά τµήµατα, σα-
µαρικοί, βοριδικοί, πλευρικοί, µητσοτακικοί, γεωργιαδικοί. 

Έχετε πάθει ΣΥΡΙΖΑ και εσείς, κύριε Πλεύρη, και να το προσέ-
ξετε. 

Άκουσα µε ενδιαφέρον τα κολακευτικά λόγια σε κάποιες οµι-
λίες που µου θύµιζαν λίγο copy-paste, αλλά το προσπερνώ αυτό,
για το θέµα του «Ωνασείου» Νοσοκοµείου. Συµφωνούµε. 

Με αφορµή, όµως, αυτή τη σηµερινή σύµβαση θα ήθελα, κύριε
Υφυπουργέ, κύριε Θεµιστοκλέους -δεν ξέρω αν ο Άδωνις Γεωρ-
γιάδης βρήκε ανοιχτό ραδιόφωνο που έχει σπάσει την απεργία
και δίνει συνέντευξη και λείπει από την Αίθουσα, σήµερα είναι
ηµέρα ρεπό από τις εµφανίσεις- να αναφερθώ σε ένα άλλο µε-
γάλο έργο και δεν το κάνω για λόγους ψηφοθηρικής ιδιοτέλειας
επειδή εκλέγοµαι στην πρώτη Θεσσαλονίκης.

Αφορά το παιδιατρικό νοσοκοµείο της Θεσσαλονίκης. Η κατα-
σκευή ανακοινώθηκε το 2023 -το γνωρίζετε φαντάζοµαι- από το
Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος». Προβλεπόταν να ολοκληρωθεί και
να παραδοθεί στην ελληνική κοινωνία το 2026. Τώρα πάµε στις
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αρχές 2027. Αιτία για την καθυστέρηση συνιστά η κατασκευή κά-
ποιων οδικών δικτύων -φαντάζοµαι τα γνωρίζετε- που θα οδηγούν
στο νοσοκοµείο και εδώ και ενάµιση χρόνο παραµένει η κατά-
σταση σε φάση αδράνειας. Τα προβλήµατα ξεκίνησαν όταν το
Υπουργείο Υποδοµών και Μεταφορών προέκρινε η πρόσβαση
προς το νοσοκοµείο να γίνεται µέσω µιας υφιστάµενης οδού. Να
µη σας ταλαιπωρώ. Εκείνο που έχει σηµασία είναι ότι πρόκειται
για δύο εξαγγελίες, δύο αποφάσεις πολιτικές µε πολύ µεγάλο κό-
στος.

Μη βιάζεστε να απαντήσετε µέχρι να τα ακούσετε, κύριε Θεµι-
στοκλέους. Εµένα αυτό που µε ενδιαφέρει είναι ότι παιδιατρικό
και ογκολογικό νοσοκοµείο στη Θεσσαλονίκη είναι αδήριτες ανά-
γκες που υπερβαίνουν τις πολιτικές µικροσκοπιµότητες. Οι οποι-
ουδήποτε είδους δεύτερες σκέψεις θα υπερβαίνουν γιατί
απευθύνονται στην υγεία της κεντρικής Μακεδονίας, της βόρειας
Ελλάδας και είµαι σίγουρος ότι έχετε την ευαισθησία να τα ξε-
περάσετε και να µην κρύβουµε άλλου είδους προβλήµατα µέσα
σε αυτές τις καθυστερήσεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κλείνοντας θέλω να σας πω το εξής: Η ιστορία ούτως ή άλλως

δεν θα µας κρίνει για την καλύτερη ατάκα στην τηλεόραση, δεν
θα µας κρίνει για την καλύτερη τοποθέτηση στη Βουλή, θα µας
κρίνει για τα αποτελέσµατα απέναντι στους πολίτες και αν θέ-
λουµε, πραγµατικά, να υπηρετήσουµε τη δηµοκρατία, αν θέ-
λουµε, πραγµατικά, να υπηρετήσουµε τον κοινοβουλευτισµό, αν
θέλουµε,, πραγµατικά να αφήσουµε αποτύπωµα και στίγµα ότι
προωθήσαµε κατά τι µε τις νοµοθετικές µας παρεµβάσεις τα συµ-
φέροντα των Ελλήνων πολιτών, πρέπει να το κάνουµε ήρεµα, ψύ-
χραιµα, νηφάλια, καθαρά, γενναία και έντιµα. Όποιος αναγνω-
ρίζει σε αυτούς τους προσδιορισµούς την πολιτική του ύπαρξη
φαντάζοµαι συµβάλλει θετικά στην ιστορία. Όποιος έχει άλλα στο
µυαλό του θα µου επιτρέψετε να πω «ας πρόσεχε». Η ιστορία θα
τον ξεπεράσει.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική

Συµµαχία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Γιαννούλη. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος» και ενηµερώθηκαν για την ιστο-
ρία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της
Βουλής, πενήντα τρείς µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί
εκπαιδευτικοί από το 4ο Γενικό Λύκειο Καρδίτσας.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. Σας ευχόµαστε καλή πρόοδο!
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Πριν καλέσω στο Βήµα τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της
Πλεύσης Ελευθερίας µου ζήτησε τον λόγο για τρία λεπτά ο
Υπουργός, ο κ. Άδωνις Γεωργιάδης. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Επειδή έχω µια ανειληµµένη υποχρέωση και πρέπει να φύγω
στις 15.00’, θα κλείσει τη συνεδρίαση ο κύριος Υφυπουργός.

Το ΠΑΣΟΚ αλλάζει συνεχώς τα γκολπόστ όσον αφορά τα δω-
ρεάν απογευµατινά χειρουργεία. Επαναλαµβάνω έχετε µέσα σας
προφανώς µεγάλες τύψεις για το έγκληµα της περασµένης εβδο-
µάδος. Τι είπατε τώρα; Ποιο είναι το καινούργιο; Έχετε πει διά-
φορα. Ποιο είναι το σηµερινό; 

Αν είχατε χρησιµοποιήσει τα χρήµατα του Ταµείου Ανάκαµψης
για αγορά ιατροτεχνολογικού εξοπλισµού, είπε και ο κ. Πουλάς
και ο κ. Χρηστίδης, τότε σ’ αυτή την περίπτωση θα µπορούσαµε
να έχουµε καλύτερα µηχανήµατα. Σας ενηµερώνω, γιατί µπορεί
να µην το ξέρετε, ότι στο Ταµείο Ανάκαµψης έχουµε εντάξει 100
εκατοµµύρια ευρώ, που αγοράζουµε ιατροτεχνολογικό εξοπλι-
σµό στα δηµόσια νοσοκοµεία και στα κέντρα υγείας.

Άρα, λοιπόν, το αίτηµα του ΠΑΣΟΚ, το οποίο δήθεν, επειδή δεν
ικανοποιήσαµε, είναι ο λόγος της σηµερινής ηµέρας -αύριο θα
βρούµε έναν καινούργιο λόγο- για τον οποίο καταψήφισαν, γιατί

το «παρών» είναι καταψήφιση. Μην κοροϊδευόµαστε. Τι θα πει το
«παρών»; Να γίνουν ή να µην γίνουν; Εάν όλοι ψήφιζαν «παρών»,
δεν θα γινόντουσαν. Άρα, λοιπόν, το ΠΑΣΟΚ ψήφισε να µην γί-
νουν τα δωρεάν απογευµατινά χειρουργεία. Σήµερα γιατί το
έκανε αυτό; Γιατί, λέει, θα προτιµούσε τα λεφτά να πήγαιναν για
αγορά ιατροτεχνολογικού εξοπλισµού. 

Η Κυβέρνηση Μητσοτάκη, κύριε Χρηστίδη, έχει φροντίσει και
για αυτή σας την επιθυµία και αυτή την έχουµε καλύψει. Μην ανη-
συχείτε. Όποια δικαιολογία και να βρίσκετε, θα τρώτε τα µούτρα
σας, γιατί απλά κάνετε λάθος. 

Τώρα ο κ. Πουλάς είπε και κάτι άλλο. Θα το µεταφέρω, όπως
το είπε, γιατί έχει λίγο σηµασία. Στο Άργος λέει, παραδείγµατος
χάριν, µόνο τέσσερις νοσηλευτές δηλώνουν να πάνε. Μα, πώς να
πάνε µε 12 ευρώ την ώρα; Λέω ακριβώς αυτά που είπατε, τα έχω
σηµειώσει στο χαρτί. Άµα το ακούσεις έτσι λες, καλά, ρε παιδιά,
12 ευρώ την ώρα δίνουν στους νοσηλευτές στα απογευµατινά
χειρουργεία µας; Δεν ντρέπονται εκεί στο Υπουργείο Υγείας; 

Ακούστε τώρα ποια είναι η πραγµατικότητα. Στα απογευµατινά
χειρουργεία η αλήθεια είναι ότι παίρνουν 15 ευρώ την ώρα. Πώς
βγήκε το 15 ευρώ; Να σας πω πώς βγήκε. Το πρωί παίρνουν 8
ευρώ την ώρα. Είναι περίπου το διπλάσιο από όσο παίρνουν το
πρωί. Άρα, εδώ η σωστή ανάλυση είναι ένας νοσηλευτής που
πληρώνεται 8 ευρώ την ώρα έχει κίνητρο να πάει να κάνει απο-
γευµατινά χειρουργεία µε τα διπλάσια χρήµατα από όσα παίρνει
το πρωί; Κατά τη δική µας εκτίµηση έχει. Αυτό, όµως απαίτησαν
και τα επί πληρωµή σαράντα οκτώ νοσοκοµεία, ειδικά οι σχετικές
χειρουργικές οµάδες. Να µην ανησυχείτε. Αυτό το επιχείρηµα
µου θυµίζει τα παλιά, τα προµνηµονιακά χρόνια, που όταν έδινε
η κυβέρνηση µια αύξηση, έλεγαν, πόση είναι αυτή η αύξηση ηµε-
ρησίως; Δεν φτάνει ούτε για ένα γιαούρτι. Και µετά ήρθαν τα µνη-
µόνια και πήγαν οι µειώσεις µείον 50% από το ΠΑΣΟΚ. 

Άρα, λοιπόν, ας τα αφήσουµε αυτά τα ψυχοπονιάρικα, µια
χαρά είναι τα λεφτά. Η αλήθεια είναι ότι τα χρήµατα που έχουµε
βάλει ως αµοιβές προσωπικού στα απογευµατινά χειρουργεία
είναι πολύ µεγάλες και είναι πολύ µεγάλες, γιατί πιστεύουµε ότι
µ’ αυτόν τον τρόπο θα ενισχύσουµε το εισόδηµά τους και είναι
ένας έµµεσος τρόπος να ενισχύσουµε µε χρήµα το Ταµείο Ανά-
καµψης .

Τώρα στις λίστες. Είπε ο κ. Πουλάς...
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Το πρωί θα βρεθούν νοσηλευτές;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πάµε

να δούµε ακριβώς πόσοι είναι αυτοί που υπηρετούν. Έχει σηµα-
σία αυτό, διότι εδώ γίνεται και όλη η φασαρία. Θα µου δώσετε
λίγο χρόνο, γιατί θέλω να το βρω ακριβώς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Πέστε το από το
µυαλό σας.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Όχι,
θέλω να το πω ακριβώς, γιατί εάν τους το πω από το µυαλό µου,
θα µου λένε ότι το έβγαλα από το µυαλό µου.

Εν πάση περιπτώσει, το προσωπικό το συνολικό υπηρετούν
στο ΕΣΥ σήµερα είναι το περισσότερο από ποτέ, σε απόλυτους
αριθµούς είναι 15% περισσότεροι γιατροί και νοσηλευτές απ’ ότι
το 2019. Για την ακρίβεια δεν υπάρχει ούτε ένα νοσοκοµείο που
να έχει λιγότερο προσωπικό από το 2019, ούτε ένα. Όλα τα νο-
σοκοµεία έχουν περισσότερο προσωπικό σήµερα. Οι προσκλή-
σεις πήγαν πάρα πολύ καλά. Και οι προσκλήσεις νοσηλευτών και
οι κανονικές εννοώ πάνε καλά.

Θα πω και κάτι τελευταίο και ολοκληρώνω. Θέλω να το εξη-
γήσω στον κ. Πουλά, γιατί άµα δεν τα καταλάβετε αυτά, πώς θα
κυβερνήσετε αύριο εάν δεν έχετε καταλάβει τα αυτονόητα; Εγώ
σας κάνω φροντιστήριο, µπας και µάθετε. Μην µάθετε στου κα-
σίδη το κεφάλι. Προσέξτε. Λέτε. Τι σας πείραξε τώρα; Σας πεί-
ραξε ότι οι πεντακόσιοι τραυµατιοφορείς θα πάνε από τη ΔΥΠΑ,
ενώ είπατε να γίνουν µόνο µε προσλήψεις. 

Πάµε να τα πάρουµε µε τη σειρά. Ένα, εάν υποτεθεί ότι θέλαµε
να κάνουµε αυτή τη δράση µέσω µόνιµων προσκλήσεων, θα σή-
µαινε ότι θα τους πάρουµε µετά από δυόµισι χρόνια. Άρα, δεν
είναι για τώρα, είναι για µετά από δυόµισι χρόνια. Μόνιµες προ-
σκλήσεις σηµαίνει ΑΣΕΠ, για να συνεννοούµαστε. 

Δεύτερον και κυριότερο, τι δεν έχει καταλάβει ακόµα ο κ. Που-
λάς; Είναι άλλο πράγµα τα προγράµµατα µέσω ΔΥΠΑ, που δεν
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µετράνε στις προσλήψεις προσωπικού του ελληνικού κράτους,
γιατί είναι προγράµµατα εκπαίδευσης, γι’ αυτό το είχε χρησιµο-
ποιήσει και ο ΣΥΡΙΖΑ το 2017 και καλώς το είχε χρησιµοποιήσει
και άλλο πράγµα είναι οι µόνιµες θέσεις. Οι µόνιµες θέσεις µε-
τράνε στον κανόνα ένα προς ένα, που ισχύει για το ελληνικό κρά-
τος µέχρι τη λήξη της σχετικής συµφωνίας µε τους δανειστές,
«µνηµόνιο 3» του Τσίπρα. 

Πάµε να το καταλάβουµε. Ενδιαφέρεται αυτή η Κυβέρνηση να
καλύψει µε µόνιµες θέσεις το προσωπικό του ΕΣΥ; Εσείς λέτε όχι.
Εγώ λέω, ναι. Πάµε να δούµε τα νούµερα. Το 2024 το ελληνικό
κράτος δικαιούται να προσλάβει µόνιµο προσωπικό δεκαπέντε χι-
λιάδες, το σύνολο του κράτους. Γιατί δεκαπέντε χιλιάδες; Γιατί
δεκαπέντε χιλιάδες είναι το σύνολο των συνταξιοδοτήσεων από
το ελληνικό δηµόσιο, ένα προς ένα ο κανόνας, άρα, το ελληνικό
δηµόσιο, το ελληνικό κράτος, το σύνολο του κράτους, Υπουρ-
γεία, Άµυνας, Αστυνοµία, δήµοι, δικαστήρια, νοσοκοµεία, µπορεί
να πάρει δεκαπέντε χιλιάδες. Πόσους έδωσε ο Μητσοτάκης από
αυτές τις δεκαπέντε χιλιάδες στην υγεία; Τις εξίµισι χιλιάδες. Δη-
λαδή, το 40% των µονίµων θέσεων που είχε να δώσει το πήρε η
Υγεία και το 60% όλο το υπόλοιπο κράτος µαζί. 

Πάµε στο 2025, τώρα. Πόσες είναι οι αποχωρήσεις και µπορεί
να κάνει το κράτος αντίστοιχες προσλήψεις; Δώδεκα χιλιάδες.
Πόσες µόνιµες προσλήψεις έδωσε ο Μητσοτάκης στο Υγείας για
το έτος 2025; Τεσσερισήµισι χιλιάδες, περίπου 37% µε 38%. Πάλι
τη µερίδα του λέοντος πήρε η υγεία. Άρα, στις µόνιµες προσλή-
ψεις πήρε η υγεία τη µερίδα του λέοντος και το 2024 και το 2025. 

Προσέξτε τώρα το τελευταίο. Εάν πεις να προκηρύξεις πεντα-
κόσιες θέσεις τραυµατιοφορέων ως µόνιµο προσωπικό, αυτές τις
πεντακόσιες θέσεις µόνιµου προσωπικού τραυµατιοφορέων θα
πρέπει να τις κόψεις από διασώστες, ΕΚΑΒ, από γιατρούς και
από νοσηλευτές. Πας, λοιπόν, να ιεραρχήσεις τις προτεραι-
ότητες σου στο σύστηµα υγείας, τι θες περισσότερο, γιατί δεν
µπορεί να πάρεις όσους θέλεις. Έχεις τον κανόνα ένα προς ένα.
Προσέξτε, κύριε Πουλά, γιατί και αυτό δεν το καταλάβατε. Δεν
είναι θέµα µαγκιάς να βρείτε τα λεφτά. Τα λεφτά θα τα βρούµε
και τα έχουµε, γιατί πάει καλά η οικονοµία, τα διαβάσατε προχθές
στους Γερµανούς, που επιβεβαιώνουν ότι πάµε καλύτερα από
όλους. Πάµε καλά. Δόξα τον Θεό. Αποπληρώνουµε τα χρέη µας
γρηγορότερα.

Ο κανόνας ένα προς ένα, όµως, δεν µπορεί να ξεπεραστεί,
γιατί πάνω σε αυτόν βάσει του µνηµονίου Τσίπρα εδράζεται η
συµφωνία διαχείρισης του ελληνικού χρέους. Άρα, αν παραβιά-
σεις αυτόν τον κανόνα, χάνεις τα προνοµιακά χαµηλά επιτόκια
στο ελληνικό χρέος. Άρα, λοιπόν, να το παραβιάσεις δεν µπορείς.
Άρα, έχεις ένα προς ένα. 

Πιστεύει στα σοβαρά το ΠΑΣΟΚ ότι στο ένα προς ένα πρέπει
εγώ να προκηρύξω πεντακόσιους τραυµατιοφορείς και να κόψω
νοσηλευτές και γιατρούς; Να το πείτε. Επειδή τίποτε από αυτά
δεν έχετε σκεφτεί, σας λέω ότι και αυτή σας η γκρίνια για τους
πεντακόσιους τραυµατιοφορείς µέσω ΔΥΠΑ, είναι άλλο ένα
λάθος και άλλη µία γκρίνια. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Μην φεύγετε, κύριε Γεωργιάδη.
ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Προφανώς, κύριε Χρι-

στίδη, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος έχετε τον λόγο για να
απαντήσετε στον Υπουργό. 

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Ο κ. Γεωργιάδης, φεύγει, αλλά είµαι σί-
γουρος ότι όπως βρέθηκαν να του µεταφέρουν…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Υπάρχει εδώ ο Υφυ-
πουργός.

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Δεν έχουµε κανένα πρόβληµα που φεύ-
γει ο κ. Γεωργιάδης. Ίσα-ίσα εγώ λέω ότι θα βρεθούν πολλοί άν-
θρωποι να του µεταφέρουν ακριβώς αυτά τα οποία λέει το
ΠΑΣΟΚ, γιατί ο κ. Γεωργιάδης επιλέγει να απαντήσει σε αυτά τα
οποία νοµίζει ότι λέει το ΠΑΣΟΚ.

Πάµε, λοιπόν, να τα ξαναδούµε. Αυτό έλειπε από τα δισεκα-
τοµµύρια, τα οποία έχουν έρθει από το Ταµείο Ανάκαµψης, να
µην είχατε δώσει και 100 εκατοµµύρια για ιατρικό εξοπλισµό. Τι
λέµε; Λέµε ότι αντί να πάρετε αυτό, το οποίο έχει ένα γνωστό

ιδιωτικό νοσοκοµείο και κάνει αρθροπλαστικές, δεν το παίρνετε
µε αποτέλεσµα ένας που θέλει να κάνει χειρουργείο στο πόδι
του, να πρέπει να κάνει έξι µήνες αποκατάσταση στο δηµόσιο,
ενώ σε ένα ιδιωτικό ένα µήνα. 

Τα λέω λάθος; Λέω ψέµατα; Αυτό εννοούµε, όταν λέµε ότι πρέ-
πει να δώσετε χρήµατα, γιατί αυτό στερεί χρήµατα από τον πο-
λίτη που δεν παθαίνει κάτι πάρα πολύ σπάνιο, αλλά κάτι το οποίο,
δυστυχώς, συµβαίνει συχνά. Αυτό λέµε. Να δώσετε χρήµατα εκεί
που πρέπει να τα δώσετε και όχι να υποκρίνεστε ότι τα έχετε
κάνει όλα τέλεια. Διότι ακόµα κι αν αυτά τα οποία λέµε εµείς δεν
σας αρέσουν, υπάρχει µία σειρά από φορείς τους οποίους συνα-
ντάτε διαρκώς, εβδοµαδιαία, µηνιαία, ετήσια και οι οποίοι περι-
γράφουν µια πραγµατικότητα. Σας ανέφερα προηγουµένως τη
EUROSTAT.

Πάµε να δούµε τι λέει και η ΓΣΕΒΕΕ. Η ΓΣΕΒΕΕ, λοιπόν, λέει
ότι ένα στα δύο νοικοκυριά έχουν αυξήσει τις ιδιωτικές δαπάνες
για τα φάρµακα και την υγεία και µάλιστα µειώνοντας την αγο-
ραστική τους δύναµης, ενώ τέσσερα στα δέκα νοικοκυριά δεν
έλαβαν ή καθυστέρησαν να λάβουν αναγκαίες υπηρεσίες υγείας.
Αυτή είναι µια πραγµατικότητα και στην πραγµατικότητα αυτή
λέµε ότι όσον αφορά τα οικονοµικά, εκεί που θέλετε, µπορείτε
να καθυστερήσετε να ανταποδώσετε έναν περίπου χρόνο, για να
καταλήξουµε να δώσουµε µε απευθείας ανάθεση, για παράδει-
γµα, τη διαχείριση του µετρό Θεσσαλονίκης σε έναν συγκεκρι-
µένο ή µπορεί να καθυστερήσετε να ζητήσετε το υλικό από τις
κάµερες που καταγράφουν κάτι σε φορτοεκφόρτωση για την
υπόθεση των Τεµπών. 

Όσον αφορά όλα τα υπόλοιπα, δεν ακούτε αυτά τα οποία σας
λέµε για να έχετε γρήγορες αντιδράσεις και να έχουµε την αντι-
µετώπιση κρίσιµων ζητηµάτων. Αυτά είναι τα θέµατα τα οποία
αναδεικνύουµε, αυτά είναι στα οποία αναφέρθηκε προηγουµέ-
νως και ο κ. Πουλάς και αυτά είναι τα θέµατα τα οποία το ΠΑΣΟΚ
θα συνεχίσει να αναδεικνύει, είτε σας αρέσει είτε δεν σας αρέσει,
γιατί αυτή είναι η πραγµατικότητα. Οι αριθµοί έχουν πολλούς
τρόπους να διαβάζονται.

Κύριε Υφυπουργέ, σας άκουσα προηγουµένως να δεσµεύεστε
για κάτι το οποίο αφορά µια πολύ σηµαντική ιστορία που έχει να
κάνει µε τις µεταµοσχεύσεις. Το µόνο που θέλω να σας ζητήσω
και θέλω να κρατήσετε είναι ότι το ΠΑΣΟΚ έρχεται εδώ και απο-
τελεί τεκµηριωµένη και υπεύθυνη δύναµη, κάτι που θα διαπιστώ-
σετε, είτε αυτό σας αρέσει είτε όχι.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Κύριε

Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Καζαµία, µε

συγχωρείτε, αλλά ζήτησε τον λόγο ο κύριος Υφυπουργός. Απ’
ό,τι κατάλαβα, θέλει να απαντήσει στον κ. Γιαννούλη. 

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Κύριε

Πρόεδρε, θα ήθελα να ενηµερώσω ότι για το Παιδιατρικό Νοσο-
κοµείο Θεσσαλονίκης αναφέρονται οι λόγοι της καθυστέρησης.
Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να πω ότι έχω και τον συντονισµό όλης της
Κυβέρνησης για τα τρία νοσοκοµεία του Ιδρύµατος «Σταύρος
Νιάρχος». Δεν υπήρξε καµµία καθυστέρηση που να οφείλεται σε
υπαιτιότητα του ελληνικού δηµοσίου. Η καθυστέρηση που
υπήρξε στο χρονοδιάγραµµα ήταν λόγω της πανδηµίας και της
απόφασης του ιδρύµατος να επαναπροκηρύξει τον διαγωνισµό
έως ότου να καταλήξει. Δεν υπάρχει καµµία, µα καµµία καθυστέ-
ρηση. Αν δεν πιστεύετε εµένα, µπορείτε να απευθυνθείτε στο
ίδρυµα. 

Όπως γνωρίζετε, όσον αφορά το ίδρυµα, γιατί είναι µια τακτική
που ακολουθείται ακόµα και πριν από το 2019, υπάρχει κάθε
µήνα µια συντονιστική επιτροπή και στον µήνα αυτό καταγράφο-
νται. Δεν υπάρχει καµµία καθυστέρηση σε καµµία δέσµευση από
αυτές που έχει αναλάβει το ελληνικό δηµόσιο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Γιαννούλη, ζη-

τάτε τον λόγο ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος και τον έχετε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Σεβόµενος τους συναδέλφους που

περιµένουν, κύριε Υφυπουργέ, θα σας πω το εξής. Πριν από λίγο
έκανα έκκληση σε αυτή την Αίθουσα να λέµε την αλήθεια. Από
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το ’26 στο ’27 είναι µία καθυστέρηση, η οποία δεν είναι επ’ ωφε-
λεία των πολιτών. Οι οδικές προσβάσεις στο συγκεκριµένο νοσο-
κοµείο έχουν παρουσιάσει προβλήµατα.

Όσον αφορά στο ογκολογικό, στο οποίο επίσης αναφέρθηκα,
υπάρχουν επιστολές που καταγγέλλουν ολιγωρία της Κυβέρνη-
σης. Και αυτό δεν είναι κάτι που λέω για να σας αντιπολιτεύοµαι. 

ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Δεν µου
απαντάτε…(δεν ακούστηκε)

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εγώ δεν σας διέ-
κοψα, παρά το γεγονός ότι δεν έχω κάνει κατάχρηση του δικαιώ-
µατος να παίρνω τον λόγο… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Υπουργέ, µη
διακόπτετε. Στο τέλος θα κλείσετε εσείς που έχετε και το δι-
καίωµα να απαντήσετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Σας είπα ότι υπάρχει δεοντολογία
και ένα εθιµικό δίκαιο που λέει ότι είναι κατάχρηση να παίρνετε
τον λόγο κάθε φορά που ένας Βουλευτής λέει κάτι µη βολικό για
την Κυβέρνησή σας. Η χρήση του δικαιώµατός σας είναι η δεο-
ντολογία και η ηθική σε αυτή την Αίθουσα. 

Λέω, λοιπόν, ότι ογκολογικό και παιδιατρικό -το παιδιατρικό
ήταν µια πρόταση που πιστώθηκε στην Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ µε
αποδοχή του ίδιου του ιδρύµατος γι’ αυτό- έχουν σοβαρές καθυ-
στερήσεις. Θέλετε τη δική σας εικόνα; Θέλετε τη δική σας πρα-
γµατικότητα; Δικαίωµά σας! Οι πολίτες βλέπουν και κρίνουν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και τώρα έχει τον
λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Πλεύσης Ελευθερίας
κ. Αλέξανδρος Καζαµίας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Πρόεδρε, πώς συνεχίζουµε από εδώ και πέρα; Πόσους οµι-
λητές έχουµε ακόµα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Απ’ ό,τι ξέρω, µετά
θα µιλήσει ο κ. Πλεύρης. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Και µετά εγώ. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Και µε τον κ. Πλεύρη ολοκληρώνεται ο κύκλος των Κοινοβουλευ-
τικών Εκπροσώπων, κύριε Πρόεδρε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Έχει ζητήσει τον λόγο
και η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Κωνσταντοπούλου. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Και µε τον κ. Πλεύρη ολοκληρώνεται ο κύκλος των Κοινοβουλευ-
τικών Εκπροσώπων; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ο κύκλος των οµιλη-
τών. Ωστόσο, η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας έχει το δι-
καίωµα να πάρει τον λόγο µετά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ωραία και µετά την κυρία Πρόεδρο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και µετά θα κλείσει ο
κύριος Υπουργός και τέλος. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Έχουµε και επιτροπές να πάµε, κύριε Πρόεδρε. Έχουµε εδώ από
τις 10.00’ για µία σύµβαση!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Εγώ το καταλαβαίνω,
αλλά ακολουθείται η διαδικασία. 

Ορίστε, κύριε Καζαµία, έχετε τον λόγο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έγινε και πάλι κατά-

χρηση του χρόνου από τον κύριο Υπουργό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Δεν θα κάνω κριτική

τώρα, κύριε Γιαννούλη.
Και επειδή ο κ. Καζαµίας και περίµενε µε υποµονή, αλλά έχει

ανέβει και στο Βήµα, θα του δώσουµε τον λόγο, προκειµένου να
συντοµεύσουµε αυτό το οποίο επικαλείστε. 

Ορίστε, κύριε Καζαµία, έχετε τον λόγο.  
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πριν φύγει από την Αίθουσα ο κ. Γεωργιάδης, είπε ότι µας

έκανε φροντιστήριο για κάποια ζητήµατα του Υπουργείου του.
Μάλιστα, ήταν εδώ και τα νέα παιδιά που ήρθαν να επισκεφθούν
τη Βουλή σε µια, δυστυχώς, άδεια Αίθουσα. Αναρωτιέµαι πρα-
γµατικά κατά πόσο είναι δόκιµες αυτές οι εκφράσεις για φροντι-
στήρια µέσα στη Βουλή, τη στιγµή που έχουµε µαθητές του
σχολείου οι οποίοι αγωνίζονται µέσα από τη δηµόσια παιδεία να

προοδεύσουν και να πετύχουν τους στόχους τους. Βεβαίως φα-
ντάζοµαι πως ο κ. Γεωργιάδης ακόµη και όταν µιλάει εδώ και εξη-
γεί κάτι, έχει στο νου του πώς θα βγάλει χρήµατα στο τέλος. 

Τις προάλλες η κ. Κωνσταντοπούλου τού είπε ότι πιθανόν να
σκέφτεται, επίσης, ότι µετά την οµιλία του θα πουλήσει βιβλία.
Θα ήταν καλό, λοιπόν, να µη χρησιµοποιούνται αυτές οι εκφρά-
σεις.

Επίσης, όταν ήταν εδώ οι µαθητές, µας έκανε ιδιαίτερη εντύ-
πωση το γεγονός ότι έβλεπαν πάλι µια εντελώς άδεια Βουλή, άρα
µια πολύ κακή εικόνα. Η κυβερνητική παράταξη έχει τρεις Βου-
λευτές εδώ τώρα, ενώ πριν είχε δύο. 

Πόσοι είστε τώρα, κύριε Πλεύρη; Εκατόν πενήντα πέντε ή εκα-
τόν πενήντα έξι; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΘΑΝΟΣ) ΠΛΕΥΡΗΣ: Εκατόν πενήντα πέντε. 
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Α, είστε εκατόν πενήντα πέντε!

Είστε δύο, λοιπόν, τώρα µέσα στην Αίθουσα από τους εκατόν πε-
νήντα πέντε. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Αύριο θα τους µετρήσουν!

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Είστε εκατόν πενήντα πέντε, λοι-
πόν, µέχρι σήµερα. Αύριο θα µετρήσουµε. Αυτά, δυστυχώς, τα
βλέπει η κοινωνία και αγανακτεί µε τον τρόπο µε τον οποίο η Κυ-
βέρνηση εµφανίζεται και παρουσιάζεται στη Βουλή.

Επίσης, αύριο θα έχουµε εικοσιτετράωρη απεργία από τις δύο
µεγαλύτερες συνδικαλιστικές οργανώσεις στη χώρα, τη ΓΣΕΕ και
την ΑΔΕΔΥ, µε την οποία καλούνται τα συνδικάτα και οι πολίτες
να συµµετέχουν στη συγκέντρωση που θα ξεκινήσει αύριο στις
11.00’ στην πλατεία Κλαυθµώνος. Τα αιτήµατά της, όπως τα ανα-
κοινώνουν οι συνδικαλιστικές οργανώσεις, αφορούν την αντιµε-
τώπιση της ακρίβειας, την αύξηση των τιµών των ενοικίων και την
αποκατάσταση του συλλογικού εργατικού δικαίου. 

Μάλιστα, οι συνδικαλιστικές οργανώσεις λένε ξεκάθαρα στην
ανακοίνωσή τους ότι η Κυβέρνηση αδυνατεί να εφαρµόσει πολι-
τικές που ενισχύουν την αγοραστική δύναµη των εργαζοµένων η
οποία έχει µειωθεί. Μαζί τους συµµετέχουν και υγειονοµικοί,
αλλά και νοσοκοµειακοί γιατροί, καθώς και οι εργαζόµενοι στο
ΕΣΥ, οι οποίοι διαµαρτύρονται συγκεκριµένα στην ανακοίνωση -
µιας και σήµερα συζητάµε νοµοσχέδιο του Υπουργείου Υγείας-
για τη διάλυση, όπως λένε, της δηµόσιας και δωρεάν υγείας που
επιχειρεί η Κυβέρνηση Μητσοτάκη.

Όλα αυτά δεν είναι ρητορικά αιτήµατα συνδικαλιστών. Εδρά-
ζονται σε µία πραγµατικότητα. Οι συνδικαλιστές ζητούν συγκε-
κριµένα πράγµατα. Ζητούν πραγµατικές αυξήσεις στους µισ-
θούς, αλλά και την αποκατάσταση του δέκατου τρίτου και δέκα-
του τέταρτου µισθού, µια θέση που η Πλεύση Ελευθερίας υπο-
στηρίζει και για την οποία έχει καταθέσει από πέρυσι πρόταση
νόµου.

Επίσης, ζητούν την αύξηση του αφορολόγητου εισοδήµατος
στα 12.000 ευρώ και την αποκατάσταση των συλλογικών συµβά-
σεων εργασίας. Μεταξύ άλλων, ζητούν και την κατάργηση των
αντεργατικών νόµων του κ. Χατζηδάκη το 2021 και του κ. Γεωρ-
γιάδη -ο οποίος έφυγε από την Αίθουσα λίγο πριν, µετά το φρο-
ντιστήριο που µας έκανε- το 2023. Μάλιστα, υπάρχουν και αιτή-
µατα που αφορούν συγκεκριµένα την κατάσταση στον χώρο της
υγείας. 

Αυτά, εδράζονται σε πραγµατικά δεδοµένα, τα οποία αποτυ-
πώθηκαν, δυστυχώς, µε τον πιο µελανό τρόπο σε δύο πρόσφατες
έρευνες που είδαν τη δηµοσιότητα. Η πρώτη έρευνα είναι µια
έρευνα της EUROSTAT η οποία αφορά τον δείκτη της υποκειµε-
νικής φτώχειας, δηλαδή, το πώς οι πολίτες αισθάνονται απέναντι
στην απειλή στον κίνδυνο της φτώχειας και η EUROSTAT στην
έρευνά της έδειξε πως η Ελλάδα είναι ουραγός και µε τεράστια
διαφορά, όσον αφορά το ποσοστό του πληθυσµού που αισθάνε-
ται ότι είναι φτωχό. Αυτό φτάνει το 67%. Δηλαδή, 67% των Ελλή-
νων, µε βάση αυτή την ευρωπαϊκή έρευνα νιώθουν πως είναι
φτωχοί και βεβαίως, αυτά τα νούµερα µπορεί να µην ανταποκρί-
νονται απόλυτα στις µετρήσεις για τη φτώχεια µε αντικειµενικό
τρόπο, ας πούµε τρόπο, δηλαδή, ως ποσοστό του µέσου εισοδή-
µατος µιας χώρας, αλλά δείχνουν δύο κεντρικά πράγµατα. Δεί-
χνουν και το πώς νιώθουν οι πολίτες, δηλαδή, την τεράστια
ανασφάλεια που νιώθουν οι πολίτες, αλλά αντανακλούν και µια
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δεύτερη πραγµατικότητα. Το εισόδηµα δεν είναι ο µόνος συντε-
λεστής που ορίζει το πώς αισθάνεται ένας πολίτης απέναντι στον
κίνδυνο της φτώχειας. Το εισόδηµα είναι ένας κι οι τιµές των προ-
ϊόντων τα οποία καλείται να αγοράσει, είναι ένας δεύτερος συ-
ντελεστής. Και ένας βασικός λόγος για τον οποίο η υποκειµενική
φτώχεια -δηλαδή, το πώς αισθάνονται οι Έλληνες απέναντι στον
κίνδυνο της φτώχειας- είναι σε τόσο υψηλό ποσοστό στην Ελ-
λάδα οφείλεται στο ότι η αγοραστική δύναµη των Ελλήνων είναι
πάρα πολύ χαµηλή, σε σχέση µε τους υπόλοιπους ευρωπαίους. 

Εδώ πρέπει να πούµε ότι η ανασφάλεια που νιώθουν οι πολίτες
είναι τεράστια και ότι αυτό το νούµερο του 67% συνδέεται και
συγκρίνεται ως πολύ κοντινό νούµερο µε την έρευνα που είχε
κάνει πέρυσι το ΙΜΕ ΓΣΕΒΕΕ για το εισόδηµα των νοικοκυριών
στην Ελλάδα, η οποία βρήκε πως το 61% των Ελλήνων έχουν µη-
νιαίο εισόδηµα το οποίο δεν αρκεί, για να φτάσουν πέρα από τη
δέκατη ένατη ηµέρα του µήνα, όσον αφορά τα έξοδά τους. 

Αυτά είναι τροµακτικά νούµερα, δείχνουν ότι στην κοινωνία
υπάρχει ένα βαθύ αίσθηµα οικονοµικής και κοινωνικής κρίσης και
η Κυβέρνηση κάθεται και τα βλέπει χωρίς να τα σχολιάζει. Θα πε-
ριµέναµε από την Κυβέρνηση να υπάρχει, κύριε Υφυπουργέ, µία
δήλωση για αυτά, µία εξήγηση του γιατί αυτοί οι αριθµοί είναι
τόσο καταστροφικοί για τη χώρα µας και τόσο πολύ σε απόκλιση
µε τον ευρωπαϊκό µέσο όρο και ιδίως από εσάς την Κυβέρνηση
των αστών που µιλάει συνέχεια για σύγκλιση µε τον µέσο ευρω-
παϊκό όρο. 

Επειδή, λοιπόν, µιλάµε µε νούµερα, θα ήθελα να καταθέσω στα
Πρακτικά τη σχετική έρευνα της EUROSTAT για την υποκειµενική
φτώχεια στην Ελλάδα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αλέξανδρος Καζαµίας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης, υπάρχει µια δεύτερη έρευνα από έναν άλλον σηµα-
ντικό διεθνή οργανισµό που σχετίζεται µε την κατάσταση στον
τοµέα της υγείας και αυτή είναι η έρευνα του ΟΟΣΑ ενός οργα-
νισµού µε τριάντα οκτώ κράτη-µέλη, εκ των οποίων ένα είναι η
χώρα µας. Αυτή δηµοσιοποιήθηκε χθες και είναι η έρευνα µε
τίτλο: «η Υγεία µε µια µατιά». Αυτή δείχνει, µεταξύ των πολλών
άλλων, ότι το 23% των Ελλήνων δεν έχει πρόσβαση στις υπηρε-
σίες υγείας κι επίσης, δείχνει ότι περίπου το ίδιο ποσοστό -λίγο
παραπάνω 23% µε 24% των Ελλήνων δεν έχει πρόσβαση στις
υπηρεσίες της οδοντιατρικής της στοµατικής υγείας. Αυτά είναι
τα υψηλότερα νούµερα και είµαστε τελευταίοι πάλι στην Ευρώπη
µε µεγάλη διαφορά, όσον αφορά και τις δύο στατιστικές. Επίσης,
η έρευνα αποκαλύπτει και κάτι άλλο, το οποίο είναι ιδιαιτέρως
ενδιαφέρον. Η περίπτωση της Ελλάδας, συγκρίνεται και µε την
περίπτωση της Εσθονίας, όσον αφορά τη χαµηλή πρόσβαση,
κύριε Υφυπουργέ, που κοιτάτε τώρα το κινητό σας και δεν φαί-
νεται να σας απασχολεί καθόλου αυτό, αλλά θα ήθελα πάρα πολύ
να το σχολιάσετε, µόλις θα τελειώσω την οµιλία µου, αντί να κά-
νετε παρεµβάσεις, για να επαίρεστε για τα επιτεύγµατα του
Υπουργείου. 

Πώς τα σχολιάζετε αυτά; Πρόκειται για ένα αποτέλεσµα, όπου
ένας στους τέσσερις Έλληνες δεν έχει πρόσβαση στις υπηρεσίες
της υγείας, το οποίο σύµφωνα µε την έρευνα αυτή αποδίδεται
κατά κύριο λόγο στη φτώχεια των Ελλήνων, στο οποίο βρίσκο-
νται, δηλαδή, ενώπιον υπηρεσιών υγείας, οι οποίες είναι πάρα
πολύ ακριβές. Στην περίπτωση της Εσθονίας που είναι η µόνη
άλλη χώρα που συγκρίνεται µε τη δική µας, ο λόγος για τον οποίο
δεν έχουν πρόσβαση είναι ότι βρίσκονται σε µεγάλη γεωγραφική
απόσταση από τις παρεχόµενες υπηρεσίες υγείας. Εµείς δεν
έχουµε αυτό το πρόβληµα, έχουµε έναν καθαρά οικονοµικό και
κοινωνικό πρόβληµα που είναι το χαµηλό εισόδηµα των πολιτών
που δεν έχουν πρόσβαση. Ένας στους τέσσερις! Αυτά είναι τρο-
µακτικά νούµερα και θα περιµέναµε όχι µόνο να υπάρχουν δηλώ-
σεις, αλλά να υπάρχει ένα νοµοσχέδιο το οποίο να εισάγει µέτρα
που να αντιµετωπίζουν δραστικά αυτά τα προβλήµατα και ερχό-
µαστε εδώ σήµερα να συζητήσουµε -τώρα έχουν περάσει περί-
που πεντέµισι ώρες- για ένα νοµοσχέδιο που αφορά τη δωρεά
ενός ιδιωτικού οργανισµού, ύψους 82 εκατοµµυρίων ευρώ που
είναι δεν είναι το 1% του προϋπολογισµού του Υπουργείου

Υγείας. Εδώ, χρειάζεται η Κυβέρνηση να λάβει δραστικά µέτρα,
ούτως ώστε να αυξήσει σηµαντικά τις δαπάνες για την υγεία,
ιδίως τη στιγµή που αυτές βρίσκονται κοντά στο 75% του µέσου
όρου της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Έχουµε, δηλαδή, πολύ χαµηλές
δαπάνες σε αυτόν τον τοµέα. 

Κύριε Υφυπουργέ, η συνολική εικόνα, η µεγάλη εικόνα, αν αφή-
σουµε τη δωρεά του Ιδρύµατος «Ωνάση» που συζητάµε σήµερα,
είναι τροµακτικά κακή. Οι υποδοµές στην υγεία βρίσκονται σε µία
κατάσταση που δεν τους επιτρέπει να εξυπηρετήσουν τις ανά-
γκες, τουλάχιστον, του ενός τετάρτου του πληθυσµού µε στοι-
χειώδη τρόπο. Αναρωτιόµαστε: Εσείς, όταν συναντάτε τους
οµολόγους µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση, νιώθετε περήφανος
όταν τους βλέπετε και συζητάτε αυτά τα στατιστικά στοιχεία που
δείχνουν ότι η Ελλάδα είναι διαρκώς ουραγός, όσον αφορά τις
παρεχόµενες υπηρεσίες -το κράτος πρόνοιας- και συγκεκριµένα
στην υγεία; Πώς νιώθετε; Δεν νιώθετε την ανάγκη να εκπονήσετε
ένα σχέδιο δραστικής αντιµετώπισης αυτής της καταστροφικής
κατάστασης, η οποία δεσπόζει; Πάρα πολλές κοινωνικές οµάδες
και οι πολίτες και τα συνδικάτα που θα απεργήσουν αύριο µιλούν
για πλήρη διάλυση του συστήµατος. Η διάλυση είναι µια ακραία
φράση και εσείς χαίρεστε γιατί µπορέσατε να προσελκύσετε µία
µικρή δωρεά, η οποία θα ενισχύσει µια πτέρυγα σε ένα συγκε-
κριµένο νοσοκοµείο. 

Η Πλεύση Ελευθερίας θεωρεί ότι η κατάσταση στην υγεία χρή-
ζει άµεσης αντιµετώπισης, ότι αυτό οφείλεται σε ένα αποτυχη-
µένο στην πραγµατικότητα κοινωνικοοικονοµικό µοντέλο, το
οποίο δεν µπορεί να αντιµετωπίσει τα προβλήµατα των χαµηλό-
τερων κοινωνικών στρωµάτων, αλλά και των µεσαίων κοινωνικών
στρωµάτων, σύµφωνα µε τις πρόσφατες έρευνες της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης και του ΟΟΣΑ και το οποίο προσπαθείτε µε εµβα-
λωµατικές παρεµβάσεις, όχι να διορθώσετε, αλλά να µειώσετε
τις αρνητικές επιπτώσεις του πάνω σε ορισµένες µικρές οµάδες
του πληθυσµού. Αυτό δεν αποτελεί λύση. Πρέπει να δράσετε
πολύ πιο αποτελεσµατικά και πολύ πιο άµεσα, διότι η γενική κα-
τάσταση στον χώρο της υγείας είναι τραγικά προβληµατική. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ για τη συνέπεια στον χρόνο. 
Τον λόγο τώρα έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της

Νέας Δηµοκρατίας, κ. Αθανάσιος Πλεύρης. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΘΑΝΟΣ) ΠΛΕΥΡΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευ-

τές, ερχόµαστε εδώ για να συζητήσουµε κάτι το οποίο υπό κα-
νονικές συνθήκες θα τελείωνε σε µισή ώρα και θα ήταν αυτο-
νόητο ότι έπρεπε να στηριχθεί από όλα τα κόµµατα. Η συζήτηση,
όµως, πήρε µια ευρύτερη διάσταση σε ένα πλαίσιο γενικότερα
για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Ξέρετε, πολλές φορές µιλάµε για
το Εθνικό Σύστηµα Υγείας σαν να µην πέρασε αυτός ο τόπος,
όπως και η υφήλιος ολόκληρη, µια τεράστια πανδηµία, όπου πρα-
γµατικά οι γυναίκες και οι άνδρες που υπηρετούν στο Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας και το ίδιο το Εθνικό Σύστηµα Υγείας δοκιµάστηκε,
µε αποτέλεσµα αυτή τη στιγµή και η νυν ηγεσία η οποία βρίσκεται
στο Υπουργείο, να πρέπει να διαχειριστεί µια κατάσταση που
προφανέστατα έρχεται, µετά από έναν πόλεµο, όπου έδωσε το
ΕΣΥ. 

Επειδή εδώ γίνεται πολλές φορές µια κριτική αναφορικώς µε
το εάν έχουµε πραγµατική βούληση να στηρίξουµε ή να µην στη-
ρίξουµε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
εκεί τα νούµερα είναι αµείλικτα. Αυτή τη στιγµή έχουµε τον µε-
γαλύτερο προϋπολογισµό που υπήρξε ποτέ στο Εθνικό Σύστηµα
Υγείας. Είναι προϋπολογισµός άνω του 1,5 δισεκατοµµυρίου
ευρώ συγκριτικά µε τον προϋπολογισµό του 2019 και έχουµε και
ένα πρόγραµµα από το Ταµείο Ανάκαµψης ποσού 1,5 δισεκατοµ-
µυρίου ευρώ αποκλειστικά για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και κυ-
ρίως για την υλικοτεχνική ενίσχυση, τον εξοπλισµό και γενικότερα
τις δράσεις που συνδέονται µε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, είτε
αυτές αφορούν στην πρωτοβάθµια φροντίδα περίθαλψης, στον
προσωπικό γιατρό, στις προληπτικές εξετάσεις, καθώς και στα
κέντρα υγείας, είτε στη δευτεροβάθµια φροντίδα υγείας.

Σε ενενήντα νοσοκοµεία και πάνω από εκατόν πενήντα κέντρα
υγείας αυτή τη στιγµή, όπου και να πάτε, γίνονται δράσεις από
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αυτά τα χρήµατα, προκειµένου να υπάρχει µια καλύτερη εικόνα. 
Στο δε προσωπικό, που είναι και το πιο δύσκολο σκέλος, το

οποίο έχει να κάνει µε τη διαχείριση των προβληµάτων του Εθνι-
κού Συστήµατος Υγείας, είµαστε στην καλύτερη κατάσταση από
ό,τι υπήρξε ποτέ η χώρα. Συγκριτικά µε το 2019, έχουµε 15% πα-
ραπάνω προσωπικό. Οπωσδήποτε εκεί πέρα θα πρέπει να γίνει
πολύ περισσότερη δουλειά και εκεί ακριβώς είναι που και ο
Υπουργός Άδωνις Γεωργιάδης και ο Υφυπουργός Μάριος Θεµι-
στοκλέους προσπαθούν συνεχώς µε κίνητρα και µε παρεµβάσεις.
Η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη, αυξάνοντας µισθούς
αλλά και δίνοντας κίνητρα, οικονοµικά και µη, σε γιατρούς και νο-
σηλευτές, προσπαθεί, προκειµένου να έχουµε την καλύτερη δυ-
νατή στελέχωση. 

Η Ελλάδα έχει και µια ιδιαιτερότητα συγκριτικά µε άλλες
χώρες που αναφέρονται, αυτήν της γεωγραφικής κατανοµής. Σε
εµάς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή τη στιγµή και η γεω-
γραφική κατανοµή προκαλεί, σε µεγάλο βαθµό, υποχρεωτικά µια
διασπορά δυνάµεων, όπου εκεί είναι πολύ πιο δύσκολη η υγει-
ονοµική κάλυψη. Είναι τελείως διαφορετικό να έχεις να διαχειρι-
στείς µια χώρα που έχει επίπεδη διάταξη και πολύ κοντά το ένα
νοσοκοµείο στο άλλο, λόγω του οδικού δικτύου και είναι τελείως
διαφορετικό να πρέπει να παρέχεις στους συµπολίτες µας, που
είναι στα νησιά, την καλύτερη δυνατή περίθαλψη. Αυτά τα νησιά,
µάλιστα, το καλοκαίρι έχουν πολύ πιο αυξηµένες υγειονοµικές
ανάγκες.

Η επιπλέον ιδιαιτερότητα της χώρας, που την είδαµε και στην
πανδηµία, είναι ότι άλλες χώρες γειτνιάζουν µε χώρες από τις
οποίες µπορούν να βοηθηθούν, όταν έχουν µία πίεση, όπως εί-
δαµε στο Βέλγιο, στην Ολλανδία, στη Γερµανία. Κάτι τέτοιο, προ-
φανώς, δεν ισχύει στη χώρα µας, γιατί το Εθνικό µας Σύστηµα
Υγείας είναι πολύ καλύτερο από εθνικά συστήµατα υγείας των
κρατών, τα οποία βίωσαν τον σοσιαλιστικό παράδεισο. 

Συνεπώς, αυτή τη στιγµή γίνεται τεράστια προσπάθεια σε όλο
αυτό το πλαίσιο. Ο Υπουργός έθεσε δύο βασικούς δείκτες και
δύο βασικές παραµέτρους, που θα αξιολογηθούµε το επόµενο
διάστηµα και ήταν και είναι από τα µεγαλύτερα προβλήµατα του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας. 

Το πρώτο είναι πώς θα µειωθούν οι αναµονές. Οι αναµονές,
για να συνεννοηθούµε, ήταν λογικό να αυξηθούν, γιατί για πλέον
από δύο χρόνια το Εθνικό Σύστηµα Υγείας δεν µπορούσε να
κάνει το σύνολο των τακτικών χειρουργείων, γιατί ακριβώς είχε
πολύ αυξηµένες κλίνες, λόγω της αντιµετώπισης της πανδηµίας. 

Άρα, εκπονείται ένα σχέδιο εδώ πέρα, που έχει να κάνει και µε
τα απογευµατινά χειρουργεία. Τα απογευµατινά χειρουργεία
πρέπει να θυµηθούµε ότι ψηφίστηκαν πρώτη φορά επί Αλέκου
Παπαδόπουλου, επί ΠΑΣΟΚ. Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν τα κατήργησε ποτέ.
Αντιθέτως, ενώ τροποποίησε τη διάταξη, παρέµεινε εν ισχύ. Την
ψηφίσαµε στην προηγούµενη µας διακυβέρνηση και έρχονται
τώρα ο Άδωνις µαζί µε τον Μάριο να την υλοποιήσουν. 

Και να καταλάβω µια ένσταση -δεν την καταλαβαίνω, βεβαίως,
αλλά για να προχωρήσουµε την κουβέντα- που µπορεί να υπάρ-
χει, ότι «Κύριοι, εγώ δεν θέλω να υπάρχει καµµία σχέση του δη-
µόσιου συστήµατος µε οποιαδήποτε παροχή, η οποία να πληρώ-
νεται» ή «Δεν θέλω να στηρίξω τα απογευµατινά χειρουργεία». Η
στάση, όµως, ειδικά του ΠΑΣΟΚ αλλά και των άλλων κοµµάτων,
να µην στηρίζουν τα δωρεάν απογευµατινά χειρουργεία, ξέρετε
τι είναι; Η πολιτική είναι κάτι ρεαλιστικό. Θα πείτε, λοιπόν, στον
άνθρωπο που αύριο το απόγευµα, µε το Ταµείο Ανάκαµψης, θα
πάει να χειρουργηθεί δωρεάν ότι «Εγώ καταψήφισα, να µην πας
να χειρουργηθείς». Η πραγµατικότητα είναι ότι τα τριάντα επτά
χιλιάδες χειρουργεία που αναφέρονται και θα ανακουφίσουν τη
λίστα και συµπολίτες µας θα πάνε να χειρουργηθούν πολύ πιο
γρήγορα, καθώς και ότι µε την ανακούφιση της λίστας άλλοι που
αυτή τη στιγµή περιµένουν θα χειρουργηθούν πολύ πιο γρήγορα.

Το δεύτερο σκέλος είναι πολύ πιο δύσκολο και έχει να κάνει
µε τις παρεµβάσεις που γίνονται, προκειµένου πραγµατικά να
υπάρχει καλύτερη δυνατή εικόνα στα ΤΕΠ. 

Θα πρέπει να θυµηθούµε ότι τα ΤΕΠ του συνόλου των νοσο-
κοµείων µας ανακαινίζονται από το Ταµείο Ανάκαµψης. Με τη
στελέχωση που γίνεται, που διπλασιάζεται σχεδόν ο κόσµος και
οι θέσεις που υπάρχουν στα ΤΕΠ, θα µπορέσει να δηµιουργηθεί

σε ένα εξάµηνο από τώρα, όπως είπε και ο Υπουργός, µια αρκετά
καλύτερη κατάσταση. 

Μέσα, λοιπόν, σε αυτό το πλαίσιο έρχεται και το θέµα που
έχουµε µε τη δωρεά του Ωνασείου. Η κουβέντα µετά πήγε στο
πώς λειτουργεί το Ωνάσειο, εάν το Ωνάσειο µπορεί να παίρνει
διαφορές, εάν δεν παίρνει διαφορές, ποιοι είναι δικαιούχοι. Αυτά
ισχύουν ουσιαστικά από τότε που έγινε το Ωνάσειο. Δεν ερχόµα-
στε εδώ να αλλάξουµε τον ιδρυτικό νόµο του Ωνασείου. Αυτό που
ερχόµαστε να κάνουµε είναι σε µια δωρεά ύψους 70 εκατοµµυ-
ρίων, έρχονται επιπλέον 82 εκατοµµύρια και γίνονται και κάποιες
επιµέρους παρεµβάσεις σε αυτή τη σύµβαση, προκειµένου να
έχουµε στον υγειονοµικό µας χάρτη µία πάρα πολύ καλή δοµή,
όπως είναι σήµερα αυτή του Ωνασείου, ακόµα καλύτερη, µε πα-
ρεµβάσεις σε όλο το πλαίσιο και ειδικά στο κοµµάτι του µεταµο-
σχευτικού κέντρου. 

Επειδή προηγουµένως σας είπα ότι η πολιτική έχει και ρεαλι-
στική απεικόνιση -και ευχαριστώ πολύ και τον Υπουργό πριν για
τα καλά του λόγια-, υπάρχουν κάποια πράγµατα που είναι µετρή-
σιµα. Πριν από τις εκλογές του 2023, η Πλεύση Ελευθερίας δεν
ήταν τότε στο Κοινοβούλιο και δεν ξέρω τι θέση θα κρατούσε. Το
2023 φέραµε εδώ και ψηφίσαµε την αλλαγή του νόµου για τις µε-
ταµοσχεύσεις. Δυστυχώς, ενώ ήταν ένα νοµοσχέδιο που είχε
δουλευτεί -ο προκάτοχός µου Βασίλης Κοντοζαµάνης είχε κάνει
την επιτροπή, είχε ολοκληρώσει το έργο της, ήταν όλοι οι επιστή-
µονες που υπήρχαν-, ψηφίστηκε ο νόµος, αλλά µε κάποιες δικαιο-
λογίες τα κόµµατα που υπήρχαν τότε δεν υπερψήφισαν, είτε
αποχώρησαν είτε επικαλέστηκαν ότι ναι µεν, καλές οι µεταµο-
σχεύσεις αλλά έψαξαν να βρουν µια δικαιολογία. 

Σήµερα, από τον δείκτη 2 που ήταν η Ελλάδα στις µεταµοσχεύ-
σεις, σε ενάµιση χρόνο έχει πάει στον δείκτη 11. Γιατί; Διότι ο
Άδωνις και ο Μάριος, ο Υπουργός και ο Υφυπουργός, εφαρµό-
ζοντας και αυτόν τον νόµο και τις πτυχές που είχε αυτός ο νόµος,
αλλά κάνοντας και τις παρεµβάσεις, που θα είναι πολύ σηµαντι-
κές, µε τους περίπου τριάντα συντονιστές οι οποίοι θα πάρουν
τις συγκεκριµένες θέσεις, πλέον έχουµε ένα τέτοιο πλαίσιο που
δίνονται πολλές δυνατότητες στον Έλληνα ασθενή. 

Σε συζήτηση, λοιπόν, πριν από ενάµιση χρόνο εδώ πέρα, προ-
σπάθησαν τα κόµµατα, επειδή ήταν και κοντινή προεκλογική
φάση -είχε µπει το 2023-, να βρουν δικαιολογίες καταψήφισης.
Σήµερα µε αυτό τον νόµο και µε τις παρεµβάσεις που έγιναν
έχουµε ένα καλύτερο αποτέλεσµα. Ειδικά οι τελευταίες παρεµ-
βάσεις του Υπουργού και του Υφυπουργού για την ενίσχυση των
θέσεων σε αυτό το κοµµάτι θα φέρουν τη χώρα σε ακόµα καλύ-
τερη κατάσταση. 

Θέλω να αναφερθώ -και ευχαριστώ πολύ και τον κ. Γιαννούλη
που τοποθετήθηκε πριν- στο κοµµάτι των νοσοκοµειακών λοιµώ-
ξεων, το οποίο τυχαίνει να το έχω αντιµετωπίσει και ως ασθενής.
Είναι, πραγµατικά, µία από τις πιο δύσκολες καταστάσεις να πη-
γαίνεις σε ένα νοσοκοµείο, να γίνεσαι καλά από την πάθηση που
πηγαίνεις και να κινδυνεύεις να πεθάνεις από µία λοίµωξη. Πρά-
γµατι, η χώρα µας βρισκόταν στις χειρότερες θέσεις στον ευρω-
παϊκό µέσο όρο στη θνητότητα από νοσοκοµειακές λοιµώξεις.
Αυτή η κατάσταση, µάλιστα, επιδεινώθηκε, όπως και σε άλλες
χώρες που ήταν σε καλύτερες θέσεις, κατά τη διάρκεια της παν-
δηµίας. Αυτό είναι λογικό και το καταλαβαίνει και κάποιος που
δεν είναι γιατρός, ότι προφανώς όταν έχεις πολύ µεγαλύτερη
πίεση σε ένα σύστηµα υγείας και έχεις πολύ περισσότερο κόσµο
που δέχεται τις υπηρεσίες, αυτοµάτως αυξάνεται και ο κίνδυνος
των λοιµώξεων. 

Η Ελλάδα, βέβαια, είχε και την ιδιαιτερότητα της µεγάλης κα-
τάχρησης η οποία γίνεται σε αντιβιοτικά. Ήδη -και οφείλω να πω
ότι για αυτά τα θέµατα σε µεγάλο βαθµό υπάρχει αρκετή συναί-
νεση- η Κυβέρνηση αυτή έβαλε µια τάξη στη συνταγογράφηση
των αντιβιώσεων, που ήταν ένα πολύ σηµαντικό βήµα, ώστε να
µην γίνεται κατάχρηση των αντιβιοτικών, αλλά και εφάρµοσε ένα
πλαίσιο πιλοτικό σε δέκα νοσοκοµεία, όπου προσπάθησε να δο-
θούν σωστές κατευθύνσεις. Ήταν από το πρόγραµµα που χρη-
µατοδότησε και το Ίδρυµα «Νιάρχος» και έχουµε τα πρώτα
αποτελέσµατα, τα οποία µάλιστα τα ανέδειξε ο Πρωθυπουργός
στην εβδοµαδιαία αναφορά που κάνει. Φάνηκε ότι µε παρεµβά-
σεις που έγιναν στα συγκεκριµένα νοσοκοµεία και µε πολύ µικρές
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παρεµβάσεις υπήρξε πολύ καλύτερη συµµόρφωση, γιατί πολλές
φορές στο κοµµάτι των λοιµώξεων, πέρα από την κατάχρηση των
αντιβιοτικών, είναι και η συµµόρφωση όσων συµµετέχουν στο σύ-
στηµα, ασθενών, γιατρών, νοσηλευτών, προσωπικού που βρίσκε-
ται και οι ίδιοι µπορεί να µεταφέρουν λοιµώξεις. 

Όµως, πραγµατικά, αυτή είναι µια ακήρυχτη πανδηµία, η οποία
υπάρχει και σε παγκόσµιο επίπεδο. Η χώρα µας είναι σε χειρό-
τερη κατάσταση, όπως δείχνουν τα νούµερα. Όµως, η µελέτη του
ΟΟΣΑ που αναφέρθηκε, είναι πριν γίνουν οι συγκεκριµένες πα-
ρεµβάσεις. Είµαι αισιόδοξος ότι και µε την παρούσα ηγεσία θα
συνεχιστούν όλα αυτά τα προγράµµατα, προκειµένου πραγµα-
τικά οι Έλληνες πολίτες να έχουν και σε αυτό το κοµµάτι την κα-
λύτερη δυνατή περίθαλψη. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνοντας, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, να πω ότι στο κοµ-
µάτι της υγείας προφανώς µπορεί να υπάρχει πολύ µεγάλη κρι-
τική και εγώ είµαι της άποψης ότι κανένας ο οποίος έχει θητεύσει
σε θέσεις ευθύνης στο Υπουργείο Υγείας δεν µπορεί να αισθά-
νεται υπερήφανος και να λέει ότι όλα πάνε καλά, γιατί τότε µάλ-
λον δεν έχει αντίληψη της κατάστασης όπως διαµορφώνεται. 

Δεν πρέπει, λοιπόν, ούτε να ωραιοποιούµε ούτε όµως από την
άλλη πλευρά να φτάνουµε στο σηµείο να µηδενίζουµε τις προ-
σπάθειες οι οποίες γίνονται. Οι προσπάθειες οι οποίες γίνονται
αυτήν τη στιγµή στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας, είναι προσπάθειες
που θα πιάσουν τόπο. Πιστεύω απόλυτα ότι ο σχεδιασµός που
υπήρξε από την αρχή της διακυβέρνησης, µε τη µεγάλη βέβαια
παρένθεση και τις δυσκολίες της πανδηµίας, ήταν ένας σχεδια-
σµός προκειµένου να δηµιουργηθεί ένα νέο ΕΣΥ και αυτήν τη στι-
γµή και ο Υπουργός Άδωνις Γεωργιάδης και ο Υφυπουργός
Μάριος Θεµιστοκλέους υλοποιούν το µεγαλύτερο πρόγραµµα
που υπήρξε ποτέ για τη στήριξη του Εθνικού Συστήµατος Υγείας. 

Θεωρώ ότι µπορεί πάντοτε να υπάρχει η γόνιµη κριτική για να
βελτιώνονται οι καταστάσεις, αλλά είναι πολύ άδικη η κριτική που
έρχεται να πει ότι η συγκεκριµένη Κυβέρνηση δεν ενδιαφέρεται
για το ΕΣΥ. Υπάρχουν θέµατα που προφανώς µπορεί να πάει και
καλύτερα και πρέπει να πάει καλύτερα και είναι δεκτή η κριτική,
αλλά η κριτική που ξεκινά από την αφετηρία ότι έχουµε µια αδια-
φορία για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, είναι µια κριτική που δεν
συνάδει µε την πραγµατικότητα, δεν συνάδει µε τους αριθµούς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστώ τον κ.
Πλεύρη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «Ελληνική
Λύση - Κυριάκος Βελόπουλος» και οι Βουλευτές του κατέθεσαν
σήµερα 19-11-2024 πρόταση νόµου: «Κατάργηση των άρθρων 1-
7 του Μέρους Α’ του ν.4491/2017, των άρθρων 17-20 του Μέρους
Γ’ του ν.4958/2022 και του ν.5089/2024 που αφορούν την ανα-
γνώριση της ταυτότητας φύλου, την αλλαγή φύλου και τον γάµο
µεταξύ ατόµων του ιδίου φύλου». Παραπέµπεται στην αρµόδια
Διαρκή Επιτροπή.

Τον λόγο τώρα έχει η Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας «Πλεύση Ελευθερίας», η κ. Ζωή Κωνσταντοπούλου η οποία
καλείται στο Βήµα. 

Κυρία Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Δεν είχα την χαρά να ακούσω τον κ. Γεωργιάδη, που έµαθα ότι

πάλι ήθελε να κάνει φροντιστηριακά µαθήµατα στα άδεια έδρα-
να, διότι βρισκόµουν στα Δικαστήρια της Ευελπίδων, υπερασπι-
ζόµενη για άλλη µια φορά ανθρώπους που υπέστησαν ακραία
αστυνοµική βία στην προσπάθειά τους να συµπαρασταθούν µε
αλληλεγγύη σε άλλους ανθρώπους που χάνουν τα σπίτια τους
µέσω της απάνθρωπης διαδικασίας των ηλεκτρονικών πλειστη-
ριασµών.

Οι ηλεκτρονικοί πλειστηριασµοί µια διαδικασία αντισυνταγµα-
τική, κατά της οποίας η Πλεύση Ελευθερίας έχει προσφύγει και
εκκρεµεί η απόφαση. Από το 2018 έχουµε απευθυνθεί στο Συµ-
βούλιο της Επικρατείας και µάλιστα υπογράφουµε τη σχετική αί-
τηση ακύρωσης οι τρεις από τους έξι Βουλευτές σήµερα της
Πλεύσης Ελευθερίας, και εγώ και ο κ. Καραναστάσης και η κ. Κα-

ραγεωργοπούλου. Η υπεράσπιση των δικαιωµάτων των ανθρώ-
πων και η θωράκιση της αξιοπρέπειάς τους είναι ζήτηµα καθηµε-
ρινής και συνεχούς δράσης. 

Και µιας και αναφερθήκατε, κύριε Πλεύρη, στο προ του 2023
διάστηµα, η Πλεύση Ελευθερίας δεν ήταν τότε στη Βουλή, ήταν
όµως ενεργότατα, όπως είναι και σήµερα, παρούσα στην κοινω-
νία, σε κάθε πεδίο διεκδίκησης, σε κάθε πεδίο δράσης. 

Στον τοµέα της υγείας η Πλεύση Ελευθερίας, αυτό το µικρό,
αλλά πολύ επίµονο και σύντοµα πολύ µεγαλύτερο κοινοβουλευ-
τικό κόµµα, από την εποχή που ήµασταν εκτός Βουλής θελήσαµε
να δώσουµε το παράδειγµα και το στίγµα του τι πιστεύουµε ότι
πρέπει να γίνει για την υγεία. Το πρώτο που πρέπει να γίνει βέ-
βαια είναι η γενναία χρηµατοδότησή της, αυτή που δυστυχώς αρ-
νούνται οι κυβερνήσεις εδώ και δεκαετίες, αυτή που δυστυχώς
ουσιαστικά αντιστράφηκε εντελώς στην περίοδο των µνηµονίων,
την περίοδο δηλαδή εκείνη όπου αυτό που απαιτήθηκε ως προ-
απαιτούµενο χρηµατοδότησης της χώρας και ως προϋπόθεση
από τους λεγόµενους «εταίρους», τους λεγόµενους «δανειστές»
ήταν η αποψίλωση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, ήταν το κλεί-
σιµο νοσοκοµείων, ήταν η αντιστροφή της αποκέντρωσης της δη-
µόσιας υγείας, ήταν οι περικοπές στις αποδοχές του υγειονο-
µικού προσωπικού, ήταν οι περικοπές στον προϋπολογισµό για
την υγεία που οδήγησαν στο να µην έχουν τα νοσοκοµεία ούτε
αντιτετανικούς όρους ούτε σεντόνια και καλούνταν οι πολίτες να
φέρνουν τα σεντόνια τους για να νοσηλευτούν και έτρεχαν στα
φαρµακεία για να βρουν τα απαιτούµενα φάρµακα. Σε πάρα πολ-
λές περιπτώσεις αυτά συµβαίνουν και σήµερα. 

Για την Πλεύση Ελευθερίας πολιτική για την υγεία σηµαίνει
γενναία χρηµατοδότηση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, που
σηµαίνει χρηµατοδότηση του ανθρώπινου δυναµικού µε αξιοπρε-
πείς αποδοχές και όχι µε ψίχουλα και σε συνθήκες εξουθένωσης.
Σηµαίνει επίσης προσλήψεις ανθρώπινου δυναµικού.

Πολύ ωραία τα είπατε: «Ποιος θέλει να αρνηθεί σε κάποιον να
χειρουργηθεί δωρεάν σε απογευµατινό χειρουργείο;». 

Να σας πω ότι εξαρτάται, κύριε Πλεύρη.
Θέλετε κάποιος να χειρουργηθεί δωρεάν από έναν χειρουργό

που διάγει την τριακοστή ώρα της υπηρεσίας του και από νοση-
λευτικό προσωπικό που δεν έχει πάρει άδεια από το 2021; 

Θέλετε να λειτουργούν τα νοσοκοµεία σε συνθήκες που προ-
καλούν επισφάλεια για τους ασθενείς; Αυτό κατήγγειλαν πριν
από λίγες µέρες ο Ιατρικός Σύλλογος και οι γιατροί της Κέρκυ-
ρας στον εισαγγελέα, ότι το Νοσοκοµείο Κέρκυρας λειτουργεί
σε συνθήκες που θέτουν σε κίνδυνο την ασφάλεια του προσωπι-
κού και των ασθενών.

Άρα τα ερωτήµατα δεν µπορεί να τίθενται έτσι ρητορικά και
αποκοµµένα από τις συνθήκες ούτε µπορεί να µας οδηγείτε να
ξεχάσουµε ότι τα νοσοκοµεία της χώρας, στην ολότητά τους σή-
µερα, λειτουργούν µε αποψιλωµένο προσωπικό, κάποια µε το
50% του προσωπικού που προβλέπεται στα οργανογράµµατά
τους -έτσι συµβαίνει στη Νίκαια-, κάποια µε το 35% του προσω-
πικού ή το 30% του προσωπικού που προβλέπεται στα οργανο-
γράµµατά τους -έτσι συµβαίνει στην Κέρκυρα-, κάποια µε
σοβαρότατες ελλείψεις για τις οποίες δεν ακούσαµε απαντήσεις. 

Κοιτάω τη σηµερινή ειδησεογραφία η οποία είναι τροµακτική
στο πεδίο της υγείας. Και απορώ: Μπορεί να έρχεται ο Υπουργός
Υγείας εδώ και να επιχαίρει τι καλά που τα κάνετε στο πεδίο της
δηµόσιας υγείας; 

Πάτρα: µόλις πέντε γιατροί για καρκινοπαθείς στη δυτική Ελ-
λάδα. Κάνουν χηµειοθεραπεία στις καρέκλες. Μόνο στο ογκολο-
γικό τµήµα του Πανεπιστηµιακού Γενικού Νοσοκοµείου Πάτρας
οι τρεις γιατροί καλούνται να εξυπηρετήσουν τριακόσια τακτικά
ραντεβού τον µήνα από τα οποία τριάντα µε σαράντα ηµερησίως
ο καθένας.

Αγρίνιο: Παραιτήθηκαν και οι τρεις γιατροί της παθολογικής
κλινικής του νοσοκοµείου. Ποιος θα χειρουργηθεί δωρεάν στο
απογευµατινό χειρουργείο αυτού του νοσοκοµείου; Από ποιους
γιατρούς; Στην Κέρκυρα που για τους κατοίκους όλου του νησιού
υπάρχουν δύο µόνο παθολόγοι, ποιος αναλαµβάνει την ευθύνη; 

Η δική µας θέση έχει διατυπωθεί έµπρακτα µε το παράδειγµά
µας και έχει διατυπωθεί πολιτικά και σας την καταθέτουµε ξανά
και ξανά εδώ.
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Ενίσχυση του προϋπολογισµού για την υγεία, ενίσχυση της
πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας, δηλαδή των κέντρων υγείας,
τα οποία είναι ζωτικό κοµµάτι για το σύστηµα υγείας το οποίο
είναι και αυτό αποψιλωµένο, αναπλήρωση των κενών οργανικών
θέσεων παντού, είτε µιλάµε για ιατρικό προσωπικό είτε µιλάµε
για νοσηλευτικό προσωπικό είτε µιλάµε για βοηθητικό προσωπικό
είτε µιλάµε για τραυµατιοφορείς είτε µιλάµε για οδηγούς ασθε-
νοφόρων. 

Είµαστε στο 2024 και µε νοµοθεσία που έχετε φέρει οδηγούν
τα ασθενοφόρα πυροσβέστες, δηµοτικοί υπάλληλοι, στρατιωτικοί
και από το περασµένο καλοκαίρι και σπουδαστές των ΙΕΚ του
ΕΚΑΒ, τους οποίους καλούν να υπογράφουν έγγραφα τα οποία
κανένα κράτος δεν θα έπρεπε να ζητάει από σπουδαστή να υπο-
γράφει, για να αποσείσει το κράτος την ευθύνη. Έναντι του ασθε-
νούς ποιος αναλαµβάνει την ευθύνη;

Ενίσχυση λοιπόν του προσωπικού, ενίσχυση των πρωτοβάθ-
µιων κέντρων υγείας, της πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας, ανα-
πλήρωση όλων των κενών οργανικών θέσεων, δέον ιατρικός
εξοπλισµός. Όχι συµβάσεις µε τη «SIEMENS». Όχι συµβάσεις µε
τη «SIEMENS». Όχι οι συµβάσεις µε τη «SIEMENS». 

Και περιµένω να δω, επειδή ένα πολύ βασικό κοµµάτι των
αµαρτωλών συµβάσεων της «SIEMENS» ήταν µε δηµόσια νοσο-
κοµεία στις αµαρτωλές εκείνες περιόδους, σε αυτήν την από-
φαση της δικαιοσύνης που βγήκε, που καθαρογράφθηκε τον
περασµένο µήνα και λέει ότι αποδίδονται τα κατασχεθέντα στους
κατηγορούµενους θα ασκήσει εισαγγελέας του Αρείου Πάγου
αναίρεση; Το ελληνικό δηµόσιο θα κινητοποιηθεί ή αφού τους
απαλλάξατε θα τους δώσετε και χρηµατικό βραβείο;

Θα λήξει, κύριε Πλεύρη, η προθεσµία σε λίγο. Κινητοποιηθείτε
γιατί εµείς δεν θα τα αφήσουµε αυτά τα θέµατα έτσι και η Εισαγ-
γελία του Αρείου Πάγου…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΘΑΝΟΣ) ΠΛΕΥΡΗΣ: Γιατί απηλλάγησαν; 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Καταδικάστηκαν και δεν το καταλάβαµε;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΘΑΝΟΣ) ΠΛΕΥΡΗΣ: Γιατί απηλλάγησαν;
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Δεν απηλλάγησαν. Απηλλάγησαν οι κατηγορούµενοι της
«SIEMENS»; Οι κατηγορούµενοι της «SIEMENS» απηλλάγησαν;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΘΑΝΟΣ) ΠΛΕΥΡΗΣ: Με τον νόµο του κ. Καλο-
γήρου…

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Αθώοι κι αυτοί και ο Καραµανλής…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΘΑΝΟΣ) ΠΛΕΥΡΗΣ: Με τον νόµο του κ. Καλο-
γήρου παραγράφτηκαν αυτά.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Αθώοι, κύριε Πλεύρη, αθώοι!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΘΑΝΟΣ) ΠΛΕΥΡΗΣ: Σας ενοχλεί ο νόµος ΣΥ-
ΡΙΖΑ που παρέγραψε;

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κύριε Πλεύρη, ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι εγώ έχω αντι-
ταχθεί ρητά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΘΑΝΟΣ) ΠΛΕΥΡΗΣ: Πείτε ότι αυτός είναι ο
νόµος όµως.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Ξέρετε πολύ καλά ότι εγώ έχω αντιταχθεί στον νόµο του
2019.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΘΑΝΟΣ) ΠΛΕΥΡΗΣ: Αυτός ο νόµος γλίτωσε
κόσµο.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Και αυτόν τον νόµο χρησιµοποιήσατε και εσείς µετά.
Εγώ πάντως αντιτάχθηκα στον νόµο αυτό.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΘΑΝΟΣ) ΠΛΕΥΡΗΣ: Κι εµείς αντιταχθήκαµε.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Το είδαµε, σθεναρά!
Δεν είναι αθώοι λοιπόν, όπως λέει και το σύνθηµα. Δεν είναι

αθώοι και δεν είναι αθώοι ούτε βέβαια οι κυβερνητικοί κατηγο-
ρούµενοι για τα Τέµπη όσες µεθοδεύσεις συγκάλυψης και αν γί-
νουν. Και ακόµη και εκείνοι οι οποίοι σπεύδουν να δώσουν χείρα
βοηθείας στην Κυβέρνηση, όπως έκανε ο Εισαγγελέας του
Αρείου Πάγου για τις υποκλοπές, φτάνουν κάποια στιγµή να υπο-
χρεώνονται να πράξουν το καθήκον τους, όπως υποχρεώθηκε

χθες η Εισαγγελέας του Αρείου Πάγου, διατάσσοντας να διερευ-
νηθεί επιτέλους αυτό για το οποίο φωνάζουν οι συγγενείς και
τους λέει ο Υπουργός Δικαιοσύνης ότι καθυστερούν τη δίκη για
τα Τέµπη. Τι δηλαδή; Ότι δεν έχει µέχρι σήµερα σχεδόν δύο χρό-
νια µετά διαβιβασθεί στη δικογραφία το βιντεοληπτικό υλικό που
απεικόνιζε την εµπορική αµαξοστοιχία και τη φόρτωσή της.

Κατά περίεργη σύµπτωση, το βιντεοληπτικό υλικό και ο δίσκος
που αφορά τη Θεσσαλονίκη έσπασε και κατά περίεργη σύ-
µπτωση ό,τι αφορά το αµαξοστάσιο δεν διαβιβάστηκε. Και αν
ακούγαµε τον Υπουργό Δικαιοσύνης που έλεγε άρον άρον να ξε-
κινήσει δίκη, θα ξεκινούσε και χωρίς να έχουν αυτά διερευνηθεί.

Επανέρχοµαι όµως στο πεδίο της υγείας, για να πω ότι η
Πλεύση Ελευθερίας τον Μάρτιο του 2020, όταν ξεκινούσε η παν-
δηµία, κατά σύµπτωση για πρώτη φορά έλαβε µια µικρή κρατική
χρηµατοδότηση λόγω της συµµετοχής της στις ευρωεκλογές του
2019 και του ποσοστού των ευρωεκλογών εκείνων. 

Η πράξη που κάναµε εµείς τότε µε αυτήν τη µικρή χρηµατοδό-
τηση που πήραµε που ήταν 80.000 ευρώ για το 2020 ήταν να
πούµε ότι δωρίζουµε το 25% της χρηµατοδότησής µας στο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας. 

Με το 25% αυτής της µικρής χρηµατοδότησης αυτό το επίµονο
και ιδιόρρυθµο κίνηµά µάς δώρισε τρεις κλίνες ΜΕΘ-ΜΑΦ στην
«Παµµακάριστο», αφού επικοινωνήσαµε µε το νοσοκοµείο και
τους γιατρούς και µάθαµε για τις ανάγκες, και δύο κλιβάνους,
έναν υπερσύγχρονο καρδιογράφο, ο οποίος είναι µοναδικός πια
της περιοχής όπως µαθαίνω, στο Κέντρο Υγείας Καλυβίων -µε
αυτή τη δωρεά της Πλεύσης Ελευθερίας πια γίνονται καρδιογρα-
φήµατα στην ανατολική Αττική- και ένα λουτρό υπερήχων. 

Κάναµε χρηµατική δωρεά στο Ταµείο Αλληλοβοήθειας του Σω-
µατείου Ελλήνων Ηθοποιών, µε πρωτοβουλία του Διαµαντή Κα-
ραναστάση και µε σύµπραξη του Σπύρου Μπιµπίλα που και τότε
και σήµερα είναι πρόεδρος του Ταµείου Αλληλοβοήθειας και Αλ-
ληλεγγύης του Σωµατείου Ελλήνων Ηθοποιών και γιατροπορεύει
πολλούς καλλιτέχνες που δυστυχώς η πολιτεία δεν έχει µεριµνή-
σει γι’ αυτούς. 

Κάναµε δωρεά φαρµάκων στο Κοινωνικό Μητροπολιτικό Ια-
τρείο Ελληνικού, αυτό που συγκροτήθηκε ως κίνηµα αλληλεγ-
γύης και κοινωνικής στήριξης για τους ανθρώπους που στε-
ρούνταν ασφάλισης και δεν είχαν πρόσβαση ούτε στα φάρµακά
τους όλη την περίοδο των µνηµονίων, στην περίοδο δηλαδή
εκείνη κατά την οποία συγκροτήθηκαν και λειτούργησαν και λει-
τουργούν ακόµη και κοινωνικά φαρµακεία, κοινωνικά ιατρεία, κοι-
νωνικά φροντιστήρια, πρωτοβουλίες δηλαδή των πολιτών για να
στηρίξουν άλλους πολίτες. Και δωρίσαµε σε έναν σύλλογο στην
κοινότητα του Εµµανουήλ Παππά επάνω στις Σέρρες έναν απινι-
δωτή που µας ζήτησαν οι εθελοντές εκεί. 

Αυτά όλα τα έκανε η Πλεύση Ελευθερίας µε αυτήν τη µικρή
χρηµατοδότηση και αναρωτιέται κανείς το κράτος γιατί δεν κάνει
αυτά που επιτρέπει ο προϋπολογισµός του, αυτά που επιτρέπει
η οικονοµική κατάσταση της χώρας, την οποία την παρουσιάζετε
ως ανθηρότατη και πάντως τη διαχειρίζεστε µε τρόπο που υπο-
δηλώνει ότι σας περισσεύουν χρήµατα; Διότι αποφασίσατε να
προπληρώσετε 8 δισεκατοµµύρια ευρώ στο Διεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο χωρίς να είναι ληξιπρόθεσµα και άλλα 5 δισεκατοµµύρια
ακόµα χωρίς να είναι ληξιπρόθεσµα.

Σας περισσεύουν δηλαδή όλα αυτά τα δισεκατοµµύρια ευρώ,
και αντί να τα διαθέσετε σε µισθούς, στην επαναφορά του δέκα-
του τρίτου και δέκατου τέταρτου µισθού, σε προσλήψεις και σε
ενίσχυση του προσωπικού στα δηµόσια νοσοκοµεία και στα κέ-
ντρα υγείας και στο συνολικό σύστηµα υγείας, σε αγορά εξοπλι-
σµού, σε φάρµακα και συνολική πρόνοια για τους πολίτες, εσείς
λέτε «Όχι, εγώ θα τα δώσω, και χωρίς να µου τα ζητάνε, στο Διε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο». 

Αυτό δείχνει µια κοινωνική αναλγησία φοβερή. Είναι µια πολι-
τική επιλογή. Είναι όµως µια πολιτική επιλογή, η οποία αντιστρα-
τεύεται την έννοια και τις αρχές του κοινωνικού κράτους δικαίου,
αυτά δηλαδή στα οποία εµείς πιστεύουµε, ότι είναι δικαίωµα κάθε
ανθρώπου να έχει πρόσβαση σε δηµόσια και δωρεάν υγεία, πε-
ρίθαλψη και φαρµακευτική κάλυψη και ότι είναι υποχρέωση της
πολιτείας να εγγυάται αυτήν την πρόσβαση. 

Χτες το είπε αυτό ο Ύπατος Αρµοστής του ΟΗΕ για τα ανθρώ-
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πινα δικαιώµατα, τον οποίο συνάντησε ο κ. Μητσοτάκης και όπως
έµαθα ο Ύπατος Αρµοστής του ΟΗΕ τού έθεσε του κ. Μητσο-
τάκη και το ζήτηµα των γυναικοκτονιών, όπως του έθεσε και το
ζήτηµα των παραβιάσεων των ανθρωπίνων δικαιωµάτων από τις
πολιτικές λιτότητας και τις περικοπές. 

Η Πλεύση Ελευθερίας προφανώς δεν θα σταθεί εµπόδιο σε
δωρεές από πλευράς ιδιωτικών νοµικών προσώπων ή ιδιωτών στο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Και εµείς κάναµε. 

Αλλά σε καµµία περίπτωση δεν θα στηρίξουµε την πολιτική
σας, που είναι η πλήρης αποσάθρωση του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας, η εγκατάλειψη ιατρών, νοσηλευτών, προσωπικού και
ασθενών και τελικά η διαφήµιση των πενιχρών δωρεών που γίνο-
νται ή και των γενναίων δωρεών που γίνονται, ανάλογα, σα να
είναι αυτό πολιτική για την υγεία. 

Η πολιτική για την υγεία δεν είναι η άγρα δωρεών, η πολιτική
για την υγεία δεν είναι µια σύµβαση που έχει υπογραφεί το 2018
µε το «Ωνάσειο» και φέρνετε την τέταρτη παράτασή της, παρά-
ταση της παράδοσης και παράταση της ισχύος και αύξηση της
δωρεάς. Αυτό δεν είναι πολιτική για την υγεία, είναι µια διαχεί-
ριση ενός ζητήµατος το οποίο χρειάζεται πολύ, πολύ πιο γενναίες
πρωτοβουλίες. 

Επειδή µιλήσατε για το πεδίο των µεταµοσχεύσεων και επειδή
η Πλεύση Ελευθερίας έχει κατ’ επανάληψη παρέµβει για το ζή-
τηµα αυτό και έχουµε πολύ στενή σχέση και µε τους ηπατοµετα-
µοσχευµένους ανθρώπους, και µε τους ανθρώπους που έχουν
κάνει µεταµόσχευση καρδιάς, και µε τους γιατρούς, και ξέρετε
ότι η χώρα µας είναι πίσω. Είναι πίσω. Ασχοληθείτε µε την ενί-
σχυση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας και στον τοµέα των µετα-
µοσχεύσεων, να µην χρειάζεται ο κόσµος να πηγαίνει στο εξω-
τερικό, και ασχοληθείτε βεβαίως και µε µια πολιτική ενίσχυσης
και ενηµέρωσης για τη δωρεά οργάνων, που είναι µια πολύ
υψηλή πράξη, πάρα πολύ σηµαντική, για την οποία λείπει στους
ανθρώπους η ενηµέρωση. 

Κυρίες και κύριοι, σήµερα είναι µέρα απεργίας των δηµοσιο-
γράφων. Αύριο είναι µέρα απεργίας των εργαζοµένων, των υπαλ-
λήλων και των υγειονοµικών. Η Πλεύση Ελευθερίας στηρίζει την
απεργία και την κινητοποίηση των ανθρώπων που µάχονται για
τη ζωή τους, για την υγεία τους, για την αξιοπρέπειά τους, για
δικαιοσύνη. Αυτό εµείς θεωρούµε πατριωτισµό, τη στήριξη της
κοινωνίας και την ενίσχυση της δηµοκρατίας.

Θα είµαστε, λοιπόν, αύριο κοντά στους ανθρώπους που αγω-
νίζονται. Ελπίζουµε να µην σας περάσουν και άλλες ιδέες κατα-
στολής. Σίγουρα µέχρι τώρα θα έπρεπε -όπως λέει ο ποιητής- να
έχετε µάθει τι σηµαίνουν αυτές οι εναγώνιες προσφυγές στη βία
από πλευράς του κράτους και των κυβερνήσεων και σίγουρα θα
έπρεπε να έχετε διδαχθεί, όπως διδάσκει και δίδαξε η επέτειος
του Πολυτεχνείου που προχθές γιορτάσαµε, ότι δεν υπάρχει
εξουσία, δεν υπάρχει µεθοδολογία, δεν υπάρχει µηχανισµός και
δεν υπάρχει µεθόδευση που µπορεί να καταστείλει και να ανακό-
ψει τον αγώνα των ανθρώπων για δηµοκρατία, για ελευθερία, για
δικαιώµατα, για αξιοπρέπεια. Εµείς αυτό το ξέρουµε πολύ καλά
και µε αυτό πορευόµαστε. 

Επιµένουµε ότι αυτή εδώ η Αίθουσα θα έπρεπε να είναι γεµάτη
κάθε µέρα και θα εργαστούµε και θα παλέψουµε και θα αγωνι-
στούµε µέχρι να γεµίσουµε και την Αίθουσα αυτή µε πραγµατι-
κούς Βουλευτές που υπηρετούν τους πολίτες. Μέχρι τότε, θα
τους καλούµε τους πολίτες στα Θεωρεία της Βουλής, στις πλα-
τείες και στους δρόµους, στις πορείες, στις διαδηλώσεις, στα αµ-
φιθέατρα και σε κάθε πεδίο κοινωνικής συνύπαρξης, αγώνα,
ζωής.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εµείς ευχαριστού-

µε.
Την πολύωρη σηµερινή διαδικασία θα κλείσει ο Υφυπουργός

Υγείας, ο κ. Μάριος Θεµιστοκλέους, στον οποίον δίνω τον λόγο.
ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Σας ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δεν θα καθυστερήσω, γιατί έχουν λεχθεί πάρα πολλά. Μίλησε

και ο Υπουργός προηγουµένως και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Πλεύρης, ο οποίος ήταν

Υπουργός Υγείας και έδωσε πάρα πολλά στοιχεία, οπότε δεν
υπάρχει λόγος να επαναλαµβάνοµαι.

Να θέσω, όµως, κάποια ζητήµατα όσον αφορά την οµιλία της
Προέδρου, της κ. Κωνσταντοπούλου, για την αποκατάσταση της
αλήθειας. Είπατε ότι δωρίσατε έναν ηλεκτροκαρδιογράφο -αυτό
ισχύει- στο Κέντρο Υγείας Καλυβίων και είναι ο µοναδικός που
υπάρχει. Έχουµε τέσσερις και αν µας ζητηθεί, µπορούµε να στεί-
λουµε κι άλλους. Αυτό είναι αποκατάσταση αλήθειας, για να ξέ-
ρουµε τι λέµε.

Είπατε ότι η πληρότητα στα Νοσοκοµεία της Νίκαιας και της
Κέρκυρας είναι στο 30% των οργανικών θέσεων. Είναι στο 68%
και στο 71% των οργανικών θέσεων και είναι η υψηλότερη πλη-
ρότητα που υπήρχε ποτέ στα δύο νοσοκοµεία αυτά.

Είπατε ότι ζητάµε από τους σπουδαστές του ΕΚΑΒ να υπογρά-
φουν έγγραφο. Εκτός από τη σύµβαση, δεν υπογράφουν κανένα
άλλο έγγραφο.

Είπατε για τους στρατιώτες και τους νοσηλευτές. Σας ακούω
κάθε φορά να το λέτε αυτό. Να ξέρετε αυτό είναι ένα µέτρο. Μι-
λήστε µε τις τοπικές κοινωνίες και εκεί που εφαρµόστηκε, γιατί
εκεί που εφαρµόστηκε είναι σε πάρα πολύ αποµακρυσµένα
νησιά. Για να βγει µια βάρδια του ΕΚΑΒ, χρειάζονται δέκα διασώ-
στες, που αυτήν τη στιγµή δεν υπάρχουν στην Αθήνα. Δεν υπήρξε
ποτέ το ελληνικό κράτος που να κατάφερε να έχει βάρδιες σε
αυτά τα νησιά και µε το σύστηµα να βοηθάνε οι στρατιωτικοί, οι
στρατιώτες και οι πυροσβέστες, για πρώτη φορά η ελληνική πο-
λιτεία κατάφερε να έχει τις σωστές βάρδιες ασθενοφόρων και
έχουµε παρουσιάσει στη Βουλή τα στοιχεία που πόσοι βοηθήθη-
καν. Μακάρι να υπήρχαν διασώστες. Αυτό -ξέρετε- δεν είναι ούτε
θέµα αν θα πληρώσουµε ή δεν θα πληρώσουµε παραπάνω ή για
οτιδήποτε άλλο. Εδώ στην Αθήνα δεν έχουµε διασώστες να κα-
λύψουν τα ασθενοφόρα που έχουµε πολύ µεγάλο πρόβληµα και
µε αυτόν τον τρόπο καλύψαµε τις πολύ δύσκολες περιοχές.

Αναφερθήκατε προηγουµένως στον Κοινοβουλευτικό σας Εκ-
πρόσωπο και µάλιστα µου έκανε και παρατήρηση γιατί κοίταγα
το κινητό µου. Κοίταγα το κινητό µου για να βρω τα στοιχεία σε
αυτό που ονοµάζεται 23% στις καταστροφικές δαπάνες. Αυτό το
ποσοστό είναι σταθερό από την ίδρυση του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας. Είναι το ίδιο και σταθερό µε µικρές αυξοµειώσεις, είναι
και το ποσοστό της ιδιωτικής δαπάνης στο σύστηµα υγείας από
τον καιρό της ίδρυσής του.

Θα πρέπει να ξεκαθαρίσουµε κάτι το οποίο είναι καλό να το
γνωρίζει το Σώµα. Δεν υπάρχει Έλληνας πολίτης που να έχει κα-
ταστροφική συνέπεια σε πρωτοβάθµια, δευτεροβάθµια και τρι-
τοβάθµια φροντίδα. Εδώ έχουν κυβερνήσει, πέρα από τη Νέα
Δηµοκρατία και τα προηγούµενα κόµµατα και ισχύει για όλους.
Το ελληνικό σύστηµα υγείας έχει την ικανότητα όποιος θέλει να
µην αποκλείει κανέναν, όπως και άλλα ευρωπαϊκά συστήµατα.
Δεν υπάρχει κανένας πολίτης που έχει πρόβληµα υγείας και δεν
µπορεί να έχει πρόσβαση στις υπηρεσίες υγείας και στην πρω-
τοβάθµια και στη δευτεροβάθµια και στην τριτοβάθµια.

Τι είναι αυτό το ποσοστό το οποίο αναφέρετε; Αναφέρεστε στο
23% στην έρευνα του ΟΟΣΑ. Αυτό αφορά στο long term care.
Είναι στα άτοµα τα οποία είναι η χρόνια φροντίδα ασθενών που
είναι στα όρια της περίθαλψης. Δεν µιλάµε ούτε για πρωτοβάθ-
µια, ούτε για δευτεροβάθµια, ούτε για τριτοβάθµια. Το µισό από
αυτό αφορά ψυχοκοινωνική υποστήριξη, ένας ανοιακός που θα
πρέπει να είναι σε µια δοµή. Αυτές οι δοµές που λείπουν από τη
χώρα. Δεν αφορά πρόσβαση σε πρωτοβάθµια, δευτεροβάθµια
και τριτοβάθµια. Αυτό είναι statement της Κυβέρνησης. Όλοι οι
προηγούµενοι που είχαν υπάρξει εδώ και είχαν κυβερνήσει, είχαν
το ίδιο ποσοστό και σε αυτό αναφέρθηκα. 

Επειδή είπατε τι κάνουµε εµείς για να γίνει, υπήρξε καταρχήν
η µεγάλη ψυχιατρική µεταρρύθµιση. Η µεγάλη ψυχιατρική µεταρ-
ρύθµιση και θα υπάρξει και το επόµενο χρονικό διάστηµα και από
τον Υπουργό και από τον κ. Βαρτζόπουλο που έχει την αρµοδιό-
τητα της ψυχικής υγείας, τη δηµιουργία των δοµών που θα λύσει
σε πολύ µεγάλο βαθµό αυτό το πρόβληµα. Αλλά πριν διασπεί-
ρουµε fake news, θα πρέπει να µπορούµε να κάνουµε τον διά-
λογο µε στοιχεία, όπως ακριβώς σας τα δίνουµε. Εγώ σας έχω
δώσει. Αν θέλετε σας τα δίνω και γραπτώς αυτά και για τον ηλε-
κτροκαρδιογράφο και για οτιδήποτε άλλο.
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Τα είπε ο κ. Πλεύρης, δεν θα επεκταθώ, αλλά ξαναλέω -για να
µην υπάρχει αυτή η σπέκουλα-, είναι άλλο να έχουµε πρόβληµα
σε συγκεκριµένες περιοχές της χώρας -που τις έχουµε ονοµατί-
σει και εµείς, τις έχω ονοµατίσει και εγώ από αυτό εδώ το Βήµα,
πολλές φορές έχουµε απαντήσει σε ερωτήσεις κοινοβουλευτι-
κών-, περιοχές που έχουµε πρόβληµα σε συγκεκριµένες ειδικό-
τητες, κυρίως στην παθολογική ειδικότητα. Λύνουµε σε πολύ
µεγάλο βαθµό το πρόβληµα µε τους αναισθησιολόγους. Θυµά-
στε όλοι, υπήρχαν πάρα πολλές ερωτήσεις, για τα προβλήµατα
που είχαµε στην κάλυψη του αναισθησιολόγου.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ένα παράδειγµα θα µας πείτε; Γιατί
µόνο θεωρίες λέτε.

ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Ένα πα-
ράδειγµα;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Πολλά!
ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Έχουµε

αυτήν τη στιγµή εκατόν πενήντα µόνιµους αναισθησιολόγους, όχι
επικουρικό προσωπικό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, πού είναι, σε ποιο
σύστηµα; 

ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Σε δύο
χρόνια, επειδή έχουµε µια σηµαντική αύξηση στους ειδικευόµε-
νους που εκπαιδεύουµε, θα έχουµε κλείσει σχεδόν παντού το
πρόβληµα µε τους αναισθησιολόγους

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Σε δύο χρόνια!
ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Αν θέλετε

να δείτε την απάντησή µου, ρωτήστε τα νοσοκοµεία. Πού έχουµε
πρόβληµα; Στους παθολόγους. Γι’ αυτό υπήρξε η αλλαγή όλου
του πλαισίου. Γιατί είναι το πρόβληµα στους παθολόγους; Γιατί
οι νέοι γιατροί και στη δική µας χώρα και στις υπόλοιπες χώρες
δεν επιλέγουν πλέον την ειδικότητα του παθολόγου. Η Αµερική,
η οποία δεν έχει κανένα πρόβληµα να δώσει και να καθορίσει τα
χρήµατα ανάλογα µε τη ζήτηση -καπιταλιστικό καθεστώς, µου
λείπουν, πληρώνω όσο θέλω-, εκεί έχουν µείωση 25% στους για-
τρούς που επιλέγουν την ειδικότητα της παθολογίας. Αυτό ισχύει
και σε όλες τις ευρωπαϊκές χώρες.

Εµείς αυτό µέσα σε έναν χρόνο έχουµε αλλάξει πλήρως το ερ-
γασιακό καθεστώς -προφανώς και εσείς δεν συµφωνείτε- ενός
γιατρού στο ΕΣΥ. Έχουµε άσκηση ιδιωτικού έργου, έχουµε απο-
γευµατινά χειρουργεία για τις χειρουργικές ειδικότητες. Κουνάτε
το χέρι σας, κύριε Πουλά. Έχω αναφέρει ξανά στη Βουλή ότι
ήταν και στο τελευταίο πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ τα απογευµατινά
χειρουργεία.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Ολοήµερη λειτουργία.
ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Όταν δεν ψη-

φίζατε τα απογευµατινά χειρουργεία επί πληρωµή από εκείνο το
Βήµα σας έδωσα το πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ που ήταν στο πρό-
γραµµά σας τα απογευµατινά χειρουργεία, άρα µην κουνάτε το χέρι.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µην κουνάτε εσείς
το χέρι σε έναν Βουλευτή. Είστε εξωκοινοβουλευτικός. Πείτε την
αλήθεια. Μην µας κουνάτε το χέρι.

ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Μου κά-
νατε παρατήρηση προηγουµένως που σας διέκοψα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μην προσωποποιείτε,
κύριε Υπουργέ, παράκληση θερµή.

ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Φαίνεται
όµως, ότι αυτό που εσείς θέλετε, δεν µπορείτε να το τηρήσετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Υπουργέ, πα-
ράκληση θερµή, απαντήστε σε όσα θέµατα ετέθησαν χωρίς ονό-
µατα.

Μην διακόπτετε, σας παρακαλώ θερµά.
ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Πριν µου

κάνετε παρατήρηση, παρακαλώ πείτε να µην µε διακόπτουν.
Κύριε Υπουργέ, µε διακόπτουν.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Υπουργέ, ακού-

στε κάτι. Εγώ τη δουλειά µου ξέρω και την κάνω. Και σε εσάς
έκανα και σε όσους συναδέλφους διακόπτουν έκανα.

Μην διακόπτετε, παρακαλώ.
ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Δεν θα

κουνάτε τα χέρια, για όνοµα του Θεού.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Συνεχίστε, κύριε Υ-

πουργέ.
Συνεχίστε χωρίς να προσωποποιείτε τις απαντήσεις.
ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Μα, δεν

έχω προσωποποιήσει τις απαντήσεις µου ούτε και κουνάω το χέρι
επιδεικτικά σε κανέναν. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Μιλήστε µε ακρίβεια. Είναι όλα
ανακριβή.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Λέτε ανακρίβειες!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μην διακόπτετε. 
Κύριε Υπουργέ, συνεχίστε. Δεν έχει διακοπεί κανείς. Όλοι µι-

λήσατε.
ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Επειδή

γνωριζόµαστε όλοι, τα στοιχεία είναι εκεί και υπάρχουν. 
Σε σχέση µε την ενίσχυση του προσωπικού, το είπα αλλά µάλ-

λον θα πρέπει να το επαναλάβουµε για να το εµπεδώσουµε,
αυτήν τη στιγµή το ΕΣΥ έχει το περισσότερο προσωπικό αν βά-
λουµε µόνιµους και επικουρικούς µαζί, από τον καιρό που έχουµε
επίσηµα στοιχεία, από τον καιρό που έγινε η καταγραφή, δηλαδή
το 2009-2010, που ήταν η απογραφή των δηµοσίων υπαλλήλων
και έχουµε το περισσότερο προσωπικό.

Θα ήθελα να κλείσω σε αυτό που σήµερα είναι η κύρωση. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Πείτε και µια αλήθεια. 
Κλείστε µε µια αλήθεια.
ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Θα ήθελα

να κλείσω µε αυτό που σήµερα είναι η κύρωση. Θα ήθελα να πω
ένα µεγάλο ευχαριστώ στο Ίδρυµα «Ωνάση» για τη δωρεά στο
µεταµοσχευτικό κέντρο. Η χώρα µας κάνει µια πολύ σοβαρή προ-
σπάθεια στις µεταµοσχεύσεις. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Στην έκθεση ΟΟΣΑ θα αναφερθείτε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μην διακόπτετε, κύ-

ριε Γιαννούλη. 
Σας παρακαλώ θερµά.
ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Η χώρα

µας κάνει µια πολύ σοβαρή προσπάθεια στις µεταµοσχεύσεις
που έχει αποτέλεσµα. Έχουµε αυξήσει κατά πολύ τις µεταµο-
σχεύσεις από ζώντες και από θανούντες δότες. Η κύρωση αυτή
είναι εξαιρετικά σηµαντική για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Είναι
εξαιρετικά σηµαντική και θα βοηθήσει τις µεταµοσχεύσεις και
εντάσσεται σε ένα γενικότερο πλαίσιο. Θα δούµε και τα αποτε-
λέσµατα του 2025.

Φέτος να σας πω ότι το 2024 είναι η χρονιά ρεκόρ. Έχουµε ξε-
περάσει και το 2023. Εκτός αν αµφισβητείτε και αυτούς τους
αριθµούς. 

Και εδώ ένα πολύ µεγάλο ευχαριστώ στο Ίδρυµα «Ωνάσης»,
στον Πρόεδρο του Ιδρύµατος, τον κ. Παπαδηµητρίου, ο οποίος
ήταν εκεί –τουλάχιστον προσωπικά- και στην πανδηµία όποτε ζη-
τήθηκε βοήθεια, και σε αυτό που σήµερα θα ονοµαστεί «Ωνά-
σειο» Νοσοκοµείο. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εµείς ευχαριστού-
µε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περιορισµένη η συ-
ζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Υγείας: «Κύρωση της από 7.11.2024 Σύµ-
βασης Τροποποίησης της από 26.7.2018 Σύµβασης Δωρεάς µε-
ταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου, του Κοινωφελούς Ιδρύµατος µε
την επωνυµία Κοινωφελές Ίδρυµα «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ Σ. ΩΝΑΣΗΣ»
(ALEXANDER S. ONASSIS PUBLIC BENEFIT FOUNDATION), του
νοµικού προσώπου ιδιωτικού δικαίου µε την επωνυµία «ΩΝΑΣΕΙΟ
ΚΑΡΔΙΟΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ»  και της εταιρείας µε την επω-
νυµία «ΑΡΙΟΝΑ ΕΛΛΑΣ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΚΑΛΛΙΤΕΧΝΙΚΩΝ
ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΩΝ ΕΚΔΗΛΩΣΕΩΝ ΤΕΧΝΙΚΗ ΟΙΚΟΔΟΜΙΚΗ»».

Εισερχόµαστε στην ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου και η ψήφισή τους θα γίνει χωριστά. 

Σας επισηµαίνω ότι η ψηφοφορία περιλαµβάνει την αρχή του
νοµοσχεδίου, τρία άρθρα, το ακροτελεύτιο άρθρο, καθώς και το
σύνολο του νοµοσχεδίου. 

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφο-
ρίας.
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(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, εφόσον έχετε ολοκληρώσει την ψηφοφορία, παρα-
καλώ να κλείσει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας.

(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Οι θέσεις των κοµµά-

των, όπως αποτυπώθηκαν κατά την ψήφιση µε το ηλεκτρονικό
σύστηµα, καταχωρίζονται στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρία-
σης και έχουν ως εξής:
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Κύρωση της από 7.11.2024 Σύµβασης Τροποποίησης της
από 26.7.2018 Σύµβασης Δωρεάς µεταξύ του Ελληνικού Δηµο-
σίου, του Κοινωφελούς Ιδρύµατος µε την επωνυµία Κοινωφελές
Ίδρυµα «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ Σ. ΩΝΑΣΗΣ» (ALEXANDER S. ONASSIS
PUBLIC BENEFIT FOUNDATION), του νοµικού προσώπου ιδιω-

τικού δικαίου µε την επωνυµία «ΩΝΑΣΕΙΟ ΚΑΡΔΙΟΧΕΙΡΟΥΡ-
ΓΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ» και της εταιρείας µε την επωνυµία «ΑΡΙΟΝΑ

ΕΛΛΑΣ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΚΑΛΛΙΤΕΧΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΣΤΙ-
ΚΩΝ ΕΚΔΗΛΩΣΕΩΝ ΤΕΧΝΙΚΗ ΟΙΚΟΔΟΜΙΚΗ»

Επί της Αρχής     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
Ν. ΑΡΙΣΤΕΡΑ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: ΠΡΝ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΝΑΙ

Άρθρο πρώτο     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
Ν. ΑΡΙΣΤΕΡΑ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: ΠΡΝ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΝΑΙ

Άρθρο δεύτερο     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ

Ν. ΑΡΙΣΤΕΡΑ: ΠΡΝ
ΝΙΚΗ: ΠΡΝ

ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΝΑΙ

Άρθρο τρίτο     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
Ν. ΑΡΙΣΤΕΡΑ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: ΠΡΝ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΝΑΙ

Ακροτελεύτιο Άρθρο     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
Ν. ΑΡΙΣΤΕΡΑ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: ΠΡΝ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΝΑΙ

Επί του Συνόλου     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
Ν. ΑΡΙΣΤΕΡΑ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: ΠΡΝ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΝΑΙ
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Συνεπώς, το σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Υγείας: «Κύρωση της από 7.11.2024 Σύµ-
βασης Τροποποίησης της από 26.7.2018 Σύµβασης Δωρεάς µε-
ταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου, του Κοινωφελούς Ιδρύµατος µε
την επωνυµία Κοινωφελές Ίδρυµα «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ Σ. ΩΝΑΣΗΣ»
(ALEXANDER S. ONASSIS PUBLIC BENEFIT FOUNDATION), του
νοµικού προσώπου ιδιωτικού δικαίου µε την επωνυµία «ΩΝΑΣΕΙΟ
ΚΑΡΔΙΟΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ» και της εταιρείας µε την επωνυ-
µία «ΑΡΙΟΝΑ ΕΛΛΑΣ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΚΑΛΛΙΤΕΧΝΙΚΩΝ ΚΑΙ
ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΩΝ ΕΚΔΗΛΩΣΕΩΝ ΤΕΧΝΙΚΗ ΟΙΚΟΔΟΜΙΚΗ» έγινε
δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των
άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της από 7.11.2024 Σύµβασης Τροποποίησης της
από 26.7.2018 Σύµβασης Δωρεάς µεταξύ του Ελληνικού Δηµο-
σίου, του Κοινωφελούς Ιδρύµατος µε την επωνυµία Κοινωφε-
λές Ίδρυµα «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ Σ. ΩΝΑΣΗΣ» (ALEXANDER S.
ONASSIS PUBLIC BENEFIT FOUNDATION), του νοµικού προ-
σώπου ιδιωτικού δικαίου µε την επωνυµία «ΩΝΑΣΕΙΟ ΚΑΡΔΙΟ-
ΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ» και της εταιρείας µε την επωνυµία
«ΑΡΙΟΝΑ ΕΛΛΑΣ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΚΑΛΛΙΤΕΧΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΠΟ-
ΛΙΤΙΣΤΙΚΩΝ ΕΚΔΗΛΩΣΕΩΝ ΤΕΧΝΙΚΗ ΟΙΚΟΔΟΜΙΚΗ

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ
ΜΕΡΟΣ Α’: ΚΥΡΩΣΗ ΤΗΣ ΑΠΟ 7.11.2024 ΣΥΜΒΑΣΗΣ ΤΡΟΠΟ-

ΠΟΙΗΣΗΣ ΤΗΣ ΑΠΟ 26.7.2018 ΣΥΜΒΑΣΗΣ ΔΩΡΕΑΣ ΜΕΤΑΞΥ
ΤΟΥ ΕΛΛΗΝΙΚΟΥ ΔΗΜΟΣΙΟΥ, ΤΟΥ ΚΟΙΝΩΦΕΛΟΥΣ ΙΔΡΥΜΑΤΟΣ
ΜΕ ΤΗΝ ΕΠΩΝΥΜΙΑ «ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ Σ.
ΩΝΑΣΗΣ» (ALEXANDER S. ONASSIS PUBLIC BENEFIT FOUNDA-
TION)», ΤΟΥ ΝΟΜΙΚΟΥ ΠΡΟΣΩΠΟΥ ΙΔΙΩΤΙΚΟΥ ΔΙΚΑΙΟΥ ΜΕ ΤΗΝ
ΕΠΩΝΥΜΙΑ «ΩΝΑΣΕΙΟ ΚΑΡΔΙΟΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ» ΚΑΙ ΤΗΣ
ΕΤΑΙΡΕΙΑΣ ΜΕ ΤΗΝ ΕΠΩΝΥΜΙΑ «ΑΡΙΟΝΑ ΕΛΛΑΣ ΑΝΩΝΥΜΗ
ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΚΑΛΛΙΤΕΧΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΩΝ ΕΚΔΗΛΩΣΕΩΝ
ΤΕΧΝΙΚΗ ΟΙΚΟΔΟΜΙΚΗ»

Άρθρο πρώτο Κύρωση της Σύµβασης τροποποίησης
ΜΕΡΟΣ Β’: ΔΙΑΤΑΞΕΙΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΦΑΡΜΟΓΗ ΤΗΣ ΣΥΜΒΑΣΗΣ
Άρθρο δεύτερο Μετονοµασία του νοµικού προσώπου ιδιωτι-

κού δικαίου µε την επωνυµία «ΩΝΑΣΕΙΟ ΚΑΡΔΙΟΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΟ

ΚΕΝΤΡΟ» σε «ΩΝΑΣΕΙΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ - Τροποποίηση παρ. 1
άρθρου 3 ν. 2012/1992

Άρθρο τρίτο Απαλλαγή από φόρο προστιθέµενης αξίας κάθε
δωρεάς του Κοινωφελούς Ιδρύµατος ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ Σ. ΩΝΑΣΗΣ
(το «Ίδρυµα») ή του φορέα υλοποίησης της δωρεάς προς το
ΩΝΑΣΕΙΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ - Τροποποίηση άρθρου 14 ν. 2012/1992

ΜΕΡΟΣ Γ’: ΕΝΑΡΞΗ ΙΣΧΥΟΣ
Άρθρο τέταρτο  Έναρξη ισχύος

ΜΕΡΟΣ Α’
ΚΥΡΩΣΗ ΤΗΣ ΑΠΟ 7.11.2024 ΣΥΜΒΑΣΗΣ 

ΤΡΟΠΟΠΟΙΗΣΗΣ ΤΗΣ ΑΠΟ 26.7.2018 ΣΥΜΒΑΣΗΣ 
ΔΩΡΕΑΣ ΜΕΤΑΞΥ ΤΟΥ ΕΛΛΗΝΙΚΟΥ ΔΗΜΟΣΙΟΥ, ΤΟΥ ΚΟΙ-

ΝΩΦΕΛΟΥΣ ΙΔΡΥΜΑΤΟΣ ΜΕ ΤΗΝ ΕΠΩΝΥΜΙΑ 
«ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ Σ. ΩΝΑΣΗΣ» (AL-

EXANDER S. ONASSIS PUBLIC BENEFIT 
FOUNDATION)», ΤΟΥ ΝΟΜΙΚΟΥ ΠΡΟΣΩΠΟΥ ΙΔΙΩΤΙΚΟΥ ΔΙ-

ΚΑΙΟΥ ΜΕ ΤΗΝ ΕΠΩΝΥΜΙΑ «ΩΝΑΣΕΙΟ 
ΚΑΡΔΙΟΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ» ΚΑΙ ΤΗΣ ΕΤΑΙΡΕΙΑΣ ΜΕ

ΤΗΝ ΕΠΩΝΥΜΙΑ «ΑΡΙΟΝΑ ΕΛΛΑΣ ΑΝΩΝΥΜΗ 
ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΚΑΛΛΙΤΕΧΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΩΝ 

ΕΚΔΗΛΩΣΕΩΝ ΤΕΧΝΙΚΗ ΟΙΚΟΔΟΜΙΚΗ»

Άρθρο πρώτο
Κύρωση της Σύµβασης τροποποίησης 

Κυρώνεται και αποκτά ισχύ νόµου η Σύµβαση τροποποίησης
της από 26.7.2018 Σύµβασης Δωρεάς µεταξύ του Ελληνικού Δη-
µοσίου, του Κοινωφελούς Ιδρύµατος µε την επωνυµία «Κοινωφε-
λές Ίδρυµα «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ Σ. ΩΝΑΣΗΣ» (ALEXANDER S.
ONASSIS PUBLIC BENEFIT FOUNDATION)», που εδρεύει στο Λι-
χτενστάιν, Heilikreuz 2, Vaduz, Liechtenstein, του Ωνάσειου Καρ-
διοχειρουργικού Κέντρου (Ν.Π.Ι.Δ.), που εδρεύει στην Καλλιθέα
Αττικής, και της εταιρείας µε την επωνυµία «ΑΡΙΟΝΑ ΕΛΛΑΣ ΑΝΩ-
ΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΚΑΛΛΙΤΕΧΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΩΝ ΕΚΔΗΛΩ-
ΣΕΩΝ ΤΕΧΝΙΚΗ ΟΙΚΟΔΟΜΙΚΗ», µε τον διακριτικό τίτλο «ΑΡΙΟΝΑ
Α.Ε.», που εδρεύει στην Αθήνα, η οποία υπογράφηκε στην Αθήνα
στις 7.11.2024, το κείµενο της οποίας έχει ως ακολούθως:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΖ’ - 19 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 2969



2970 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΖ’ - 19 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 2971



2972 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΖ’ - 19 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 2973



2974 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΖ’ - 19 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 2975



2976 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΜΕΡΟΣ Β’
ΔΙΑΤΑΞΕΙΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΦΑΡΜΟΓΗ ΤΗΣ ΣΥΜΒΑΣΗΣ

Άρθρο δεύτερο
Μετονοµασία του νοµικού προσώπου ιδιωτικού δικαίου µε

την επωνυµία «ΩΝΑΣΕΙΟ ΚΑΡΔΙΟΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΟ 
ΚΕΝΤΡΟ» σε «ΩΝΑΣΕΙΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ» - 

Τροποποίηση παρ. 1 άρθρου 3 ν. 2012/1992

1. Στην παρ. 1 του άρθρου 3 του ν. 2012/1992 (Α’ 28) περί ίδρυ-
σης, επωνυµίας, έδρας, χαρακτήρα, επέρχονται οι ακόλουθες
τροποποιήσεις: α) οι λέξεις «ΩΝΑΣΕΙΟ ΚΑΡΔΙΟΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΟ ΚΕ-
ΝΤΡΟ» αντικαθίστανται από τις λέξεις «ΩΝΑΣΕΙΟ ΝΟΣΟΚΟ-
ΜΕΙΟ», β) προστίθεται δεύτερο εδάφιο και η παρ. 1 διαµορφώ-
νεται ως εξής:

«1. Ιδρύεται νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου, µε την επωνυ-
µία «ΩΝΑΣΕΙΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ» και έδρα την Καλλιθέα Αττικής,
το οποίο απολαύει οικονοµικής και διοικητικής αυτοτέλειας και
λειτουργεί βάσει των αρχών της ιδιωτικής οικονοµίας. Για τις σχέ-
σεις του µε το εξωτερικό το «ΩΝΑΣΕΙΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ» θα χρη-
σιµοποιεί την επωνυµία του σε πιστή µετάφραση και µε λατινικά
στοιχεία ως «ONASSIS HOSPITAL».»

2. Όπου στην ισχύουσα νοµοθεσία αναφέρεται «ΩΝΑΣΕΙΟ
ΚΑΡΔΙΟΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ», νοείται το «ΩΝΑΣΕΙΟ ΝΟΣΟΚΟ-
ΜΕΙΟ». Το ΩΝΑΣΕΙΟ ΚΑΡΔΙΟΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ («ΩΚΚ»), το
ΩΝΑΣΕΙΟ ΕΘΝΙΚΟ ΜΕΤΑΜΟΣΧΕΥΤΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ («Ω.Ε.ΜΕ.Κ.»),
το «ΩΝΑΣΕΙΟ ΠΑΙΔΩΝ», καθώς και κάθε νέα µονάδα ή οργανικό
τµήµα του νοµικού προσώπου της παρ. 1 του άρθρου 3 του ν.
2012/1992, που δύναται να αναπτυχθεί και να λειτουργήσει µελ-
λοντικά στην έδρα του, όπως ορίζεται στην ανωτέρω διάταξη, θα
αποκαλούνται από κοινού «ΩΝΑΣΕΙΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ». 

Άρθρο τρίτο 
Απαλλαγή από φόρο προστιθέµενης αξίας κάθε

δωρεάς του Κοινωφελούς Ιδρύµατος ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ Σ.
ΩΝΑΣΗΣ (το «Ίδρυµα») ή του φορέα υλοποίησης της δωρεάς

προς το ΩΝΑΣΕΙΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ - 
Τροποποίηση άρθρου 14 ν. 2012/1992

Στο άρθρο 14 του ν. 2012/1992 (Α’ 28) περί απαλλαγών, η υφι-
στάµενη παράγραφος αριθµείται ως παρ. 1, προστίθεται παρ. 2
και κατόπιν νοµοτεχνικών βελτιώσεων το άρθρο 14 διαµορφώνε-
ται ως εξής:

«Άρθρο 14
Απαλλαγές

1. To Ωνάσειο Νοσοκοµείο απαλλάσσεται από κάθε δηµόσιο,
δηµοτικό, κοινοτικό και δικαστικό τέλος ή άλλον άµεσο ή έµµεσο
φόρο εκτός από τον φόρο προστιθέµενης αξίας, εισφορά υπέρ
τρίτων, δικαίωµα ή κράτηση και γενικά απολαύει όλων των δα-
σµολογικών ατελειών και φορολογικών απαλλαγών και ευεργε-
τηµάτων, που ισχύουν εκάστοτε για τα κρατικά νοσηλευτικά
ιδρύµατα. Στις απαλλαγές αυτές δεν συµπεριλαµβάνονται οι ει-
σφορές υπέρ ασφαλιστικών ταµείων κύριας και επικουρικής
ασφάλισης.

2. Παραδόσεις αγαθών και παροχές υπηρεσιών από υποκεί-
µενο στον φόρο προµηθευτή αγαθών και υπηρεσιών, εγκατεστη-
µένο στην ηµεδαπή ή στην αλλοδαπή, προς το Κοινωφελές
Ίδρυµα ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ Σ. ΩΝΑΣΗΣ (εφεξής «Ίδρυµα») ή προς
φορέα υλοποίησης που ορίζεται από το Ίδρυµα ή απευθείας
προς το ΩΝΑΣΕΙΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ, στο πλαίσιο σύµβασης δω-
ρεάς του Ιδρύµατος προς το ΩΝΑΣΕΙΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ, απαλλάσ-
σονται από τον φόρο προστιθέµενης αξίας, δυνάµει της περ. ιε)

της παρ. 1 του άρθρου 32 του Κώδικα Φόρου Προστιθέµενης
Αξίας (ν. 5144/2024, Α’ 162), έως του ποσού της συναφθείσας
δωρεάς. Στην απαλλαγή του πρώτου εδαφίου εµπίπτουν παρα-
δόσεις και παροχές στο πλαίσιο κάθε σύµβασης προµήθειας (πώ-
λησης), µελέτης, ανάθεσης έργου, µίσθωσης έργου, υπηρεσιών,
παράδοσης αγαθών, µίσθωσης πράγµατος ή κάθε εκτελεστικής
σύµβασης ή παρεπόµενου αυτών συµφώνου που συνάπτει το
Ίδρυµα ή το ΩΝΑΣΕΙΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ή ο εκάστοτε φορέας υλο-
ποίησης που ορίζεται από το Ίδρυµα µε οποιονδήποτε προµη-
θευτή στην Ελλάδα ή στην αλλοδαπή σχετικά µε ήδη συναφθείσα
και µε κάθε µελλοντική δωρεά του Ιδρύµατος προς το ΩΝΑΣΕΙΟ
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ. Για την εφαρµογή της απαλλαγής της παρού-
σας, οι συµβάσεις δωρεάς της παρούσας δεν κυρώνονται µε
νόµο ούτε εγκρίνονται από τον αρµόδιο υπουργό και τον
Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, κατά παρέκκλιση
της περ. ιε) της παρ. 1 του άρθρου 32 του Κώδικα Φ.Π.Α.. Ο αντι-
συµβαλλόµενος του Ιδρύµατος ή του ΩΝΑΣΕΙΟΥ ΝΟΣΟΚΟ-
ΜΕΙΟΥ ή του φορέα υλοποίησης έχει δικαίωµα έκπτωσης του
Φ.Π.Α. εισροών σχετικά µε τις εν λόγω πράξεις, δεν χρεώνει
φόρο στα εκδιδόµενα φορολογικά στοιχεία και υποχρεούται να
αναγράφει σε αυτά την παρούσα απαλλακτική διάταξη, καθώς
και την ηµεροµηνία υπογραφής της σύµβασης δωρεάς.» 

ΜΕΡΟΣ Γ ‘
ΕΝΑΡΞΗ ΙΣΧΥΟΣ

Άρθρο τέταρτο
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς του παρόντος αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν ορίζεται διαφορετικά
στις επιµέρους διατάξεις του.

Αθήνα,                                2024

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

1. ΕΘΝΙΚΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ                  2. ΥΓΕΙΑΣ
ΚΑΙ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ 

3. ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ 4. ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ»
ΚΑΙ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο
για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής
συνεδρίασης ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νο-
µοσχεδίου.

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 16.49’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο, ηµέρα
Τετάρτη και ώρα 10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος:
νοµοθετική εργασία, µόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής,
των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Πολιτισµού: «Κύρωση της Συµφωνίας Πολιτιστικής Συνεργασίας
µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυ-
βέρνησης της Κυπριακής Δηµοκρατίας στον τοµέα του πολιτι-
σµού».

Καλό απόγευµα, πάντα µε υγεία!
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